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(1) Twd· primary reasons prompted the Committee to 

investigate anti-Castro activists and organizations. 

First, the Co~mittee asceftained that as a cohsequence 

of the failure and eventu~l unwilli_ngness of the Kenn~dy 

Administration to liberate Cuba from Castro, these persons 

·. d . . :::V~Y"-~ 1 t d . . 1 . t h an organ1zat1ons,eH19- oca e . pnman y 1n e 

U n it e d S t a t e s) ~h igh 1 y m i 1 it a r i s t i c i n n a t u r ~ s s e s sed 

the means, motive, and opportunity to assassinate the 

President. Second, the Committee felt that Lee Harvey 

Oswald's verified association with anti-Castro 
Cubo..q.s 
II'· • while living in New Orleans during 1963, 

togethe~ with his possible conta~ts with other anti-
uch ·/• ~~.s fOSS i ~ t (c J...y . 

Castro W &, further enhanced the p-rg9a9i 1 i t,y of the 

involvement of anti-Castro elements in the assassination. 

For these reasons, the Committee thoroughly investigated 

numerous anti-Castro organizations and operatives 
+ies 

and Oswald's.activiSWI while livin-g- in New Orleans to 

determine their connection, if any, to the assassination . . 
--------·~-=·=~=~·=~=*-=; ~== 

(2-) The. Committee initiated its investigation by 

selecting the most active anti-Castro groups and their 

key leaders from among the more than 100 anti-Castro 

organizations in existence in November 1963. · These 

groups included Alpha 66, JURE, Commandos L, the 

Directorio Revolutionario fstudiaritial (DRE), the Cuban 

Revolutionary Council (CRC), which includes the Frente 

Revolucianario Democratico (FRO), the Junta Gobierno de 

Cuba in Exilo (JGCE), the 30th of November, the 

International Penetration Forces (InterPen), 

Revolutionary Recovery Movement (MRR}, and EIC. 
-~----~-~-~~:· .~:~;~~~~~~-.. ]~~-: ~~~-~ .. ~· -- ... -· ~:· .,. ~:- ~ 
...... , :. -~: >-· .... : ._ .. , .. -· ~ .-: . ..:. -:.:·~-=: :.~:. .. :::::..'-- -----.!'- . . --· --
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~--- "·········· ' ' ···· ·· .i tt, ; c·c;; :": .>':' ,:j:' 
·-~ - · ----- ..... ~~ -~- .. _:~:-::~~~<~_::~~2··~-

·- .... -.. ·-· 

_ . .._; . ~--· .. ~: ...• :::~: ' 

Their selection evolved both from the Com~ittee•s 

independent field ·investigation ~nd the examination 

of the files and records maintained b~ the f~deral 

and local agencies then monitoring Cuban exile 

activity. These agencies included local policB department~~ 

the FBI, the CIA, the Bureau of Narcotics and Dangerous 

Drugs (now the DEA), the Custo~s ServicB, the Immigration 

and Naturalization -Service. and the Department of Defense. 

~----
(3)These groups can-~be :1e:;c:ibed as 11 action groups ... 

/ 
These were the movements most active on both the 

. '"~'-~~ 
military and propaganda fronts, the~ WA~~ not 

only talked about anti-Castro operations, but actually 

carried out infiltrations and raids into Cuba, conducted 

C~stro assassination attempts, participated in a 

multiplicity of arms dealings and possessed the most 

vociferous and aggressive leaders. These were the 

groups and individuals who received the crux of the 

Kennedy Administration•s crackdown on anti-Castro 

operations following the Cuban missile crisis. These 

were also the ones who, in the end, were the most -~--· .•. :-· ... : · . 
.. 

bitter at President Kennedy and felt the most 
. ' ·.. ~ - ... 

... - ... 
betrayed. ·· ... . • .' 

~~;_· , : .. :.2~.: .. .... · :;~-·- _'.'";.:~:i>~;~;_,~~:.. 

(
u) . Ii4 IMU lii:tSt::::i:! p·el\t.he Committee focused on ·,Nt'€.>hC:¥J..f,n~. 

_'-fJ A~Te;vt s~IN. 6- ~~IS~ U 0 
the key members in each group and concentrated on 

uncovering links to Lee Harvey Oswald. The Committee 

found · e vi den ce of ~t a c tf between 0 s w a 1 d and ~ 
t.A.ho wu-e 

indiv~du':lls"as5ociated with jaiJif anti-Castro groups. 

These persons were JURE member Silvia Odio, Alpha 66 

leader Antonio Veciana, CRC designate Frank Bartes, 

and DRE member Carlos Bringuier. Oswald encountered 

both Bartes and Bringuier in New Orleans during the 

summer of 1963 • 
. .. : .. ; ... ...•. _- ..... ~ .. ··. -·-· ~· -.. -·· 

-~-· ·. :. ·. ·••··~ ········ ··-~--1.•.1~,_:~:·.~--· ..• ·.::: ~~, ~ --: 
. ---··.· ··--··. -·. . 

' ... - ·. '· 
. - ~-. . . .- ~ .. 

--·· .-
- .· .- -;~ ·_· .· . .. · ..... _ ....: 

. :' ~ ... :'X .·: ··, ~-
:·_-.- .·· :,::_ .. -· _::.. .. :_ .-.. ~- ~ .:. ~;._ .... _ .. '--: .... 

·; ' ·-·· 

. : .... - ~:_ ... ::.---.. -~- ... . i . 

.-- ' 

.··- --~:~ .. _;~~;~~ :_. ::JL ·~~< ;:;,~;,,_,:_;,, ·. 
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Team 3 Fonzi 

~ 
--rl-tG" :J;:.r0~e\) t ~~s oF 

ANTI-CASTRO CUBAN CONSPI~CY~ 

{q) ~vas the J.ahn F. Kennedy assassination a conspiracy 

involving anti-Castro Cuban exiles? There were at 
-.P~ 

least two significant factors ~i2wled the committee 

to consider ~hat question: the Warren 

Conunission' s decision not rto.(!'Urt3 investiga~~tthe 
issue despite the urging of staff counsels involved 

o..~ci 
in that area of evidence the , 1 
apparent fact that the anti-Castro Cuban exiles had 

the means, motivation and opportunity to be involved 

in the assassination. 

- ·ol,~\~\~ 
(/o) ~sthe ';' =, .the area of possible Cuban exile 

involvement was one in which theWarren Commission 

was not provided with an adequate investigative 

background. According to the Senate Select 

Conunittee on Intelligence~ . ouf\i.a.:R hielted into efieo !!ele 

· of agency perieRta.±cE 111 the iftvsst i gat i Oil of teile 

• . • 'SO 
JS.epnedy a saa!H!l1llats:elf. 

7 (!!) "Despite knowledge of Oswald's apparent interest 

in pro-Castro and anti-Castro activities and top level 

awareness of certain CIA assassination plots, the 

FBI ... made no special investigative effort into , 

NW 53080 Docld:3227J595 Page 11 
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' 
questions of possible Cuban government or Cuban exile 

involvement in the assassination independent of the 

Oswald investigation~ There is no indication that 

the FBI or the CIA directed the interviewing of 

Cuban sources or of sources within the Cuban exile 

community." 1 

{! 2) Nevertheless, even from the paucity of 

evidence that was · available to them in 1964, two 

staff attorneys for the Narren Commission speculated 

that Lee Harvey Oswald, despite his public posture 

as a Castro sympathizer, was actually an agent of 

anti-Castro exiles. Pressing for further investiga­

tion of that possibility, Assistant Counsels William 

Coleman• and W. David Slawson wrote a memorandum to 
~~\~ 

the Commission 

~~~ The evidence here could lead to an anti­
\' Castro . involvement in the assass~rltion 

on some sort of basis as this: O~ald 
could have become known to the Cubans as 
being strongly pro-Castro. He made no 
secret of his sympathies, and so the 
anti-Castro Cubans must have realized 
that law enforcement authorities were 
also aware of Oswald's feelings and that, 
therefore, if he got into trouble, the 
public would also learn of them ••. 
Second, someone in the anti-Castro or..., 
ganization might have been keen enough 
to sense that Oswald had a penchant for 
violence ... On these facts, it is pos­
sible that some sort of deception was 

NW 53080 Docid:32273595 Page 12 
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used · to encourage Oswald to kill the 
President when he came to Dallas ... 
The motive of this would, of course, 
be the expectation that after the Presi­
dent was killed Oswald would be caught 
or at least his identity ascertained, 
the law enforcement authorities and the 
public would then . blame the assassina­
tion on the Castro government and a 
call for its forceful overthrow would 
be irresistible .•. 2 

a I~\~ 
CIIB .... Aimportant in considering the possi-

bility of anti-Castro Cuban involvement in the Kennedy 
-bcicNcl•P -..J 

assassination ,, + historical awareness of the waves 

of political and emotional impulses which coursed 

through the Cuban exile communities in Miami, New 

Orleans and Dallas while Kennedy was President. 

The . B 

{;~ If it can be said to have a beginning, the 

anti-Castro Cuban exile movement was seeded in the 

early morning hours of New Year's Day, 1959, when a 

DC-4 lifted from the fog-shrouded Camp Columbia air..:. 

field in Havana. 3 Aboard the plane was -Fulgencio 

Batista, E t'~ f';&.«-f \i ~~military dictator of 
·~~ (eAJ\CoiU') ~ '1~· . . . . . . . ·. 

· ~ Cuba~ Batista was fleeing the country, his regime 

long beset by forces from within and without, now 

crumbling under pressure from rebel forces sweeping 

down from the mountaiil~. When dawn came, the bells 

NW 53080 Docld:32273595 Page 13 
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tolled in Havana and, 600 miles away, Fidel Castro ~u~ 

began his triumphal march to the capital.
5 

For 

seven days Castro and his 26th of July Movement rebels 

moved down Cuba's Central Highway while thousands 
6 

· cheered and threw flowers in their path. Castro 

finally arrived in Havana on January 8th and character-

istically gave a speech. Clad in his green fatigue 

uniform while three white doves, which someone had 

dramatically released1 circled above him, Castro 
7 

boldly proclaimed: "Ther.e is . no longer an enemy!" 

{6J He was wrong, of course, and knew it. A 

hard core of Batistianos had fled the country early, 

many long befc:ire their leader, and were already con-

cocting couriter-revolutionary plots from their 

refuges in the United States, the Dominican Republic 

8 
and elsewhere. 

(;7) And it was not very long after Castro took 

power that a sense of betrayal began to grow among 
. 9 

those who had once been his strongest supporters. 

As each day went by it -became more apparent that 

Castro's Revolution was, as one chronicler noted, 

"leading inexorably .toward an institutionalized 

dictatorship in which individuals were contemptuously 

shorn of their rights and dissenters were met with 

charges of treasonable conduct, counter-revolutionary 

activity or worse ... 1o Then too, · there was a large 
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number of public executions. Within two weeks 'Of 

his reign, Castro shot 150 ex-Batista officials.
11 

Within three months, there were at least 506 execu~ 

. 12 
t~ons. 

(!~ The disillusionment for many Cubans deepened 

when it became obvious that the form of Castro's 

rule was turning toward Communism and that Castro's 

attitude toward the United States was engendering a 

hostile relationship. The publishing of Castro's 

Agrarian Reform Law in May, 1959, was a significant 

sign.
13 

It was far more radical than had been ex-

pected and was obviously designed to strip both 

Cuban and American-owned sugar firms of their irn-
14 

mensely valuable cane lands. A few .,.,.eeks later 

the Chief of Castro's Air Force, Major Pedro Diaz-

Lanz,resigned, charging " ... there was Communist in-
15 

fluence in the armed forces and Government." Then, 

when Castro's own hand-picked President, Manuel 

Urrutia, announced at a press conference that he 

rejected the support of the Communists and said "I 

believe that any real Cuban revolutionary should 

reject it openly," Castro immediately forced him to 

resign and accused him of actions "bordering on 
16 

treason." 

(tq) And so, after the broken pledges of free 
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elections and a free press, the mass trials and 

executions, the assumption of unlimited power and 

the bellicose threats against the United States, it 

slowly began · to dawn on many Cubans that Fidel 

Castro was not the political savior they had ex-
174- . . 

pee ted. p.oJ Then, on October 19 , 19 59 , there occurred 

an incident which precipitated the formation of the 

first organized anti-Castro opposition within Cuba. 

Major Huber Matos, one of Castro's highest-ranking 

officers and considered by most Cubans tc be one of 

the key heroes of the Revolution, resigned from the 

Army in protest against the increasing favoritism 
18 

shown to known Communists. The next day Matos was 

arrested, charged with treason, subsequently tried 

and sentenced to twenty years in prison. Shortly 

afterwards, Castro himself called a secret meeting 

of the National Agrarian Reform Institute managers 

at which he outlined a plan to communize Cuba within 
19 

three years. There the suspicions of Dr. Manuel 

Artime, the manager in Oriente Province, were con~ 

firmed. ...I realized," Artime later said, "that I 

was a democratic infiltrator in a Communist govern­

ment."20 
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01J Artime returned to Oriente and began or­

ganizing students and peasants to fight against 

Castro and Commuzi.:Lsm~ By early November each pro:­

vince in Cuba had an element of Artime's new under-

ground movement. It was called the Movimiento de 

Recuperacion Revolucionaria (MRR). It was the first 

anti-Castro action group originating from within 
21 

Castro's own ranks. 

(?d.) By the summer of 1960, it had become ob­

vious both within and outside of Cuba that the· founda-

tion for an eventual confrontation between Castro and 

Marx)and Allen Dulles of the Central Intelligence 

Agency had said in a speech that Communism had per­
. 24 

verted Castro' s revolution. ..-J By then, , Castro 

had seized more than $700 million in u. S. property 

. h' b 25 w~t ~n. Cu a. · 

(..23) On March 17, 1960, President Eisenhower · 

authorized the CIA to . organize, train, .and equip Cuban 

refugees as a guerilla force to overthrow Castro.
26 
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Soon it became common knowledg.e within Cuba that a 

liberation army was being formed and that a political 

structure in exile had been created.
27 

As the 

flight from Cuba increased in size arid fervor, the 

exile community in the United States grew in spirit 

and confidence. · One historian captured the special 

characteristics of the new arrivals: 

They were new types of refugees. Instead 
of a horne, they were seeking temporary 
asylum. They found it along the sandy 
beaches and curi'ing coastline of Florida. 
They arrived by the thousands, in small 
fishing boats, in planes, chartered or 
stolen, and crowded into Miami. Along 
the boulevards, under the palms, and in 
hotel lobbies, they gathered and plotted 
their counter-revolution. Miami began 
to take on: the air of a Cuban city. 
Even its voice was changing. Stores and 
cafes began advertising in Spanish and 
English.~.Everyone talked of horne only 
one hundred miles away. And everyone 
talked about the great liberation army 
being formed in2 ~he secret camps some­
where far away. 

(...<~ By April, 1961, the more than 100,000 Cubans 

who had fled Castro's Revolution lived in anticipation 

of its overthrow. They had been buoyed in that hope 

by public pronouncements of support from the United 

States Government. In his State of the Union address, 

. President · Kennedy had spoken of "the Communist base 
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established 90 miles from the United States,"" and 

said that " .•• Communist domination in this hemi­

sphere can never be negotiated." 29 In addition, the 

Cuban exiles had been organized, directed and almost 

totally funded by agencies of the u. s. Government, 

principally the CIA. 30 

( ~) From an historical perspective, in light of 

its later radical change, the attitude of the Cuban 

exiles toward the U. S. Government prior to the Bay 

of Pigs is especially significant. Author Haynes 

Johnson who, in writing a history of the invasion, 

collaborated with the top Cuban leaders, including 

Brigade civilian chief Manuel Artime, described that 

attitude .in detail: 

From the beginning, the Cuban counter­
revolutionists viewed their new American 
friends with blind trust. Artime was no 
exception. He, and later virtually all 
of·the Cubans involved, believed so much 
in the Americans -- or wanted so desper­
ately to believe -- that they never ques­
tioned what was happening or expressed 
doubts about the plans. Looking back on 
it, they agree now that their naivete' was 
partly genuine and partly reluctance to 
turn down any offer of help in liberat­
ing their country. In fact, they had 
little choice; there was no other place 
to turn. Some, of course, were driven 
by other motives: political power and 
personal ambition were involved. Even 
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more important was the traditional Cuban 
attitude toward America and Americans. 
To Cubans the United States was more than 
the colossus of the North, for the two 
countries were .bound closely by attitudes, 
by hi~tory, by geography and by economics. 
The United States was great and ·powerful, 
the master not only of the hemisphere but 
perhaps of the world, and it was Cuba's 
friend. One really didn·' t question such 
a belief. It was a fact; everyone knew 
it. And the mysterious, anonymous, 
ubiquitous American agents · who dealt with 
the Cubans managed to strengthen that 
belief.31 . · 

(!'-b) This "blind trust" by the Cuban exiles in 

the u. s. Government prior to the Bay of Pigs was 

specifically noted by the milit.ary commander of the 

2506 Brigade, Jose (Pepe) Perez San Roman: "Most 

of the Cubans were there," he said, · "because they 

knew the whole operation was going to be conducted by 

the Americans, not by me or anyone else. They did 

not trust me or anyone else. They just trusted the 

Americans. So they were going to fight because the 

. United States was backing thern." 32 

~7) The debac~e at the Bay of Pigs was not only 

a military tragedy for the anti-Castro Cuban exiles 

but also a painful shattering of their confidence in 

the u. s. Government. The exile leaders claimed that 

the failure· of the invasion was a result of the lack 
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of promised air support, and for that they directly 

33 
blamed President Kennedy. Particularly galling 

to them was Kennedy's public declaration to Soviet 

Premier Khrushchev at the height of the invasion, 

wheri the Brigade was being slaughtered in the swamps 

of Bahia de Cochinos: " ... I repeat now that the 

United States intends no armed intervention in 

34 
Cuba." 

c~~J Even those exile leaders who were willing · 

to rationalize the extent of Kennedy's responsibility 

were dissuaded when Kennedy himself admitted the 

blame. Cuban Revolutionary Council leader Manuel 

~:::~: 
-4~ 5'1(ec.u_~,...,<.. se.nwo--.4 

de Varo~~~tin his~testimony before the Com-

told of the President gathering the Council 

members together at the White House when it became 

clear that the invasion was a disaster. ~.rron~'!re­
called: "We were not charging Mr. Kennedy with any-

~ thing; we just wanted to clarify. We knew that he 

j
~ \ didn't have any direct knowledge of the problem, and t \we knew that he was not in Charge of the military 

L,' \effects directly. Nevertheless, President Kennedy, 

to finish the talks, told us he was the one -- the 

pnly one responsible." 35 A few days afte~ that 

~ 
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meeting,· the White House issued a public statement 

declaring that President Kennedy assumed "sole re-

sponsibility" for the U. s. role in the action 
. 36 

against Cuba. 

c~q) The acceptance of responsibility did not 

cut the bitter disappointment the Cuban exiles felt 

toward the u. S. Government and President Kennedy. 

Much later, captured and imprisoned by Castro, Brigade 
_ .., 

Commander San Roman revealed the depth of his re-

action at the failure of the invasion: "I hated 

the United States~" he said, "and I felt that I had 

been betrayed. Every day it became worse and then- I 

was getting madder and madder and I wanted to get 

a rifle and come and fight against the U. S. ~~ 37 

(?6) Promin~nt Cuban attorney Mario Lazo wrote 

38 
a book caustically titled Dagger In the Heart. ----'..:._ ____________________ ._._....,._0;~.__.__._ ______ ..,.,._-. .... , __ _ 

/r:The Bay- cif l?igs defeat was wholly self-inflicteq.-:) 
\ ........ ,_..-... ..... ;.··--:·,····· .... · ·· -~"''--· -· ---· ..... , ........... =--,~--- · -- - -- ·--·- h .. ~-----.-.--.--·'-"·-·----...----.-· ·--- ~-· 

'in Washington, " /Lazo wrote~ 
'··-·.·--·--- -•.-- .. -. ·"· ·-· ·· - -····---- --· -- ~----~~ 

Kennedy told the truth when he publicly 
accepted responsibility ••• The heroism 
of the beleaguered Cuban Brigade had 
been rewarded by betrayal, defeat, death 
for many of them, lorig and cruel im-

_prisonment for the -rest. The Cuban 
people and the Latin American nations, 
bound to Cuba by thousands of subtle ties 
of race and culture, were left with 
feelings of astonishment and disillusion­
ment, and in many cases despair. They 
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had always admired the 
strong, rich, generous 
was its sense of honor 
of its leaders? 

United States as 
but where 

and the capacity -· 

· The mistake of the Cuban fighters . 
for liberation was that they thought 
too highly of the United States. They 
believed to the end that it w~~ld not 
let them down. But it did •.• 

(3V President Kennedy was well aware of the 

bitter legacy left him by the Bay of Pigs debacle. 

It is not now possible to document the changes in 

Kennedy's personal attitude brought about by the 

40 as "the Kennedy vendetta." 
/' 
( 3)) What can be documented is the pattern. of · 
\ 

u. s. policy between the period of the Bay of Pigs 

failure in April, 1961 and the Cuban missile crisis 

in October, 1962. That pattern, replete with both 

overt and covert maneuve~s, had a significant effect 

on the re-shaping of Cuban exile attitudes and, when 
c~ . 

it was abruptly reversed, ~have provided the 

motivation for involvement in the assassination of 

President Kennedy. 
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(3.3) In retrospect, the period between the Bay 

of Pigs and the Cuban missile crisis can be considered 

the high water mark of anti-Castro activity, almost 

every manifestation of the U. s. policy providing a 

reassurance of support of the Cuban axile cause. As 

a matter of fact, only a few days after the Bay of 

Pigs invasion, President Kennedy delivered a particu-

larly hard-line address before the American Society 

of Newspaper Editors on the implications of Communism 

in Cuba. "Cuba must not be abandoned to the Com-

munists," he declared- In appealing for support from 

Latin America, he indicated that the United States 

<!.. 
would expe~t more from the nations of the hemisphere 

with regard to Cuba and asserted that the United 

States would not allow the doctrine of non-interven-

tion to hinder its policy. Said Kennedy, " ... our 

restraint is not inexhaustible," and spoke of Cuba 

. . 41 
in the context of the "new and deeper struggle." 

(34) When Castro, in a May Day speech, declared 

Cuba to be a socialist nation, the State Department 

retorted that Cuba was a full-fledged member of the 

. . 42 
Commun~st bloc. 

(3S) Another u. s. response was the establishment 

of the Alliance for Progress, after years of relatively 
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little attention to Latin America's economic and 

social needs. 43 President Kennedy gave the Alliance 
(Yl c: rY) b~ ~ bi-t. 

concept a launching in a speech in March, 

1961 when he called for vigorous promotion of 

social and economic development in Latin America 

through democratic means and, at the same time, 

d . 1 f. . 1 . . 44 
pledge substant~a ~nanc~a and pol1t1cal support. 

(o~ While the campaign to broaden its Cuban 

policy base was being pursued, the United States 

was 41!1 proceeding on another course. In one of 

the first unilateral efforts to isolate Cuba from 

its allies, the United States in September, 1961 an-

nounced it would stop assistance to any country that 

assisted Cuba. In December, Kennedy extended the 

denial of ~uba's sugar quota through the first half 
45 

of 1962. 

(3Z) Meanwhile, the secret policy aimed at removing 

Castro through assassination continued as FBI chief 

J~ Edgar Hoover informed Attorney General Robert 

Kennedy in May that the CIA had used the Mafia in 

"clandestine efforts" against Castro.
46 

In that month, 

poison pills to be used in a plot to kill Castro were 
47 

passed to a Cuban exile in Miami by a Mafia figure. 

In November, 1961, the CIA initiated Operation 
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MONGOOSE, designed to enlist 2000 Cuban exiles and 
48 

dissidents inside Cuba to overthrow Castro. 

(3&) A~ough the bitter aftertaste of the Bay 

of Pigs invasion lingered in the ~uban exile com-

munity, those who remained. active in the fight 

against Castro came to realize that these subsequent 

actions of the Kennedy Administration were manifesta-

tions of its determination to reverse the defeat. 

d 
What Kennedy ha~ euphemistically termed "a new and 

deeper struggle" · (supra) became, in actuality, a 

secret war: 

••• the new President apparently 
perceived the defeat as an affront to his 
pride. Within a matter of weeks he com­
mitted the United States to a secret war 
against Cuba that eventually required the 
services of several thousand men and cost 
as much as $100 million a year~ .. Kennedy 
entrusted its direction to the CIA·, which 
•.. conducted an operation that could be 
described either as a large-scale vendetta 
ot a small crusade. "A 9 

(3~ The fact that the agency of the u. s. Govern­

ment the anti-Castro exiles had most dealt with and 

relied on prior to the Bay of Pigs became, after the 

invasion failure, the controlling force of the "secret 

war" was another indication to the Cuban exiles that 

the Kennedy Administration was, indeed, still 

sincere about overthrowing Castro. 

Within a year of the Bay of Pigs, the CIA 
curiously and inexplicably began to grow, 
to branch out, to gather more and more 
responsibility for the'Cuban problem'. 
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The Company was given authority to help 
monitor Cuba's wireless traffic; to ob­
serve its weather; to follow the Castro 
government's purchases abroad and its 
currency transactions; to move extra­
ordinary numbers of clandestine field 
operatives in and out of Cuba; to ac­
quire a support fleet of ships and air­
craft in o~d~r~to facilitate these 
secret agent movements; to advise, train, 
and help reorganize the police and · 
security establishments of Latin 
countries which felt threatened by Castro 
guerrilla politics; to take a hand in U-2 
overflights and sea-air ELINT (Electronic 
Intelligence) operations aimed at tracing 
Cuban coastal-defense communications on 
special devices; to pump ... vast sums into 
political operations thgijght to be helpful 
in containing Castro •.. . 

' 
The nerve center of the United States' 

"new and deeper struggle" against Castro was estab-

. lished in the heartland of exile activity, Miami. 

There, on a secluded, heavily-wooded 1571-acre tract 

that was part of the University of Miami's South 

Campus, the CIA ~;et up a front operation, an elec­

tronic~ firm called Zenith Technological Services.
51 

Its code name was JM/WAVE and it soon became the 

largest CIA installation anywhere in the world 

. d f . . 1 v. . . 52 
outs~ e o ~ts headquarters ~n Lang ey, ~rg~n~a. 

(4) The JM/WAVE station had, at the height of 

its activities in 1962, a staff of more than 300 

. ff' 53 h ff' Americans, mostly case o ~cers. Eac case o ~cer 
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employed from four to ten Cuban "principal agents" 

who, in turn, would each be responsible for between 

10 and 30 regular agents. 54 In addition, the CIA 

set up 54 front~rporations --boat shops, real estate 

firms, detective agencies, travel companies, gun 

shops -- to provide ostensible employment for the 

case officers and agents operating outside of jM/WAVE 

55 
headquarters. It also maintained hundreds of pieces 

of real estate, from small apartments to palatial 

homes, as "safe houses" in which to hold secret 

56 
meetings. As a result of its JM/WAVE oepration, 

~.~ . . 57 the CIA became among~ 4lorida's largest employers. 
/ ·, C tf-J.j It was the JM/WAVE stationt-_.tJu:o,ettgli ~ts case 

~'which meniterea, mereoL :tess con"'EroHe€1<, 

58 
~in me~L cases ftlRdea the anti-Castro groups. 

It was responsible for the great upsurge in anti-

Castro activity and the lifted spirits of the Cuban 

exiles as American arms and weapons flowed freely 

through the training camps and guerrilla bases 
59 

spotted around South Florida. Anti-Castro raiding 

parties that left from small secret islands in the 

Florida Keys were given the "green light" by agents 

of the JM/WAVE station.
60 

The result of it all was 

that there grew in the Cuban exile community a re-

newed confidence in the U. s. Government's sincerity 

and loyalty to its cause. 
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(43) Then came the Cuban missile crisis. The 

more fervent Cuban exiles were initially elated by 

the possibility that the crisis might prov6ke a 
61 

final showdown with Castro. For several months 

prior there was increasing pressure on President 

Kennedy to take strong measures against the build-

up of the Soviet presence in Cuba, which was becoming 

daily more blatant. In a report issued at the end 

of March, 1962 the State Department said that Cuba 

had received from the Soviet Union $100 million in 

military aid . for the training of Cuban pilots in 

Czechoslovakia and that the Soviet Union also had 

provided from SO to 75 MIG fighters as well as tons 

62 
of modern weapons for Cuba's ground forces. For- . 

tifying the Cuban exile's hope for action was the 

fact that the increasing amounts of Soviet weapons 

moving into Cuba became the dominant issue in the 

news in the succeeding months, leading to Congres­

sional calls for action and a series of hard-line 
63 

responses from President Kennedy. In September, 

Kennedy declared that the United States would use 

"whatever means may be necessary" to prevent Cuba 

from exporting "its aggressive purposes by force 

or threat of force" against "any part of the 

. . 64 
Western Hemisphere." 
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~q}The fervent hope of the Cuban exiles --

that the Cuban.missile crisis would ultimately result 

in the United States smashing the Castro regime 

was shattered by the manner in which President 

Kennedy resolved the crisis. Cuba itself was rele-

gated to a minor role as tough negotiations took 

place between the United States and the Soviet Union, 

specifically through communication between President 
65 

Kennedy and Premier Khrushchev. The. crisis ende~ 

_.,.... hWMi!l"! ••• when President Kennedy announced 

that all IL-28 bombers were being withdrawn by the 

Soviets and progress was being made on the withdrawal 

of offensive missiles and other weapons from Cuba. 

In return, Kennedy gave the Soviets and the Cubans a 
66 

"no invasion" pledge. 

{11.5) If Kennedy's actions at the Bay of Pigs 

first raised doubts in the minds of the Cuban exiles 

about the President's sincerity and determination to 

bring about the fall of Castro, his handling of the 

missile crisis confirmed those doubts. Kennedy's 

agreement with Khrushchev was termed "a violation" 

of the pledge he had made three days after the Bay 

of Pigs invasion that the United States would never 
. 67 

abandon Cuba to Communism. Wrote one prominent 

exile: "For the friend~y Cuban ~eople, allies of 

the United States, and for hundreds of thousands of 

NW 53080 Docld:32273595 Page 30 



v - 21 

exiles eager to stake their lives to liberate th~ir 

native land, it was a soul-shattering blow." 68 

~6)The bitterness of the anti-Castro exiles 

was exacerbated by the actions the United States 

Government took to implement the President's "no 

invasion" pledge. Suddenly there was a crackdown 

on the very training camps and guerrilla bases which 

had been originally established and funded by the 
' 

United States and the exile raids which once had 

the Government's "green light" were now promptly 

disavowed and condemned. 

(¥2} On March 31, 1963 a group of anti-Castro 

raiders were arrested by British police at a train-

. . . h h 69 h J.ng SJ.te J.n t e Ba amas. T e U. S. State Depart-

ment admitted it had given the British the informa-

70 
tion about the existence of the camp. That same 

night another exile raiding boat was seized in 

Miami harbor. 71 On April 3rd, the Soviet Union 

charged that the United States "encourages and 

bears full responsibility" for two recent attacks 

on Soviet ships in Cuban ports by anti-Castro exile 

72 
commandos. The United States responded that it 

was "taking every step necessary to insure that 

such attacks are not launched, manned or.equipped 

from U. s. territory."73 On April 5th, the Coast 

Guard announced it was throwing more planes, ships 
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and men into its effort to police the straits of 

. . 74 
Florida against ant1-Castro ra1ders. As a result 

of the crackdown, .Cuban exile sources declared that 

their movement to rid their homeland of Communism 

had been dealt ~a crippling blow" and that they had 

lost a vital supply link with anti-Castro fighters 

inside Cuba. 

~~ There were numerous other indications of 

the U. s. crackown on anti-Castro activity following 

the missile crisis. The Customs Service raided what 

had long been a secret training camp in the Florida 

Keys and arrested the anti-Castro force in training 

there. 75 The FBI seized a major cache of · explosives 

. . . 76 
at an anti-Castro camp 1n Lou1s1ana. Just weeks 

later, the U. S. Coast Guard cooperated with the 

British Navy which had captured another group of 

b '1 . h h 77 
Cu an ex1 es 1n t e Ba amas. In September, the 

Federal Aviation Administration issued "strong 

warnings" to six American civilian pilots who had 
78 

been flying raids over Cuba. Shortly afterwards, 

the Secret Service arrested a prominent exile leader 

for conspiring to counterfeit Cuban currency destined 
79 

for rebel forces inside Cuba. In October, the 

Coast Guard seized four exile ships and arrested 22 
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anti-Castro raiders who claimed they were moving 
80 

their operations out of the U. s. 

(Lfq) The feeling of betrayal by the Cuban exiles 

was given reinforcement by prominent sympathizers 

outside their community, as well as by Kennedy's 

political opponents. Captain Eddie Rickenbacker, 

chairman of the Committee for the Monroe Doctrine, 

asserted: "The Kennedy Administration has committed 

the final betrayal of Cuban hopes for freedom by its 

order to block the activities of exiled Cuban freedom 

fighters to liberate their nation from Communism." 81 

Senator Barry Goldwater accused Kennedy of "doing 

everything in his power" to keep the flag of Cuban 

exiles "from ever flying over Cuba again."
82 

Richard 

Nixon urged the end of what he called the "quarantine" 
83 

of Cuban exiles. 

Of course, the most strident reactions came 

from within the anti-Castro community itself. Follow-

ing the U. S. Government's notification that it would 

discontinue its subsidy to the Cuban Revolutionary 

Council, its president, Jose Miro Cardona, announced 

his resignation from the Council in protest: ag~inst 

u. s. policy.
84 

The Cuban exile leader aceused 

President Kennedy of "breaking promises and agreernb,G\ts" 
85. 

to support another invasion of Cuba. Cardona 
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said the change in American policy . reflected the 

fact that Kennedy had become "the ~ictim of a master 
86 

play by the Russians." 

{.s-1) The extent of the deterioration of relation­

ships between the Cuban exiles and the Kennedy Admin-

istration is indicated in the State Department's 

reply to cagfpna's charges. It labeled them "a 
87 

gross distortion of recent history." 

(~~) Against the pattern of United States crack­

down on Cuban exile activity during this period, 

however, emerges a counter-grain of incidents which 

may have some bearing on an examination of the 

Kennedy assassination. These incidents involve some 

very significant Cuban exile raids and anti-Castro 

operations which took place, despite the crackdown, 

between the time of the missile crisis and the assas-

sination of the President. In fact, in the midst 

of the missile crisis, one of the most active Cuban 

groups, Alpha 66, announced that it made a successful 

raid on the Cuban port city of Isabela de Sagua, 
88 

killing about twenty defenders, including Russians. 

On October 15th, the same group sunk a Cuban patrol · 
89 

boat. On October 31st, the day after the blockade 

was lifted, it struck again.
90 

Immediately after 

the crisis ended in November, a spokesman for the 
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group pledged new raids. 91 

(.5 ~ DuJ:ing this period1 ~ other anti-Castro 
tdso 

groups,remained active. In April, a group calling 

itself the Cuban Freedom Fighters reported bombing 
. 92 

an oil refinery outside Havana. In May~ the Cuban 

government confirmed that anti-Castro rebels had 

carried out a "pirate" raid on a militia camp near 

. """' 
Havana despite u. s. promises " to take measures to .....__ 

Jt . 
prevent such attacks." 93 Later tha~ month, the anti-

Castro Internal Front of Revolutionary Unity reported 

it had formed a military junta in Cuba to serve as -
"provisional government of Cuba in arms." Shortly 

afterwards, a group of returning Cuban exile raiders 

claimed they had blown up a Cuban refinery, sank a 

gunboat and killed "many" of Castro's soldi~rs. 94 
It 

is not known exactly how many incidents took place 

during this period, but in April of 1963 one anti-

Castro fighter asserted that, by then, the United 

States Government knew of eleven raids on Cuba since 
95 

the missile crisis and did nothing. 

(sf) One analyst, reviewing that period of U. s.-

Cuban relations, noted: "The U. s. Government's 

policy toward the exiles was equivocal and inconsis-
96 

tent ... " 
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{s" s) It cannot be determined to what extent, if . '· 

any, the military activities of the anti-Ca'stro 

exile groups were sanctioned or supported by the 
ot. 'o~ • 

Kennedy Administration ~or by the CIAA At a 

press conference in May, 1963, in response to a 

question as to whether or not the U. s. ~s giving 

aid to exiles, President Kennedy was evasive: "We 

may well be ... well, none that I am familiar with ... 

I don't think as of today that we are."
97 

And it 
u·'5· ~· 

is known that by June, 1963, the\EIA/was supporting 
"7vR.£, 

at least one Cuban exile group, t'bs~nq='M under 

98 what was termed an "autonymous operations" concept. 

In retrospect, this much is clear: With or 

without U. S. Government support and whether or not 

in blatant defiance of Kennedy Administration policy, 

there were a number of anti-Castro action groups 

which were determined to continue -- and, in fact, 

did continue --· their operations. The resignation 

of Mire Cardona actually split the Cuban Revolutio~-

ary Council down the middle and precipitated a bitter 
99 

dispute among the exile factions. The more moderate 

contended that without U. S. support there was 

little hope of ousting Castro and that the exiles 

should concentrate their efforts in mounting political 
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t W h • t I h'f' t • 1' 100 pressure o reverse as ~ng on s s ~ ~n po ~cy. 

Other exile groups announced their determination to 

continue the war against Castro and, if necessary, 

to violently resist curtailment of their paramilitary 

t . . t. . th K d d · · · 101 ac ~v~ ~es ~n e enne y A m~n~strat~on. In 

New Orleans, for instance, Carlos Bringuier, the 

local leader of the Cuban Student Directorate (DRE) 

who, coincidentally, would later have a contact with 

Lee Harvey Oswald; proclaimed, in the wake of the 

Miro Cardona resignation, that his group "would con-

tinue efforts to liberate Cuba despite action by the 

U. S. to stop raids originating from U. s. soil.·n 102 

seeds of defiance of the Kennedy Administration may 

have been planted with the exiles even prior to the 

Bay of Pigs invasion. In his history of the invasion, 

Haynes Johnson revealed that shortly before the 

invasion, "Frank Bender," the CIA director of the 

invasion preparations, assembled the exile leaders 

together at the CIA's Guatemala training camp: 

It was now early in April and Artime was 
in the camp as the civilian representative 
of the Revolutionary Council. Frarik 
called Pepe (San Roman) and (Erneido) 
Oliva again. This time he had startling 
information. There were forces in the 
administration trying to block the in­
vasion, and Frank might be ordered to 
stop it. If he received such an order, 
he said he would secretly inform Pepe 
and Oliva. Pepe remembers Frank~s next 
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.. e • 

words this way: 

'If this happens you come here and make 
sorite,kind of show, as if you were putting 
us, the advisors, in prison, and you go 
ahead with the program as we have talked 
about it, and we will give you the whole 
plan, even if we are your prisoners.' .•• 
Fran~ the~ laughed and said: 'In the end 
we w~ll w~n.' IOJ 

G>-3) That, then, is the context in which the 

·committee approached the question of whether or not 

the John F. Kennedy assassiantion was a conspiracy 

involving anti-Castro Cuban exiles. Also kept in 

mind was the testimony of the CIA's chief of its 

. ·· . .-·· . 

Miami JM/WAVE station in 1963, who noted: " .•. 'as­

sassination' was part qf the ambience of that time ... "104 

65"~ In this section is detailed the result of 

the Committee's examination of the most active anti-

Castro exile groups and their key leaders. These 

groups were specifically selected from the more than 

100 exile organizations in existence at the time of 

105 
the Kennedy assass.i{sri1tion. Their selection was 

I 

the result of both independent field investigation 

by the Committee and the Committee's examination of 

the files and records maintained by those federal 

and local agencies monitoring Cuban exile activity 

at the time. These agencies included local police 

departments, the FBI, the CIA, the Bureau of Narcotics 
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and Dangerous Drugs (now the DEA)
1

the Customs 

Service, the Immigration and Naturalization Service 

and the Department of Defense. 

('6o) The groups selected can be termed the 

11 action groups. 11 These were the ones .. most active 

on both the military and propaganda fronts, the ones 

which not only talked about anti-Castro operations, 

but actually planned and carried out infiltrations 

and raids into Cuba, conducted Castro assassination 

attempts, were involved in a rnulti~licity of arms --....... 

dealings and had the most vociferous and aggressive 

leaders. These were also the groups and individuals 

who took the brunt of the Kennedy Adrninistration'·s 

crackdown on anti-Castro operations when it carne 

after the Cuban missile crisis. These were the ones.· 

who, in the end, were most bitter at President 
f=;foai'Ll~ J 

Kennedy, the ones who felt the most betrayed. DRO~ 

these were the groups and individuals who had the 

means and motivation to be involved in the assassina-

tion of the President. 

{61) The Committee, however, found no hard evi­

dence that any anti-Castro Cuban group or individual 

was involved in Kennedy's assassination. It~ 
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that there was some kind of association between Lee 

Harvey Oswald and individuals connected to at 

least two of the groups/ 
_,;{ 
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The Odio Incident 

(&) Within the ~~ui et,r of -cM questi_on of a '.' po.s-s-±b·le 

anti-Castro Cuban involvement in the Kennedy assassination, 

the Committee examined one incident which, over the years, 

has particularly intrigued critics of the Warren Commission '.s 

investigation. It has become known as "the Odio incident,fl 

the principal person involved being a young Cuban exile 

named Silvia Odio. 

(6~) Here, in part, is how the Warren Commission detailed 

the incident and its conclusions in its final Report: 

·; 

The Commission investigated f}1rs. Odio' s] statements 

in connection with its consideration of the testimony of 

several witnesses suggesting that Oswald may have been 

seen in the company of unidentified persons of Cuban or 

Mexican background. Mrs. Odio was born in -Havana in 

b~~ and remained in Cuba until 1960; it appears that 
. I 
\~.C<>'th of her parents are political prisoners of the 

Castro regime. Mrs. Odio is a member of the Cuban 

Revolutionary Junta (JURE), an anti-Castro organization. 

She testified that late in September 1963, three men 

came to her apartment in Dallas and asked her to help 

them prepare a letter soliciting funds for JURE activities. 

She claimed that the men, who exhibited personal familiarity 

i 
1 with her imprisoned father, asked her if she were "working 
4 .. 
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~ in the underground," and she replied that she was not. She 
J 
i 1 testified that two of the men appeared to be Cubans, 

I 

I f although they also had some characteristics that she 
l 

' ;, 

\ 

\ 
\ 
\ 
i 
i 
i 
I 

I 
\ 

associated with Mexicans. Those two men did not 

state their full names, but identified themselves 

only by their fictitious underground "war. names." 

Mrs. Odic remembered the name of one of the Cubans 

as "Leopolda." The third man, an American, allegedly 

was introduced to Mrs. Odic as "Leon Oswald," and she 

was told that he was very much interested in the Cuban 

cause. · Mrs. Odio said that the men told her that they 

had just come from New Orleans and that they were then 

about to leave on a trip. Mrs. Odic testified that the 

next day Leopolda calied her on the telephone and 

told her that it was his idea to introduce the American 

1 . into the underground "because he is great, he is kind 
~ 
i 
J of nuts." Leopolda also said that the American had been 

in the Marine Corps and was an excellent shot, and that 

the American said the Cubans "don't have any guts***because 

President Kennedy should have been assassinated after 

the Bay of Pigs, and some Cubans should have done that, 

because he was the one that was holding the freedom 

of Cuba actually." 

( Although Mrs. Odic suggested doubts that the men 

were in fact members of JURE, she was certain that 
~-............. ___ .,. .. :=· 

the American who was introduced to her as LeonOswald 
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was Lee Harvey Oswald. Her sister, who was in the apartment ai 

the time of the visit by the three men, and who stated 

that she saw them briefly in the hallway when answering 

the door, also believed that the American was Lee Harvey 
.. --=-

Oswald. By referring to the date on which .she moved from 

her former apartment, October 1, 1963, Mrs. Odio fixed 

the date of the alleged visit on the Thursday or Friday 

immediately preceding that date, i.e., September 26 or 

27. She was positive that the visit occurred prior 

to October 1. 

During the course of its investigation, however, 

the Commission concluded that Oswald could not have been 

in Dallas on the evening of either September 26 or 27, 1963. 

It also developed . considerable evidence that he was not 

in Dallas at any time between the beginning of September 

and October 3, 1963 ..•. 

In spite of the fact that 'it appeared almost certain 

that Oswald could not have been in Dallas at the 

time Mrs. Odio thought he was, the Commission requested 

the FBI to conduct further investigation to determine 

the validity of Mrs. Odic's testimony. The Commission 

considered the problems raised by that testimony .. 

as important in view of the possibility it raised that 

Oswald may have had companions on his trip to M~xico. 

The Commission s~ecifically requested the FBI to attempt 

to locate. and identify the two men who Mrs. Odic . stated 

-. 
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were with the man she thought was Oswald .... 

On September 16, 1964, the FBI located Loran 

Eugene Hall in Johnsandale, Calif. Hall has been 

identified as a participant in numerous anti-Castro 

activities. He told the FBI that in September of 1963 

he was in Dallas, soliciting aid in connection with 

anti-Castro activities. He said he had visited Mrs. 

Odic. He was accompanied by Lawrence Howard, a Mexican-

American from East Los Angeles and one William Seymour 

.) from Arizona. He stated that Seymour is similar in 

of the men who visited her did. While the FBI had not 

yet completed its investigation into this matter at the 

time the report went to press, the Commission has 

concluded that Lee Harvey Oswald was not at Mrs. Odic's 

· S mb of 1963 _{.z.) apartment 1n epte er 

The unequivocality of the ~~arren Commission's 

conclusions. was .. not . supported by the evidence. The Commission 

had based its defini.te conclusion on two points: One was 

the "considerable" evidence that Oswald could not have been 

in Dallas on the evening Mrs. Odio alleges she saw him; ( 2 ) 
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the o-ther ···was the FBI's report of Loran Eugene Hall's 

speculation that Odio misidentified his companion, William 

Seymour, as Lee Harvey Oswald. _( 3 ) 

(7~ Although the Warren Commission Report states that 

Odio "fixed" the date of the alleged Oswald visit on 

September 26 or September 27, she actually told the FBI 

that she was not at all positive about the exact date. C4 ) 

She;;-;;sa-.i'd' it might have been as early as September 25. (5 ) 

(7/~)The W~rren Commission asserted that Oswald left 

Ne~ Orleans by bus for Houston, on his way ~o Mexico, on 

September 25. (6 ) Yet there was no documeni~ry evidence 
. . . 

to" substantiate .... ~t:ha·e, and neither the bus driver nor any 

passenger could recall seeing Oswald on that bus. (7 ) .rn 

fact, Warren Commission General Counsel J. Lee Rankin 
.. 

asked the FBI to investigate the possibility that Oswald 

left New Orleans on Septe~er 24, (S) when .a neighbor saw 

him leaving his apartment carrying.two suitcases. ( 9 ) 

Rankin pointed out in his letter to J. Edgar Hoover that 

"Marina Oswald told the Commission that her husband told 

her he intended to leave New Orleans the very next day 

following her departure on September 23, 1963. She has 

also indicated that he told her an unemployment check 

r 
would be forwarded to Mrs. Ruh Paine's address in Irving 

A. 
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from his post office box in New Orleans.... It also seems impos-

sible to us that Oswald would have gone all the way back to the 

Winn-Dixie store at 4303 Magazine Street to cash the unemployment 

check which he supposedly picked up at the Lafayette Branch of 

the Post Offic~l when he could have cashed it at Martin's Restau­

rant, where he had previously cashed many of his Reily checks and 

one unemployment check. That is particularly true if he received 

the check on September 25, 1963, as previously thought, and had 

left his apartment with his suitcases the evening before.ul.Q/ 

. ( 7/ b)rhe FBI never came up with any evidence which resolved 

the questions raised in Rankin's request. In sum, the Warren Com­
t:Mt 

mission developed no hard evidence w~i€~ could substantiate the 

fact that Oswald was or was not in Dallas during the time period 

Odio said she saw him. 

(7 I c.) Although the Warren Commission stated that the FBI had 

not yet completed its investigation at the time its report went 

to· press,Jl/ it was only two days after its September 16, 1964, 

interview of Loran Eugene Hall that the FBI interviewed William 

Seymour, who denied he ever had any contact with Silvia Odio and 

t h a t h e h a d b e e n i n 0 a 1 1 a s w i t h H a 1 1 i n S e p t e m b e r , 1 9 6 3 . ]1_/ T h e 

FBI subsequently confirmed the fact that Seymour was working in 

Florida during September, 1963 .D./ On -\ 
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September 23, 1964, the FBI interviewed Loran Hall's 

other associate, Lawrence Howard. (l 4 ) Howard also denied 

he had ever contacted Silvia Odio. (lS) The FBI then 

went back and re-interviewed Hall who then said that he 

had been accompanied on his trip to Dallas not by 

Seymour but by a Cuban friend he knew as "Wahito" and 

that he no longer recalled any contact with Odio. (l 6 ) 

The FBI determined that "Wahito" was Celio Sergio Castro(l?) 

who, when interviewed, said he had never heard of or met 

Silvia Odio. (lS) On October 1, 1964, the FBI showed 

Silvia Odio photographs of Loran Hall, William Seymour, 

Lawrence Howard and Celio Sergio Castro. (l 9 ) She examined 

the photographs and said that none of the individuals 

were identical to any of the three men who had come to 

h d ' D 11 (20) er apartment oor ~n a as. 

(?~) In view of the prematurity of the Warren Commission's 

conclusion based on the impeached Loran Hall allegation 

and the unresolved question of Oswald's whereabouts at the 

time, the Committee considered the Odio incident one of 

the lingering enigmas in the original assassination investi-

gation. Unfortunately, the nature of the incident makes 

it, from an investigative standpoint, particularly suscept-

ible to the erosive effects of time. The canvassing, for 

instance, of both pro-Castro and anti-Castro groups in 

Dallas, New Orleans and Miami in search of descriptive 
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similarities to the men who visited Odio might have been 
; ~- ~: :; . --· .. ·. . , \ .... 

fruitful at the time; today it would be inapp:r.opriate. The 

construction of a compostie sketch of the individuals when 

their features were still fresh in Odio's memory might have 

provided productive evjdence 15 years ~~; today it would be 

of questionable value considering the natural adulteration of 

recall over that period of time. ~ A search for the car tJ.il: 1els\ 

the men were driving might have been very productive at the 

time; today it would be useless. The Committee was->therefor~ 

handicapped by the limitations of the initial investigation 

and the paucity of evidence developed. The valid investigative 

approaches remaining were distressingly limited. Nevertheless, 

because of the potential significance of the Odio incident 

to a possible conspiracy in the Kennedy assassination, the 

Committee decided that, in addition to pursuing any substantive 

leads it possibly could, it would also attempt to verify the -. 

record regarding Silvia Odio's credibility and the details 

of her allegations. 

(73) Also of interest to the Committee, of course, were 

the initial assertions of Loran Hall that he and two associates, 

William Seymour and Lawrence Howard, were the ones who had 
.. ( 21) 

visited Odio in September. . All three had been actively 

involved in anti-Castro activity and were members of a group of 

soldiers of fortune called Interpen. ' 22 ) The group was arrested 
\ 

at No Name Key, Florida, in December, 1962 as part of the Kennedy 

. . . ' kd . . t . ( 2 3 ) Th t Adm1n1strat1on s crac own on ant1-Castro opera 1ons. a 

policy, which highly incensed the anti-Castro and right-wing 

factions, was the result of an agreement Kennedy had made with 
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Khrushchev and Castro. (24 ) 

agreement a "betrayal". (25 ) 

Those factions considered the 

(1~ Loran Hall provided sworn testimon~-- to ~he .. Committee 

at an Executive Session on October 5, 1977. Here is an 

excerpt from that testimony: 

~ to you ::ou:i:h::::: ::m:o: :::ev::::e:h:i:::a
5

:::: :: 
I 

\ September, 19 6 3? 
; 
I 
I 
1 
! 
; 

i 
i 
i 
I 
\ 

1 

Hall: Yes, there was. 

••• Q: Who spoke to you? 

Hall: An FBI agent. 

Q: At that time were you advised .why you were 

being questioned about Silvia Odio? 

Hall: I really don't recall. He stated as I 

recall, he stated something to the effect that were you 

ever in Dallas, Texas, and I said yes. He said do you 

know a Mrs. Odio, and I ·· said I don't recall knowing a 

Mrs. Odio. I think I knew a Professor Odio, who was a 
l 
1 professor at Texas, some univerity in Texas, just outside 
I 

J 
I 
I 
I 
l 
1 

\ 
. . ....... ___.. 

of Dallas, as I recall. He asked me anyway about the 

apartment building on Magellan, and I said it is possible, 

I don't know. I said do you have a picture of her and he 

said no, I do not have. And I said, it is possible I met 

her but I don't recall. He then asked me who was vith I:'!.e and 

I told him I was with Alba and Howard, and' then it was like 

maybe a month or two . . 

.•. Q: And you told him you were there with Howard 

and Alba? 
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Hall: Yes. 

Q: On the first trip? 

Hall: Yes. ... we both read the same FBI report. 

You know it is directly contradictory to what I am saying. 

Q: So it is your testim~ny that at no time did 

ever tell an FBI agent that you were in Dallas accompanied 

by Lawrence Howard and W.illiam Seymour, is that your 

testimony? 

Hall: That is true. 

Q: Were you ever directly or indirectly involved 

\ with Silvia Odic in acquiring military equipment for anti-
! 
\~Castro raids? 
~ (26) 

Hall: No, I was not. ,/ ) 14 ---
(1SJ;.comrnittee iJweet!!i:gatoll& interviewed Lawrence Howard 

on May 23, 1978. Howard stated he _has never me.t Silvia 
'"ftp 

Od . <27 ) c . . . 1 . . d '11' 10 ~ omrn1ttee IltoesLI§T'ltC&ir a so 1nterv1ewe W1 1am 
. 

Seymour, who acknowledged his relationship with Hall and 

Howard but did not recall any details of a trip to Dallas, 

. 1 d ' . c b th <28 ) 1nc u 1ng meet1ng any u ans ere. 

(r") The Comrni ttee felt it important early in its in­
'- J 

-- · 

vestigation to examine in detail the substance of Silvia 

Odic's allegations as well as their credibility. One of 

the problems faced by the Committee was Odio's negative 

attitude toward a governmental investigation of the Ken-

nedy assassination. Her attitude, she said, was the result 
- (29) 

of her relationship with the Warren Commission. She 
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expressed sharp disillusionment with the Warren Commission 

and said that it was obvious to her that the Commission 

d.l.. d b 1. h ( 3 0 ) . . not want to e .1.eve er story. A Comm.1.ttee .1.n-

vestigator noted that her whole demeanor was "one of sharp 

distrust of the government's motives. She claims she feels 

she was just used by the Warren Commission for their own 

ends and she does not want to be put in the same position ... (3 l) 

Nevertheless, after contact was established by the Corn-

rnittee'-e fjeld jnv&8'54!21tQT?&, Odio' s cooperation with the 

Committee was excellent and she voluntarily submitted to 

interviews and, subsequently, sworn testimony. 
,. _. _ e,.N-rb,•..c;_ 1 r~ ('1 7) Ba·sTca-lT;Z:~ the-~i aa~e .tfe\IHa that odio' s 

story rernained ·\ consistent with her Warren Commission 

testimony. There are, however, details concerning Odio, 

her background and certain points of her story developed 

by the Committee;which should be noted. 

(78) Silvia Odio was one of ten children of Amador 

and Sarah Odio who were sent out of Cuba when their 

parents began taking an active part in a counter-revolu­

(32) 
tionary movement shortly after Castro took power. 

Amador Odio was among Cuba's wealthy aristocracy, the 

personal friend of diplomats and ambassadors, including, 

during the last days of the United States' presence there, 

American Ambassador Phillip Bonsal. (33 ) Odio was owner 

of the country's largest trucking business and was once 
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described in Time Magazine as the "transport tycoon" of 

Latin America. (34 ) Yet, from their youth, both he and 

his wife were active, front-line fighters against the 
r' ·t. _,6 

succession of tyrants who ruled Cuba. During the reign o'<Y--~~ ·'­
~' ¥ 

of General Gerardo Machado in the '30s, Sarah Odio was ~ 

captured and beaten with a machete until her ribs were 
( 35) 

broken. Twice during the dictatorship of Fulgencio 

Batista, the Odios were forced into exile for their 

1 . . . (36 ) d Od. I k revo ut~onary act~v~ty. Ama or ~o s true s were 

the main supply line for the weapons and armnunition which 

kept Castro's hopes alive in the mountains~ · Yet when the 

Odios decided that Castro had "betrayed the revolution,"( 3?) 

they were among the founding members, with Manolo Ray, 

of one of the early, most aggressive anti-Castro groups, 

h . . l . . d 1 bl ( ) ( 3 8 ) t e Mov~m~ento Revo uc~onar2o e Pue o MRP . . 

on 

(}~ Amador arid Sarah Odic were arrested by Castro 

October 26, 1961. (Jg) Their arrest was the result of 

the capture of MRP national coordinator Reynald Gonzales 

in hiding on their country estate. (4 0) arronically, the 

Odios had once hosted the wedding of one of Fidel Castro's 

sisters on the very estate, a large, resort-like retreat 

in El Cano, outside of Havana. (4 l) Later, Castro would 

turn it into a national women's prison and Sarah Odic 

would spend eight years incarcerated there, while her 
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t..C42) 
husband was placed in a cell on Isla de Pinos.~ 

~- Reynald Gonzales had been wanted in connection with his 

involvement in the assassination attempt on Castro that 

had been organized by Antonio Veciana. (43) 

( 9~) S'l · th ld t of the Od1.' os' te. n chl.'ldren . . (44
) 0~ l. Vl.a was e o es 

She had been sent for her early education to a private 

girls' school near Philadelphia and later returned to 

. / / (45) 
Cuba a~d attended Vrtlq '¢!\4! ;taw /School there. 

(3;) When her parents Gere l arrested, Silvia Odio was 

24 years old, living in Puerto Rico with her husband and 

four young children. <46 ) The next year her· husband, sent 

to Germany by the chemical firm for which he was working, 

deserted her and the children. (4i) Destitute and alone, 

she began having emotional problems. <48 ) By that time, 

Silvia's younger sisters, Annie and Sarita, .were settled 
( 4 9) 

in Dallas ~ Sarita, ~ student at the University of 

Dallas, had become friendly with Mrs. Lucille Connell, 

the leader of a women's club at a local Episcopal church 

who had organized a club program to provide financial and 
(50) 

social support to the Dallas Cuban Refugee Center. 

Connell also happened to be very active in the Mental 

Health Association of Dallas and, since her son was a 

psychiatrist, had personally acquired an interest in mental 
. . (51) 

health problems. When Sarita told Connell of her 

sister Silvia's plight, Connell made arrangements to have 

Silvia move to Dallas and to a-rso receive psychiatric 
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treatment for her emotional problems at the Southwestern 

Medical School. (52 ) 

·r· · ~' 
(8~; According to Connell, who for a period was 

Silvia's closest confidante, ·Silvia's emotional problems, 

brought on by her suddenly being left alone with four 

young children, her parents being imprisoned and her life-

style abruptly changing from one of wealth to one of deep 

destitution, were manifested inattacks of total loss of 

. . (53) 
consciousness "when reality got too pa1nful to bear." 

Connell said she personally witnessed Odic ·suffer these 

attacks in her home when she first arrived in Dallas, but 

with psychiatric treatment their frequency subsided and 

they subsequently ended:-~ until the Kennedy assassination. (54 ) 

( o-J~I · · · h d - d p · ll · h f 1963 (55 ) o ~ S1lv1a Od1o a move to ~ as 1n Marc o . 

By September of · 1963 she was well-established in the corn-

munity, had a decent income from a good job, had her 

emotional problems under control and was doing well· enough 
. (56) 

to be planning a move into a better apartment. She was 

scheduled to make that move on October 1, 1963, a Monday. (57 ) 

The week before, she recalled, she had done some packing in 

preparation for the move and there were boxes scattered 

across her living room floor which she had to jump over -------- ...... ~_......- .---···-"'-':· ..... '""'"_ -~ ... ,_._,. ..... , .... ~,-~-"--.,_.,.._ __ , ___ "'_.__"""-
----~· (58) 
to get to the door. Her sister Annie, who was then 17, 

had come to the apartment to help her and babysit with her 
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. (59) 
ch1ldren. When the doorbell rang early one evening 

in that last week of September, it was Annie who went to 

the door to answer it. <60 ) 
/~ ) Cif'l! The complex in which Silvia Odio lived at 1084 

Magellan Circle in Dallas was a series of garden-type 

rental apartments, two-story units with four apartments 

to each unit. (6l) The two lower units had front doors 

which faced a common inner vestibule which, in turn, 

bordered a small, opeh cement porch elevated a few steps 

above the ground level. <62 ) Both the vest~?ule and porch 

had overhead lights. (63 ) Silvia Odio lived in Apartment 

(64) 
A of the 1084 unit, a first floor apartment. 

(2s~) Annie Odio provided the Committee with a sworn 

statement of her independent recollection. (65 ) She re-

membered the evening when_ three men came to the door of 

Silvia's apartment in Dallas. (66 ) One of the men asked 

to speak to Sarita. (6?) He initially· ~p~~e English:but 

when Annie answered him in Spanish he subsequently also 

spoke Spanish. (GS) Annie told him that Sarita didn't live 

there. <69 ) Then, according to Annie's recollection: 

"He said something, I don't recall exactl~hat, perhaps 

something about her being married, which made me think that 

they really wanted my sister Silvia. I recall putting 

the chain on the door after I told them to wait while 

I went to get Silvia. I don't ~xactly recall but they 

..._j may have also said something about belonging to JURE, 
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0t"he anti-Castro movement."l.Q_/ 

(35'o) Annie also recalled that Silvia was initially reluctant 

to talk with the strange visitors because she was getting dressed 

to go out. But she remembers Silvia coming out in her bathrobe 

to go to the door.Zl/ Annie said that she could only recall what 

one . of the two Latin men looked like, but it is not a specific 

recollsction, only that he was heavy set, had dark shiny hair 

combed back and 11 1 o o ked Me xi can . "11_1 She said "the one i n the m i d d 1 e 

w a s Am e r i c a n . "___!_2/ 

(~s~) In testimony to the Committee, independent of her sister's, 

Silvia Odio al~o recalled that it was early evening and that she was 

getting dressed to go out when the three men came to the door.Z!/ 

She recalled that it was a weekday because she worked that day.~/ 

She said the men identified themselves as members of JURE, spoke 

of both its founder, Manola Ray, and her father, who had worked 

closely with Ray.~/ Odio said that almost all the conversation 

she had was with only one of the men, the one who identified himself 

as "Leopolda."]_]_/ 

( 8 S d) 0 d i o w a s p o s i t i v e i n h e r r e c o 1 1 e c t i o n o f t h e n a m e " L e o -

poldo"~/ but said that the men admitted to her they wer giving her 

aliases or "war names."lJj She is less certain of the other Latin's 

name, but believes it 
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might have been "1\ngelo" or "Angel. " ( 8 0 ) She described 

him, as her sister did, as being stocky, with black hair 

and looking"more,Mexican than anything else."( 8l) The 
' -- (821 

third visitor, the "American," 'was introduced to her 

• ' ;·~ ... , .l._ : • : 

;-{83) 
as "Leon Oswald." She said "Leon Oswald" acknowledged 

the introduction with a very brief reply, perhaps in 

( 84) ' 
idiomatic Spanish, but she later concluded that he 

could not underst'and Spanish because of his lack of re­

action to her Spanish conversation with "Leopoldo."< 85 > 

~~9} Silvia Odio has been relatively consistent in 

her testimony to the Warren Commission and ' to the Committee 

. h 'f' d . . f h h . . <86 ) 1n er spec1 1c escr1pt1ons o t e t ree v1s1tors. 

Her description of "Leopolda" is especially noteworthy 

because he has certain very distinct features, including 

. ( 87) 
an unusual hairline that is sharply recessed on the s1des. · -. 

Her description of 11 Leon Oswald" · is, of course, similar to 
( 8 8) 

the characteristics of Lee Harvey Oswald. There is 

absolutely no doubt in her own mind that her visitor was, 

( 8 9) 
in fact, Le.e Harvey Oswald. She points out that she 

did have ample opportunity to view him, her conversation 

with the three men lasting more than twenty minutes, her 

viewing distance being only about three feet and the light 

available more than adequate. (90) She also recalls, but 

not very clearly, that "Leopolda" may have told her that 
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. ( 91) 
they had just come from New Orleans. 

'··· ,-.;·: --

{67} Odio told the Committee, as she did the Warren 

. . ( 92) h 
Corrun~ss~on, t at the reason the men came to her was to 

get her help in soliciting funds in the name of JURE from 
(93) 

local businessmen. She said: "He (Leopolda) told me 

that he would like for me to write them in English, very 

nice letters, and perhaps we could get some funds."( 94 ) 

hat is not inconsistent with the vague recollection of 

sister Annie, who was in the apartment at the time 

conversation was being conducted through the open 

the vestibule. She recalled that the men came 

because "they wanted something translated."( 9S) 

( 8 f) According to Silvia Odio, her conversation with 

"Leopolda" ended without her giving him any commitment to 

do anything, but he gave her the impression he would 

(96) 
contact her again. The visit ended without "Leon" 

or "Angelo" having any conversation with her aside from 

(97) 
a brief greeting word or two. After the men left, 

Odio decided to go to the window and watch them. (9S) She 

saw them get into a red car that was parked in the drive-

way in front of the apartment. <
99 ) She said she could 

not see who was driving the car, but did see "Angelo" on 

(100) 
the passenger side of the car. 

( 6 q) The cloudiest part of Odic's · recollection con­

cerns the telephone call she later received from 
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"L ld II ( 1 0 1 ) eopo o. 

--

It could have occurred, she said, the 

day after the visit or two days after the visit. (l0 2 ) She 

thinks it was in the afternoon, but she cannot remember. (l03 ) 

She thinks it was on a Saturday, when she wasn't working, 

but is not certain. (l0 4 ) She is, however, relatively 

clear in her recollection of the gis~ of what "Leopolda" 

told her when he called her on the t~lephone and that, too, 

is consistent with her testimony before the Warren Commis­

sion. (lOS) She said that "Leopolda" told her that "the 

Gringo" had been a Marine, that he was an e~pert marksman 

and that he was "kind of loco." (lOG) She recalled: "He 

said tha·t the Cubans, we did not have any guts because we 

should have assassinated Kennedy after the Bay of Pigs."(lO?) 

(CJo} On the day that President Kennedy was assassinated, 

Silvia Odio was coming back from lunch when she heard the 
$~~~= 

news. (l0 8 ) "As soon as we got back to the office, every-

body had their radios on and everybody was listening to 

it,.- she zecalled.-?By the time the news came that the 

President was dead, the president of the company told us 

that we could go horne. I started going back to -- I was 

very frightened and very upset ... ! started moving -across 

the warehouse towards the parking lot where we kept our 

cars ... ! think next I had passed out. My mind was going 

around in circles ..... <109 ) 

\ 
(9~ During her testimony before the Committee, Odio 

was asked if, when she heard that Kennedy was assassinated, 
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she thought of the three men who had visited her apartment 

almost two months prior. Her reply: "Oh, very definitely, 
(llO) · 

very definitely." She added: "I had put them out 

of my mind, but they came bac:=k that day."(lll) 

The next thing she remembered after blacking 

out was regaining . . 1 . h . 1 t 112) consc1ousness ater 1n a osp1ta room. 

She recalled that 
'.. . ..• ··· ...... · (113) 

her sister Annie had just wa1ked>-:::::lh'\ 

She remembered watching the first image of Oswald she saw 

coming across the television screen in the hospital room: 

"Annie and I sort of looked at one another and sort of 

gasped. She said, 'Do you recognize him?' I said yes, 

and I said, 'Do you recognize him?' She said, 'It is the 

same guy, isn't it?' I said, 'Yes, but do not say any­

thing.'"(ll4) 

(qJ) This is an excerpt from the independent sworn 
.. 

statement given to the Committee by Annie Odic: 

On the day of the assas~ination of President 
Kennedy I had gone with my girlfriend, Cherie 
Matlock, and some other friends to a place 
where we could see the President's motorcade 
pass by. I don't remember where it was, only 
that it was quite a distance from downtown 
Dallas and Dealey Plaza. After the motorcade 
passed by we went to a drive-in restaurant 
for some hamburgers. When we were coming 
out of the drive-in we heard that Kennedy 
was shot. When I first heard that Kennedy 
was shot I did not make any connection be­
tween the shooting and the men who came to 
Silvia's door. Later in the afternoon I was 
by myself in the Matlock home when I first 
saw Oswald on television. My first thought 

NW 53080 Docld:32273595 Page 60 



-e 

20.- Odio 

' .··~. : 

was, 'My God, I know this guy and I don't 
know from where! But I'm not going to 
tell anybody because they're going to 
think I'm crazy.' But I kept thinking, 
'Where have I seen this guy?' Then my 
sister Sarita called and told me that 
Silvia had fainted at work and that she 
was sending her boyfriend Jim, who is 
now her husband to pick me up and take me 
to the hospital to see Silvia. Sarita 
did not tell me then why Silvia had faint­
ed. I remember that it was getting dark 
when Jim picked me up and that we had to 
drive by Dealey Plaza. I don't remember 
Jim corning up to the room in the hospital 
with me when I saw Silvia. I don't re­
member anyone else in the room, but it was 
a very small room. Silvia was in bed. 
The first thing I remember when I walked 
into the room was that Silvia started 
crying and crying. I don't remember her 
saying anything. I think that I told her: 
'You know this guy on TV who shot Presi­
dent Kennedy? I think I.know him.' And 
she said: 'You don't remember where you 
know him from?' I said: 'No, I cannot re­
call, but I know I've seen him before.' 
And then she told me: 'Do you remember 
those three guys who carne to the house?' 
And that's when. I realized I had seen 
Oswald before. And then when I realized 
I had seen Oswald before. And then she 
told me everything, including the fact 
that one of the men had called back, that· 
she called him 'Leon,' that he said he 
wanted to be called 'Leon,' and that he 
said something like the Cubans should 
kill Kennedy because of what he did with 
the Bay of Pigs. Silvia also told me .! 

that when she first heard that President 
Kennedy was shot, .she started saying: 
'Leon did it! Leon did it!' I remember 
that Silvia was very excited at the 
hospital and that she kep~ saying t~at(llS) 
she knew that Leon was go1ng to do 1t. 

Because they were extremely frightened, concerned 

for their brothers and sisters and their own safety, worried 
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·, . ~- . . . 
' . ' 

about their mother and father in prison in Cuba and 

terrifyingly bewildered about the meaning of the three 

men's visit, Silvia and Annie Odio decided not to reveal 

h 
. · .d (116) . . . 

t e ~nc~ ent. And ~t was, ~n fact, only c~rcuit-

ously that the FBI came to learn of it. 

(qs) According to Silvia Odic's close friend, Lucille 

Connell, she received a call from Silvia's sister Sarita 

who told her that Silvia had fainted and was in the 

h ' t 1 (117) 
osp~ a . Sarita also told her why Silvia had 

fainted and the fact that Silvia had met Oswald and that 

( 118) 
he- had come to her apartment. Connell cannot recall 

exactly when Sarita called; she said it was either the day 
( 119) 

of the assassination or the day after. Ho·wever , ·" that 
· .. ' ;... ·:-· 

Sunday~ Connell said ~ she was speaking on the telephone 

to a friend of hers, !-Irs. Sanford Pick, then working as a 

receptionist in a Dallas law firm office, when they .both 

saw Ruby shoot Oswald on their television sets. (l 20) 

Connell recalled: "And she said to me, 'Oh my goodness, 

Ruby was in our office last week and had power of attorney 

drawn for his sister." (l 2 l) 

(1~) Connell said that later that same day she happened 

to be speaking with another friend, Marcella Insua, the 
. · ...... . 

daughter of the head of the Dallas Cuban Relief ~ommi ttee. 

Connell mentioned to Insua what her other friend had said 

b b . ' . h 1 f-= ' (122) about Ru y e~rtg ~n er aw o .~..~ce. . Insua, Connell 

said, happened to have a class of American children to 
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( 123) 
whom she was teaching Spanish. In that class, she 

got into a discussion of the Kennedy assassination and 

mentioned that she knew someone who knew someone who had 

R b 
(124) . 

some dealings with u y. It also happened that 
(125) 

there was a son of a local FBI agent in Insua's class. 

··~ ThatAt3 how,~.-subsequently,. the FBI carne to contact Connell 

. . . (12 6) 
and learn about the Od~o ~nc~dent. 

(17) T.he CemHti:ttee decided tho.t /J. factor in judging 
~ 

Odio's credibility is evidenc~ ~t±cn indicates that she 

told someone prior to the Kennedy assassiantion that three 

men visited her, that one of them was introduced to her as 

"Leon Oswald, .. and that she was told that this 11 Leon" had 

suggested assassinating President Kennedy. 

{Cf8) Silvia Odio told the Committee that immediately 

after the visit of the three men, she wrote to her father 
(127) 

in prison in Cuba to ask him if he knew who they were. 

Amador Odio, who was released from prison in 1969 and is 

now living in Miami, told Committee investigators that he 

\ . ( 12 8) 
received Silvia's letter and replied to ~t. He did 

not recall when he received the letter, but his reply, 

dated December 19, 1963, indicates it was very likely in 

( 12 9) 
late October or early November, 1963. He wrote: 

11 Tell me who this is who says he is my friend -- be careful. 

I do not have any friend who might be here, through Dallas, 

. . f . . '1 . h' . ..(130) so reJect h~s r~endsh~p unt~ you g~ve me ~s name. 
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{q 9) Silvia Odio told the Committee she recalled, 

although her recollection is "not very strong," that she 

also told Lucille Connell prior to the Kennedy assassina­

( 131) 
tion that three men had visited her apartment. She 

said it had to have been before the assassination because 

she did not see Connell after the assassination as the 

result of a falling out between them. <132 ) Prior to that, 

however, Odio said, she was frequently at Connell's house 

and she specifically recalled a dinner party; "which may 

have had something to do with the Mental Health Associa-

tion or been given in honor of some doctor ~r psychiatrist," 

at which, during a conversation in the library, She men­

tioned the visit of the three men. (
133 ) She said it would 

have been very likely that.she told Connell because "she 

was the type who was a very curious person about the 

details of your life. She always asked a lot of questions 

about my life and what I was doing." (13 4 ) 

(100) Lucille Connell told the Conuni ttee she does not 

recall Silvia Odio specifically telling her about Oswald 

. f f . . . . (135) h at any t1me, be ore or a ter the assass1nat1on. S e 

does not recall talking with Odio at a dinner party prior 

to the assassination, although, she said, she may have. (136 ) 

She said her contact with Silvia Odio had not been frequent 

. . h . . h . . (137) w1th1n the mont s pr1or to t e assass1nat1on. · 

~1oi} The one person that Silvia Odio is most positive 

in her recollection of telling prior to the assassination 
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about the visit of the three men was her psychiatrist at 

h · D . h (138) t e t~me, r. Burton C. E~nspruc . At the time of 

the Kennedy assassination, Odio had been seeing Einspruch 

for about seven months, (139 ) . usually on a weekly basis 

and occasionally more frequently. (l 4 0) She was suffering 

from what Einspruch described as "a situational life 

problem. She had a large family, she was semi-impoverished, 

she was an immigrant, her parents were imprisoned ... she 

had all the difficulties one might anticipate a displaced 

person would have." (141) 

(/DJ} Both the FBI and the Warren Commission staff 

questioned Einspruch after the assassination. (142 ) The 

FBI report noted that Einspruch believed Odio "is telling 

the truth ... (143 ) The Warren Commission staff report 

noted that "Dr. Einspruch stated that he had great faith 

in Miss Odio's story of having met Lee Harvey Oswald."( 144 ) 

Neither report indicated that Einspruch had been questioned 

about the specific details of Odic's allegations, whether 

he had been asked if Odio told him about the visit of.the 

three men and, if she did, when she did. (145 > 

{1 0.?) In sworn testimony to the Committee, Einspruch 

reiterated his judgement of Odio as a "truthful" person. (l
4

G) 

He said he no longer had any files available. to document 

his recollection, but he believes that Odio's visits to 
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him had been schedule~ at around the time of the assassina­

tion, on Wednesdays. (147 ) 

(/0~ Einspruch specifically recalled that Odio had 

told him, during the normal course of the "format" of 

the sessions with her in which sh~ related what happened 

during the previous week, (148 ) that she had been visited 

by three men. (149 ) He recalled that she told him of the 

. . . h . . (150) . d f' . v1s1t pr1or to t e assass1nat1on. He 1s e 1n1te 

that she told him that two of the visitors were "Cubans 

or Latins" and that the third was an "Anglo."(l 5 l) He 

is not sure she mentioned the name "Leon" at his session 

. h . h . . (152 ) d'd b w1th er pr1or to t e assass1nat1on. . He 1 remem er 

that when he telephoned Odio on the day of or the day 

after the assassination, she did mention "Leon" and she 

did "in a sort of histrionic way" connect the visit of the 

three men to the Kennedy assassination and did recognize 

one of those men as "Leon." (
153

) ·Einspruch could not re-

call, however, that Odio told him prior to the assassina-

tion that "Leopolda" had telephoned her and spoke of 

"Leon" suggesting Kennedy be assassinated. (
154 ) 

(los) As noted earlier the Committee • s ability to 

investigate the substance of Silvia Odic's allegations was 

severely restricted not only by the time that has elapsed 

since they were originally made but also by the lack of 

material available in the basic investigative files. Both 
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I 

the ~varren Conunission and the FBI were lax in the pur.sui t 

of investigative leads when those leads still held a 

potential for development. The description provided by 

Odio of at least one of the Latin visitors, for inst~~ce, 

was detailed enough to justify a thorough canvassing 6f 

both the anti-Castro and pro-Castro militant Cuban corn-

rnunities in Dallas, New Orleans and Miami for individuals 

with similar striking characteristics. That, in conjunc-

tion with a search for the specifically described · car the 

men were seen driving, might have been fruitful. Committee 

reviews of Warren Commission files and FBI reports reveal 

no such investigative approach. The focus, instead, was 

on attempting to determine the possibility of Oswald 

being in Dallas when Odio reported she saw him. That __ · 

approach proved inconclusive. 

(I ur) Nev,ertheless I there were other points "'S . ~ 
'lfttr 

m~~~&e~could be examined in attempting to determine 

the identity of the Silvia Odio visitors. The fact, for 

instance, that the men claimed to know her father and have 

knowledge of his activities appeared to be of possible 
:XI- c.-vPJ 

investigatory significance. ['lie e, '""'H · '"l:i+R discovered, 

however, that a front page article in the Dallas News on 

May 5, 1962, could hav~ provided a source of background 

• f • . d' I (
155 ) h • 1 f d ~n orrnatlon on 0 lO s parents. T e artlc e eature 

a large photo of Annie and Sarita Odio and detailed the 

plight of their parents in prison . as well as their back-
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(156) 
grounds. It also could be related to the fact that 

"Leopolda" initially asked for Sarita when Annie Odio 

answered the door. (157) 

(i ()?) Although the Committee considered the possibility 

that the Odio visitors were being deceptive in claiming 

an association with the anti-Castro organization JURE, 

it nevertheless attempted to determine if they were, in 

fact, members of that group. The Committee conducted 

t . . . . h d d' (158) ex ens1.ve 1.nterv1.ews w1.t Ama or 0 1.0, who was very 

active with JURE in Cuba prior to his imprisonment, and 

made an attempt to contact remaining members of the Dallas 

chapter of JURE. (159 ) Although the results of the Commit-

tee's efforts must be viewed in terms of the lengthy 

period of time that had elapsed, the Co-mm::id::otee-ee-~ 

no present recollection of JURE members active in 1963 

who used the war names of "Leopolda" or "Angelo" or fitted 
~ fx·. ~...v-&·(160) 

the de~criptions provided by Silvia Odio~ 

(/ocl) In addition, the Committee also interviewed the 

founder and leader of JURE, Manolo Ray, now living in 

Puerto Rico. (l 6l) Ray said he had been questioned by the 

FBI ~bout the Odio incident some time after the Kennedy 

assassination, but he was asked only about Silvia Odio's 

reliability and credibility. <
162 ) "They told me that 

she had met Oswald," Ray said. "I don't remember them 

telling me that the men who came to her said they were 
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. ,, .. 
·., .·' .. 

members of JURE ... (163 ) Ray told the Committee that he 

knew of no members of JURE traveling through Dallas in 

(164) 
September of 1963 in search of money or arms. He 

does not recall anyone by the name of "Leopoldo" or 

"Angelo" associated with JURE at the time. (l 6S) He said 

he had no American contacts in Dallas, nor did he receive 
(166) 

any major financial support from anyone there. 

(/o9) In addition to these attempts to identify the 

Odio visitors, the Committee asked Silvia Odio to review 

some 300 photographs of Cuban activists, both pro-Castro 

and anti-Castro, and individuals who had or ·may have had 

some association with Lee Harvey Oswald and the Kennedy 

assassination. <167 ) She could not identify any of the 

individuals in the photographs as being the two who came 

to her apartment with "Leon Oswald." 

Finally, the Coriunittee requested the CIA to 

run a -GQytt!!!l''' luraJd:c.heck on all individuals who used the 

"war names" of "Leopoldo" and "Angelo" during the period 

of interest. (l 6 S) The CIA comply resulted in the photo-

graphs of three individuals who might have been in Dallas 

in September of 1963. (lG 9 ) The photographs were shown 

to Silvia Odio with negative results. <170 ) 

CONCLUSIONS :I:+ O-~z-.1;<.~-~ 
that Silvia Odio's testimony 

is essentially credible. From the evidence provided in 

the sworn testimony of corroborating witnesses, there is 

no doubt that three men carne to her apartment in Dallas 
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prior to the Kennedy assassination and identified them-

selves as members of an anti-Castro Cuban organization. 

From a judgament of the ~redibility of both Silvia and 

-::~nie Odio, it must be concluded th.at there is a strong 

probability that one of the men was or appeared to be 

Lee Harvey Oswald. '.Fhe Cemm~'bee ooula. rElae-fi. ~9 
c.!:Pd.J ~. r C.C!c.k;...ii • 

conclusion as to the significance of that visi~ ~RV~ 
~---, _ __.._.,___ we. re, c.. (/.._J lcl t. ( c..f .U·.Q.,j..-

it scHsMftcd boC'FFthe possibili tJf"~ Oswald actually 

~~ 
liuldi~ some association with JURE, the anti-Castro group 

headed by Manolo Ray, and t§o·~ooeil3-j,.Ja.ity that Oswald 

wanted it to appear that he had that association in order 

__ t:o implicate the group, politically a left-of -center 

Cuban organization, in the Kennedy assassination. 
4· &d. ! 1-t..v-.....~~~ 

( 1 J .2.. \ r:M'le eomnr± L tee a:i-setl ee\:P.ba- !l"oeacli no de_f ini te 
:; ~ ~.(!_ {(!ttd:.\.J-0., 

conclusion on the specifi~ date of the visitA The possi-

bility that it could have been as early as September 24th, 

the morning of which Oswald was seen in New Orleans, 

exists. The visit was more likely on the 25th; 26th, or 

27th of September. If it were, then Oswald, judging from 

evidence developed by both the Warren Commission and this 

Committee, had to have had access to private transporta­
-~~~~~~1\ 

tion, a situation which almost mandates a conspiratorial 

involvement. 
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(1 13) 
,.--

~e Committe f~ ~he scope of its investiga­
(..vft .s 

tion in the Odio incidentll di--~tu ::t#W;Llimited as a 

result of the inadequate investigation performed by the 

FBI and the Warren Commission at the time. The lack 

of immediate recognition of the SAi..m~~ significance 

of the Odio incident produced a far from comprehensive 

investigation at the only time a comprehensive and, 

re~'~aps, ~rui~ful in_v:sit~at-ion would ha~e been possible. 

j~ con;;±;;;; :::J::d~s :h:k-~e ~varren commission s 

{ def ini t'f~e cori'c .,,,,~~J.on regar J. 

I it reach;:~ its investigative reports were -/, 

J s_gpm.ftt:d, was erroneous and, in its assumption, appallingly// 
j -""'' . 

l::=~~::.-~,~··· -&~,~-~~~~ -... ·- ·. -----
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' i l '·U \. : On March 2, 1976, a staff investigator trom the 
l..t-;..~~ S~.::.s (f<.- PA; 

offic~of ~- Senator Richard S. Schweiker'' interviewed 

Antonio Veciana Blanch, the founder and former leader of 

Alpha 66, in his home in Miami. 1 At the time, Senator 

Schweiker was a member of the Senate Select Committee on 

Intelligence and ~Chairman of the Subcommittee on the 

h d 
. . 2 

Jo n F. Kenne y Assasslnatlon. The staff investigator 

told Veciana that he was interested in the relationships 

between U. S. Government agencies and Cuban exile groupsj 

he did not specifically mention an interest in the Kennedy 

assassination.
3 

During the course of that interview, 

Veciana revealed that from about mid-1960 through mid-

1973 he had been directed and advised in his anti-Castro 

and anti-Communist activities by an American he knew as 

. . h 4 . . d h . h ~~~ / . d d h . . Maurlce Bls op. Veclana sal t at Bls opAgul e lm ln 

planning assassination attempts on Premier Fidel Castro 

in Havana in 1961 and in Chile in 1971; that Bishop~~d 

directed him to organize Alpha 66 in 1962; and that Bishop, 
~~u~ 

when breaking their relationship in 1973,Apaid him 

$253,000 in cash for his services over the 

,.<~ ;- /./ <) Veciana 
...g,.l./~'(' . 

~-~ __ revealedAthat at 'one 

5 
years~ / 

meeting with 
'\ ''- ·.r',, / ~ ,;..:: // 

'.r-.i;/!)-\\;'i- _Bishop in Dallas ln late August or September, 1963, he saw -~~- <:--"., .--. :_; 

'/!\~· ·;- '-" >- with him a young man he later recognized as Lee Harvey 
•;.},' :./ ~/ • .. 6 
1 '- '' /'' Oswald. ., - \; 
·!./' d': 

,·: 
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/ ;;t} Veciana told Senator Schweiker's investigator 
I . 
\ 

that he had not previously disclosed tha~ information 

to anyone.' (..;;; ""''' · .:!!! 8 11 i' i l"ltj, 1/26;'7~, p 39-)~ 
·'' ) ~ ,f;;~~hfJI!tiQiwsi'Mi ( !I?! The ~1rfMlot Commi tteel\ took an intense interest 

in the Veciana allegations. From Senator Schweiker~it 

obtained the co~lete files of his office;s investigation;
8 

i+ ./ 
~i~tce also conducted additional interviews with 

Veciana and other witnesses who might have had know­
Ft..V~-"J .. 

ledge of Veciana ~or Bishop. ~~on April 25 and 26, 

1978, Veciana was questioned under oath before the Com-

mittee in Executive Session. 
/ . .. ·. /he.>c s~U<2.- c.,vltCO~ ~ 4-~~ 
( //,(/ ~rs, f~ om Llmse -sou~8!:F ~ ttme general 

details of the relationship between Veciana and the 
a"l'-4 

American he knew ~as Maurice Bishop: 
. /

1
·· 
1 

at · v~t'\.0...~ .4- . 
( f.' To the best of .asE:= recollect1.on,:=¥' l&.I&*""&s . 

11
_ 

-------- ~ 1-tjA-',··r:/ V..... ·, ~ ·the... r;v.../l)/_{.)·- '--~ 
Yr first approached- EO£ce Bis§1in "8, . · 1 Jl& ~f 
~ ----

1960"~; i<l..® At the time, Veciana was employed in 

the Banco Financiero, owned by. Julio Lobo, the "Sugar 

King" of Cuba. 10 Veciana himself was~u; 47D:~ well-
1\.~uf"' .. A·-e-t"> 

knowntas president of the professional accountant's 

. . 11 
assoc1.at1.on. 

( t2l:) Veciana said Bishop introduced himself with a 

business card which indicated he was with a construction 

firm headquartered in Belgium. 12 Although Veciana ini-

tially assumed he was a new bank customer, Bishop's 
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conversation with him soon focused on the Castro Revo-

lution~ "He also made me aware of his concern regard-

ing the Cuban governm~nt leaning towards Communism and 

tried to impress on me the seriousness of the situation," 
13 

Veciana recalled. 

(tlV Bishop then invited Veciana to lunch and during 

that and subsequent lunches convinced Veciana to work 

against the Castro Government. Veciana admittedly did 

not need much convincing because he himself had concluded 

only thirty days after the Revolution that Castro was a 

C 
. 14 ommun1st. 

(122.) Veciana said he did ask Bishop during their 
'· 

first meeting if he worked for the United States Govern-

ment. "He told me at the time," Veciana testified, "that 

he was in no position to let me know for whom he was 

k • f h • h h d • th • II 
15 

wor 1ng or or w 1c agency e was 01ng 1s. 

Bishop also said he could not tell Veciana whether or 

not it was Julio Lobo who suggested he contact him. 

"Supposedly Julio Lobo had very important contacts with 

the United States Government," Veciana pointed out. 1 6 

Veciana, however, ~ later suspected that it might 

have been another very close friend, Rufo Lopez-Fresquet, 
{;,J 17 

who~ Bishop ~to him. Lopez-Fresquet, although 

then Castro's Minister of Finance, was a covert anti-
. w~~ flu.. ev~~""'·l· --.f!~LJ'1~ 9~ul: -~: l 

Castro1te, and h_a-e ea.r:liez beerr rect\H:-~ed ayhe Gciii'l ,a-l,.:..J. 
~4-U:r...i-v ,--U-C~~ 
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~~ 
r ... tQ 1 1 i g'iiHil9t!l +L9ieney as a liaison with the Castro 

18 
Government. 

~. 

(1 -.'"'l\ 
. '-~) Once Veciana agreed to work with Bishop on 

anti-Castro activity, he was put into a "training 

prograrn." 19 Veciana described this as a "two to three 

week" program which consisted of nightly lectures. He 

was the only one in the program, which was conducted by 

a man he knew only as "Mr. Melton." The lectures were 

held in an office in a building which Veciana could re-

call as being on El Vedado, a commercial thoroughfare. 

He also remembered the building housed the offices of 

a mining company "with an American name" and, on the 
• 

20 
first floor, a branch of the Berlitz School of Languages. 

( \ 1..-~-') Although Veciana said he was given some train-

ing in the use of explosives and sabotage techniques, 

most of the program consisted of lessons in propaganda 

and psy,chological warfare. "Bishop told me several 

times ... that psychological warfare could help more than 

hundreds of·soldiers, thousands of soldiers," Veciana 

testified.? 1 Veciana .sal'6 said: "The main purpose was 
... / 

to train me to be an organizer so I was supposed to 

initiate a type of action and other people would be the 

h ld 11 . "22 ones w o wou rea y carry lt out. 

( \ 2-5) Following the training, Veciana worked with 

Bishop on several very effective psychological warfare 
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·t*{t+-\ 
operations, including a program ~resulted in the 

destabilization of the Cuban currency and the creation 

23 
of public distrust in its value. Meanwhile, Veciana 

also became chief of sabotage for the Movimiento Revo­

lucionario del Pueblo 
JYIIIAiv~( 24 by MEI:nol-G Ray. 

~ 
(MP), an anti-Castro group headed 

f\ 

{ J l-~) Before the American Embassy in Cuba was closed 
' .i 

in January, 1961, Bishop suggested to Veciana that ·he 'f tlwu- ~..{~ 
contact certain officials W :ea for help in his anti-

Castro activity. Veciana said the names suggested by 

Bishop were "Smith," "Sam Kail" and "Joe D'Acosta." 

Said Veciana: "Maurice Bishop suggested the names of 

these individuals because we needed specific weapons to 

carry out the jobs and he told me that these were the 

people that could help me." 25 Veciana, however, also 

said that Bishop asked him not to reveal his name to 

26 
these people. 

l I 2-7) Veciana ,c.;.mmmi®raiP!5!M~iiir!/J has never assumed that Maurice 
/ 

Bishop was a true name. At one of their early meetings 

in Havana, Veciana noticed a Belgian passport which 

Bishop had in his bpen briefcase. Examining it when 

Bishop(~riefly)left the room, Veciana made a quick note 

of it on a scrap of paper. Veciana kept that scrap of 

paper and showed it to Senator Schweiker's investigator. 
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The name on the paper was "Frigault". 27 

{j~S) A few months after the failure of the Bay of 
"-

Pigs invasion in April, 1961, Bishop called Veciana 

to a meeting. According to Veciana: "At that time 

Bishop decided that the only thing left to be done was 

to have an ~ttempt on Castro's life."
28 

Although 

Veciana himself did not participate in the attempt, he 

recruited the action men and organized the operation, 

including renting the apartment from which the shot 

. 29 ~ 
was to be f1red. -Howeve~ ~he day before the actual 

llO ... Ce.N<...\') 
attempt,~Veciana escaped from Cuba by boat with his 

mother-in-law, in whose name the apartment had been 

rented. 30 His wife and children had left a few months 

prior. According to Veciana, it was Bishop who urged 

him to leave because, he said,Castro's agents were 

becoming suspicious of Veciana's activities.
31 

(l~9) Shortly after he settled in Miami, Veciana 
32 

testified, Bishop again contacted him. Veciana said 

it would have been easy for anyone to locate him in the 

close-knit Cuban exile community in Miami. 33 The re-

sul t of their re-establishing con tact eventually led to 

the founding of Alpha 66 which, according to Veciana, 

was Bishop's brainchild. "Bishop's main thesis was that 

b d . l' b d b b II - ' 'f' d 34 
Cu a ha to be 1 erate y Cu ans, · Vec1ana testl 1e . 

Veciana established himself as the civilian chief and 

principal fund-raiser for Alpha 66 and recruited the 

former head of the Second National Front of the 
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Escambre (SNFE), Eloy Gutierrez Menoyo, as the military 

35 
chief. Menoyo had a reputation among Cuban exiles 

of being socialistic and Bishop had some doubts about 

his loyalty, but Veciana insisted that Menoyo could 

be trusted. Besides, he said, "if he did not work 

out right we could get rid of him. " 36 Veciana said 

that Menoyo was not aware of the existence of Maurice 

Bishop. 

( /36) Alpha 66 became one of the most active of the 

anti-Castro exile groups, buying guns and boats, re-

cruiting and training commandos and conducting numerous 

raids on Cuba. 37 At one point, Veciana proclaimed a 

war chest of $100,000 and announced that all the major 

exile organizations were backing Alpha 66's efforts. 

He also~that all the planning was being 

38 done by leaders "I don't even know." 

l13iJ According to Veciana, the man behind all of 

Alpha 66's strategy was Maurice Bishop. Over the 12-

year period of their association, Veciana estimates he 

met with Bishop more than 100 times.
39 

Veciana, however, 

claims he had no way of getting in touch with Bishop 

and that all the meetings were instigated by Bishop, a 

procedure Bishop established early in their relationship. 40 

To set up a meeting, Bishop would call Veciana by tele-

phone or, if Veciana was out of town, call a third 

person whom Veciana trusted, someone who always knew 
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Veciana said that this third person 

never met Bishop but "knew that Bishop and I were 

partners in this fight because this person shared my 

anti-Communist feelings."42 

I . G..t ~ _· .a" "' l 
.. ,"' "\ ~~~..c.....' 

c/5 1) l-H-=addition to contacts with Bishop in 

Havana and Miami, Veciana also had meetings with him 

in Dallas, Washington, Las Vegas and Puerto Rico and in 

. d . h . 43 Caracas, L1ma an La Paz 1n Sout Amer1ca. 

( -) ~(jj_ Veciana specifically recalled some meetings 

with Bishop because of their special nature. For in-

stance, shortly after re-establishing contact with him 

in Miami, Bishop took Veciana to an office in the Pan 

American Bank Building in the downtown section of the 

city. 44 Veciana does not recall the exact floor of 

the building nor if there was any name on the office 

door. 45 Bishop unlocked the office with a key~! ai lfi& 

.s~ and in the presence of two men who· were in the 

office asked him to sign a piece of paper and take 
46 

part in a "commitment" ceremony. "It was like a 

pledge of my loyalty, a secret pledge," Veciana · 

testified. "I thin,hey wanted to impress on me my re-

. 'l' . . h .,47 spons1b1 1ty and my comm1tment to t e cause. 

Veciana ~~~ could not identify the two men who were 
--~"' 

present with Bishop at this ceremony, nor does he re-
. 

call if he was introduced to them. "They were like 

II h 'd 48 spectators, e sa1 . 
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( 1.3~) From August, 19 6 8 until fune, 1972, Veciana 

worked in La Pz, Bolivia, as a banking advisor to 
A 49 

Bolivia's Central Bank. His contracts were financed 

50 
by the U. S. Agency for International Development, 

and his office was located in the passport division 
51 

of the American Embassy. Veciana believes that Bishop 

was instrumental in his getting the AID job, because he 

himself was surprised that the Agency would hire a 
52 

known "terrorist" and anti-Castro activist. The records 

indicate that Veciana was hired by the Agency even 

h h h . 1' . . . 53 t oug lS app lcatlon was never Slgned. 

( i 3S)while supposedly employed as a banking advisor 

in Bolivia,Veciana actually did very little such work, 

but instead was engaged mostly in anti-Castro and anti­

Communist activities with Bishop.
54 

Among the operations 

instigated by Bishop at the time was an attempt to assas­

sinate Castro in Chile in 1971.
55 

(!3'=.) According to Veciana, that aborted assassina­

tion attempt eventually led to the dissolution of his 

relationship with Bishop. 56 Although Bishop directed 

the operation and provided Veciana with intelligence 

57 
information, Veciana himself recruited anti-Castro 

58 
Cuban associates in Caracas to take part in the attempt. 

Without his knowledge, Veciana said, these associates 

introduced a new element into the plan, a scheme to 

blame the assassination on certain Russian agents in 
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Caracas.
59 

The associates even produced phony documents 

and photographs.~der to do tha~.~ When Bishop 

later found out about this unauthorized part of the 

scheme, he was extremely upset and accused Veciana 

of being a part of it.
61 

Although Veciana told Bishop 

he had no knowledge of it, Bishop apparently did not 

believe him and eventually suggested that their rela-

. . . 62 
tlonshlp be termlnated. 

(137) On July 26, 1973, Bishop arranged for Veciana 

to meet with him in the parking lot of the Flagler Dog 

k 
. . . 63 

Trac ln Mlaml. When Veciana arrived, Bishop was 

. . f h. . h . b 'l 64 waltlng or lm wlt two younger men ln an automo l e .. 

At that time Bishop gave Veciana a suitcase which, 
65 

Veciana later ascertained, contained $253,000 in cash. 

Since, at the beginning of their relationship, Veciana 

had refused Bishop's offer to pay him for his work with 

him, the lump sum payment was meant as compensation for 

his efforts over the years.
66 

The Committee's ~~~interest in the rela-

tionship between Antonio Veciana and Maurice Bishop is, 

of course, predicated on Veciana's contention that he 

saw Bishop with Lee Harvey Oswald in Dallas a few months 

before the assassination of John F. Kennedy. 

(\3(V Veciana cannot specifically pinpoint the date 
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of that meeting with Bishop. He believes it was in 
67 

late August, 1963. Over the years that he knew 

Bishop, Veciana had at least five meetings with him in 

68 Dallas. The meeting at which Oswald was present took 

place in the lobby of a large office building in the 

downtown section of the city, perhaps a bank or an 

69 
insurance building with a blue facade or lobby. When 

Veciana arrived for the meeting, Bishop was there talk-

ing with Oswald. Veciana does not recall whether he 

was introduced to Oswald by name, but said he did not 

. . . 7 0 . . 
have any conversatlon Wlth hlm. Oswald remalned Wlth 

Bishop and Veciana only for a brief time as they walked 

towards a nearby coffee shop. Oswald then departed and 
71 

Bishop and Veciana continued their meeting alone. 

(140.) Veciana testified that he recognized the young 

man with Bishop as Lee Harvey Oswald after seeing 

. t, . . 7 2 
photographs of hlm following the~nnedy assasslnatlon. 

There is absolutely n6 doubt in his mind that the man 

was Oswald, not just someone who resembled him. Veciana 

pointed out that he had been trained to remember the 

physical characteristics of people and that if it was 

not Oswald it was his "exact" double. 73 

(I~- 0 Veciana' s next meeting with Bishop was in Hiami 

about two months after the assassination of President 
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74 
Kennedy. Although they discussed the assassination 

in general, Veciana did not specifically ask him 
I) 

about Oswald. "I was not going to make the mistake 

of getting myself involved in something that did not 

II h • • 75 concern me, e testlfled. Also, he said, " ... That 

was a very difficult situation because I was afraid. 

We both understood. I could guess that he knew that 

I was knowledgeable of that and I learned that the best 

;t. 
way is not to know, not "\(o get to know things that 

don't concern you, so I respected the rules and I didn't 
76 

mention that ever." 

(~-i-f)) Bishop himself, however, did suggest to Veciana 

the possibility of some involvement. At the time there 

were newspaper reports that Oswald had met with some 

Cubans during his visit to Mexico. Veciana said that 

Bishop 

Guillermo Ruiz, who was a high-ranking officer in 

Castro's intelligence service stationed in Mexico City. 77 

Bishop told Veciana that if he could get in touch with 

Ruiz he would pay Ruiz fa large amount of money to 

~that it was him and his wife who had met 

with Oswald. 78 Veciana agreed to make the attempt to 

contact Ruiz because, as he testified, "I knew that Ruiz 

79 
would be tempted with money; he liked ,money." 

Veciana, however, was never successful in contacting 

Ruiz and when he mentioned it to Bishop a couple of 

months later, Bishop told him to forget it.
80 

That was 
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the last time Veciana ever spoke about the Kennedy assas-

sination or Lee Harvey Oswald to Bishop, and, he testified, 

he never told anyone about seeing Oswald until questioned 

b h 'k I ' ' 81 y Senator Sc wel er s lnvestlgator. 

(!~J.) In assessing Veciana's testimony, the Committee 

made an attempt to evaluate his general credibility and, 

concurrently, take the necessary steps to determine if 

there was a Maurice Bishop or someone using that name 

and, if there was, with whom he was associated. 

( /4'1) In retrospect, the timing and circumstances of 

that initial interview with Veciana by Senator Schweiker's 
( 

investigator may be a factor in determining his credi-

bility. Two weeks prior to the interview, Veciana had 

been released from the Federal penitentiary in Atlanta 

after serving 27 months on a narcotics conspiracy con­

viction.82 Veciana, although having served his time, 

insisted he was innocent, but claimed that the case 

against him was so well fabricated that the Federal 

prosecutor actually believed he was guilty. 83 Accord-

ing to Senator Schweiker's investigator, Veciana appeared 

confused and frightened by the situation in which he 

found himself, but said he believed that in some way his 

legal problems were related to his previous association 

with Bishop, although he did not know exactly how. 85 The 

investigator speculated that Veciana felt that by reveal-
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ing his association with Bishop to an official repre-

sentative of the U. S. Government, he would be providing 

himself with an element of security. 86 Much later, 

however, Veciana apparently changed his position and 

decided that Castro agents, not Bishop, were responsible 

for his drug arrest. 87 This is inconsistent with in-

formation provided to the Committee by one of Veciana's 

closest associates, who said that Veciana told him that 

he thought the CIA framed him because he wanted to go 

ahead with another plot to kill Castro. 88 This associate, 

Professor Rufo Lopez-Fresquet, Castro's former Minister 

of Finance, said, however, he was not aware that Veciana 

had had any association with anyone like Maurice 

Bishop and that he, himself, could not identify Bishop. 89 

{ 1/.f~) The Committee conducted numerous interviews of 

other key anti-Castro associates or former associates of 

Veciana, not only as part of its efforts to locate 

Bishop but also to further aid in assessing Veciana's 

credibility. Generally, Veciana's reputation for honesty 

and integrity was excellent. A former associate, who 

worked with him when Veciana was chief of sabotage for 

the MRP in Havana, said: "Veciana was the straightest, 

absolutely trustworthy, most honest person I ever met. 

90 S.f/1/; 
I would trust him explicitly." .tlriiiiii~ not one of 

his associates -- neither those who worked with him in 

anti-Castro activity in Cuba nor those who were associated 
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with him in Alpha 66 -- said they were aware of any 

American directing Veciana or of anyone who had the 

characteristics of Maurice Bishop. 
I l ,~- t,. \.j. 

{/"'I(;) Neverth~.:Js, there were many a~~.e~~ts of 

Veciana' s story ~ the Committee 'a·e·te~ire~o cor-

roborate. Veciana's claim, for instance, that he was 

the principal organizer of the attempt on Castro's 

life in Havana in October, 1961, was documented in a 

Cuban newspaper report at the time. 91 Early in their 

relationship in Miami, Bishop asked Veciana to monitor 

the activities of an anti-Castro operation called 

92 "Cellula Fantasma." Veciana said he attended a few 

meetings of the group and described the operation as a 

leaflet-dropping mission over Cuba which involved known 

soldier-of-fortune Frank Fiorini Sturgis. 93 Veciana 

said he did not know why Bishop would have been interested 

in the operation, but the Committee reviewed files which 

confirmed the existence and mission of the group and the 

. 1 f F k . . . S . h . 94 lnvo vement o ran Florlnl turgls at t e tlme. 

(1 if'~) While Veciana was still in Cuba, among those 
/ 

at the American Embassy Bishop suggested he contact for 

95 
aid in anti-Castro operations was a Colonel Sam Kail. 

The Committee ascertained that there was a Colonel Samuel 

G. Kail at the American Embassy in Havana in 1960 at the 

time Veciana said he contacted him. Kail, now retired, 

was located and interviewed in Dallas. 
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~·~~Colonel Kail served as the U. S. Army attache 

at the United States Embassy in Havana from June 3, 1958 

until the day the Embassy closed, January 4, 1961. 96 

His primary mission as a military attache was that of 

. 11. 97 . b 1 2 h 1nte 1gence~ Later, 1n Fe ruary, 96 , e was 

transferred to Miami where he was in charge of the unit 

which debriefed newly-arrived Cuban refugees. Although 

he reported directly to the Chief of Army Intelligence 

in Washington, Kail said he assumed his unit was actual-

ly functioning for the CIA. 
b,'//r '1 

"I suspect they paid our 

]_ ~J II h • d 98 sral!teJ!, e sal . 

{1';1-Cf) Kail said that prior to the American Embassy 
. .r 

closing in Havana, there was a "constant ·stream" of 

.Cubans coming through his office with anti-Castro 

schemes, including assassination plans, asking for 

American assistance in the form of weapons or guarantees 

of escaping. "We had hordes and hordes of people 

through there all the time," he said. For that reason, 

he said, he did not specifically remember Veciana visi~-

ing him. "I think it would be a miracle if I could 

recall him," he said, but does not discount the possi-

bility 

(!s-b) 

. . 99 
that he d1d meet hlrn. v 

~--.·\ / ,i}-J)1 

·------------- v. ~ever, . ail said,Aagents of the CIA would 

frequently use the names of other Embassy staff person-

nel in their outside contacts without notifying the 
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staff individual it was being done. 100 It happened 

"a number of times"; he said that a Cuban would come 

in and ask to see Colonel Kail and, when introduced to 

him, tell him that he was not the Colonel Kail he had 
. 101 

met outside the Embassy. Kail said he would then 

take the Cuban through the Embassy to have him point ~ 

102 
out the CIA agent who had used his name. 

{lj~J) Kail said he was not familiar with a Maurice 

Bishop, nor had he ever heard of anyone using that 

name. 103 

/ ... :·~···· ..... ~\_ 

{ i.:;J,.j._} Another aspect of Veciana' s story which the 
'· .I 

,-;. .. 'c<• . _.\ .•. ·. .· ... , . ( ) 

Committee a.~~ :~or=i=Bbo.J;a"te was his claimed in-

volvement in the assassination attempt on Castro in 

chile in 1971. In a report given to Senator George 

McGovern in 1975, Castro provided information detailing 

the plot 'and accused "counter-revolutionaries from 

Alpha 66" as co-conspirators. 104 Veciana himself, 

however, was not specifically mentioned. Nevertheless, ~~ 
l 

prob~ the anti-Castro Cuban Comrni t tee i<~Moese t :i!'~Mru;,.s 
a,..d 

community in Miamilfound that Veciana•s involvement in 

the plot was known by many of the active exiles. Hax 

Lesnik, editor and publisher of Replica, the most pro-

minent Spanish-language weekly publication in the com-

munity, said he was aware of Veciana•s involvement in 

the assassination attempt at the time. 105 He said, 
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however, that Veciana told him that it was "his own 

plan," and did not mention the involvement of a 

. . h 106 Maurlce Bls op. Lesnik could not identify Bishop 

but said he always did think that Veciana must have had 

"some high government contacts, probably CIA." 107 

(-~ ._,·) . r..!·.-1 ...)/ The Committee also attempted to confirm 

Veciana's role in the Chile plot by locating two other 

anti-Castro Cubans allegedly involved with him. They 

were interviewed in Caracas, Venezuela, and, because 

they are not United States citizens, they could not be 

subpoenaed for sworn statements. 
' \ 

( /:5-,4) One of those named was f'ucilo Pena. A Cuban-: 

born graduate pf Auburn University in Georgia, Pena is 

now a Venezuelan citizen and a sales manager for a large 
6 

He has lived in Venezuela since 19~1. 108 chemical c· .Llrm. 

Although Pena denied any involvement in the 

Castro assassination plot in Chile, he admitted to know-

ing Veciana since "1964 or 1965," when he was active in 

Alpha 66's "Plan Omega," a plot to invade Cuba from a 

base in the Dominican Republic.
109 

He said he first 

met Veciana through a friend, Secundino Alverez, who was 

the Carac~s chapter leader of Alpha 66.
110 

(Alverez 

was among those named by Veciana as also being involved 

in the Chile plot.) 111 Pena admitted he had been in 

contact with Veciana during the period the Chile plot 

was being planned but, he said, their meetings were 
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only casual, usually at boxing matches which Veciana 

112 
promoted. Pena also admitted that Veciana may 

have discussed the possibility of assass~nating Castro 

with him during one of these encounters at the boxing 

matches. "I think he asked some help in raising money," 

Pena said, "but that's all I know about that." 113 Pena 

denied any knowledge or involvement in any plot to 

blame Russian agents for the planned Castro assassination 

in Chile. "I am not the type to do that kind of 

counter-intelligence work," he said. 

and honest." 114 

"I am too open 

Pena, however, admitted to knowing, perhaps 

since 1963, Luis Posada, another anti-Castro Cuban in 

Caracas who Veciana claims was also involved in the 

plot to kill Castro in Chile. 115 
/ "\. -.!),~}...? 

(l:S-'7) j.c<:Jmmi ttee iR:vesti~a!::ef"!ls interviewed Luis 

Posada in the Venezuelan political prison, Cuartel 

San Carlos, in Caracas. Posada had been arrested in 

October, 1976, along with well-known anti-Castro Cuban 

terrorist Orlando Bosch, and indicted for being in-

valved in the bombing of a Cubana Airlines plane in 

which 73 persons were killed. 
116 

(/5~:?) Posada had earlier been linked with assassina­

tion plots against Cuban officials in Chile, including 

t·wo who disappeared in August, 1976. 117 
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J "\ 

(!S'"'1) Posada's background as a rnili tary and intelli-

gence operative is eclectic. He was a member of Brigade 

2506 but did not take part in the Bay of Pigs landing. 11 8 

In 1963 he joined the U. S. Army and was commissioned 
119 [ . 

a first lieutenant. \He resigned his commission in _ . .,.-

' ~120 l964~~nd became an agent for the CI~ He went to 

Venezuela in 1967 and shortly afterwards joined the 

Venezuelan secret police, called DISIP, the Direccion 

d 1 S . . d I 1' . p . 121 e os erv1c1os e nte 1genc1a y reyenc1on. From 

1971 to 1973 he·was chief of operations of the General 

Division of Security for DISIP, which included counter-

. 11' 122 1nte 1gence. He resigned from DISIP in 1973 and 

.... ·::-

went to Washington, D. C. to take training from what he 

termed "a private company" in the field of lie detection.l23 

He then returned to Caracas to open his own private 

detective agnecy. 

{!0d) Posada told Committee investigators that he 

was not involved in the Castro assassination attempt in 

Chile in 197l.
124 

He admitted that he knew Veciana but 

said he only met him twice, once in Miami and once in 

C h b . t h 125 aracas at t e ox1ng rna c es. He said he did talk 

to Veciana about the time the Chile plot was being 

planned, but Veciana never mentioned anything to him 

about it. 126 
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(;r;i) -t-~ 
Another aspect of Veciana's allegations which 

were of s~ ~interest to the Committee was Bishop's 

suggestion of developing a misinformation scheme involv-

127 
ing a Castro intelligence agent and Oswald. Veciana 

said that Bishop knew that a relative of his was in the 

Cuban Intelligence service assigned to Mexico City at 

the time of the Kennedy assassination. 128 According to 

Veciana, a news story was circulating immediately after 

the assassination that Oswald had met a couple on the 

Mexican border while on his way to Mexico City prior to 

h 
. . 129 

t e assass1nat1on. Bishop, Veciana said, suggested 

he attempt to get in touch with his relative and offer 

him a bribe to say that it was he and his wife who met 

ld 
. . . 13 0 

Oswa 1n Mex1co. Veciana said he was never able to 

get in touch with his relative about it and eventually 

. ld h. ' f . 131 
B1shop to . 1m to orget 1t. 

(!b~ The name of Veciana's relative is Orestes Guil­

lermo Ruiz Perez and he is, in fact, a relative by 

. h h b d f f' . . 132 
marr1age, t e us an o a 1rst cous1n to Vec1ana. 

Veciana said . he first learned of Ruiz's affiliation with 

Castro's intelligence service shortly after Castro took 

power. He and Ruiz were walking in a Havana park when 

they were stopped and searched by Castro's police. Ruiz 

was found to be carrying a gun and was taken away. Con-

cerned, Veciana immediately placed a call to a close 

friend inside Castro's government, Minister of FinanceL 
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Rufo Lopez-Fresquet. Lopez-Fresquet told Veciana not 

to worry about Ruiz because Ruiz was actually working 

f h . 11' . . 133 or t e lnte lgence servlce. 

(!b?) Although Ruiz was a Castro' agent and Communist, 

he warned Veciana that he was being observed visiting 

the American Embassy in Havana and told him to be care-, 

fu1.
134 That~;why Veciana later thought .that he might 

be able to turn Ruiz into an anti-Castro agent. So~etime 

after the Kennedy assassination, 'Veciana said he was ap-

preached by another anti-Castro Cuban .named Robert Vale• 

~hom he knew to be working for the cr~135 
Vale asked 

Veciana to attempt to contact Ruiz about possibly be-

136 
coming an asset for the CIA. Ruiz, at the time, was 

stationed in Spain and when Veciana found a friend, 

Roblejo Lorie, who was traveling to Spain, he asked him 

to carry a letter to Ruiz. Lorie gave the letter to 

Ruiz but, according to Veciana, Ruiz tore the letter 

up in front of Lorie and told him that he did not want 

to have any contact with Veciana because he knew Vetiana 

"was working for the CIA." 137 

(!b~) The Committee was able to interview Orestes 

Guillermo Ruiz in Havana. 138 Ruiz acknowledged that he 

1 d . h h . 13 9 was re ate to Veclana t roug. marrlage. He said 

that "everyone in Cuba" knows that Veciana is associated 
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with the CIA and was involved in assassination attempts 

140 
on Castro. He said, however, aside from what he 

read in the American newspapers he has no knmvledge of 

Veciana's association with Maurice Bishop or who 

Maurice Bishop could be.
141 

He said he was never con­

tacted by Veciana about Oswald142 and, in fact, has not 

. . 1959 143 
seen Vec1ana s1nce . 

(/bi)Ruiz expressed disdain .for Veciana, said he con-
144 

sidered him a coward and "a person you cannot believe." 

He said Veciana had personality problems and was under 

phychiatric care from the time he was 16 years old until 
145 

he was 21. Ruiz said that "another counter-revolu-

tionary," a cousin of Veciana' s ~,vho is a doctor "in 

Miami ci.r Chicago" and whose name is Jose Veciana, could 

attest to Veciana's psychiatric problems because he had 

146 
advised the family about them. 

(1~ ~) Committee investigators located Dr. Jose 

Veciana in Martin, Tennessee, where he is chief of 

patholog~ at Volunteer General Hospital. He confirmed 

that he is a first cousin to Antonio Veciana and that 

. 147 
he had known him when he was a child 1n Havana. Dr. 

Veciana said he has never known his cousin to have person­

ality problems or to have ever been und'er psychiatric 

care. He said he himself has never provided Veciana any 

psychiatric advice nor offered it to his family. 148 He 

said he feels that Veciana must be of sound mental con-
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dition because he knows that Veciana had to undergo 

vigorous tests in his rise in the banking business.l49 

~/6'~ Veciana himself denied Ruiz's allegations that 

he had had psychiatric problems as a young man. His 

h ~ . d h. d . 1 15 0 mot er conr1rme 1s en1a . 

The Search for Bishop 

(/G~ One of the factors utilized in the Committee's 

efforts to locate Maurice Bishop was the description of 

him provided by Veciana. When he first met him in 1960, 

Veciana said, Bishop was about 45 years old, about 6'2" 

. ... ... ' "~ ' 

tall, weighed over 200 pounds and was athletically built. 

He had grey-blue eyes, light brown hair and a light 
151 ~K 

complexion. ( __ _However) Veciana said, "Bishop appeared 
~-0~ 

to spend -a lz; t - &f time outdoors or in sunny climate be-

cause he was usually well-tanned and there was some skin 
152 

discoloration, like sun spots, under his eyes. He 

appeared to be meticulous about his dress and usually 

. . . . 153 h 1 concerned about h1s we1ght and d1et. In t e atter 
_ be);-.ir/ 

years that Veciana knew him, Bishop J;Q-cik~--.&1\ using glasses 

f d
. 154 

or rea 1ng. 

(/G- 'V Shortly after he revealed his Bishop relation-

ship to Senator Schweiker's investig~tor; Veciana aided· 

a professional artist in developing a composite sketch of 

Bishop. Schweiker's office provided the Committee with 

a copy of .the sketch. Veciana told the Committee that -

he considered the artist's composite sketch of Bishop a 
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. 155 
"pretty good" resemblance. 

{1 7~ Prior to the Committee's efforts, Senator 

Schweiker's office, as well as the Senate Select Sub-

committee he headed, looked into certain aspects of 

Veciana's allegations. Schweiker, for instance, re-

quested the Belgian Embassy to conduct a record check 

for information about a passport issued under the name 

of "Frigault." The Belgian Embassy said that, without 

additional identifying information, it could not help.
156 

In addition, Schweiker's investigator showed Veciana 

numerous photographs of individuals who may have used 

the name of Bishop, among them Oswald's friend, George 

deMohrenschildt, who was then a teacher at Bishop College 

' 11 h 1 ' 157 1n Da as. T e resu ts were negat1ve. 

It was Senator Schweiker who focused the Corn-

mittee's attention on David Atlee Phillips, former chief 

of the Western Hemisphere Division of the CIA~eputyJ 
Directorate of Operations, as perhaps having knowledge 

of Maurice Bishop. Immediately after receiving the 

Bishop sketch, Schweiker concluded that Phillips, who 

had earlier testified before the Senate Select Committee 

on Intelligence Activities, bears a strong resemblance 

to the sketch. 
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~· 7;.) When Veciana was shown a photograph of David Phillips 

by Schweiker's investigator, he did not provide 3K an absolutely 
conclusive 7~,_ . ._ /...:>6' 
~esponse. ~"!!' 1 '''3;§.iiJIE%.SZZ:a!N:um een~a-v>S8lil; 9#.S;Aa6, 

For that reason, it was decided that 

Veciana be given the opportunity to observe Phillips in 
~ /..::J-9 

person. ~) Schweiker arranged for Veciana to be 

present at a luncheon meeting of the Association of Retired 

Intelligence Officers in Reston, Virginia, on September 
_,IFilr.~ /~o 

17, 1976'. Phillips was one of the founders of the Association. 
/"6 / •,;? 4-

Veciana was introduced to Phillips prior to the luncheon. 

He was introduced by name but not by affiliation with Alpha 66 
/ c:; o<_; iJ "e" (.....mea i:/9 I >r\ 

or involvement with anti-C~stro activity. According to 

Schweiker's investigator, there was no indication of 
/6:5 lf'lk l: d,l 

~ recognition on Phillip~/s\ part. lliiliiiii Following the 

luncheon, Veciana had the opportunity to speak with Phillips 
/C: r lf'7." ..L» I a ;tJ 
in Spanish. Veciana asked Phillips if he was in Havana in 

/6·r~~· 
1960 and if he knew Julio Lobo. Phillips answered both 

questions affirmatively and then asked Veciana to repeat 
• IT'f . .,-... /6 _.C 

his name. Veciana did and then asked, "Do you know my name?" 

Phillips said h~~i; n~t~r;~illips asked if Veciana was 
. /6cf ~ 

on Schweiker's staf~He was told that he was not but that 

Veciana was helping Schweiker in his investigation of the 
. /!57 ~ 

Kennedy assassinatio~Phillips declined to be interviewed by 

Senator Schweiker's investigator, but said he would be happy 

to speak with any Congressman or Congressional representative 
(70~ 

11 in Congress. 11 
· Following the encounter of Veciana and Phillips, 
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Schweiker 1 s investigator 4('6~~ asked Veciana if 
r?/~~· 

David Phillips was Maurice Bishop. Veciana said he was 
-~ t 7 .,1.- fii.. I t 1?]\ 

not~ ~cfi*e~ker's investigator expressed some 
~~) 

doubt about Veciana's credibility on the point~because 

of Veciana's renewed interest in continuing his anti-Castro 

operations and his expressed desire to re-contact Bishop 
f7 3 (S'i'" l;, 4) 

to help hi~In addition, Schweiker's investigator 

expressed doubt that David Phillips, who was once in charge 

of Cuban operations for the CIA and whose career was deeply 

entwined in anti-Castro operations, could not recognize 

the name of Veciana as being the founder and vociferous 

public spokesman for one of the largest and most active 
-4.i ~ ~ ""'. 4': 'd. 

anti-Castro Cuban groups, Alpha 66. 9 
/ / ~ 

(17t0The Committee considered other factors in exam­

ining Phillips. Until 1963, Phillips' principal area 

of expertise and ope~~~iJ~~/with the CIA was propaganda and 

psychological warfare. In 1960, when Veciana said 
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he first met Bishop in Havana, Phillips was serving as 

a covert operative in Havana, running a public rela­
:::d:E 9 IT' 

tions agency as a front. From 1961 to 1963, Phillips 

was Chief of Covert Action in Mexico City. When Oswald 

visited the Cuban Embassy in Mexico City in 1963, Phillips 

was in charge of Cuban Operations for the CIA in Mexico 

City. Phillips had earlier lived in and had numerous as-

~117 (' socia tions in Chile. He had also served as Chief of ~. 

Station in the Dominican Republic, Brazil and Venezuela. 

. (~Js)The Commit:tee aJ..a:o developed other information 

~~further validated an interest in Phillips in 

relatiqn to Bishop. In Miami, its investigators inter-
(€.~ ~0 ~ f..U$<Nifult~S 

vie:jed a former career agent for the CIAJnamed Ross 
wi J~e..,..; JY t~A> Ctt.oSS. 

/ ~oz-i-er~ From Sep·tember, 1960 until November, 1962, 
CrtA ss 

~c-ie-r was a case·officer at the CIA's JM/WAVE station, 

the operational base which coordin~ted the Agency's 
-3:-tr-r- ( 7 i 

activities with the anti-Castro Cuban exiles. He 

handled one of the largest and most active anti-Castro _/PD 

groups 1 \'the Direc.torio Revolucionario Estudiantil. (DR:].-±-6-3-
~ c~ss 

At the time that ~r was at the Miami JM/WAYE 
c.. e...~~ 

station, David Phillips was responsi'ble for :t-l=le-P.S-Y..G·HG-

Lo_g.iGa~-w-a-#a-Fe 
c,~,.o ·~.,;; 

tions. ~.:ke-~ 

aspects of the CIA's anti-Castro opera-
- ~.1. 1-'~(..e>c;,.-

COOrdinated~he DRE's propagand~opera~ 

tions with Phillips, who would occasionally visit the 
~ ±-64--- /J' I 

Was1ngton. Generally, however, 

' 
JM/WAVE station from 
c./,.A s 5 

· -E-r-e-2-i:e-r worked with Phillips' direct assistant at the 

NW 53080 Docld:32273595 Page 99 



.····-

Veciana - 27 

station, who used the cover name of Doug Gupton. 

(179 In his book about his role in the Bay of 

Pigs operation, former CIA officer E. Howard Hunt 

uses a psuedonym when referring to the chief of~ropa­
~;gJ..­

ganda fo:ljthe operation. The 

was David Phillips. Hunt called 

chief of propaganda . 

him "Knight."~ 113 
-t/~. ~.3 ... _,"\ 

(11 ~) When asked by;,Commi tt_ee ~tncstii~~ if he 

was familiar with anyone using the . cover name of 
C f'l...cSS 

Bishop at the JM/WAVE station, •erez±eT said he was 

:· ., · · 

"almost positive" that Davi.d Phillips had used the cover 
·t?fift ;31 

name of Maurice Bishop. He said he was "fairly sure" 

that Hunt himself had used the 
. ~/Ff' 

cover name of Kn1ght. 
C,~1.s·s Uu-ttv~,~ 

:#V1@I~~ saidtthe reason he wa.s certain that 

Phillips used the name of Bishop was because he recalled 

sometimes discussing field and agent problems ~n the 

area of psychological warfar~with Phillips' assistant 

Doug Gupton and Gupton often saying, "~vell, I guess Mr. 
(!. ;t.c, s .s 

Bishop will have to talk with him." -6-re-z-:i-e-F said: 

. "And, of course, I knew he was referring to his boss, 

Dav id Phillips."~ 1J~ 
.·· " (t 7!1) The Committee ascertained that the cover name 

of Doug Gupton was used at the JM/WAVE station by Cl 
. . . . 9. / . ...,(.. I- ..,....,.B/ ~---- ~ former CIA e. mployee ~.l:lJ:a:~'lt-»1 Nl!7 · >A,. ~m~... 77""TTrr-, ....... 

~ . . . 
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insett Veciana write up 

{ 

!8{ 

. ··-. ~ ' . . _-· . . 

(17q)The Committee staff intervieHed Doug Gupton on Aug'ust 

22nd, 1978 at CIA headquarters~~~~ ,..;;.,.,~ ·t.aNt.;~ ... ,.. 1 2yG>"'C>} ~·~, (._----=-· -· 

CIA from December, 1951) until his retirement . . in June, 
""~ v ~~ \;!'\ ~\.~~'\ + t? H.{ (,4t(, · 

1978, much o~ that 
·€J:.ztf j l J 

time Jj1fi the Covert Action Guidance 

Staff" ~ Gupton confirmed that he was in charge 
~ s ~~itOl!l . ~--M . 
of~~~~ operationsrat the Miami JH/~·lAVE station c?d 

. II . . . . . . :fta::d/ / 
and that his inunediate superior Has avid Phillips. {·~J,~ 

. · R OV)_ ~-Cr-o.' J cxnGr- ra.~) . . 
Gupton acknowledged that - ' ... \·las a case off1cer ( 

C..-o~ .s ---..,.....--
who worked for him and that he 

~"110 
basis. ~} 

saw ~ on a daily 

Gupton said he does not recall whether 

E. Hmvard _ JI~l}t or David 
. pq:f I'll 

Phillips ever used-the name .of 

"Knight " ~~~' . • - ....... ..... - "'".c .. • · '} He said he does not recall Phillips 
. . (~/" 1'1~ · . . 

ever 

told 

using the name of r·1aurice Bishop. ~~ lvhen 
( 't"!l~..S, 

about .Cl:f8'L'.~~~tJ.r.s recollection of him referring to 

Phillips as "Hr. Bishop, 11 Guptory said: "Well, maybe I 
~~ 1a ~~ . · 
\-+_..,- ' ·J . . . 

did. I don't remember." ~~ He also said, hO\veve.r, 

that he never heaid the n ame of Bishop while he was 
(~ ,qt 

stationed in Biami . {:0=~~ \'Jhen shm·m the sketch of 
~J9.> 

Bishop, he said it did not look like a nyone he kneH. !..::.~ 

. « ~9)Explaining his \·JOrkin_g rel a tion ship \·J i th David Phillips, 

Gupton said he wa s in contact with him .regula rly in Washington 

by t e l e phone a nd cable a nd that Philli~s visited Miami "quite 
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{rz!I:J 17 (. 
often. 11 ~;::~ Gupton said, hm·Jever, that there were t~·Jo 

sets o£ operations. His set of operations was run out of 
-. 

Miami and he kept Phillips informed of them. Phillips 

ran another set of operations personally out of Washington 

and, Gupton said, Phillips did not keep him briefed about 
. ~197 

them. ~~~ Gupton also said he knew that Phillips 

used many of his ~+d 
@:2:1:) / 7 J' 

contacts from Havana in his personal 

operations. (.~ 
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(t t-lj David Atlee Phillips testified before the 

Committee in Executive Session on April 25th, 1~?~------=--, 

' ' . . - . 

in-.:.:Exec:::utiver S.ession .. ,on April . ....- 25·, " 197!!':. ~He said he never 
. . ~ 1'1'1 

used the name eJ) Maurice Bishop. He said he did not know 
~ ;;<oo . 

of anyone · in the CIA who used the name QS Haurice Bishop. ._ · 

He said he had seen Antonio Veciana only t1.vice in his life, 
~e . 

the second time WLF' =gpy morning of his hearing before the 

~mmittee when Veciana, Hho had testified earlier, emerged ~-0 I 
~ 

from the hearing room \vhile he, Phillips, \vas in the hallway. 

Phillips said the first time he met Veciana 1.·1as at a meetin~~;ta; 

of the Association of Former Intelligence Officers in Reston. 

He said that Veciana' \vas brought to that meeting by an 

investigator from Senator Schr.veiker • s office but, said 

Phillips, Veciana was not introduced to him by name but 
~03 . 

only as "the driver." He said Veciana asked him some 

questions in Spanish but at the time, ~~ he didl'1tf "-d+--

know who Veciana was or ·\vhy Senator Schweiker 's office had 
~ ::4)f.j -

sent him to the meeting . 

~.J:B:&. . 
. (.18J..) Phillips also testif-ied that he had never used tht::===--e · 

name ~~ Frigault and had never used a Belgian passport. . . . . . . 

(/'83) Phillips \vas shmvn the sketch of Maurice Bishop but 

could not identify it as anyone he kneH. He sal.d, however, 
. . ~-"l-06 

" It looks like me." · 

(1i~rn swor~ testimony before the Committee in 

Executive Session on April 26th, 1978, Antonio Veciana 

said that David Atlee Phillips is not the person he 
~ 2.--07 

knew as Maurice Bishop. . He said, however, that 
. . r! 

h " h . 1 . . . ~ 2-IJ t ere was a p yslca Slmllarl ty." · 
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( /1.:i) On March 2 , 19 7 8 , the Cornmi t tee requested ~,Sh'e 
·,. 

CIA to check all its files and index references per-~~ 

t . . . . ~2-otl 
a1n1ng to Maur1ce Blshop. On March 31, 1978, the 

CIA informed the Committee that its Office of the 

Inspector General, its Office of the General Counsel, 

its Office of Personnel and the Deputy Directorate of 

. ~~ilJ 
Operations had no record of a Maurice Bishop. 

(;81.::,) On August 10, 1978, B. H. · (~m ult-MJllifl] ~J'f'.). · · . 

a former covert operative of the ~~A, ·H~s i~tervie'l.•7ed by -~- · · ~) .;;;;; 1/ -~ 
Committee in a special closed session. ~~~r~-~ 

s,c,-.~.L i!li~!!ll!!li1 e-~~, ~J?ii~'!JS,A"JiY B.H. v1as a CIA~--
l .A.(~ .. ~ -(CCt/1 

from .1952 to 1970. oS::':+h:e:~ Bet'l.veen 1960 and 
~d.!] 

1964 he was assigned to Cuban operations. ~~··~~) 

As such, he tes~ified, he ~as involved in "day~to-day" 

operations with David Atlee Phillips. He characterized 

Phillips as "an excellent intelligence officer" and "a 
. . ~),;:J...JI;t 

1 f . d " ~--~;: ~ persona r1en • ~' TF"'-.. ~-·-=-::;::18 • 

(1ZJ) W'hen asked if he knew an individual named Maurice 

Bishop, B.H. said: 

"Again, Mr. Bishop was in the organization but I had 

no pel:'SOnai day-to-day open relationship,with him. Phillips, . 
- - - (~t:i</r 

yes i Bishop, no. I knew them both ... " ~~) v !J 8} Although he couldn' t describe Bishop • s physical 

characteristics, B.H. said he had seen him "two or three 
(#IJ .:Lib . . . ~~? 

times" ,8:'-~az'lii£ .,.-s;_ :3-~.., in the "halhvays or cafeteria" ~, 

.. p~). at CIA headquarters in Langley. 

Bishop \vorked in the Western Hemisphere 

and that he had a position "higher than 

B.H. said he thought 
~ ,;( 1/ 

Division~ 
(CM:S) ~_ ;c 

o II t:-.;b;t.r, j ' ?.. -~ m..... . - ... . .. .. . --

He could not be more specific. The two or three times he 

saw Bi~hop, he said, was between 1960 and 1964 when he himself 

was in Cuban operations, although, he said, he didn't know ,. . 
\_~) ~;}() 

if Bishop worked in that area also. ;? ' · -' · .:.:.::__::.___~ 
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~~ 
~ ~cf)Asked hm;, if h'e did~ personally knm< Bishop, _he 

knew the person he saw at CIA headquarters was Maurice 

Bishop, B.~. said: "Someone might have said, 'That is 

Haurice Bishop,' and it \vas different from Dave Phillips 

o._:~\;.:;s'r,;;;c1,vguys that I knm;. " ~- · C -
eqoY -!IOI<ever' 'When shown the sketch of ;::;ice Bishop' ~ 

. . . ~ 
B.H. could not identify it as anyone he recognized. 

-.. ,:. ... 

NW 53080 Docid:32273595 Page 105 



J 
i 

J 

~nsert ror VtC~ANA 

.(lciJ) On August 17, 1978, the Committee deposed John A. 

McCone, the Director of the Central Intelligence Agency 
(~· ~o<.o<_ 

from October, 1961 until April 30th, 1965. ~iliiiJ@~iit~ 

-~- ef~ testimony, 8/17/78, p.4) 

(1 q,;..) During the course of the deposition, the follmving 

questions and answers were recorded: XXMXtl~X~~X~£~~B~ 

Q: Do you . know or did you knmv Maurice Bishop? 

A: Yes. 

Q: Was he an agency employee? 

A: I believe so. 

Q: Do you know what his duties were in 1963? 

A: No. 

tonzi 

Q: For instance, do you know \·Thether .Haurice Bishop 

worked in the Western Hemisphere Division or \vhether he worked 

in some other division of the CIA? 

A: I do not know. I do not recall. I kne\v at that time 

but I do not recall. 

Q: Do you know whether Maurice Bishop used any 

pseudonyms? 

A: No, I do not know that. 

. . ;l..;u 
(~ 

(Ibid, pp. 45,46) 
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viM - (;q}) In~ of the information developed in the 

int~rviews with H. and former Director McCone, the Com-

mittee asked the CIA to renew its file search for any_ 1 
~;:l.fk'-1. 

files or index references pertaining to Bishop. It 

also asked for a written statement from the CIA indicat-

ing whether an individual using either the true name or 

pseudonym of Maurice Bishop has ever been associated 
. ~ ,?..c;..) 

in any capacity with the CIA. 

(1 q~ A reply was received on September 8, 1978, from 
\ 

the CIA's Office of Legislative Counsel indicating that 

all true name files, alias files and pseudonym files 

were again checked and, again, proved negative. "No 

person with such a name has a connection with CIA," 
. . ~z.;t.b 

sic:id the reply. Added the Agency: "Quite frankly, 
i \ } 

it is our belief from our earlier check, reinforced by 

this one -- that such a man did not exist, so far as CIA 
. 22..7/ 

connections are concerned." 21 0-1f$.J ~ ' ~~~-~,.-
{! Cf.J) Additional efforts to locate Maurice Bishop -v 

were made by the Committee in file requests to the Federal 
:::2::J;:4::.t v Z-J 

Bureau of Investigation and to the Department of 
~ ~"2--'1 . ~ 2-30 

Defense. · Both proved negat1ve. 

{ Iii/b) Although file reviews of Maurice Bishop proved 

negative, the Committee learned that Army intelligence 

had an operational interest in Antonio Veciana during 

one period. Veciana was registered in the Army Informa-

tion Source Registry from November, 1962 until July, 

1966~ :z_ 
31 
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Footnote: page 29. 

\ 

~!iqji *On October 19, 1978, the Committee ·' s Chief Counsel received .'J 
a lette~ from the Principal Coordinator in the CIA's Office 
of Legislative Counsel. The letter said, in part: "This is 
to advise you that I have interviewed Mr. McCone and a 
retired employee concerning their recolletions about an 
alleged CIA employee reportedly using the name of Maurice 
Bishop .... 

"We assembled photographs of the persons with the surname 
of Bishop who had employment relationships of some type with 
CIA during the 1960s, to see if either Mr. McCone or the 
employee would recognize one . of them. 

"Mr. McCone did not feel it necessary to review those 
. photographs, stating that I should inform you that he had 
been in error .... 

"The employee continues to recall a person of whom he knew 
who was known as Maurice Bishop. He cannot state the 
organizational connection or responsibilities of the 
individual, not knowing him personally, and feels that 
the person in question was pointed out to him by . someone, 
perhaps a secretary. He unable, however, to recognize 
any of the photographs mentioned above .... 

"In summary, Mr. McCone withdraws his statements on this 
point. The employee continues to recall such a name, but 
the nature of his recollection is not very clear or precise. 
We still believe that there is no evidence of the existence 
of such a person so far as there being a CIA connection .... " 
(_JFK Document No. 012722.) 
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) ' \ 
(!111} The nature of the Army's contact with Veciana 

appeared to be limited to attempting to use him as a 

source of intelligence information about Alpha 66 

activities, with Veciana, in turn, seeking to obtain 
~23~ 

weapons and funds. Veciana acknowledged and detailed 

to the Committee these contacts with Army Intelligencce 

and said that, aside from keeping Bishop informed of 

them, they had no relationship with his activities with 
~.:;:a..~3 

Bishop.m 

(1qq)Given the Army's acknowledgement of an interest in 

Veciana and Alpha 66, the Committee made the assumption 

that the CIA,.., e~lthoagli &ffitt tlj ispgjpg AP1I :zu],elsistiiBl!lf' 
rn .,._., 

w*th f!Ia&ilti!! Bf§l!efiL:G> WJJSt also have had an interest in 

Veciana and his Alpha 66 activities as part of its pervasive 

role in anti-Castro operations during the 1960s. 

(?-60) In a revie\v of its oHn files on March 15 c 1978, 

-
the CIA noted that Veciana had contacted the Agency 

three times -- in December, 1960; July, 1962; and 

. According to the .CIA: "Officers 

listened to .Veciana, expressed no interest, 

offered no encouragement and never · recontacted him 

on this matter~ There has been no Agency relationship . . ~ -
· 7:"~ ' • • . r,..~~" •:::: 

with Veciana." ¥&wen~ ---.. -
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to the press. The Committee warned that it should not 

be assumed that the release indicated the Co~~ittee be-

lieve~ the person in the sketch was involved in the 

Kennedy assassination, only that information resulting 

from possible citizen recognition of the sketch might 

"shed additional light on the assassination." The Corn-

mittee asked that anyone who had ipfurrnation contact 
~ ;,-=f ,. ~3 7 

the Committee by mail, not by telephone. 
~ ~3~ (J.o)) By November 1, 1978, the cormnitte~rece_i=ed . ~!;-

from the general publ~c a. total of four wr~tten responses. 

None of the responses was, upon analysis, deemed a valid 

lead to the identity of Maurice Bishop. 
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CUB&'l REVOLUTIONARY COUNCIL 

A Concise Eistory 

· ~; (;;of) The forerunner of the Cuban Revolutionary Council (CRC) was 

the Fren te Revolucionario Democratico . (FRO ).J' ~armed in Hay, 19 6 0 ~ 1 

J·.· 
f 
. . 

t ·; . 

J•.· 'J. 
f 

' ' 

. 
t 
' 
· ~ · 

·u ·' ~At the head of it were the leaders of five major anti­

Castro groups. The proclaimed purpose of the FRO was to establish 

a democratic government in Cuba through the use_ of military force.dl 

(zdfrhe FRO <Ulj. tial~et up headquartersiVin Mexi3o, but recruited 

mo~t of its proposed invasion force from Miami.~ The military arm 
~4 . I 

of the FRO was known as Brigade 2506. The Brigade {eventually~as} 

composed of 1,443 men who were trained by U.S. Army specialists 
. ~J 

at two sites on the south coast of Guatemala. 

(~ozhhe leaders and their organizations which composed the FRO 

Executive Committee were: Aureliano Sanchez Arango 9f theTriple A 

group; Justo Carrillo of Montecristi; Antonio de Varona of 
---· 

Rescate; Manuel Artime of the Revolutionary Recover:¥ ~lovemer.t (MRR); 

and Dr. Jose Ignacio Rasco of the Christian Democratic Movement 

(MDC) .fp Antonio de Varona served as General CoordinatorJf~nd the 

membershi~ was soon expanded to include Dr. Antonio Maceo, a 
.. 

noted Cuban surgeon; former Cuban President Carlos Hevia; and 

conservative leader Rafael Sardinas :fl 
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.--- ~ 
1961, The State Department p.;edEw~e~ss-t::ftie.,~o~ 

FRD leaders to accept the Movimento Revolucionario del Pueblo 

(M..JU>), headed by Manuel Ray Rivero, into the FRD.4;Ji' 
9 

The in-

elusion of Ray's group into the alliance of Cuban exiles was 

reportedly also "terribly important to the White House" which 

~/0 
wanted to broaden the political base of the FRO. In an 

effort to attract Ray and his group into the FRO, Antonio de 

Varona Foluntaril~ resigne~and Dr. Jose Mire Cardona was 
- 1/· 

elected its new president.l't Dr . Mire was a forme,;:- Havana 

jurist who broke with Castro after serving him as his first 

. . . . ill /J--
pr~me m~n~ster. _ 

'(?d1) Shortly before the April 17, 1961 Bay of Pigs invasion, 

the Cuban Revolutionary Council (CRC) was formed to coordinate 
V ,S. fr-<l)ve("f ~ew·l- #/..3 

and direct FRD activi'ties with a i&RIIIWII!tiB support. 

The new organization had direct access to President Kenn~dy 

d h . 'd )1')/f' 11 h .. ' ' CRC an top W ~te House a~ es. A t e groups w~tn~n tne 

.. 

- ;1)5/) 
maintained their separate identities, the leaders public~y 

_____ ___ .. 
expressing heir unity, especially during the period prior 

to the planned invasion. The regrouping included the following 

Cuban exile leaders: Chairman, Dr. Jose Mire Cardona; Board 

of Directors - Antonio de Varona; Justo Carillo, Carlos Hevia; 
~/.6 

Antonio Maceo, ~tanuel Ray; and M_anuel Artime. CRC com.mi ttees 

r . ~~- - , ·, : ~ ~·- \ 
......... :.: .. './ 
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were organized in key cities in the United States and dele .... 

gations appointed in Latin American countries.~/7 
~10) The failure of the Bay of Pigs invasion resulted in 
'\. 

Castro capturing and irnprisioning over 1000 of the Brigade's 
. 3 

members.~/ The dejected leaders of the CRC, who had been 

sequestered for security reasons at the start of the invasion,'?.l.lt/f 

were later taken to the White House for a personal visit with 
~ 

President Kennedy who expressed his regret and ~~ responsi-

bility for the invasion f~il~~-.#J.b -

~\ 1). Shortly after the unsuccessful invasion, Manuel Ra~ 
withdrew his organization, the MRP, from the Council,~ and 

. 711 ;2~ 
by October 1961, th~ CRC had completely absorbed the FRO. 

Dr. Mira remained at the helm of the Council, which had been 

1 enlarged to include. the Revolutionary Action and a faction 

J of the 30th of November Movement~J3 While some unification 

had been achieved through the FRO and CRC, the Cuban exile 

.. ' 

:. 

-··-·-·--· 
) 

.J 
I 
i 

.J 

groups were plagued by factionalism, personal rivalries for 
.. PUi/,2.1 

leadership roles and conflicting programs. Nevertheless, 

the CRC was still considered t~e?rincipal unifying organization 

of the Cuban exile community~ although no anti-Castro leader 

. IJII dJ-6 
emerged who could command broad support of the commun~ty. 

(c:). 1'2.) After the October, 1962 missile crisis, the policy of 

the United States toward the Castro regime changed drastically.· . 

s-:::- ~ i.: ~ .. -.. : ~ ...... .. .. Clcssificotion: --------
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..... 

In his book,' The Losers, Paul Bethel, former · Press Attache ·--

..... ' [ 

at the Havana Embassy, noted: "There is no doubt that President 

Kennedy and his brother, th~ Attorney Genetal, consciously 

set about the business of stopping all efforts to unhorse 

.Fidel Castro ~~ from outside exile attacks, and from Cuba's 
&eJ-7 

internal resistance rnovement.n Wh~n two Cuban exile groups 

made raids against Russian installations in Cuba and a Russian 

freighter in the Cuban port of Caribarien, the Attorney General 

dispatched 600 Federal agents to Miami. in an effort to ore-
. 1-fi~ ._ 

vent further actions against the Castro regime. A directive 

in Hiarni 

• JatO _ •t tqji:1) R 7 5 . the effectiveness of the CRC as a 

unifying organization deteriorated. In April, 1963, Jose 

-- -- ·- - --~ 

·f Mire Cardona resigned his position as president in a clash 
/ .3/ 

with the Kennedy Administration over Cuban policy. Mire 

c~imed that Kennedy had promised another invasion would be 

launched and had instead chosen a course of peaceful coexistence 
. tU432/ 

wtih the Castro regime. The CRC was revamped and Dr. Antonio 

(', .... ' - . l ~ -, ("" ~ 
.. .;.:. ; . \ ~ ' . ; . _.' . ... Classification: ______ ...;.__ 
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CUBAN REVOLUTIONARY COUNCIL. (CRC) ~ 

N .e,u; ((VJ_Uft-1 c___a,~ 

Nine days after the assassination of President Jshn ?'. 

Kappgd!f', the .United States Secret Service began an investigation 

into the activities of Lee Harvey Oswald during his residency 

in New 
1 

Orleans. 

(J-11) Oswald had been arrested there in . August, 1963, while 

distributing Fair Play for Cuba literature. Some of his leaflets 

had the address 544 Camp Street stamped on them. · The Secret 
dc.-\c..n\' n<; 

Service endeavored to 1! Q if Oswald maintained an office 

at this address.
2 

(~i5) During the course of its investigation, the Secret Service 
p..~nc:d a 7 that the New Orleans chapter of the Cuban Revolutionary 

Couricil (CRC) had occupied an office at 544 Camp Street for about 

six months during 1961-62. At that time, Sergio Arcacha Smith 

was the official CRC delegate for the New Orleans area. The 

Secret Service also learned that Arcacha had been fired from 

his position by the Miami CRC headquarters in early 1962, 
Mew Or I~'Yl s 

allegedly because he did not have the confidence of the"cuban 
w...u 2D..~\ ~~; .. " 

exile community. replaced 

A~d moved the CRC offices to his horne. 
3 .. ; .;' ,Jt,: ,· ·. !,_. J 

t ., 

(8\l~ At the -time of the Secret Service investigation, another 

Cuban exile, Frank Bartes, headed the New Orleans CRC delegation 

and maintained offices in his horne in Metairie, a suburb of 

4 
New Orleans . 

.- . 
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(~0.) After an extensive investigation by the FBI and the 
'\ 

Secret Service regarding the possibility that Oswald rented 

office space at 544 Camp Street, the Warren Report concluded 

there was no 

ascertain if any activities of the 

~RC had any relationship to Oswald's activities in New Orleans. 

(1,>"")..)~ ~J;":;~·~·~rleans delegate to the CRC, Sergio 
'\.. ~ 

Arcacha Smith• 1 Hi"il 'i!f"lail98ttiencd bj t!IC csmaibl!:@@.J Arcacha 

told the Committee that he arrived in Miami in August 1960 and, 

at the request of Antonio Verona, a director of the CRC, agreed 

to establish a chapter of this group in New Orleans. I~i~;AllJ 
-~~~\,y. 

Arcacha wasAafforded free office space in the Balter Building and 

later rented space at 544 Camp Street. 
7 

,, 
.. .....,_-. .. 

( J,-2-- ~J During his tenure as head of the New Orleans delegation, 
~ ....... 

Arcacha endeavored to raise funds by selling CRC bonds, and 

was instrumental in organizing several rallies to promote the 

8 
cause,of the Cuban exilesA 

~~~) Arcacha said he had never seen Oswald in New Orleans and, 

from what he had read, Oswald was not even in that city at the 

same time Arcacha lived there.
9 

When he was relieved of his 

official position with the CRC in early 1962, Arcacha left 

10 
New Orleans. 
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e· 

~~5)Arcacha's replacement, Luis Rabel, assumed the delegate 
\ 

duties in January, 1962, but, he told the Committee, found it 

necessary to resign by October of that year because his job 

entailed extensive traveling. 
11 

During his short tenture, Rabel 

·said he organized several rallies and brought in prominent Miami 

speakers to enthuse the New Orleans Cuban exile community~ 2 

Other than going to the Camp Street address to remove office 

materials left there by Arcacha, Rabel said he had no connection 

with the building and never saw Oswald in New Orleans.
13 

.(~z..b) Frank Bartes, former President of Consolidated Railroads 

i~ Cuba,
14 

became the third designated delegate of the New 

Orleans CRC chapter. He reported the activities of the group 

1 1 h 
15 d . . 1 . d . h regu ar y to t e FBI an was pr1mar1 y concerne w1t 

solicitation of monthly pledges from Cubans for the purchase of 

arms for their countrymen actively engaged in the fight against 

16 
Castro. He reported that he had purchased an M-2 rifle with 

collections and displayed it at an October, 1963 meeting for . 
17 ~(» ~CC44L~ 

"psychological reasons". Bartes said, •"the rate of 

collections at that time, the group was able to send only enough 

18 
money to the Miami CRC headquarters to purchase one gun per month. 

~~1)on November 15, 1963, a CRC meeting was held at Gallier Hall. 

Tony Varona was invited to come to New Orleans to speak to the 

~'"" Cuban exiles and bolster their morale. Varona stayed at the 
~""2..0 . ... . 

home of Agustin Guitart, uncle .of Silvia Odio. 

(- "' i' v-~r iJ Bartes told the Committee he headed the New Orleans dele­
-±-9--~1 

gation until the CRC was dissolved in 1964. During his tenure, 
"2-Q.. d- :;:l-

he said, he maintained the CRC office in his horne. He could 
not recall ever having visited the 544 Camp Street office 

. . 1961-62~.. :l.-"3 rnainta1ned by Arcacha 1n 
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(}-2-Ci) After Carlos Bringuier and Oswald had been arrested 

in a street scuffle, (se~ detailed discussion in another 
.7--1-\' 

section of the Report) Bartes appeared in Court with Bringuier. 

Although not a CRC member, Bringuier was respect~d by Bartes 
~ 

and it was :i:-~ a show of support that Bartes appeared at 

Bringuier's hearing. 
~-Gtld--~ 

,, 
(z;?Jt:lJ After the hearing, the news med_:La surrounded Oswald for 

a statement, Bartes said. At this point, Bartes got into an 

argument with the media and Oswald because the Cubans were not 
~~?-to . 

being given an opportunity to present their views. He also 

spoke to an FBI agent that day, warning that Oswald was a 
.. ;).1 . 

potentially dangerous man. ~ Bartes declined to identify 

the agent to the Committee, saying only that he had had~ )-8 
'"2-6 

frequent contact with him during this period of time. Bartes 

~~0. 
said he had no other contact with Oswald. ~\ 

~3~ The Committee concludes 

that the New Orleans chapter of the CRC had no relationship with 
. ( 

Oswald other than the brief encounter wit~Bartes, and in no way 

was tD -officially involved in any activities which touched 

upon those of Oswald. 
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BRIGADE 2506 - ~~UEL ARTI~~ -

=c _.. 

MOVIMIENTO de RECUPERACION R-~OLUCION&\IA (MR.~} 

(?:;~) No Other anti-Castro Cuban. grou~ mo~e naturally attracted 

the initial attention of the Cornrnitt~e than Brigade 2506, the 

organization specifically form___:sffor the Bay of Pigs invasion 

and the one ~.;hich experienced the rnos·t dramatic relationship 

with the Kennedy administration in terms of its hopes and 

failures. 

(?33) Following their release f::om Castro's prisons in December 

of 1962, the members of the Brigade harbored deep-seated emotiona j_ 

· conflicts in their attitude towards the Government. Ar.1 .observer 

who watched them arrive in Miami noted: "There were earnest, 

bewildered, still in a state of shock at their sudden liberation, 

still nursing a bitter sense of betrayal at the manner in which , 

they were sent ashore and abandoned, still torn between trust 

and cynicism, still in a\ve at the power of an American govern-

ment that could, at will it seemed, pluck them out of the 

darkest dungeons in Havana and on the Isle of Pines and deposit 
1 

them back in Florida with thei~ families by Christmas Eve." 

(JJ~)rn the perspective of an investigation of the Kennedy 

assassination, the members of Brigade 2506 had to be considered 

of primary interest if only in terms of motivations and means. 

"- . - . : .· ; · ;o 1 
. .i : • : 
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As one member, who later became involved in anti-Castro 

terrorist activity, explained: "We learned from them. We use 

the tactics that we learned from the CIA because we were 

trained to do everything. We were trained to set off a bomb, 

. d , . 11 n 2 
we were tra~ne to K~ •••• 

(?35) The formation of what \vas to become Brigade 2506 can be 

traced to March, 1960 when President Dwight Eisenhower authorized -

the CIA to organize, train and equip Cuban refugees for the 

purpose of eventually 

~he CIA chos~a young 

overthrowing Castro.
3 

To head the group, 
""~? <-tw'l >tM , 

physician who had organized the -~1ovim,iento 
A 

de Recuperacion Revolucionaria (MRR), the first anti-Castro 
~--~ 

action group inside Cuba. 
4 

w,:is name was Nanue~~End, 
with the aid of the CIA, h~had~n spirited out~~Cuba the 

.-< (\ . 
previous December. \ Castro had appointed him a member of the 

-~""""~,....-

National Agrarian Reform Institute but when, in October of 

1959, he heard Castro outline a plan to communiZEi Cuba'- Artime ---• 

. . . . d ~£, publicly r~s~gned h~s pos~t~on and denounce .Castro. 

{;?!J-) The group which eventually grew into Brigade 2506 originally 

consisted of only 28 rnen.~l The nucleus was 10
0
forrner Cuban 

~~ 
military officers whom Artime had recruited. He told them 

that he himself was told by a group of Americans who claimed 

to have no association •l<lith the United States Government that 

Clcssificotion: --------
?t. r:; .. : 
"'- .. ·- . . 
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) th!i!Y would receive a huge amount of arms, equipment and funds.# 'f 
The Americans .tried to give Artime and his men the impression 

J 

J 

i 
l 

. ) 

j 
) 

that an anonymous Cuban millionaire was paying the bills, but 

the Cubans eventually began referring to their benefactor as 

"Uncle Sam." ;/ /O 

(?:51) At secret camps in Florida, in Panama and eventually in 

Guatemala, the CIA trained the core of future Brigade leaders 
II 

in guerilla warfare~ ~ By September of 1960, this initial cadre 

was part of a group of 160 men undergoing vigorous military 

conditioning in the treacherously dense mountain jungles of 
. (J_/ . 

the Sierra Hadre in Guatemala.lf4. That month, one of the men, 
. . Ja ;J 

··Carlos (Carlyle) Rodriguez Santana, was killed in tra~nJ..ng . . 

In his honor, the members of the unit decided they · \vould name 

the Brigade after his serial designation, 2506. ~ 1£/ 

(?-3 ()Although Manuel Artime, through his MRR organization 

transplanted in Miami, was the principal recruiting apparatus 

.:. 

for Brigade personnel, chosen as military . leader_of the.Bri.gade __ . 

was Jose ("Pepe") Perez San Roman, a graduate. of Cuba's military 

academy who had also undergone United States army officer ­

training at Fort Benning, Georgia.~1~e had been freed by 

Castro from a Batista prison, then later re-imprisoned by 

- . f b ~10 
Castro betore escap~ng rom Cu a. ~ 

( ,;!3 9) Neve rthe 1 e s s , it was 1\rt ime ><ho remained the key figure 

in . the U.S. Government's relationship with the activist exiles 

Classification: 
--~-----------------
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and ·the Brigade. ~Vhen, as the Cuban exile population in Miami 

grew and the political squabbling among anti-Castro .factions 

spread to Guatemala and sparked a camp mutiny that almost 

stopped the training, it was Artime the CIA called upon to 
~J7 

help resolve the problem. Artime had been ~ade a director of 
,1_ tY a. 

Frente Revolucionario Democratico (FRD) ,ilfll ._...political 
_ ~~'"2..·:~t:"a"' -'"'vc.J\v··""' ~~v'ct.Y"'\ ~~-c-~~ 

propagan a · - anti-Castro groups · liP 1 ·a, HJ 

the 

and 

~ ..... ~in May, 1960.~11The Brigade was to be its military 
dt0 \ . . . 

~ B~t th~ politi.cal fighting among the ~roups eventually 
b ,\:$ d.;-ssu\..>le\o"'"' ~d C'l~e-~C>Y-t e-t- . 

arm. 
ltd. 

I [ , I a::-.broader- · · · 

based organization, the Cuban 

before the Bay of Pigs 

of that, also.~~ 

Council (CRC) , 

a director 

cJ3 
~o.JO) The Bay of Pigs invasion took place in April, 196l • .U · ~L/ 
More than 1200 Brigade members were taken prisoner by Castrro. 2:3 .. _ .. -

.• 

Before they were ~eleased in December, 1~2, in an exchange 
. .;2) 

for $53 million in medical supplies,~ the members· of the 
) 

Brigade suffered not only the ignomy of. defeat and the humilia-

tion of capture by Castro, they also were subject to the agony 

of false hope when, within a few months of their imprisonment, 

they saw Castro's offer to exchange them for 500 tractors 

--· 

become inextricably bogged in the muck of partisan United States 

politics. As one histori~n noted: "The prisoners suffered more 

_ ,..}.\ from domestic politics than they did at the hands of Castro .•.. 

~ f' I Classification:----------
~.P .- .. . .. -, . 

J .~. .:: .• : . ) 
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\ 

' 

Had the political climate in the United States been less 

:Jic inflammatory, it is not at all unlikely that Brigade 2506 

jJ'-~ .. could have been released in June of 1961 for ··$28 million in 

·~~ tractors, cash and credits. Instead of freedom through 

·i ~~ 
l~ 

J 

t 
) 

tractors, however, the men were doomed to the. degradation of a 

. year and a half longer in prison·." 41J.~" 
(tt-t}) The final formation of Brigade . 250"6 took place at the 

Orange Bowl stadium in Miami on December 29, 1962. President 

Kennedy was there to welcome back the surviving members who . .;t7 . . 
had spent almost 20 months in Castro's prisons.~ The crowd 

.. of 40,000 friends, families and relatives cheered in tearful 

joy as Brigade chief Pepe San Roman presented Kennedy with the 

Brigade flag which had flown over the Bay of Pigs beach for 

three days.~The President accepted the flag and declared: 

"I can assure you that this flag will be returned to this 

.:. 

I 

.l 

Brigade in a free Havana! " Mrs. Kennedy spoke i~ . Span~sh · _ . :;-~ 

and called the Brigade members 11 the bravest men in the world." . 

; 

' ! 
r.' 

It was a dramatic and emotional scene but it may have bee!?-. ~ _ 

misleading.~ Although the event/publiclyLEefle~ a 

concordant rapport between the President and the Brigade, 

beneath the surface there ran a vein of bitter resentment 

hypocracy. E. Howard Hunt 1 once 

Clossificotion: ---.--------....... ... 
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with the Brigade,~ that ·the Brigade feeling ~gainst 
Kennedy was so great that the presentation of the flag nearly 

d
. . -:J~ajO 
~d . not take place.~J 

{?.~).Nevertheless, it is difficult to finalize an assessment 

qf the Brigade's collective attitude toward the u. S. Goverr~ent 

and the Kennedy administration following the Orange Bowl event. 

Kennedy's resolution to the Cuban rnissle crisis, in which he 

p·romised Castro that raids against Cuba from the U. S. mainland 

would be halted, was considered an act of betrayal to their 

cause by many of the exiles in the. anti-Castro communi ties. Yet 

most of the members of the Brigade seemed to maintain a basic 

confidence in the U.S. Government's resolve to topple the Castro 

regirnej and, in fact, nearly half of them enlisted in the u.s; 

armed forces through a special arrangement made by President 

. ~31 
Kennedy h~mself. 

~1-\3) Although :foade 2506 offic~~'lly ceased to exist after 

December, . 1962, . ~J31 Artime, ~ho had becorn~ known as the 

CIA's "golden boy.).' was soon scouting around Latin America 

for sites o~ which to establish guerilla training camps. By 

October, 1963, he had established four bases, two in Costa 

. d . . ·. (JJ3'f . ' 300 f . d RJ.ca an two J.n NJ.caragua. . ArtJ.me s, -man orce consl.ste 

· ~~ 
mainly of veterans of the Brigade. ••• 

a e - --~ --. · 
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, Artimewould later admitthat his 

resources included two large ships, eight small vessels, two 

speed boats, ~~ree planes, and more than 200 tons of weapons 

and armaments and about $250,000 in electronic equipmegi.~ 
During the year of his operation, Artime was able to conduct 

four major operations, three of which failed: One was the 

mistaken shelling of a Spanish cargo ship (which caused an 

int~rnational uproar); another an infiltration mission in which 

all the participants were captured; the third an Unsuccessful 
. . 37~ 

assassination attempt on Cast~o. · A six-man infiltration 
3P~ 

mission did succeed. · · . 
~ . 'fec:~·,y-~J c.:t:A <; Uf'\Dv t~ 

. ~v\ 'fj Although Artime ;: . I • r n 3 

, 2 1'1 I -·~ there re-

mained ~he question of whether President Kennedy was knowledge­

able of or approved Artime's anti-Castro operations after the 

Cuban missile crisis. Following the assassination of both 

John F. Kennedy and Robert F. Kennedy, Artime(publicl~aidJ 
that both the President and his brother were res?onsibre for . . a; .. ~ 
his establishing the Latin American bases. ' · He said that 

after his return from prison in Cuba, he met President Kennedy . 

in West Palm Beach, Florida, and that Kennedy referred him to 

'I~~ . . d h b d . h. his brother. Artl.me sal. e met Ro ert Kenne y l.n ~'las 1.ngton 

__ , 

and that the then-Attorney General prornised .hirn military aid -
9/'fl~ 

if he, Artime, could get the bases. · 

... 1'_ • • 

; . ,,..,. 
' I I. 
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(';LqS)Artirne claimed that his anti-Castro operations from the 

bases ceased "when Bobby Kennedy separated from the Johnson 
_ . . ~,)._, ~ .Ve~4«..t!,~. 
adm~n~strat~on. · HG~oveoe_, ~n December of 1964, the Costa 

Rican police ordered the camps shut down ~.;heh it uncovered a 

$50,000 contraband whiskey operation involving a plane from 

Artime's group. The camps in Nicaragua were also closed, al-

though . Artime kept close personal ties to that country by 

becoming a beef broker for Nicaraguan President General Anastasio 
- '+3 ~~ 

Somoza, the country 1 s largest beef producer. . · 
A 
{ ~t\-b) When Artime was first contacted by the Committee he stated 

j 

J 
. 
i 
j 

i 
) 

1 
I 

l 

that he had had direct contact with both President Kennedy and 

Robert Kennedy- - and, through them, was given full support by 

the CIA for his anti-Castro operations. He ~aid he felt the 

death of President Kennedy marked the end of- the U. S. Govern-_- *'., 
ment 1 s attempts to liberate Cuba. . He agreed to be interviewed-

in depth by the Comlnitte~(~be~ore that was possible, he 
. ¥,6~ 

died of cancer at the age of 45 after a very brief illness: · ~ --• 

Clcssificcticn: _______ ...___ 
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MOVI:·!IENTO DENOCRATA CRISTIANO (~lDC) 

().. 47) After ·castro's assULitption of power in 1959., it became 

evident to many Cubans that political parties were being 

surpressed and the 26th of July Movement was being infil-

trated by Communists. This political atmosphere gave rise 

to the creation of underground organizations such as the 

Christian Democratic Hovernent of ~uba {~.DC). 1 Proclaim.i,ng 

the doctrine of Christianity as its fou..11dation, the ~'..DC 

2 . 
published a manifesto in March, 1960 denouncing Communism 

3 and strongly advocating the free enterprise system.· One 

of the founders of the HOC, 35-year-old lar.v professor, 

Dr. Jose Ignacio Rasco, was elected head of the organization4 

and immediately criticized the violence prevalant in the 

Castro regirne. 5 This public criticis~ produced pressure on 

.. ...... .. 
j 

I 
... -, 

him to leave Cuba and he arrived in Mi~ni on April 22, 1960~6- i 
l 

By June, Rasco had allied himself and the !·!DC \vi th the Fren te 

Revolucionario Dernocratico (FRO) 
7 

and thus became one of the 

five original exile Cuban leaders brought together by the 

~~~i!"-~~~UID to form the nucleus of a Cuban· 

. '1 8 governrnent-~n-ex~ e. 

l 
1 

~ 
•• < 

' 

()...I./a) After the Bay of ?igs invasion, the MDC split into factions 

Rasco remained head of the largest faction and organized . . ·- _ .. , 
- . ~ 

delegations in Miami, New York, Chicago, Venezuela and Cuba. 10 
j 

.·I 
Cl assificotion: -------------------
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(This form is to be used for material ex~raded 

The clandestYR@ Cf~n°~'fi~go·)in Cuba was lead by Rept·• 
(A Cu.b!A.~ .. ~ .· . 11 . ~ r,~ao'"'"t C.....l()a.y 

When "1ie,nt~J:lltdez · ~€tsJt¥d.e~~ who used the alias "Lucas". 

arrived in.the u.s. in October, 1961, he presented his 

credentials to the Cuban Revolutionary Council, (CRC), 

claiming he was the representative of the HDC movement in 

cuba. 
12 

into the 

Councii president, Dr. Miro ·Cardona, accepted him 

CRC hierarchy.
13 

The "Lucas" faction remained with 
-+4. ~aM; 

the Council but its role was ineffectual because it~ 

. . 14 
eventually fa1led to hold the group together • 

(14'\) The "Rasco" factio~ of MDC had as its Hilitary Chief an 

15 independently weal~~y young Cuban, Laureano Batista Falla. 

Free-spirited and under no financial pressures, Batista Falla 

organized and partially financed the infiltration attempts 

of the MDc. 16 It was one of.the most .active and effective 

. . 17 
underground groups in Cuba during · the early 1960·' s. 

~~) At that time, most underground groups worked together, 
;3 § neutr~lk.c. . 

sharing supplies and information. . Hos.revpy, the repressive 

measures of the Castro regime after the April 1961 invasion 

caused members of the Cuban underground to live in fear of 

Classification:--------
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discovery and made inter.:..group liaison extremely r~sky. 

Despite the inherent dangers, 'the underground movements of 
-

the MDC and Movimento Revolucionario del Pueblo (~~} 

worked jointly for an all-out .sabotage effort in the fall 
"}:#--,2.0 

of 1961. 

().50 The "Batista" faction of the MDC (so named after the 

youthful military chief rose to the position of president 
~I 

in 1962} entered into similar cooperative alliances with 

other exile groups for the purposes of propaganda, sabotage 

and supplying the Cuban' underground. Many MDC members joined 

the Cuba Committee in 1962 which was formed to counteract 

the propaganda of the Fair Pl~y for Cuba Committee, a pro­
. --i;j_..2.-L-

Castro organization in the U.S. · The MD~ and the Directorio 

Revolucionario Estudiantil (DRE) worked together to formulate 

plans for an underground organization to infiltrate Oriente 
' .;z.3 

Pro"vince-:-- The active operations bet\veen the HDC and other-· - . 

anti-Castro groups peaked in the year 1963. One involved 

the HDC, the Hovirnento Insurrecconial de RecupueraclO"n -· 

Revolutionaria (MIRR) and the )lovirnento Recuperacion 
;··:· .. · . .. 

Revolutionaria {NRR). In April, Frank Stfugis, Hiami-based . 

soldier -of fortune, supplied information that Batista Falla, 

Orlando Bosch Avila, Manuel ~time and Alexander Rorke were 

jointly planning an air strik~ over Havana on April 25.~~ _ 

According to Sturgis, the str~ke was to originate from an .;:)._-J 

airstrip in ...;uerto. Rico and the target ;·1as a sugar refinery~ 
\..icssJnconon: · • ~ 

The bombs were homemade, assembled by Batista. Rorke 
' Classified by derivction: ----

.... ~ ~: ... :~ -:-~ 

NW 53080 Docld:32273595 Page 130 

.• 

.: 



j
. 
~; 
I 

_, ·'. 

i
,; 

·. ~ 
. i 

j·: ... 
~; 

" ;· .. -· 

1·. 
I · 
1 

- .... v 

. -. 

D?-;.FT-~. 
Page 4 

.. 
' 

- - €"- -
Clossifkotion: --------

(This form is to be used for matariol extrocted 
~~,Mma»~t~e_t;k._,~?~~ had taken place as scheduled, 
~~ f2..u..,'olt~d ~ ~ . ~(~ ~7 

which took the other pl~~ers by surprise. Sturgis claimed 

the strike ~as still in the plann~ stage and financia~ 

backing had not been completed.~ This incident created a 

stir and resulted in an intensive FBI investigation of Rorke's 
. .· ~1. . 

allegat~on. . S~nce Rad~o Havana, contrary to usual policy, 
~do 

made no immediate protest over the bombing, the FBI conclud~d 
3f!i.dl 

that Rorke's story was probably untrue and, according to 

. 1 . . -Mdc.L 
Sturg~s, mere y a publ~c~ty stunt. 

(J.Sf).) In early June, 196:, the MD~.made a unity pact t;.;ith 

Commandos L in which the latter group was to provide training 

and assistance in military intelligence and the NDC to provide, 
.lE/35 

three small boats and a team of men to infiltrate Cupa. The 

MDC also made a pact with Dr~ Carlos Prio Socarras, former 

President of Cuba· who donated $50,000 to the group for mili t~u.:y . 
¥ ,_?'f 

aid in return for its promise of political support. 
s.sr 

( ,JS:3) Richard Rudolph Davis, a Cuban alien, had a preipheral 

· association with the MDC through his contact with Batista Fall::;.; 

in the summer of 1963. This association was noted in Book Vr 

_ , __ -Fil)al.)~eport of the Senate Select Corn1ni ttee to Study Govern­
A=e.$~ 

mental Operations. 

psV Davis ~.,as residing in New Orleans and, although not an 

MDC member 1 claimed to have once been a "coordinator" for the 
-u37 

group and the New York Police Department. He was a friend 

Clossifi<:ction: -------------------
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of Batista F-R-~~~~~.:·•d:dflfr:O~Sm~'"!\ because, he said, Batista 
F~llo.. ~ c:.-~~ ... A.c._,., ...... ;;;.--

Falla was in a position' to recommend men in the Hiami area 
.ta.J; 

who needed work. Davis claimed he could provide employment 

for a small group of Cuban emigres. He said he had entered 

into a business deal r,o~ith geologist David L. Raggio and 

a wealthy, right-wing New Orleanian, Gus de LaBarre, forming 
~d9 

the Guatemalan Lumber and Mineral Corpora1:ion. It was their 

-. 

intention to train· the Cubans on some land in Lacombe, Louisiana-

to which De LaBarre had access through his nephew, Frank 

d 
-til- 7'0 f . . . . d e LaBarre. A ter a necessary tra~n~ng per~o , the group . . . 

was to be sent to Guatemala to cut mahogany trees, he claimed. 

(~55~ A group of about 18 Cubans did arrive in New Orleans in 

the summer of 1963. Leading them ~vas a well-known Cuban 
u. 4/ ' 

exile, Victor Paneque who used the military code name of 

"Corn.111adante Diego". M ~aneque was closely associated with 
. . c:: ~3 

Batista Falla in the military activities of the. MDC. Davis.-

(iate~adrnitte~to the FBI that the men had arrived dressed 
98''-f'f 

in khakis and thought that they were to receive military ___ , 
' -~J 

training. 

(~~ In the latter part of July, 1963, the ~B~ _conducted a 

raid on property near that of the "lumber company" training 

camp. The Bureau seized a cache of dynamite and other ex-
$!-~ 

plosives. This ra-id, - according to Davis, unnerved his --
C:l'Y7 

trainees, and the~ elected to return to Miami. · 

: .... 
. ''' 
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(&-.S?) A some~ Cd.:i.~~ti=d·-t!e~i-O'n.)of this episode comes . 
~~~ ~ ~ . 

from Gus de LaBarre's nephe";-.i and attorney, Fran.\: de LaBarre, 

who first ~elated his story in 1966 to his former law school 
. . ~91' 

classmate, Jim Garrison. 

~) De LaBarre ·said his ''Uncle Gus'• had introduced him to 

Davis, whom De LaBarre described as a "floater... They came ·:.:;:~ 

see De ·LaBarre about drawing up articles of incorporation 

for the Guatemalan L~~er Company-and that is when he says 

he leet;rned of their plans to brirg unemployed Cubans from 

Miami to train as lumberjacks. gncle Gus sent provisions to 

the ·exiles on a d~ily basis and solicited money for food and 
. . s;. 4f 

clothing from friends and relatives. 

(~)Although he suspected that military training vTas be~g 

conduc"!:ed at the camp, Fr.ank- de LaBarre said he didn't pay 

much attention to the ·activities of the group •. ~wever~en 
he heard on his car radio that the FBI had seized a ca.che of._. _'\, 

i 

ammunition at a house in Lacombe,~~ immediately called his 

uncle. Altho~gh receiving as.surances that the lumber. gi:oup ·--· 

was not involved, De LaBarre ca~led ·the of.ficers of the 

.corporation together and insisted that the Cubans be taken 

out of there. Davis~ .told him that the Cubans did> 

not want to leave, whereupon De LaBarre said he had to do 

some real "brainstorming." H• rented a Hertz tbn-arid-a-half 

. :·; .. . : ) 
Classification:-------
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the r.ubans "that the invasion · is on. •• Davis complied, and 

the Cubans loaded their gear, jumped in the truck and were · 

brought to the Greyhound bus terminal in NeT..r Orleans. Each 

\-las given a one-·way ticket to :Miami plus a small amount of 

cash and -told they would get t;heir orderswhenthey reached 

Miami. Looking as though ready for war, with knapsacks and 

guns bulging from under their :clothes, they boarded the bus. 

That was the last1De LaBarre said, he saw of them. 

(:t.bO) The last he heard of Dav~s, fte said, was in 1964 when 
• 

one of De LaBarre's friends reported he had gone into business 
. ; ~50 

with Davis and was left with a lot of bills. . 

p toi) Other than providing.· the !nanpot.ver for the training camp I 

Batista Falla \vas not involved in this episode or was the 

MDC as an organization. 
, ,. . 

fl~J Concurrent with his involvement with leaders of othe= 

exile organizations, Batista Falla was dealing with foreign 

governments in an effort to gain support for h.is faction of --• 

the MDC. After the World Congress of Christian Democrats in 

. Strasburg, France, t~.;o ~~~ea,;1u:i~lz~~~h~7cb~t~~ 
pa_R4.y . . . 5 ..S/ .. 

.-mwBiliw&•t .. ~~~9 conferred with the MDC in M~am~. Accord~ng 

\M') C-o v,;.,.t\.~ 
to one of the officials 1 ~e ~'lest Germans1 after months of 

; .. .j 

study, had decided to help fin~nce th~ MDC, not because they 

I 

were particularly fond of them~ but felt once Cuba was liberated 

' . .., Clossificction: 
----~--------------
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would have a. moral :superiority over 

Latin America. 
!iif-.}..2.-

··-.: 

the rest of 

.B~~t:ancoa:r:t-~ allegedly also offered to make . a base available 
. ~s-.y 

for the MDC and provide it wi~h personnel and supplkes. · 

Recognizing that these Latin American bases of operation 

were important to the r-1DC, Bat:-ista Falla nonetheless pre­

ferred to work out of the Miami area. Its proximity to 

Cuba, good facilities for ope.J;"ating boats and the availability 

of a large number of Cubans to serve as mechanics and do other 

necessary labor made Miami more desirable · than the Latin 
.r- · 

American facilities. !i.IThe major drawback in Hiami was t..,;e 

presence of u.s. government officials determined to strictly 

... 

enforce the Neutrality Act and other Federal statutes. 

(;;.... b~ U.S. Customs raided !4DC headquarters in Miami on 

April 21, 1964 and confiscated a large cache Gf arms ana 
~56 

--~ 

- ammunition. · Undeterred, the MDC s·imply ·relocated the 

military section in separate headquarters, continued to store 
*:.-s-7 

materials for infiltration ana attack missions against Cuba, 
tSJ' ~ :~ 

and conducted study courses in military training and theory. · . 
' 

In July, Batista Falla and Vi~tor Paneque infiltrated men 

Classification:--------
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and equipment into Cuba,. to form a nucleus of_ guerrilla bands-

who, once they got adequate ·arms and ammunition, planned to 

go in to th~ mountains of Cuba. e;a: .5'1 

(')..~) The MDC eventually suffered the fate of other anti-castrv 

organi~ations finding it increasingly difficUlt to finance 

infiltration and sabotage missions, and experienci?g in­

creased surveillance by U.S. autho~ities determined to limit 

their activities. Th~ organization's activities gradually 

declined, Batista Falla eventually gave up his anti-Castro 

activities, moved to Washington, ~D. C. and .received a doctorai. 
(;O 

degree in political science. 5 In the spring of 1970, - he 

moved to Venezuela. 

·----· 
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Rivero announced . the formation of JURE, an anti-Castro Cuban 

exile .9=oup -designed to unite all the popular splintered 
.. . 

fact.io~s ·outside Cuba . inEb an effective w-;;r!~Ing o·~g~ization.l 
... . - .. - - . - . . . .· . . . 

. Ol:h~r ···k~y leade¥.s ·:_ i?volV'ed :in .the ne'"' organization .. inciuded . ~ 
. . ... .. . . 

Felipe~·pa.zos, Raul . Chibas,· . Rogelio .Cisneros, Ramon .Barquin an4 
Justb·--~~rrillo."2: :: ···llth~~g~ Ray f _elt; -~he Cuban Revolut;~nar.1· · :. 

- ·-.. -' ·- - . ·. 

Councii was no_l~nger effective, he attempted to receiye-
. . . . . .. . . . . - . 

financial assist~~ce from it until JURE gained rnomentUm.3 
.... _· -:-: : . -"':'-- . .. . 

-~ :::.(;)..t.o i) : .As -its opening prom-otional salvo, JURE · issued ·a_· 

"Declaration of Principles."· . 'It called for free elections, ... 
the restoration of human rights and social justice, ne'tv 

economic dev~loprneht progra~s and agrarian reform, breaking 

relations 't·lith the·. soviet bloc, restoration of legitimate 
. -· . . 

proper~y, . pr6scription of_ the Cornm~ist Party and release of 

.. . poli ti~i .pris~r:~;~'~ '4 · . . . . -· . 

<(!f:/J) Ray's group was co.nsidered an "autonol'lOus• anti-Ca;tro . 

·· Cuban group by the CIA. 5 · The concept of autonomous operation: 

\iaS conceived by ~7al t'er RostO\v I State Department COU...'"'lS~l- 6 

Rosto\.r proposed a .·"track t'tvO" approach to Cuban operations 

parallel regular CIA-controlled Cuban teams. 7 This approach 

\·Jould enable financial aid, advice and 

Clcssificction: ..... -------
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to i~~~t~g:i 4~cm~r,blled Cuban leaders such .. 
Autonomous operations \vere approved 

in June, 196-3.
9 -- ... 

{).1/1) The 

-· 

-. . . -- · .. ·.: . :; 
functioned set forth·the f9llowing guidelin~s: 

. . ·. . ... '.: . . .·:.: .. ~·;..;., .. · . . · .. . . . ·-- · -:. . ·- . _: .. .. . 
. . .. -· . 

·.:. ........ :... . 

Operations tc:)_be .. executed exclusiv:ely by _Cuban 
.... ·- ~ -

1. 
. . 

·nationals dedicated to the idea that the overthrow . : - . -. . . 

- of the Castt~/Cornmunist r~ghne must oe a:ccomplished -~ : .. · ··-. 
. .. . . .. 

by Cubans inside and .·outside Cuba working in concert • . ··. 
. . • . _; .. •• . : . . . ·. . . . . ~ !' · . . • -· . • • . • • . . -... : . - . --.. . 

.. . - .. . 

· 2. · ·If the effort tq .. oyerthro~-t '~he Cuban regime: became 
":"'t .- . .. • 

3. 

4. 

5. 

.. . . ... 
too costly. in human lives, the U.s. would '\vi thdraw 

·financial support and · \·lould not consider resumpt~on 

at any future date~ 

· . ·. --· .. 

. .. 
.. ·-· 

. 
~11 operations had to be mounted outside the territory .. 

of the United States . . -. . . . 

If ever charged \·lith complicity, · the u.s.·. government.·: 

would publ:icly . deny any participation in the group's. .. 

act~~~ies • . · · .. . . 

·····' .~ ,.;::, .·. ; . ·.\· .. ~ .• . ~ presence and di1::ect partic~pa tion \-lOuld be 

kept at an· absolute minimum. An eXperienced -

liaison officer would be assigned to ea6h gro~p £o 

provide general advice~ funds and material support. 

6. No fixed time schedule would be given to these 

. 10 
O?erat~ons. 

Classificction: --------

Classified by derivation: ----

~ 
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C!assifiection: ·--~------

closely moni ~ored.-l._. Ilia IJ_Ii ~~~ r!tt'atGann 

.A JURE. member, d!IIIII!JIIIIIill 

was in 

- and supplied: him with. ~ · .'~J'a#ie.ty of ~~nfidertti~J.. · .. 

. informa~ion about JU~~-~, n · . W.t.Jt?::eiftiiWtt"'!ffcleWit&lit. 

.. 
. ·_._ -

• . . : _~ 1 . : • • . . . . : . . . . .:.. '. =·=: ·-: . ... · · - ~ -.. -. 
_ ETI:•l This SOurce' r~-0 "''tci~~ -- ~ ~~~-~~-- - r:~ -~~~~~~·- 0~---- - ....... - -- - .· . I 

· .. -. . . . · - . »·H-~tS~- · . · .· · -- --------~- - - ------11:-- ---:--J 
f11 Ray • s meet~ng ''~~thlRC?_bert F. Kenne9-y ~n September 19 63; -

Ray'~ n~gotiations on ''behalf of JURE: 12 
secret JURE -- i 

· -.. .-- ·13 · · - - -.: _.:.· I 
meetings; allegations ·that the Governor of Puerto Rico was · :_ · ' 

-
purposely sidetracking an FBI and INS inves.tigation of illegal 

arms possessed .by· JURE; 
14 

'JURE animosity tor.vard · Hanuel Artime · · -i 
~ ' 

d h lS d ' 1 ' f JURE tr ' ~ b lS ... an t e HRR; an tne ocat~on o a~IUng . ases. 

. ~7 P Manu.er Ray . himself was personally critical of the CIA . . j 
and told one JURE associate that he . thoug_ht CIA~e~~~~ . -.-;;were 

. . . 
more dangerous than the Kennedy Administration." He maintained 

that, "The Kennedy Administration tv-ould end but CIA ~ent~ 

al,-1ays stayed, and their memory was longer . than the memory of 

elephants and 

(J-1~) During a 

- . . . 17 
they never forgot or forgave.~ 

JURE meeting in Miami in August, 1962, Ray 

claimed that JURE had arsenals in Venezuela and the Dominican 

Republic; a B-26 airplane, territory avail~ble for training 

in Costa Rica; and support through indirect means from the 

United States. lS According to an FBI report, JURE was 

co:1sidercd on~f tha f~ve major exile groups t-:i th clandestine 
\wJCSSJTICCtJOn: ---------
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assets 19
and the CIA was in~erested in the group because of 

20. its potentia~ for infiltration into Cuba. . 

~73) Because o~ its size and Ray's dynamic leadership, JURE 

seemed destined for a role of some importance in the anti-
. 21 

Castro movement. The group set a target date of October 3~, 

1962 to raise $100,000. · 'The money would be used to recruit 

new members~ begin a propaganda campaign against Castro and 
. 22 

~urchase arms and suppl~es. Within a year, JURE had 

membership delegations in 12 cities in the United States, a 
• 

chapter in Puerto Rico, and 12 delegations in foreign countries, 
. 1. . . 23 most y Lat~n Amer~can. 

(¢-74)rn August, 1963, JURE planned to .sabotage a pa>rer plant 

. 24 zn Havana and Ray certain 

high explosives and Cuba· or San 25 
Juan. TI:: --~ .as 

'·· -i__ ... -~'----··· 
- . t~~ . 

recommended the request be granted in order to test Ray's 
~~f-o Hw~~..l.7 

capabilities1 ~ Ray acquired a 25-foot boat for infiltration 

and exfiltration purposes and expressed a desire to purchase 

a· r~ - ' . . . ~ : 

_..._.,. 

; '"l , 
• . I 

Clcssificction: 

At~ 

to extend operations 

operation, ~riginally 

-------------------
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, completed 

The 

-: .. -. 

~3~ -. . 
the scheduled pick up and Ray offered no satisfactory 

explanation for 
2'§.bb ) ': -

to perform. · Ray claimed the · 

explanation~ ~ 

IIINll!liii. 1 .• . 11 .. Rs c~e~~\~ 

j 

-{f7t:.) Ray was n~tysically sc..'ledule'ci to be on the boat during l!l,<!_ j 

operation Jill. his activities during the ·latter part of 

1963 being political in nature. He was, at this time, ~on-_.3? 
.. . /})/~ li~ MJ:3 7 ~ 
ferring with Roher .... -s- Kennedy - about the Cuban situation 

and traveling extensively in Latin America seeking support for -
- ~3'1 

JURE. 

Ti,l_ 77)No ~;cumentation has been found ~~ · su!l;tantiate the '~~~c~:; -

-Or failure of any of the JURE raids or infiltrations during 

this period, but by January, 1964, the organization had gained . 
l 
i 

enough strength to induce several other Cuban exile organizations J . - ~uo .:. : -_ -. 
to merge with it. The largest of these groups ~rere the 

. ~41 
Ejercito Libertador de Cuba (ELC) and Cuba Libre. The ELC's 

union.:. with JURE brought to the organization former veteran 
.. -- ~ 

rebel army officers in exile and had the potential of giving 

JURE the best military expertise and support in the entire 
4Y~ 

exile communit~Cicssificotion: 
----~----~-------,· · ~ . 

. c .... ~. ·. . .. 
Classified by derivation: ----=-
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6. 7E) Carlos Zarraga of Cub~~ Libre be~ame the JURE Chief of 
~ ~,. 

support and was responsible for acquiring most'of the JURE. 

arms and,.the large supply of explosives which were stored in 
. . . lq4~ 

Miami and Puerto Rico. 

f)_ 7'1} Manuel Ray again b~gan formulating plans to infiltrate 
\ ~y) 

Cuba in March 1964. He planned to accompany t'..ro teams of 

commandos into Oriente Province and, once succes~fully inside 

Cuba, initiate continttous bombings of strategic and non-
. ~Ll~ 

strategic targets. Ray's plans, however, were delayed and 
• 

a new target date of Hay.was set. 

~6)Ray's seriousness of purpose was open to question at the 

7
.time because he perrnj. tted persons from the media on his infil-

·:-

. ' 
. I 

.· . . . h14l . 
tration attempt. · Andrew St. George, 

0
on assignment with Time-LIFE; 

1.{-a . 
magazine, planned to accompany Ray,~ as did Tom Duncan, then a 

. L.t~ 
. LIFE photographer. Rogelio Cisneros recei~ved word on 

. · .. -! 
Hay 30, 1964 that the JURE boat to be used by the infiltrators • 

. . -~b 
had developed motor trouble. . Ray's group was arrested by t."le 

· · s;zst 
British near Cayo Largo and taken to Nassau • 

. p~ t) Ray's failure to infiltrate Cuba severely damaged his 

credibility within the anti-Castro co~munity. Some ·exiles 

felt his grand infiltration scheme was a publicity stunt and 
:):0 

others considered it a joke.~ JURE members were confused 
~53 

and undecided over how to defend Ray. 

Classificc.tion: ---------

~~ 
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j 
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~ ? '"1'\ An. th fThis__ forD' js tQ. be usid Jor material e~trQ<:t~d ");', loV'-/ o er 'e.Pl.sOa!.. ~n 1VJ.a,v~ 96~ c~rmpounaea. JURE s problems •. 
~ from CIA--controu~o documents. _ 

~ . 

~ 

Rogelio Cisneros had obl±gated $50,000 of JURE money to an 

_ El Monte, California, arms manufacturing 
.. - : . . . . ·. ; 4(15"4 . . . . . 

be shipped to Florida. . :. . The Revenue 
.. . ·.···. ~:~,~)(ii ~ ~Q.cl 

t~. ·a 

- -.- -~ . - ::. .. · __ .. __ 
company for:weapons~ 

. ---~--

to 

' 
. 

... :-;:-; __ .... 

... - . " . 
........... •:.·-:· ... :. ~. :· ··:··- ~ "-· ·: . 

' 
. 

;1 
~~··.· 

f:i '6 3) At thi~ poin~~ }hei-e began a general 
' _,, ~)2;~ ·- . · .. -~\-\ 
. JURE membership~ R~g-elio Cisneros 

... 
egratiq_n ·o:f 

j 

) 

' 
J 

•.· - . 
•· . 

August-;:~19-64 that .l:e was. resigning from the org~ization •.. 
• • a - • - • .• • ; • • 

He contended Ray was· incapable of directing both 
... - . . . S?t7f5g~; ... <. . . . ... ·. . . ·. 

military activities. _., .·.: Then· another: key leader,_ . . :·· . ;.a - . : . . . . . . . .. . . . . .· ·tt-5"' .,~ 
Zarraga,· resigned in September. . · .. · .. 

" · · "<"~,v~cV · · · . · . "· . 
(?-8'f) JURE $,75, 000 during the per~~~,W·' ·' .·. 

of October lst to December 31st, 19 4. The money l·Tas • ·. 
b v~A&e'fw.f,te JvQ.~_I~ r-e\oc~~Y) ~> /t..s · · · · 

political and _ . . . . . . -. -. .. .... 
carlos -·--·.----- -:...-

. ...... .. .;.. ;.-

J 
. 

--
activities outside 

Ray's liaison 
l 

J ·officer noted at the time: "If Ray is.successful in Cuba he 
--~ 

will not need our help; if he is not, our help won't do much 

CJcssificction: -------' '') -. . . -. ~ 

Classified by derivation~ ----

NW 53080 Docld:32273595 Page 143 



·I .. . 
) 

. '·~ 

} 

,:'4 ... 
J .-.• 
-i 
·7 

J 

J'URE Dr~-': ...... --.. 

Page «D 
CJcssificction: ----------

good. He is h~es~r~r .. ~ tatbel~~'tf~heo~~e~t~~ be largely 
from CIA-controlled documents.) · 

spent. for the purpose he. !"ants to achieve. ~-lhatever Ray may 

ever say, he \'las treated the · way he asked to be treated. r7e 

. . . . . ~~- -
have played the game in a manner beyond repro.ach." ·· . . 

f$&5) -JURE. continued .in existence ~til. August, •'196~if·G"~u.t 
~ .· ·~ . 

... .;. .. 

was z::elatively i~e"ffective ·in its latter years .. 

··.-· 

. ~ -- .. 

. -~-- .. . 

t r- . •' "': 
- ~ • . ! . . ~~ . •. 

: .. -· .. _. 

'. . ~· . :. 

. ·. ::· .· 

. .. .. .... 
. · ...• 

· ::,. 

· ·. . ; · .... - . 

- .... . . . 

. ~- . ·. 

. • . 

. .. 
._ ... 

• ... . 

- .. ·. 
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fr DIRECTORIO REVOLUCIONARIO ESTIDI.ANTIL (ORE) 

); ( ;l.Bt;} The Directorio Revolucionario Estudiantil tORE) I 

·~· · .. ·.: . .. 
j 

•· J 

l'f 
" ., 

. ~J. 
1 

' t•.: 

!: 

t~ 

. # 

!" 

, a was the outgrowth of an activist student 

group in Cuba which originally fought against Batista. 2 

In the late spring of 1960, 3 three DRE leaders, · 

·escaped from Cuba 4 and arrived in Miami. 5 They 

· immediately. offered their services to the Democratic Revolutionary 

Front (FRD) with the intent of organizing an .anti-Communist 
6 /I}'!JI.?t-l., !~ 

student organization within this g~oup. filM . as, it later 

was decided that the DRE would bt:! an "affiliate", but not a 

me~er of the Frente. 7 The leaders of the ORE were kept on a 
\ t.J .~ ~ ~VC2..t'~\rw\~·J:.;_.~ 

regular monthly retainer by the ~as were all members engaged 

in training for paramilitary operations and propaganda dis-
8 \f\,~..., · ..,~ ~'(~ . 

semination. t' § ? also supplied the group with weapons anc. 
. . . . 9 . 

ammun~t~on on occas~on. 

~'&?)The first 
, •. 

DRE infiltration team landed in 
... II 

Cuba in November., 1960, with the objective of organizing 

anti-Castro student propaga..·lda and conducting general harrassment 

operations.~,~~!~';'='==~-·~·==·~'~'~·~~·~i&aaa.~S~'~~-=·a·~z~~a=a:~s~~,f 
. . ..... .. ! 

1 
'"'· 

1 
CJcssificction: -----=---------

.. . . . ... c. .... 

.-·~ . ·.· .;;;;, . 
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o& !Sijz ,.,pz.41,i 
~8~ By April ·, 1961, i!£!1' . ·iiljl!l?ll!!l!!!llllllllsi. 400 guerillas13 were operating 

AJ ttArAf,l8;> 
Bcwever, 
'A/',l~, ~ 
f . 7 " • 

capture was a severe set back for the ORE underground prior 

_ to the Bax of Pigs. 17 

(: 

\JQ\ t 0 ~ \Q.~.c.\e.< . 
-:J-41) 3 5 ')\was also arrested in April, 1961, but his true 

identity was uriknown to the authorities and he was released 

following an·interrogation!8 Escaping again to Miarei, he made 

three daring attempts to re-infiltrate Cuba in 1961. Although 

: he failed, his exploits reportedly made him an underground hero 

to the students in Cuba. 19 

~qo) ORE Chief of Military Operations..,;;!,;" 3 

7 :!2>,20 also 

infiltrated into Cuba prior to the Bay of Pigs invasion and 

told the Committee that the Cuban underground felt it had the .~, 
~ ~ 

~::.:..~~~~~~.-..~~~~~~States. 21 ~ gy March, 1961/'o~,.-,e_ 
would be a failure, 

perform even before the invasion. ~ 

"It never got us the supplies it. promised and never did the 
2~ \_Av\ol:.\e,· \~~dec . 

th~~~ was supposed to do," he claimed.~ a 3 

I &r KJ(Was ct!S"o • 

ups-:~F~ut Agency performance and once wrote to fri~~ds 
threatening to kill CIA personnel if anything ever happened to 

C!~ssi!kation: 
------------~-----
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Q..';\ :~\t)td.u cJ ~4 
result of Agency bu.mbling~~1~~ l>~E C\1ef ~ M•i\•'\::'yl 

~~~~~~~~~~~·~~~~~~ . . 
thought the invasion was designed to fail and that 

it was only conceived to relieve the pressure building in the 
. . 8JS 

ant~-Castro exile communJ.ty. 

--~ 1H) Although · 1

! ?!? · • I BE DRE members had a deep-

1 
. . . . . ;;}Jo G 1.1, e '1 . ' . 

y1ng oppos~tJ.on to u.s. plans and polJ.c~es, A .contJ.nued to , ,~_ ,, 
/ . " ... \fe."' ~14l:- t:!:"f-1'·~· 

J 
a: .~-~\0.1: ~~ ~~~~~ .~~-~~~5'. , D)'wl~~~v~ d<Cf:ke <a.v~\u~.o ... oF· .. ~ O'Y0 "'f ~.~ .. ~ ~7 

.· . ~ :~ C:. ~ _he.~: '.:;~.te_.,S ::c:<?c,:,_, v'<J •. . .. a.. ~ • ~. f o:vt= ... . _ __ t;h:,\. ~hE!. t:Havz..~ 
5

, ." 

t 
; 

_) 

I 
; 

i 
) 

) 

top officials of the ORE had .. est:~\\~s~ . ~--· · ·)o~-.b~ -~ ~_Y_ -~~~\ves,\ 
a~•re 

because of their -e tosa 'hl?3? ability to qle.~ money from 
'1!T:z.S 

the u,s.4 ~~~.,~~Q~; · -n,·,i support , allm>Ted the DRE to 

~'~ ··play an inordinately influ~~tial role in the exile community., 
\ ~ "ORE. C""'•~ 4- M 1 \.b\'\j D ~'<*' o,...d , 

~According toWS j , by July, f962, the DRE had taken to 

•. ---·-~-:; -:-;-- :-- ,.:· :. -:--=-;:- .... -:;-- -. .:._: .... . ':,:· ·-· .• soliciting support for-proposed propa~ 

ganda operations but actually using the funding for military 
*.30 

operations. 

Q ) \ ~~...<Z- 'b ~ c@c:::. a: I.../ 
~4l. For instance, in early Sef!teiD.ber, 1962, "'' l x~aJ.d he 

\ d.v.o~e.'< \e...adev .. 
received a call from ra )\notifying him of an impending majo~ 

. 3 I ., ':;:. l ~t~ "V I . / 

military operation.: told him the ORE had all the 

- ;s~ weapons, anununi tion and support it needed. . The raid turned 

out to be the attack on the Blanquita Theater in Havan~which 
' {D 33 

. received a great deal of publicity. Castro even raged about 
. 3t./ 

it, claiming it was an attempt on his life by the CIA.~ In 
l:'-''l. ~ n. E o ',<::·~I 

fact, according to ~ , the raiders did not know that Castro 

·: . l 

Classificction: --------
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Clcuifiecl by derivc1ion: ----

.~ ,.;. · . .::=.y 

NW 53080 Docld:32273595 Page 147 



! 
.! :. -

I 
' ;: 

l'-····· 

t 
) 

-· 

.1 

ORE DRAFT 
12/ll/78 
Page 4 

CJcssiriccticn: ------------

(This form is to be- used for material extracted 
from CIA--controlled documents.) 

/ 

)::1.3.5 
was scheduled to be at the theater the night of the shelli-!lg· 

In any event,'there was a tremendous ·uproar when the raiders 

returned-to the u.s. The ORE leaders were called to Washi~gton 
\; ~ . ·~- 'fJ~~~&lt~ wt-1..-¥~ Fe 

to confront,. U.S. Attorney General, Robert;\ K~nnedy and CIA 
3' )! . 

Operations Chief, Richard Helms, who ~told them they were 
. ! 

doing a great job but wasting their time in such independent 
. a!li31 

act~ons. · 

~G3) As a result of the Blanquita raid publicity, the ORE was 

subsequently able to raise about $200,000 in private funds. 

That enabled the group to establish an operating base on Catalina 

Island near the south coast of the Dominican Republic from which 
'38 r4i?J ,-1),ot~~~~ 

it hoped to make a major strike against Cuba. 1R ._;after 
(3q. 

the October, 1962, missle crisis, the Dominican Republic 

government informed the DRE leaders that the u.s. wa_s putting 

great pressure on it to shut down the DRE operations and it 

therefore could no longer permit the group to operate out of its 
qoo~ 

countryC.q~r Thus, the ORE was, of all the anti-Castro groups, 

one of-'the most bitter towards President Kennedy for his "deal" 
a41 

~ith -_the Russians. In a letter 1 T'qr d_a_tEad February 21, 

1963 and addressed simply to "Sirs," the ORE said it was grate-

ful for the initial support of the u.s., but could no longer 

operate under restriC-tions of u.s. policy. · The ORE demanded 

that the U.S. government, " ... understand that the Cubans cannot 

.: .~ -- .· 

._ .S?JJ' ... . .--~ 

CJcssification: --------
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continue waiti~g for the international policies, because those 

dying of-hunger are Cubans, because it is our country that 

bodily suffers slavery, because it is our blood that runs in 

C b n ~4-~ u a. 
. 

Despite such stro~g sentiment, the ORE continued to accept · 

support I A rs, \~1 though ~-J]il! & dJ g (f "17 ,. 
"'~ tl-€Jl.\>\ v v e 

its more militant members to ·join Manuel Artime's Movimiento 
·D'f3 

de Recuperacion Revolucionaria (YutR} forces, . ee · · g n ·ue 
e 9 BJ $'' ~ I .. ~ #Whether or not ~is 
suggestion was ever taken by any ORE members is n~t documented, 

but the top leaders remained a homogeneous _group and, by 1964, 
. Lll· 'S, ~Q"V€.rr.tWJQI(.t:J 

were soliciting_additional financial support outside the~~-

They ·were successful in receiving some funds from the Bac,~rdi 
ctfS' 

Rum family in Miami. · . 
\..._ U ,$. ~'t'€.V'.\v..~~ 

{?-~b) Although the ORE continued its relationship with the~sa 
until the end of 1966, 

0 '1he group's activities, like those of 

other anti-castro organizations, declined in intensity and 

effectiveness. 

0-Gj 1} sec.;.Use the ORE was a very militant • action" group, the 

Committee was especially interested in ORE operations prior to 
~ f"#.C.i d...:( 

the assassination of .Jerlii• e:;. Kennedy on November 22, 1963. 

('),'1 ~As noted, one of the effects of the slanquita raid in 

September, 1962, was to garner the ORE a blast of national 

·-: r. .· . ~ ~ -~ ·. , 
· ~ . I • -" • .-.. .. , 

C]cssificction: -------
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publicity)which, in turn, gave the leaders of the group the 

opportunity to solicit additional funding from wealthy indi-

. . d 1 h h . h . . c 1/!j ~7 v~ ua s w o were sympat et~c to t e~r ant~- astro cause • 

Among those who wound up supporting the DRE was Miami multi-

millionaire William Pawley, a strong right-wing conservative, 
ct. ~riend. · 

former owner of the Havana bus system and aa sat Is& of 
W'li 

former CIA director Allen Dulles. Another supporter the 

DRE got was a friend of Pawley's, former Ambassador to Italy 
~4-CJ 

Clare Boothe Luce, then the wife of Time-Life publishing 

empire boss Henry Luce and a later Nixon appointee to tile. Foreisrr~. 

Intelligence Advisory Board. 

~q~ In its review .of DRE activities, the Committee took special 

interest in a relatively recent series of events involving Clare 

Boothe Luce. In October,. 1975, Luce was being interviewed by 

Vera Glaser, a reporter and columnist for the Knight chain of 

newspapers, when she told Glaser of an alleged incident involving 
l9SO 

members of the ORE and Lee Harvey Oswald. At the time, 

Senator Richard Schweiker and Senator Gary Hart were in the 

midst of their subcommittee investigation of the Kennedy 

assassination as part of the Senate Select Committee inquiry 

into intelligence activity. 

i ~~)According to Glaser's report of the interview, this is 

basically what Luce told her: 

Classification: -------------------
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) ( 3 0 0 Luce said that after t.!J.ei ·failure of the . Bay of Pigs 

invasion; her friend, William Pawley, persuaded her to help 

sponsor a fleet of motor boats for a. group of anti-Castro 

Cubans who, Pawley envisioned, 'tvould be Cuban wFlying Tigers," 

I shooting in and out of Cuba on intelligence~gathering ~ssions • 
.. l 

Pawley had helped start General Claire Chennault's original 

! Flying Tigers in World War II. Luce said she agreed to sponsor 

·l 

one boat and its three-man crew. She said she met with this 

Cuban boat crew about three times in New York and, in 1962, 
5!)5"/ 

published a story about them in LIFE magazine. 

~~) Following the rnissle crisis in October, 1962, Lu~e said 

that the Kennedy.adrninistration clamped down on exile activities 

against Cuba and the Pawley-sponsored boat raids were dis-

continued. Luce said she never saw her "young Cubans," as she 
9;>5~ 

called them, again. Q 

(~6J)Then, on the night of Kennedy's assassination, Luce said 

"she received a call from New Orleans from one of the boat crew 

Cubans. Luce told Glaser she would call him "Julio Fernandez". 

She said the Cuban told her he called because he wanted to tell 

her about some information he had concerning the President's 
~53 killer, Lee Harvey Oswald. 

f 

130~ Luce told Glaser that, according to "Julio Fernandez," 

~swald had approached the anti-Castro group to which Fernandez 

Classification:-------
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) belonged and of:Cered his services as a potential Castro assassin. 

j 
The Cubans, however, didn't trust Oswald, suspected he was real~y 

a Communist, and decided to keep tabs on him. They eventually 

penetrated Oswald's Communist "cell" and tape recorded his talks, 

including his bragging that he could shoot anyone, even the 
0S4 

Secretary of the Navy. 

~cS)Then suddenly, Luce said Fernandez told her, Oswald c~~e into 

some money, went to Mexico City and finally to Dallas. Luce said 

Fernandez told her he still had the tape recordings of Oswald, as 

well as photographs of Oswald and samples of handbills Oswald had 

distributed on the streets of New Orleans. Fernandez, she said, 

asked her what he should do. ~oS" 
J (;36~ Luce said she advised him to contact the FBI immediately. She 

l 
) 

) 

j 
, 

then told Glaser that she did not think about the story again 

until the Garrison investigation hit the headlines in 1967. Luce 

said she then contacted the Cuban who had called her. He told 

her his group had £allowed her instructions and turned their 

material over to the FBI. But, he said, they were advised to "'keep 

their mouths shut" until further contact. Further contact was 
~S(o 

never made, he said. 

~Oi)Luce said that Fernandez then told her that one of the members 

of his group had since been suddenly .,deported and that another had 

been murdered. He himself, he said, wanted nothing further to do 

with the Kennedy . .. ~S7 
assass~nat~on. 

Classification:--------
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Luce told her this story, Vera Glazer immediately went 

to Senator Schweiker and told him about the alleged Oswald 
10s8 

encounter. Intrigued, Schweiker contacted Luce directly 

and asked her for information about the Cuban who had called 
GSlf 

her. As a result, Schweiker. sent a staff investigator in , 0 
.e 

search of "Julio Fernandez"~ No such individual was ever found. 

(jb~During the course of its own investigation into the Luce 

~ allegations, the Committee reviewed the 1977 .CIA Task Force ~/ 
. . A 

Report, which dealt with the newspaper reports of the J.ncJ.dent • 

According to the Task Force Report, Luce called then CIA Director 

~-lilliam Colby on October 25, 1975 and told him that Schweiker 

had called her to ask her for details about the allegations. 

She said she had given Schweiker the n~~e of Justin McCarthy 

who, along with Pawley, had initially aroused her interest in 

helping the anti-Castro Cubans. #evesttf~5she said• she did 
Q ba<., 

not tell Schweiker how to locate him. 

{?lD)Luce told Colby that after she .talked to Schweiker, she had 

· contacted McCarthy. He told her that he doubted that anything 

would come of a Congressional probe and suggested instead that 

she contact Colby. Luce then told Colby that McCarthy gave 

her the names of three Cubans with whom he had been associated 

in ORE activities. They were: Luis Fernandez Rocha, 'Jose 

Antonio Lanusa and someone he remembered only by his code name, 

"Chilo" _f/lll{;3 

CJcssificction: --------
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) . {(ll) ACcording to the 1977 Task Force Report, as a result of 

I 
I 

. 
! 
) 

i • .. 

' f 
.-~ . 

Luce's call to him, Colby contacted Justin McCarthy and 

attempted to persuade him to call Senator Schweiker and provide 

him with any information or evidence he might have. McCarthy 

said he didn't want to get involved because there were too 

many "political opportunists'• in Washi!lgton.@ C:.f 

{~I~ With this background of information, the Committee decided 

~o conduct its own investigation into the Luce allegations. 

~ l ~) Luce told t:; Committee basically the same story. given to 

. Vera Glazer~uce was specifically asked if she was certain 

the late night call on November 22, 1963 came from New Orleans. 

She was definite in her answer that it did. The Warren Report 

acco~~t of the Bringuier/Oswald association was outlined for 

her. She responded that it sounded much the same as the type 

activity in which her "boys" we·re engaged. Luce also told the 

Committee she did not recognize the name Jose Antonio Lanusa, 

mentioned in her conversation with Colby in 1975. ~ 6~ 

~llf)~n;$t't«~ lhe Committee located in Miami . three anti-Castro 

cubans who were among the leaders of the ORE in 1963. One of 

them, Juan Manuel Salvat Roque, was a founder of the group. He ,;7 

Q was interviewed by Committee investigators on February 7, 1978. 

Although Salvat did not recall Luce's involvement with the 

ORE, 

some 

he said he "heard" William Pawley had provided the group 
!a6J' 

support. rJHe s~~d that, as far as he remembers, the group 
'- CSSITICCTJOn: ---------
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never received a large amount of money from any single 

individual, but received small contributions from a great 
· a&9 · 

many people. He said that,. according to his kno'N'le~ge, 

Carlos Bringuier, the New Orleans delegate of the. DRE, was the 
7~@] 

. only member of the group who ever had any contact with Oswald. 

~s) 

(Committee records indicate that Carlos Bri~guier be­

came the New Orleans delegate to the DRE in the summer 
971 

of 1962. As detailed elsewhere in the Committee's 

Report, Bringuier and Oswald had a confrontation on 

Canal Street in New Orleans in August, 1963, when 

Oswald was distributing ·'-'Fair Play for Cuba" leaflets. 

Both Bringuier and Oswald were arrested, but were later 
· 7~ e F'-':- v-H-~; 

brought together to engage in a radio c;iebate. ,~~or''il> 
· · · pre-J,o-u.)ly 

howev~ Bringuier had~arranged for a friend of his, 

Carlos Quiroga, to approach Oswald and talk to him 

on the pretense of being interested in pro-Castro 
~?3 

activities. , ) 

Isidro "Chilo" Borja, another leader of. the ORE, was inter-

· viewed by 
1=t7~ 

the Committee on February 21, 1978. Borja said he 

knew Luce was supportive of the DRE but said he did not know 
. ~ 7.5-

the extent of her financial involvement. He also recalled 

Bringuier's contact with Oswald and the fact that the DRE 
~7£ 

relayed that information to the CIA at the tirne. Borja said 

r .•· • 1 1 ~ ./. .. . .. l 
. t:- '·-· ·- •·. J_ · -.~ 
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his responsibilities with the DRE involved only military 
77 

operations51and he suggested that Jose Antonio Lanusa, who 

handled press and public relations for the group, knew Luce 

and had been in contact with her.~ 7g 

J ·l31&> Jose Antonio 

." April 22, 1978. 

Lanusa was interviewed by the Committee on 

Lanusa said that on November 22, 1963, he and 

a small group of DRE members were at a Miami Beach hotel when 

they heard the news of the assassination of the President.~ 77 

When Oswald's name was broadcast, Lanusa recalled the name as 

·1 that of someone who had had something to do with one of ~~e ORE 

delegates, so Lanusa and those who were with him went to the 

.• 

Miami ORE office to search the files to determine if Lanusa's 
J'o 

suspicion was right.~ By late afternoon, they had found 

delegate Bringuier's report from New Orleans detailing his 

encounter with Oswald. Along with it was a sample Fair Play 

for Cuba (FPCC) leaflet and a tape recording of the radio 
<$/ 

debate.~ With this discovery, 
~ C.::C..A eo \:a c.l:- \ 

someone immediately called 
T'-'.ls e'<5o"" 

! 
qlr4JI···l11Bit.::.ct.old them not to do anything or co.ntact anyo.ne else for 

at least·an hour. He said he needed that time to contact 
· 2.:J... IJLU~. ttl...(~ · 

Washington headquarters for instructions . .,.,. li.aldeVE±, Lanusa 

said, he was so anxious to release the·· information that Oswald 

was associated with a pro-Castro group that he contacted the 

.-' : l ,!'. i 
• J ; ...• ··- .. Clcssificction: ----------
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major news media before the hour was up.'8'&-~~ 
1\ ~"''ta c.., I.= @ fl; When the CIA •111-.1- called back, he told them the 

FBI would contact the group. The next day, Lanusa said, Miami 

FBI agent James J. O'Conner showed up at ORE headquarters. He 

was given Bringuier's report; the FPCC leaflet and the tape 

recording of the radio debate; Lanusa said O'Conner told 

them they would get a receipt for the material but, Lanusa 

said, they never did. Neither, he said, was the material 
§<li.J 

ever returned. 

~/g) Lanusa also told the Committee that soon after the ORE 

shelling of the Blanquita Hotel . in 1962, he was introduced to 

Clare Boothe Luce by Justin McCarthy, whom Lanusa said was the ~s 
. ~ 

ORE's public relations contact with the New York major media. 

Lanusa said Luce told them she wanted to publish the Blanquita 

raid story in LIFE magazine and that she would give the ORE 

the $600 she would receive from the magazine as payment for 
~~b 

that story. As far as he know~ Lanusa said, that was the 
~~7 

only contact any member of the ORE ever had with Luce. Lanusa 

also said he strongly doubted Luce or William Pawley ever paid 

for motor boats for the DRE pecause, he said, he knew how all 

of the boats were acqu~red. Lanusa said he had no knowledge of 
. . ~~i . 

any ORE member having been deported or murdered. Lanusa said, 

"I think Clare Boothe Luce shoots from the hip without having 
. ~8'1 

her brain engaged.n · 

I ! r::, :·) .. , . •., . 
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(
31q) In invest~qating 
. the possibility that 

of her information. 

her allegations, the Committee considered 

Luce incorrectly identified the source 

The source of the documentation of Oswald's 

contact with the DRE was New Orleans-based Carlos Bringuier. 
tVL.-~ .. Cp~ • • • 
Saweoez, BrJ.nquJ.er told the Committee he never engaged in any 

?N- qo 
paramilitary ORE activities and therefore could not have 

been one of the crew members of the alleged Luce-sponsored 

motorboat. Bringuier's New Orleans associate, Celso Hernandez, 
"&Q.q} . 

the secretary of the chapter, also said he never received 

any paramilitary training and did not know Oswald prior to 

· encountering him passing out pro-Castro literature on Canal 
'!-QqCL 

Street in New Orleans. Bringuier also told the Committee he 

knew Luce by reputation only, had never contacted her personallly, 

and had never given her any information·about his experience 
~'}3 

with Oswald. He further said he was not aware of the fact · 

h . 1 d. ub '1 ''' "'"9-l<t'Bf. · t~at Luce was J.nvo ve J.n any C an exl. e actJ.VJ.tJ.es. rJ.nguJ.er 

maintained that no member of his DRE group in New Orleans had 

any contact with Luce during this period of time.~ 'IS' 

J i 

Clcusified by derivatio,: ----
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J (3 -z_O) The investigation of the Warren Commission documented that 

Oswald was interested in establishing a chapter of the FPCC in 

1 

) 

i 

l 
/ 

l 
] 

. ! 
) 

I 

J 

New Orleans ~nd had contact with the New York headquarters of · 
. ~9~ 

this pro-Castro organization during the summer of 1963. 

Luce raised questions as to the nature and extent of involvement 

the New Orleans chapter of ORE had in monitoring Oswald's 

activities, and its association with the FBI regarding Oswald's 

communist activities. _ _ __.- - . 

1~ :2-l) - -- "n-c &vl_d"_e:M.cc .... - ~· -,-~~s~----
"-~ ·,T!':ee!G'!:'!q»-~~~-~!~15~~~~~~~~~1 ~he official ORE delegate 

in New Orleans was Carlos Bringuier, and. that he was aided by 

t>vo Cubans, Celso Hernandez and Miguel Aguado. In an attempt 

to mbnitor Oswald, Bringuier approved . the efforts of his 

friend, Carlos Quiroga, to call on Oswald to r.elicit add­

itional information about FPCC activities in New Orleans. 

( '3 1').) =5!:nlnnsrfnrt'ila'5'-lo 8811''-dAfsn:milfiiik~ai'ii·r,Alme of the New Orleans 

individuals associated in these events had any involvement in 

the paramilitary activities of DRE. The New Orleans chapter 

engaged solely in propaganda and fund raising activiteis. 

e· • Nffimlf£§4 1 --a e ins!! No New Orleans DRE member had any 

association with Luce. 

(3 7?.) Tll*neiiiiii!:"""He....-tab:tl;SJ.&~---·• the first report of Oswald's 

contact with the DRE in New Orleans carne from the group's 

headquarters in Miami. This information was released to national 

,-r·· ,r~. l 
_,;-: . - ~- ~ ... ' Classification: --------
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news media, the 

fication of 
lh!lu: ~4!~ 
Q.Qasalaasi&Q that the Luce allegations, although related to 

certain facts, cannot be substantiated, due to the reluctance· 

of key individuals to corroborate her story. 

Classification:--------
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.. 
MOVIMIENTO INSURRECCIONAL de 
RECUPERACION REVOLUCIONARIA 

{MIRR) 

and 

0~0 BOSCH AVILA 

£+ .. iti7 ' 

·, 
i 

./ 

(?z 4) When four of Castro's army officers and 100 men 

deserted and left for the Las Villas mountains in August, 

1960, they formed the nucleus of the Movimento ·I.nsurrecc­

ional de Recuperacion Revolucionaria(MIRR).l · · Helping.:!ay the: 

groundwork for this organization ~as the former Chief of 

the 26th of July Movement in Las Villas Province, Dr. Orlando 

Bosch Avila. 2 Bosch had left Cuba one month previously and, 

from Miami, issued a call for rebel army men to desert.3 

Promoting the defection of army personnel and carrying out 

sabotage operations throughout Cuba were the early primary 

activities of the 

( J ~5) Former rebel 

MIRR. 4 In both, it ~as very effective. 

army officer Victor Paneque assumed 

military leadership of the group5 and, within a few months 

of his escape from Cuba, organized a team of infiltrators 

to re-enter the country to continue MIRR operations. 6 

(_:Ji;} Orlando Bosch became general coordinator of MIRR, 

working. with individuals and other groups involved in 

operations against Cuba and securing _necessary financial 

backing. 7 

Classificoi~.Jn: ---------
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( 7\ (This form is to . be used for "'l§lteriol extracted 
. 3;;.. '/ A pediahl;h,Ctf)..ILP~t~lf~~uJt~rift.) Bosch became totaJ.ly 

t 

immersed in his political movement and for l8 .years _has 

car.ried out; a crusade "tq overthrow- Castro. His efforts at- ~ 

times have been chara,cterlzed as "bumbli?g", but he has 

also been termed "single_.mindedly" and "xnorally committed."9 

Widely viewed in the u.s. press as a Cuban patriot; when he 

first began his anti-Castro activities, Bosch's _increased 

acts of vi:olerice gradually cha?ged his i.m~ge ·to that of · a 

terrorist.lO The intensity and violence of his activities, 

which have· always been widely publicized, were a major 
• 

factol:' in the Committee's decision to exa.Tttine B.oach and 

the MIRR among those Cuban exile organizations considered 

capable of involvement in an assassination conspiracy. 

{);:$) Bosch was interviewed by the Committee 'in Cuarte~ San 

Carlos prison in Venezuela. He is ch~ged with complicity 

in the October 6, 1975 bombing of a Cubana Airlines pJ.ane 

which .·resulted in the deaths of 7 3 people. 11 Al tho~gh deny­

ing involv:ement in the aiz:plane bombing, Bosch said he 

approved of it. 12 Claiming terrorism a necessary evil in 

fighting Castro, Bosch has stated, "You have "to £:f.ght violenc~ 

with violence. At times you cannot avoid hurting innocent 

people." 13 
. \ . 

( 3 l'i) The activities of the HIRR in ' the early '60 • s '-rere 

, . 

carried out by a small .group of individuals. There were 

~! . ' . 
~ .... "' . 
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(This form is to b~ used for material extracted 
reportedly n~~e:mtmemi ~c~n) members in · Hiami •14 In 

1966, Bosch claimed to have onl.y 20 men outside Miami, 

located in .various seaport _cities in the tJ.s~ 15 One of ·the· 

major interests of the . MIRR was to -blow up vessels trading 
1(, 

with Cuba. !'5'arn t..l].is it was effective, but. the MIRR ·successes 

in the early 1960's was a result of its association with a 
number of other anti-Castro organizations and individuals. 

(3JO) Bosch said that in late 1961 he was contacted_by Evelio 

_Duque, leader of Ejercito Cubano Anticommunista (ECA)- who 

indicated he might be getting Cil\·support ·for his group and 
. • 17 . 

wanted Bosch to join him.~ Together they submitted a pl~~ 

to the Agency outlining their conditions for CIA support and/~ 

were informed about a month later the planhad been approved.~ 

Acting as the political leader in this alliance, Bosch joined 

Duque, the military leader, ata camp in Homestead, Florida, 
w 3S. ....... "=.v u~ \, 

and with a CIA liaison officer~~il&llllll& •• ilill11.21.&•s•• 

il ~)4 

Bosch soon came to the conclusion that the camp was an 

exercise in futility. He felt the CIA had no intention o.f 

mounting a~nother invasion or initiating attacks ~_against Cuba. 

He felt the U.S.-sponsored camps were merely a means of 
. . H-·.~ 

keeping exiles busy and, privately and unofficially,._ 
;;..o 

said.~ After nine 
-~~~~.t-a.. e\..= 

--- if. .corifirmed his · suspicion!::i, Bosch 

months of frustrated inactivity, he published a pamphlet, 

, · . . · 
; . : .. , CJossificction: -------------------
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(This form is to be used for material extracted 
The Tragedy R~rnQ98~~TroN"ela:idc&~t~ccused ·the 0. S • . of mis-

leading the ·cuban exiles. He sent a copy to President 
. a-1 

Kennedy and theri closed dolm the camp. 2Q After this, Bosch 
.. ~ 

sai.d he had no _more dea;l:i:?gs with the CIA.'2-1.: 

(~3~)Bosch maintained an ~~goi~g relationship, b~ginni~g in 

late 1960, with ·Frank ·sturgis, well-known -anti-castro _soldier 
~ . . 

of fortune; · Alexander Rorke,· former clerk at t.lote FBI and 

William Johnson, an 
~~'1 

an. informant for that ~gency; and 
p rovt' ded 

Sturgis, war~ur~~ American pilot who, a.lo:ng with 
. ;).S 

t . . . -24 hn ac ~v1t~es. Jo . son 
· t-o 

. information ~~ the CIA on Cuban e.Xile 
: . ..;;\."=> . 

had full control ovet all MIRR operations.~ Bosch was 

concerned with financ:ing raids against Cuba arid did not 
. ~7 

know the nature of_ the missions until their completion.~ 

(}?/3) According to Johl'ison, American .Pi_ lots were placed under · 
z.w.:uP 

contract to fly three air strikes over Cuba for the MIRR. 
;;>._Cj 

They were to receive $2000 per mission.~ Johnson admitted 
30 

his own motive was purely mercenary. 2-a__ 
31

. 

(33tf~lthough ·relatively inactive in .1962, ~ the MIR..tt eng~ged 
in a series of bombing raids over Cuba in 1963 primarily. 

)(1"3~ 
··· ~ - · ~ · aimed · at destroying the production of sugar ..... in.. an effort 

to disrupt the economy. It also reportedly conducted air 
3~ 

strikes against a MIG base in Cuba~ and various other 
.s Lj 

strikes aimed at strategic targets.~ The raids ~o~ere · 

e£fective bUt not without risk~ In several instances, 
~s-

. the raiders' planes \-lere shot dot<~n . and pilots killed.~ 
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{_3'~-~ ConcurmM CfA~oii~lea~~et.~~~on with American ad-

venturers, the MIRR als'o had associations with: other exile 

organizati9ns. It planned raids ·against Cuba in co.operation 
'3-4~{o . 

with Commandos L and discussed unity raids with members 

f 3'S )7 . . . . . d . abl' h o RECE. Bosch, at· th~s t~me, was ~ntereste _l.n est J.s-

ing a base of operations in the Dominican Republic to 

facilitate long-range planni~g.~ 3g 

(?7'1The documentation the Co~ttee has .examined fails to 
; , ! 

· ;~ ~ 1 explain how the MIRR was able to finance its extensive 
r.~vrtt: . ~~~~t1ol~~~- . 

· j:.~_: .}' 1 operations; Bosch told .the Comm~ ttee tHat his association 
-~"· r • . . 

. { \/~T'+,~··J\. \ \vith Frank Sturgis alone culminated iri 11 air strikes over 
t fJ ~ . . . . 
! ~-~r; Cuba.~ At that time, he said, they usually rented a plane 

.. r,.:. :/ r 4- \ J 
\,}~·Q'~~· for $400 plus $60 an hour. 3'8. 

40 
Bill Johnson charged $4000 for 

. r . pilot fees for each mission.)9 Bosch said he knew the pilots 

; 11 
;~ .f..~ 

. .I lJ .• 
_. .~ .. ~ 

. ':\ \·} . :. 

f ~;\j. 
.· \, J . 

~.7" _;. 2l 

only got $2000 and Johnson pocketed the rest, but, his 
4&, 

purpose ~vas to fight Castro whatever it cost.~osch's 

commitment to fight Castro extends to the 
43 present.~ . 

( '2.7\ -~ i"'di~ . 
1};7 ') Ja · _r iz;&' !Yz funds were 11 furnJ.shed MIRR from a Chicago-

based Cuban exile, Paulino A. Sie~tf' who all~gedly collected 

monies from gambling interests.~ Some money came from 

anti-Castro supporters in Puerto Rico. ~4.);~ ·-;~ ~no~m: tha~ 
the FBI was long interested in the source of finances of 

..... "l) • 

j ~t-·~~{r/. the MIRR and in Harch, 1964 authorized a 30-day mail chec_k n(, 

' :.,1\J;\ on it and Bosch in an effort to identify possible sources.~ 
~-;·:r.~e 

; .• -,!i :,/ \t' 
Classification:-:-----------

• 1 

C!ouified by derivation: ----
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. DRAFT - MIRRnles<cJfi:otion: -~----..,.--­
Page 6 

(This form is to be used for moteriol extrccted 
from CIA--controlled documents.) 

During this time, several wealthy Cuban exiles received 

threatening . letters demanding large . contributions for the 

f . h .. t C . tr. tt,~ /B. . h . 1· t d . th · .1.g t agal.ns as o. & osc was .l.mp .1.ca e l.n ese 
. ~ ~ 

extortion attempts,~ brought to trial andacquitted • .t:if .He 

told the Committee that in 1967 he once used the funds he 

had collected in settlement for a personal injury automobile 
. 61J : 

accident to buy explosives and weapons.~ Whatever Bosch's 

methods of raising money, there is no indication he ever 

d · t _. h h · 11: 4'9SI . use l.t o enr~c ~se ~. . 

(}>V Well financed and 'totally · d.!dicated, Bosch managed to · 

run afoul of the U.S. government authorities at least seven 

times in slightly over a ·four-year period~ Several of these 
5~ 

encounters resulted. in his arrest,~ but he. was always 
~S3 

acquitted. 

(:;;?/Cf)In July, 1967, Bosch and the MIRR became assimilated 
~s'f 

in to a new rnovemen t, kno~vn as Cuban Power and the tempo 

of ·violent activities increased. On September 16, 1968, 

Bosch was arrested for firing a bazooka into the hull. of a . 
b)-. s-a . 

Polish ship anchored in Miami harbor. · He was subsequently 
:. · .. - : - . . ~S'-

tried and sentenced to 10 years in a Federal prison. From 

his prison cell in Atlanta, Georgia, Bosch allegedly \vas 

making plans to resume bombing Japanese and Spanish ships 
. . . . . . fft;S/ 

trading with Cuba as soon as he was released. He was 

granted parole on November 1, 1972 and immediately began Sf 

traveling t}-1~\'U:;]h._t;.at:i.n America, in violation of that parole'? 
\,.jO~SJTJCCrJOn: ______ _,.;... __ 

Classified by derivation: ----

- - ·-
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DRAFT - MIRR~tit:ction: -------­
Page 7 · 

(This form is to be used for materiel extracted 

from CIA~L ontrolled doc:t.tments.) f 
He said his a~m ~n at7-~~Arner~ca was to orge alliances .;9 
with countries which had powerful CUban exile communities.~ 

So effective was he in making solid political alliances,. 

that in the ensuing years he was able to travel freely, 

• §8. "0 with forged passports, throughout Latin. Amer~ca. · 

~~~ Whether or not Bosch was the principal conspirator in 

the bombing of the. Cubana airliner, it is known thai; his 
·- ., 

Cuban Power movement, which merged with other Cuban activists 
e ~" '84 ~d-1 . in 1976 to form a Cuban Secret Government has engaged -

.. (o3 . . 
in acts of terrorism. • This la~ter group has been linked 

Q (oLj 
with numerous recent bombing incidents, an assassination 

bf" . 
attempt against Henry Kissinger,~ the assassination of 

"" Orlando Letelier in Washington, D. c. 0 and the bombing of 

the Cubana Airlines plane. 

(;;t+ D . Orlando Bosch. is a zealot. In retrospect, he turns out 

to be the most aggressive and volitile of the anti-Castro 

leaders. That alone would validly raise the question of 

possible association with the assassination of President 

Kennedy. In addition, the Conuni ttee was presented with · {,7 -
aJ'r\ ut~~~ . . . oJ .. - . . e ... 
iftfel!'matron that specifically connect~ him to a conspiracyJ -~ 

Investigation of •Ae allcgatiua failed to support the claim 

that Bosch had been in Dallas in November 1963 in the 

company o.f Lee Harvey Oswald. l'lhen asked, Bosch told the 

Committee he was at his horne in Miami when he heard President 

"3 Kennedy had b~en soot.~ 
Classiticction: ----------

Oassified by derivation:----

···-- ·- AlEC-

"'~··· 
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JUNTA DEL GOSIERNO DE CUB."\. } 

EN EL EXILIC / 

[3L1~ In April, 1963 the spirit of the exiled Cubans who 

hoped to return to a liberated Cuba reached a new low. 
\J '"5:. CrDV~'<'VIW1~\4.tC 

The , which had. been !subsidizing 
a. 
~Cuban anti-~stro 'JL organization, the 

Cuban Revolutionary Council, dropped its extensive 
. . ~-- ·· _, _ .. _ ..... . 

backing of this most visible example of American 
1 

assistance to the Cuban movement. The move came on 

the heels of an announcement of a tough new policy 

of the Justice and State Departments. They planned a_ 
V1""oi~ ~.fo~~ - 0-L ..... 
~.sro.ii!J&JiChi&l)!.men.fOECe.N!i:the laws .breached by anti-Castro 

Cuban raiders, who were operating hit-and-run guerilla 
. . 2 

attacks fran the U.S. on Cuban and Russ~an targets. 

These events resulted in another shuffling of alliances 

between various Cuban groups, but no bright neT,.; hopes. 

(~ij6) Despite a common desire to overthrow Cast~o and 

return to Cuba, the exiles differed in many ways. They 

represented the extremes of the political left and right 

and everything in between. Many had carried arms against 

Batista; others were former Batistianos. They differed 

as to how the counter-revolution could be ~~~:~~-~ 
They differed as to what type of government and which 

leaders would take the place of the ousted government. 

Unification _of_ these di~erse stances seemed doubt·ful. 

(34-3) Dr. Paulino Sierra . ~·lartinez 1 a Cuban exile and lawyer 
. ~s-\er a.. c..~· 

from Ch~cago I hoped to cnan.ge~afl~:;.tha.~ 

NW 53080 Do.cld: 32273595 Page 168 

·- --~- ----



\ 

(3~tf) Arriving in ~Uarniin r-1ay of 1963, Sierra scheduled 

a series of meetings at a local hotel and invited -cuban 

exile leaders o£ all political persuasion to discuss 

unification for the purpose of military invasion of Cuba. 3 -­

gt.fS) To m~.Il~ Cubans the idea seemed ridiculously naive. 4 

Sierra was hoping to unify elements which had remained 

. splintered thxoughout rn.o·st previous efforts, attempting 

to draw well-known exile leaders when he himself was 

virtually unknown.in the anti-Castro -movement. 

(34b) But Sierra came with some big ideas and big promises. 

He claimed to represent a group of Americans in -chicago 

interested in combining their effor~.S with those of the . 

Cuban exiles to overthrow the Castro regime with or 

without u.s. government approval. 5 Sierra told them that 

American financial interests would participate on con-

dition there was a true unity of .the majority of Cubans 

in exile. 6 For military planning .he claimed he had the < 

assistance of several high-ranking U.S. Navy and Army 

officers, who would also help arrange for arms and the 

establishment of training bases in a Latin American country. 7 

Most surprisingly, Sierra claimed the Chicago backers 

were willing to lend assistance to t.."le extent of $30 ~illiort.8 

~ no small sum even for a larqe-scale· government- -· 

backed operation. For a private group it was unheard of. ·~ 

(34~ ~lhile many Cubans did not · immedi-ately j ,~;~,;..Lt;.Q;. sier~~J~~\ -­
~~~~ by July 1963 Sierra had built· a coalition of 

predominantly right-wing anti-Castro groups and attracted ' 

some impressive names from among the ex~les to form an 
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( '-. 

organiz~tion called the Junta de Gobierno de Cub- en el 

exilic (JGCE- Junta of the Government of Cuba in Exile). 9 

(3t.t8) Among the groups to join Sierra's junta "\vere the 
10 

Unidad Revolucionaria faction headed by Juan Medina Vega 

and the major faction of the 30th of November group 
11 

headed by Carlos Rodriguez Quesada. Sierra could also 

boast the participation of Jose "Pepin" Bosch, President 

of Barcardi Rum, and Alberto Garrido, a much-admired 
12" 

Cuban entertainer. 

G}qq) In the selection process by which the Cor.mittee 

chose those anti-Castro groups to be further investigated, 

certain factors about the Junta discover.ed in preliminary 

research indicated a need to look more carefully into 

the purpose and activities of this group. 

QSo)The Junta v1as active during the. critical period of 

interest to the Committee. Sierra surfaced in. March 
13 . . 

1963 and the organ~zation abruptly ceased activity by 
"14 

January 1964. The Corrunittee hoped to discover what 

sparked the group's genesis and what contributed to its 

final demise. 

(?:1 S"V'Its financial :backing appeared to be remarkably 

impressive, and although Sierra claimed ttie group was 

to received funds from American companies whose financial 

assets in Cuba had been nationalized, it was widely 

rumored that the money \vas actually from "gambling 
15 

interests" of organized crime. There were other rumors 

that wealthy individuals from Texas were behind the 

NW 53080 Do.cld: 32273595 Page 170 



page I!> 

16 
group. The Committee hoped to determine exactly what 

means were available to the group and from what source. 

[35~Preliminary research also indicated that the Secret 

Service in Chicago was investiga.ting a "Threat to the 

President" case at the tL-ne of President Kennedy's 
17 

assassination, in which Paulino Sierra was of interest. 

The Committee wished to explore the nature of the 

allegation and the. extent of Sierra's involvement in 

the case •. 

(353) The Committee was able to obtain considerable information -

f~om the contemporaneous investigative reports of the 

CEntral Intelligence Agency, the FBI and Immigration and 

Naturalization Service regarding the structure, membership 

and activities of the Junta. Field interviews 

and research ·into reports of t:'le Secret Service probed 

those questions raised by the alleged threats against 

the President. 

(~)Paulino Sierra Hartinez was a tall.~ and dapper 

lawyet8er.tployed in the Legal Counsel's office of the Union 
19 

Tank Car Company in Chicago. Before his ~nigration to 

the United States, he had reportedly been employed by 
20 

Carlos Saladrigas, a minister und~r Batista. He had also 

worked with Santiago Alvarez Rodriguez, for.:ter senator 
21 

during Batista's regime. Sierra left Havana in 1960 

and settled for a tise in Miami where he ~vorked as a 
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Judo instructor and translator (Sierra speaks, reads 

and writes English, Italian, French and Spanish) .22 In 

1962 he moved to Chicago and was admitted to the Illinois 

Bar sponsored by William Browder, general counsel of Union 
23 

Tank Car Company, for whom Sierra soon began work. 

(JS5) By early 1963 Sierra had organized a Cuban Lawyer's 

Association in Chicago-and gained somewhat of a reputation 
24 

as "coordinator" of Cuban activities in the Chicago area. 

In March 1963, he was mentioned in an article in the 

Chicago Tribune for his active role in Cuban exile affairs 
25 1\le..rev-~kssJ 

in Chicago. Howey~~ he still had not made a national 

name in Cuban exile affairs. 

( 35b) Yet, as noted previously I Sierra f s meetings 

~vi th anti-Castro Cuban exiles in ~·hami in the spring of 

1963, produced the official structure of a Cuban government 
. 26 

in exile by July. Sierra was named Secretary ·General, 

Felipe Rivera Diaz was nw-ned Vice Secretary General; 

Carlos Rodriguez Quesada was appointed head of Internal Affairs; · 

Juan Medina was to head up finances; Manuel Lozano Pine 

was named head,, of External Relations; Alberto Garrido 

was put in charge of Propaganda; Reinaldo Pica 

was given a position in charge of Labor issues; and 
27 

Gilberta Rodriguez was asked to run Military Operations. 

(35~ The Junta was .formed after an organizational 
-~ 

meeting in Chicago in June 19 63 with Union Tank Car Executive-Vice-=. 

President J. i~. Van Gorkurn and General Counsel Hilliam 
-z..Z 

Browder. Information regarding the meeting .is scant. 

One source who attended said that van Gorkum and Browder 
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discussed the unity plan only insofar as suggesting that 

if the group could successfully establish a governit'tent 

in exile, it then might be able to obtain u.s. goverr~ent . 

support and .financing from other sources~~~ 
(358) But evidence exists ·· to suggest that Union Tank Car 

had a greater role in the Junta. The company was reportedly 

paying for Sierra's personal and travel expenses plus · 
-~0 

his salary. Browder also told FBI agents in October, 1963 
-

that although he did not know the identity of Sierra's 

backers, he (Browder) kept the group's funds ~under his 

control to avoid any possible criticism of misappropriation 

-~' or· rnisrnanage.Ttlent of funds by Sierra. Browder would 'not 

indicate the exact amount under his control other ·to say 

-b~ it was "considerable." 

(3S1) There have bee~ several contradictory reports to the CIA 

and FBI . regarding the source of Sierra's funds. 

(J~c) Early reports indicated Sierra's backers \iere Chicago 

gamblers. The Miami News headline for an article reporting ~3 
on Sierra's meetings read "Gamblers Pop Out of . Exile Grab Bag."al 

The source of such reports is unclear although there are 

indications it may have been Sierra himself. 

( O fol) At Sierra's initial meetings wi thh Cuban groups, he was 
. . . . Gs'l 

accompanied by an American named William Trull, who may have 
' : . 

been f~rtly responsible for circulation of rumors of the involve~ 

of gambling interests in Sierra's proposals, but \ihose 

ultimate relationship to Sierra is obscure. 

(J:;;._) In an interview with the FBI in June 1963, Sierra said 

Trull had called him after seeing the March 10 article 
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35w 
about Sierra in the Chicago Tribune. Sierra said Trull 

talked about sponsorship of a unified group of cuban 

exiles and vaguely mentioned the owner of the King 

Ranch and p. Mr. "Jarvis~ ~vho Trull identified as a 

·.3~ millionaire in Texas. Sierra said he was concerned 

about Trull being involved \V'i th "L'11pu1:"e" financial sources, 
d . .37 

an would l.have nothing further to do wit.."l him. 

(Jb3) Trull's story is different. A former entertainer 
' ) 

from Dallas, Trull said Sierra hao first contacted him 

in March 1963 and proposed that he help Sierra a~plain 
. 3~ 

S . ' 1 t th c b '1 . . . • 11 ~erra s p an o e u an ex~ es ~n M~am~ .. Tru _ 

said Sierra had wired tickets -so that he could join 
039 

Sierra in Miami for the series of meetings with the exiles. 

Sierra carefully outlined the proposal Trull was to explain 

to such Cuban leaders as former Cuban Prime Hinister 
GD1o 

Carlos Prio and Eusebio Mujal, a former Cuban labor leader. 

Trull reiterated the plan to the Cubans, telling them 
--~-- -

he represented wealthy ~~erican interests who had a business 

proposition for the Cuban people if they would unify 

with Carlos Prio as President and Sierra as Secretary of 
0'1/ 

a provisional goverrunent. 

(3 b'+) Reports by Cubans who heard Trull leJ::ld credence to 

his tale. Trull was found to be "contradictory" and 
.-.~ 

"vague" about his plan, as ) tlight . be expected of a person 

who was just repeating what he had been told. 

{_3~) Trull later told FBI agents that he had dropped names 
. 

to Sierra such as Clebrug of the King Ranch, but Sierra 
. j v 

h " ld . . h d'd t d ""' 11' -· . 1 . 'fl 111 43 
.aa to · n~m e .~ no nee ~ru - s r~nanc~a ~n uence. · 
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Sierra claimed, according to Trull, that representatives of 

Las Vegas or Cleveland gambling interests had contacted 

him and offered up to $14 million in exchange for 50% 

interest in' gambling concessions in Cuba, provided Sierra 

was able to organize a successful ouster of Castro. .m>~ 

(3£:/:,) Trull told the FBI that because he had frequently 

pfo;J:_ormed before Cuban audiences, he felt he had been 

chosen by Sierra and used as an · "actor" to sell the Cubans 

on Sierra's plans. •% · 

Q;~sierra had other assistance at his early meetings 

wh.:i;ca, disappeared as quickly as Trull had. According to ·· 

a CIA report, one of the promoters for a meeting in May 

with exiles was George Franci, a Haitian national •.vho 

had previously been involved in gambling interests in 
~ . 

Havana. Franci's name does not show up as involved 

in any later activities of Sierr~ ~~~after the 

stories of gambler's backing hit the ne\vsstands. 

(31r2i}As late as July, 1963, Sierra himself was the source 

of another report that ga~blers were backing him. Miguel 

A. "Cuco" Leon, a colleague of Manuel Artime Buesa, report~d 

that when Sierra visited Nicaragua . that month, he told him 
G"/7 

he represent~d U.S. gambling concessions in Cuba. 

(3 6?} Another possible basis for the stories about Sierra's 

"gambler's backing" are separate reports of an actual offer 

to Chicago Cubans in March ·l963. 

Dr. Cesar Blanco of the Chicago-based Cuban Bar 
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Association of Illinois reoo:t.ted a meetinq of Cuban exiles 
e'f'i - -

on Harch 11, 1963. He said that a Burt Mold. of tl}e 

American Education League of Los .?-.ngeles had asked Blanco 

how much money the Cubans needed to •..;ork out a prog~am to 
4'/td} 

free Cuba. Mold, according to Blanco, stated that the 

"Nevada gr-~ would help since the U.S. government could 

do nothing. Blanco said that Mold even offered Blarico . 

the job of head of police in Cuba when the country had 
eA51 

been freed. 

(37D)A CIA report .of March 1963 reported that Blanco and 

Sierra had been approached by gamblers from the west to 

work with them~~~ f ___ f .. . ,.fif'"~, .... , .. --("MMil . 
· 54? 

] [ [] repodred that Sierra spoke about an 

It :was. 

offer .; of 

$10 million in backing for guarantees of gambling : 
. ~s-3 

concessions in Cuba after Castro was overthrown. 

(.37lj In his public meetings in Miami in May, Sierra :. 

had publicly named the American Educational League . . . 
. ~s-'1 

of Los .2\ngeles as being · in support of his proposal • . When 

that -·: . ~group ~h~llenged Sierra's claims, Sierra b~cked 
' 

off, lndicating he had received assurances of assist:-ance 
~~> 

from other sources. But it is not k:1own ·whether !-1old had 

made the offer at the behest of the American Educational 

League or for some otherparty. His affiliation with 
~~S"'.b 

the League was just as a member. 

(37cyrf an offer from gambling interests ~vas ever made, 

it appears that Sierra either backed away from such an 

o~fer or began to dress it in legitimate clothing after 
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the adverse publicity. 

(3'J3)The backers ~vere identified in public in only the 

most nebulous terms. Sierra claimed several U.S. companies 

were behind his plans and these at first were only i;~tjfied 
. Y7 

as the Lawyer's Corporation and the American Bankers. 

Later, he frequently named such large corporations as 

United Fruit, ESSO, Standard Oil, Dupont and u.s. Steel, 
. ~58 

among others. 

(J~The Chicago office of the FBI closed its investigation 

· of Sierra's activites in June 1963, concluding that he 

was involved in a "con job" rather than any real activities, 
~-·•14)11))(\ 

hoodlum or otherwise. 
fG~t•d: 

The question ~ who was conning whom? 

(37sj The FBI's decision to close the investigation may have 

been justifiable at the time, since there was no indication 

either through money spent or by actual group-sponsored 
. - - ~f,O --- -

operations that Sierra had a viabl~ organization. The activities, 

however, were just ·beginning. r 7~ As soon as the organization was formally set up, 

Sierra and Felipe Rivera -left on a tJ:ip to Nicaragua 

and Colombia to discuss plans for a miltary base of operation~ 

~"' . outside the U.S. The reportedly spoke with Luis Sornoza in Nica-

· ragua and al~o ~~~d to obtain the use of the Isle of Andres 

off of Colombia. It was also reported that Sierra and Rivero- - -

traveled to New York, Chicago, St. Louis and ~iashin~ton, D.C. to 
~~ . 

meet •..;i th backers and make further arrangements. Later it Has 
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learned that Sierra alone had spent a little over $11,000 

on travel expenses by October 1963~'1 
(31?} The group was. also spending money on arms and equipment 

/ .... 

' 
by late summer 1963. Rich Lauchl~, a well-known arms 

dealer from Collinsville, Ill., was contacted by Sierra in 
ri~Jile:b ,, 

August. to purchase a quantity of guns. Soldier-of-fortune 

and Gerry Patrick Hemming associate, Steve Nilson, was . --·(p" 
asked by Sierra to deliver the arms to Miami. Sierra also 

/I;J.t/1~7 
ordered a two-man submarine from California in October 1963, 

which was transported to Miami for storage in the garage 

of Cuban exile Manuel Aguilar. 
.-~a 

(J 72) The FBI received information that Sierra had been on 

an arms shopping spree in Detroit accompanied by Jose 

Cardoso, and purchased $6000 to $7000 worth of weapons 

~"~ 
to be transported to r1iarni. Dennis Lynn Harber, another 

Hemming,associate, assisted Sierra in the transport of 
-~~10 

military equipment. 

(3 7?} Sierra was also holding discussions with several 

"action" groups for assistance in a ~ilitary operation 
~11 . . 

against Cuba. Among those contacted who reportedly 

signed. "pledges" of support were Aldo Vera Serafin of 

the militant MAPA group (~erican Patriotic Action Movement); 

Eloy Gutierrez Menoyo and Antonio Veciana Blanch of the -.z.p 73 ... , 
SNFE-Alpha 66 alliance; Santiago A·lvarez Rodriguez of 

-~74 
Cornandos L i Eduardo !,1or 

~~7s­
Cuban fighter; and Orlando 

Ruiz, an independent anti~Castro 
:i~?7b 

Bosch of ~·1IR.~. 

(?io) Reports of funds given to those groups indicate Sierra 
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SWemwswas advancing modest sums from the alleged $650,000 

at his disposal. Aldo Vera Serafin reportedly received 
jilil''17 ?$?1' 

$3500 and Tony Cuesta of Comandos L received $1000. 

Members .of the Junta's board of officers also received 

, contributions from Sierra. Carlos Rodriguez Quesada 

recieved $2800; Felipe Rivero Diaz received $1890;and Gilberte 
11# 1'1 . 

Rodriguez got $1500. 

(Ja;J There are various descriptions_of th.e miltary operations 

allegedly being prepared by the Junta. On October 30, 1963, 

information was received that the Second National Front 

of Escambray had plans for an operation from a base in the 
. ·· i!!,fO 

Dominican Republic. The arrangernentswereallegedly 

being made by Eloy Gutierrez Henoyo, head of SNFE, and 
flAil . . . . 

Abel Camacho in Key west. The plan called for action 

against a bridge in Oriente Province and had been master-

minded by Antonio Veciana and one of the engineers who 
Qlil..l 

had designed the bridge. Consistent with this information, 

it was also reported to the FBI that the Junta offered 

soldier-of-fortune Joe 
Q8.3 . 

Oriente Province. 

6KciJ Ther.e were other 

Garman $11,000 to lead a raid on 

reports that an attack on a Havana 
Q ?'/ 

oil refinery was planned. Still other reports si..rnply 

indicated that although all-out war against Castro was 

the objective, a hit-and-run raid for publicity purposes 
ePs-

would be attempted first. 

(3DJ) While ~11 these activi tes wer: getting under.vay, 

Sierra had some conflict with other officers in the 
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Junta. Gilbeto Rodriguez Hernandez was replaced as military 

coordinator in the summer of 1963 because, according to 
. . • iJ. 

Sierra,, Hernandez was feared to be a Castro agent. In 

turn, Hernandez, who had returned from Cuban prison in 

April 1963 in the prisoner exchange, called Van Gork~~ 

and Browder at Union Tank Car Company and complained·. 
GKl 

bi~terly about Sierra's lack of leadership. 

(3~'{) After Sierra had signed a pact with Alpha 66-SFNE, 

another member of the Junta, Manuel- Lozano Pino, resigned 
· o3-a 

from his position as head of External Relations. He 

objected to the inclusion of such a "left-wing" o:q;aniza-
D3, 

tion, but also protested Sierra's expenditures. 

6 ~These complaints may have had something to do with 

Sierra • s summons to Chicago in early Nove.rnber 19 63 for 
90 

a stormy session with Browder. Sierra was blasted for 
91 

wasting funds, reportedly totaling up to $50,000. According 

to sources of .the CIA and FBI, Sierra was accompanied to 

the Chicago meeting with ~~ando Fleites of SNFE and 

Browder allegedly ordered Sierra to ·turn over all monies 
92 . 

and supplies to the SNFE-Alpha 66 alliance. But although 

several of the Junta officers had asked for Sierra's replace-

rnent and had specifically named Jose "Pepin" Bosch as 
93 

an attractive alternative, Sierra remained in place as the 
94 

"guiding spirit" for the next two months:• the remainder 

of the group's existence. 

(3~ A CIA memo reported on November 20, 1963 of the strange 

activities of Sierra and the Junta~ 
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"Although he (Sierra} has been some 
what ubiquitous among CUban exile leaders 
in Miami since Harch 1963, he still remains 
somewhat of a mystery-man in terms of his 
means of supp~5t, and indeed, his· long-range 
objectives." - · 

also raised t..~e question of how Sierra managed 

to remain in the exile political scene .so long. "Perhaps 

hi~ mysterious backers are providing him with sufficient 

funds to keep the pot boiling for the present," the memo 
96 

conjectured. 

G ?i 8) Indeed, Sierra's activities were not only continuing, . 

but he also soon found himself subject of interest in 

a Secret Service investigation into a threat against the 
r · 

President. 0c:.e 

•• - ---- - ·- d - • Sl'-~E.€1tEM~~M;:I·;·:SGA~]0NS.~ .. 

·- tro .uu..- F11va t.. ;eq,r!K£ U0 cLu. ~~ v~ r · 
~JvrU. ~ a6~ -t-?UA -tl~. 
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DAVID FERRIE 

(3 /Jq_} On Monday afternoon, November 25, 1963, David 

~'lilliarn Ferrie voluntarily presented himself for ques-. .. 
tioning to the New Orleans police l'lho were looking for 

him in connection with the assassination of President 
l j 

Kennedy. tFIF) The New Orleans Distric~ Attorney's 

6ffice;( had earlier received information regarding a 

relationship between Ferrie and accused assassin Lee 
. 2 

·-

: ~· 
.·. 

Harvey Oswald. fEn~) Among the allegations: Ferrie 1!8!l!i (/1() ·,/ h~Av< 

been acquainted with Oswald since Oswald's days in the · 

Civil Air Patrol youth organization in 1954-55; Ferrie ,-r.oy 
ht\'tL 
a-1 given Oswald instruction in the use of a rifle and 

.-· .may have hypnotized Oswald to shoot the President; and 

that Ferrie was in Texas on the day of the assassination 
. ~~· · _ . 3 

and -.- ·aU!_tjp&t& J buit have been Oswald's get-a'to7ay pilot. {Fn;) -

{29o) Ferrie •dono etp denied 1.H.' afLWe 5~~~that 
at the time of the President'~ had been in New · 

Orleans, · busy with court matters far organized crime ee.. r:,::.\c~, .z.... 

Carlos Marcello, who had been ac4uittrd of immigration-

related charges that same day. {~ Other individuals, 

including Marcello, Marcello • s lawyer, the la"tvyer' s · 

secretary and FBI agent Regis Kennedy backed up Ferrie's 
. 5 

alibi. ~) 

Ferrie also gave a detailed account of his where-

abouts for the period from the evening of the assassination 
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until his · appearan,ce at the New ·orleans police station. 
6 

(Fn) Interviews of Ferrie's associates and the results 

ver-i-?-; e-1 
of a field investigation~t!FP!ier~r~tts~~·~~~E»~· ·~~ry Ferrie's 

' 7 
statement~. (Fn) 

(39~JF~rrie: s assertion that his Stinson Voyager 

airplane was unflyable at the time of the assassination 
8 

was later verified bY the FBI. (Fn) • L_~.J-
Jack Martin, a New Orleans pri~at~ detective and 

colleague of 11 •Rl Ferrie:_., •• •I••••Bf£--•-• .who had originally 

. • 

voiced ~concerns about Ferrie to New Orleans officials, subsequentl: 

informed authorities he had no specific information to support 

hyllegation;!....,...~ 
~---·~M!MW*ftl!Yffll@FW~t~WW-

. -:- -·!'nus the 

~~-·---,-- . FBI and the Warren Commission concluded that the stories 

·relating to an Oswald-Ferrie · relationship were unfounded~ 
Fer~i t. d.ie.d.. · · 

~'1$) ;~-- ·--·--"\-/-ttl.. 1967, shortly after New Orleans Dist:ti~t 

· Attorney Jim Garrison announced he was reopening the 

· Kennedy probe and was interested inFerrie's activities 

in 1963• Pa =c:tu iJl!cl!k While there was much speculation 

that his death may have been suicide, the New Orleans 

coroner determined the death \'las a result of natural 
l O Ne\ll;:w•'+"~H!' W"JiS, -t;k.i~ . , • . -

causes. He ;;as e:t; i · further fueled s~sp~c~on :-:about his activities. 

/$~414-{). The Committee determined that Ferrie Is acti-vities t' 7 . . . 

during the months prior to the assassination of President 
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Kennedy warranted examination. The Committee paid particularly 

close attention to a possible relationship between Oswald 

and Ferrie. waat emerged were several parallels in , the 

life"""'of""the two: a complexity of personality and political 

belief; a difficulty in attaining normal social adjustment; 

and a inc±denC:es of being in the same locality at the same 
and 

timeAinvolved in similar activities. 

(f'1.l) 'I .,, /fP- exw. cr~e:.:;*~i'!+t:tailed record 
of Ferrie's life and associates ~~ilable. The Com-

mitee. examined FBI and Secret Service .investigative re-

ports generated immediately after the assassination and 

FBI and INS reports ante-dating .or post-dating the as-

sassination; it rec.eived information developed during 
ib ·. ·. 

·the 1967-1968 Garrison investigation; an~xamined the 

files of the extensive investigation of Ferrie con­

ducted by the Federal Aviation Administration~ Eastern 

Airlines and the New Orleans police from 1961 to 1963, 
~ 

an investigation ~f'ltictf was the result of criminal 
~~.a·_ ti-l. AIL~ . ~~~?J " 

charges against Ferrie filed in 1961. · in zfdjt r, the 

Committee conducted its o~m field investigation. 

Ferrie · was born in 1918 in Cleveland, Ohio,~ 
. 11 

son of James Howard Ferrie, a poi ice captain a~ttorney. 
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acquaintances and associates of Ferrie reveal that he 

grew to be a complex, even bizarre individual. ;Ill!: 

One aptly stated, "Not inappropriately, he . (Ferrie) was 
' . . 13 

a paradox." _..,_ described as 
"'l .· ... 

/ 
(?q] ) His unusual personal appearance was partially 

a ~:s~~t of the loss of his body h~are dis~ 
14 

ease. ~ '1!& scmpem ;r 's, /fe wore a makeshift toupee 

and exaggerated fake eyebr?wstC~udelyLaffixe~ with glue~ ~ 
· 1s l'osotJ~ who ~w ~,.., . IJM 
.ftOI\-~ ~as 1 •• l I 

7

: ;.;;: consideredv.;loppy and 
w ~ A proc.lt'~ . . 16 

un~eniptJ "Jsz ; ' 1 •~ foul language. ~ 

f398) Ferrie was often described as "very aggressive" 
\ . 17 18 

and "highly obnoxious 11
• He resented authority) ._was 

19 
opinionated/ and often diff-icult to get along with. .... 

Yet he was able to exert . a tremendous influence over his· 

close associates, including many young men in his Civil 
. 20 

Air Patrol squadron. ilia 

Several of Ferrie's associates indicate he was 
21 

a homosexual and a mysoginist. ~ His sexual ex-

ploi tat ion of younger men ,.=a=;iill• 

cause him numerous problems. 

~-1ould eventually 

Although his formal education \•Tas not exten-

sive, Ferrie \-las considered highly intelligent, even 
22 

brilliant. ·4111f- He had originally studied theology in 

the hope of becoming an ordained priest, but he left 

seminary school before graduation because of "emotional 
23 

instability". ~ Later, in 1941, he received a 
24 

bachelor of arts degree from BaldHin-Wallace College/ 
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25 
~ He also received, 

through a correspondence course, a doctorate degree in · 

psychology .from an unaccredited school, Phoenix Uni- · · 
. 2 6 '" Auttu*. 1~5 ~ he l1'rJ velleJ. J 

veristy • Bari, Italy, 'iz?tailt Jit 1 bs ?: 2 grto Italy b:r>ffA.~ · 
J - 27 

'; ?PiE: 6 the final board exams. ~ 

Ferrie spent considerable time studying 
28 

medicine and ·psychology, ~ especially the techniques 

of hypnosis which he frequently practiced on his young 
29 . . . . . . . 

associates. ~ Ferrie had even set up a laboratory 
3o rvhet'e- 1 ~ dAim&L · · 

over his garage) ~ en i · · . ·, ±; ke . •~••••iu •allay 

. " . ·-----"= .. he lost his hair, alternately attributing 

it to a radiation experiment, chemical explosion and 
31 

cancer research experirnen~s. ~ He listed his name 
32 

in the telephone book as "Dr." David 

many friends did erroneously believe he was a medical 
33 

dcctor and a psychologist. - This veneer of re-

' . 

spectability and achievement could be why Ferrie referred 
34 

to his Ph.D. degree as his "most prized possession". .a 

complex. 

Ferrie was also philosophically and po.litically 
35 

He considered himself a devout 

made several. attempts to become· a 

he described himself as a "theological liberal". 

He also 

titude. 

claimed to be 38 .. 

(IKl ~~r 
liberal in his civil rights at-

. . . 39 
,,;as rabidly anti-Communist/ .... . ~WevtJV;, 

and frequently critical of each Presidential administration 

for \V'hat he perceived to be sell-outs to Communism. 
4

-
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F~rrie often spoke to business and civic 
41 

groups about politics. ~ Ferrie associates told 

FBI agents in 1961 that Ferrie had been •;critical of 
' 

the Roosevelt administration ••• (as it) was trying .to 
"'~ .... ·. · 42 ,J~~ 4./io $1lld · 

drive us into Communism." <~YFerrie "was _also 

critical of the Truman administration for the same 
43 

reason." ~ 
,. ' 

. (41YI} Ferrie was asked to .discontinue his remarks 

at a speaking engagement in July 1961 before the New 
44 

Orleans chapter of the Nilitary Order of World Wars. 

His topic was the presidential administration and the · 
. . . 45 

Bay of Pigs fiasco. The organization put ·a stop to 

Ferrie's remarks when he became too critical of Presi-
46 

dent Kennedy. tlllllt 

€!ti) . He apparently expressed his views to anyone 

who \'l'Ould listen. During an interview with an -IRS 

auditor in 1960, Ferrie \v-as "outspoken" in his derogatory 
47 -

comments about the United States. ~ - He complained 

bitte:r:ly about his alleged tax persecution to such an 

extent that the agent reported he thought Ferrie was 
48 

actually deranged, a "psycho". ~ 

4Gb) l/ _.,. 
Ferrie's major avocation and occupation, however, 

was flying. Even associates who 't·lere critical of Ferrie's 
49 

character considered him an excellent pilot. ~An 

early acquaintance believes that Ferrie first started to 

fly at his father's suggestion~to take his mind off of 
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50 
his failures at the · seminary. .t.:IS. ·· He took lessons · 

at Sky Tech Airtvay Service i .n Cleveland, Ohio between 
51 

1942 and 1945. lilt ' . He then \vorked · as . a pilot for an 
52 

oil drill~g fi~ which had jobs in Sou~ America. 
. . . . . 

When the company went out of business, Ferrie tried 
53 

teaching at Rocky River High School, ~ but he \·Tas 

,.. 

fired in 1948 !or psychoanalyzing his students instead 54 . . . 

of teaching them. ·.-ss 
(lfO?J In 1949, Ferrie left the Cleveland area after 

rum<;:>rs that he had taken several young boys to a house 
ci rCIAIIAkd s s 

of prostitution · through his neighborhood. 1IIIP 

Although Ferrie's exact movements are not known, he · 

appears to have gone to Tampa, Florida, where he received 
. 56 

his instrument rating at Sunnys:lde Flying School. - . 

('lb~) In 1950, Ferrie return~~ to Cleveland. He 

worked as an insurance inspector, and joined the Army · 

Reserve for a three-year stint, leaving with an honorable 
58 

discharge in 1953. 
'· 

:~:lit~ Life started going well for Ferrie. In 1951 he 

submitted anapplication to Eastern Airlines, omitting 

details of his past emotional and occupations! difficulties. 

~ Eastern Airlines hired him in Miami, and soon 
60 

transferred him to New Orleans. '411111& 
(., '\.. 
fi / (1} Internal memos for Eastern Airlines indicate 
'\.:.. 

Ferrie was accepted for employment, but consideration 

Has given to firing him almost inunediately for falsify-
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61 
ing parts of his application. ~ The New Orleans 

branch was advised to keep Ferrie only until a replace-

ment could .be found and a "close watch" on Ferrie's 
62 

progress \Vas recommended. S 0 Initial reports, how-. 63 .. 

ever, were favorable. A · Ill! Ferrie was considered by 

his fellm-1 pilots to be doing a good job, although he 
.64 ~-

was "odd" at times. W Eastern decided to 'lk: zt"himt. 

/.,v, .) 
(~tlll 

· o/);?ro.Jc!-;ed. 
Ferrie t' 10 his job enthusiastically, 

devoting his O\-Tn time to talking at schools and clubs 

to promote interest in aviation and travel in the South-
65 

west area. t1a In 1953, the president of Eastern· 

wrote him a letter personally commending Ferrie's 
66 

efforts on behalf of the company.· ilia· This early 

record of dedication and competence may have accounted 

for Ferrie's longevity as an Eastern Airlines captain, 
. . 67 . 

despite·complaints~he years. Sill Ultimately, 

·the infractions became too serious, and, after a long 

investigation and a hearing process \-Thich lasted from 

1961 until 1963, Ferrie lost his job. 

Ferrie had always been deeply engrossed in 

other activities related to flying, including the Civil 
. 68 

Air Patrol, \vhich he ·had first joined ;in Cleveland. -

Over the years his difficulties with the hierarchy and 

authorities of the Civil Air Patrol \'/ould increase, but 
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Ferrie remained intensely popular \'Ti.th many of the 

members and enjoyed a reputation as a first rate in-
69 

structor and organizer. -. Jean Naatz, an aviatrix 

f · t · . 1, · 9-.~_.. ..... · .~.s I!IIDII..-~•· •· o na ~ona renown, ~1 • q "He had done more 
~ . ~ . 

for the Civil Air Patrol than anyone else and built up 

the squadron to one of the biggest squadrons in the 
70 

state of Ohio." .tiD 

fi/ 3} Ferrie also built the same reputation with 

many CAP cadets in the New Orleans area. One CAP com- · 
. . 

mander said, "David Ferrie is ·a good organizer ••• He made 

the CAP at the New Orleans Airport everything it is . 

today. He has a large follm'ling among the cadets of the 
. 71 

CAP I and is an excellent flying instructor~ n ,. r By 

1953, there t.-Tere about 80 cadets assigned to his 
72 

squadron. .... Ferrie spent about six hours a week in 

officfal CAP activity and much more of his mm time 
73 

associating \'lith his cadets. Ferrie became knot.m 

for his enthusiastic approach to cadet training, emphasiz-

ing tutoring in science and mathematics and putting . 
. 74 

cadets in charge of their O\'ln discipline. The squadron 
75 

had an award-t.'linning drill team. ;a•~ 

·i~f!1) His appeal to several young men may have been 

related to his taking an extraordinary interest in th~m: 

h~. gave them flying instruction and flight time in his 
76 ' 

m·m airplane; ,a he often gave parties at his residence 
77~ 

\vhere liquor flo\ved freely; W he offered his home as 

a place for the boys to stay \·7hen they Here unhappy at 
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home. 
78 -79 

He urged several.boys to. join the armed 
80 

forces, =.- take careers in aviation llli or en-
81 

.-. couraged them to join seminaries~ 18-· Hany of Ferrie's 
. .. 

cadets became involved in Ferrie's wide spectrum of 
~ 82 

activities. -~ 

~;5j Ferrie's tremendous influence and close association 

with these young men eventually became a controversial 
83 

~~~ject with many parents. 

t[f · · Ferrie did not bother to renew his CAP commander· 
84 

charter when it ran out in 1954, .. although he con-

tinued to wear the insignia of the CAP on his fatigues. 
85 

.... He did renew his commander charter in 1959, when 

he augmented his cadet's standard CAP rifle training.· by 

instituting an association with the New Orlea.ns Cadet 
lb 

Rifle Club. ~- Ferrie also started a gr·oup called 

the. "Falcon Squadron," compo~ed of Ferrie's closest CAP 
87 

associates. ~ A group vlithin this group, the "Omni-

potents," was allegedly started to train cadets in what 

to do ·in the .event of~&=r 8 atta<;:k on the United 
88 . . ---:--

rat~"; iob tprl{.-· PIII~IVf ~ lVI ~ • uia~ . 
H l?_, . .tU? ± 5!1! I . jill ··r-haz I at a••!llil:£&6' p •z ii 
\. hi . 

u 
111 

I 1e to travel arouna tne coum:ry witn relative ease. 

He tola ofi~cials · · he frequently traveled to Texas 
89~ 

and other parts south, including .r.fiani1 U 7 yisited 
90 

New York on occasion. 
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-
4- -It is unknown how :u~ time Fei:'rie was spending 

in these other- cities. · . ,jn August 1959~ while 

in Miami, Ferrie was put under a 26-hour surveillance , 

by-Customs agents who believed Ferrie was involved-in 

. 1.. ,,-F 11 . . b . f . . . • gun smugg ~ng. o ow~ng a r~e ~nvestJ.gat~on, J.n-

. eluding a tapping of his telephone conversations~ ·it 

was determined that Ferrie was not involved in anyJJIII¥81 
92-

illegal, but merely planning an outing for his "scouts". 95 . 
.a The investigation \vas dropped. 

t;1~tlJ Ferrie also became involved in other activities. 

In 1959, he had found an outlet fort/i/s political fanati­

cism in the anti-Castro movement. .-t By early 1961, 

Ferrie and a young man whom Ferrie had first met in. the 

CAP, Layton Martens, were working with Sergio Arcacha 

Smith, head of the Cuban Revolutionary Front delegation 
S-

in New Orleans. .._. 

~ 1"1) Ferrie fD"'i' Ia became Smi ~ s 

Revolutionary activities. ~ 

eager p·artner in counter--

il/e ·=t'~*£1·1 . ho 

~~=·e~:l~t~·~,~= built two miniature submarines which he planned 

5Vf . ..4£A 
~ ., obtained 

. 9~· 
to use fo~ an attack on Havana Harbor

1 
several rifles and mortars for the proposed 
~ . . 

....... was reportedly teaching Cubans hmv 
. < •• ;. --•• 

invasion} 
. . ftf 

to fly. 

~~er1 ~everal of Ferrie's cadets claj;,d to have taken trips 

to Cuba in Ferrie's airplane. ... 
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. e).. o) Ferrie was also involved with Arcacha ·Smith, 

adventurer Gordon Novel and Layton Martens iq a raid 
- - 101 At:Jt:U·~ . 

. . d . H L . . ~ • Ill on a mun~t~ons . ump ~n ouma, ou~s~ana. wva ~ 

September .,.1961, the U.S. Border Patrol received inforn:ta-
. -

tion that Ferrie was attempting to purchase a C-47 .air- .. 

plane for $30,000 and reportedly had a cache of arms in 
102.. 

the Ne\V' . Orleans area/ ,.._ The .report was never · 

verified. There were also unverified reports . that 

Ferrie provided Arcacha Smith with personal financia~ . 
ilel' 103 . . . . . . - . 

assistance. - ~ · 

~21\ Arcacha SMfth wrote Eastern Airlines then­

president Eddie Rickenbacker on Ferrie's behalf request--



in April 196 Bay 
. 106 . 

of Pigs invasion •. ~} Ferrie's role, if any, is not 

known. 

622.) Its ltlaiiliJ tm acccer tha~the CRC in New Orleans \' . ~ 
\vas affiliated with the main branch of the CRC in Miami, 

. . v~- 10f 
which had been receiving funds from the ~ Some of 

these funds may have been disseminated to the New Or-

leans branch to cover· operating costs. 
l Mwtwlk; -/ffldj 

is no eviden~eceived funds from either the CRC 
\J.S .. 

~r I the;~ "':~!!M:I:Ii£ .. -C.i•&li·lii:l==8•8•1:11~=l:-:·:··: ll:llil•:•2 w:•:•:•giii:"':'!!:!!I!I:~L!II!C!!I!l!!I!C!!C!i~l~irti 

a n aii. fi 4 Ferrie's assistance and interest· appears 

to have been completely voluntary. 
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(f). 3) . ~WiJt4-/ki~ ~ . . ~ , ,, ;_,,_ ,,,. ~ 
\- II' lltl ' a Ferrie ·had continued. to have 

.. -~ .. --· 

personal problems~ In 1960 he ·had provoked the ire of 
108 

. ··-other CAP conunanders while on a cadet campout. ~ 
' 

The incident ended with Ferrie withdrawing his cadets 

from the outing and event~ally led to his permanent 
109 

resignation from the CAP in 1960. till 
( <-tl-4) Ferrie's troubles intensified when charges­

were brought against him by parents of boys who had 
110 

run away from home. - In one instance, Ferrie had gained 

entrance to the New Orleans Youth Detention Center to 

boy by signing himself in as a 

doctor. 
tiD' ~rilia~ 

boy t;O.,._p/Aiif.~, SOI'I The parents of 

\-las staying· with Ferrie. -· As a re sul t
1

•_ •••-•ii&..,_t 

Ferrie was arrested on August 8, 1961 for contributing : 
113. . . . . 

to the delinquency of a juvenile. 15llt 
~ t,.l.) CUban exile leader Arcacha Smith* intervened 

on Ferrie's behalf by telling police that the boy would 

be returned to his parents if they did not press charges · 
114 

against Ferrie. But Ferrie was arrested again on 
a 

August 21, 1961 for crime against nature on •••-. 15-
115 

year-old boy and . indecent behavior ~~1i th three others. 

* ( (.{ 21) Arcacha Srni th \vas ha:ring problems of his mvn. · 
( He had moved the off~ce of the CRC to the New- · 

man Building at 544 Camp Street in 1962, but 
lack of funds caused him to leave town in mid-
1962, his reputation among anti-Castro Cubans 
tarnished by his association \·Ji th Ferrie. - He 
was also accused by several Cuban exiles of 
misappropri~ti6ri of funds. 116 
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~ -zi{ An . intensive New Orleans police investigation 

of the charges against Ferrie produGed statements from 

·several boys that Ferrie had committed indecent acts· 
117 

' with them. The boys also told investiqators Ferrie had 
~ ~ 

told them he had had homosexual relations with a married 
118. 

man in Houston. 
I . . 

On August 26, Eastern Airlines 
119 

removed him from the payroll for an indefinite period. ~ · 

and the Federal Aviation Administration then opened its · 
120 

otvn investigation into the charges. 

~·l-~l lvith his problems mounting, Ferrie sought 

legal aid from New Orleans 
121 

attorney G. Wray Gill,. Sr. · . 

Ferrie later testified that he and Gill had entered into 

an agreement in March,,l962 that Gill would represent 

Ferrie in his legal difficulties in return for Ferrie's 
122 

reseal;'ch and investigative work on other cases for Gil1-

(4 jc) . Ferrie also testified that he also entered into 
\- 123 

a similar arrangement in February, 1962 with Guy Banister, 
124 

a former FBI agent \V"ho ran ·a private investigative firm. 

By the terms of the agreement, Ferrie's work for 

Banister included analyzing autopsy reports in payment 
. 125 

for Banister's investigative services~ Banister stated 
126 

he handled Ferrie's case "personally". 

( 43 0 Ferrie may have first met Banister late in 1960 

· or early 1961 t-1hen Banister, also a strong anti-Communist, 

was helping to establish the "Friends of Democratic Cuba" 
127 

organization as a adjunct to Sergio Arcacha Smith's CRC. 

At the time, Banister's investigative business arid the 

NW 53080 Docld:32273595 Page 196 



e. e . 

David Ferrie - 15 

128 
CRC were both located in the Balter Building. In Febru-

· ary, 1961, Banister was conducting background - investi­

gations of the members of the CRC from a list provided 
' 129 . . 

by Arcachc; Smith. In early, 1962, both moved their 
~ 130 

offices to the Newman Building, which carried the two 

addresses for the two streets it faced: 531 Lafayet~e 
.. 131 

and 544 Camp Street. 

('-\) ~) . Jac~3~artin, a private . investigator associated 

w~thBan~ster1 may also have been contacted by Ferrie 

for assistance on his case. Ferrie testified in August 

1963 that he had helped Martin on a case involving a 

phoney religious order in Louisville, Kentucky, in 
. 133 . . . 

·- Ncivemb~r, 1961. Later, Martin wrote letters to the FAA •r l?q..: 
and Eastern Airlines on. Ferrie's behalf • 

. (4-S~) With this assistance, Ferrie >ras able to re- · 

solve many of his difficulties. At the end of _February 

1962, Ferrie was tried and acquitted of the charges 
135 . 

of extortion. The other charg~s were nolle prosequied 
136 

in November 1962. 

despite his loss of income from Eastern Airlines inl961 .. 

Although he \vas categorized as a "poor" credit risk in 
;1.37 

October 1962· ,.by the Ne\v Orleans . Retail C:redit Bureau, 
. frlCUJ..~- . 13B ~-

Ferrie € ;: J Jr , alae payments on his car and Iilc'A 

living expenses. Meanwhile he was also attempting to 

be reinstated as an Eastern pilot. Attorney G. Wray 

Gill notified Eastern when the last of the chatges 
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139 .. . 

against Ferrie had. been nolle prosequiedj Eastern re-

sponded with a letter inviting Ferrie to discuss the 
140 . 141 

charges at a meeting in Miami. Ferrie did not go. 

Instead, ~ever~_: individuals, including _one of the 

boys who had been named in a sex offense charge against 
142 

him, wrote to Eastern to plead that Ferrie be. +:"ein-
143 

stated. Ferrie also filed a "grievance" against 
144 

Eastern. Then, in February, 1963, he went to Miami 

\'lith attorney Gill for the hearing regarding his dis-
. 145 146 

missal • . Eastern ruled against him')• · Ferrie filed an-
147 . 

other grievance. 
.148 

Hearing dates were scheduled and rescheduled. 

During this period, Ferrie was often seen at Banister's 
149 

offices in 544 Camp Street as he prepared his case. 

Ferrie's final grievance hearing ·was set for 
150 

July 15, 1963, in Miami. Ferrie, Gill and Banister · 

were in Miami on July 15, 16, and 17 while Eastern Air-
151 

lines presentedits case against Ferrie. The record of 

these hearings reveal that the company's charges were 

based on Ferrie's deliberate omissions and inaccuracies 

in his original application to the company; charges of 

Ferrie's moral .turptitude; and . his having _ misrepresented 
152 . 

himself as a. medical doctor and psychologist • . 
153 

c~ "'31) The hearings were resumed on August 5th. Testi-

fying in Ferrie's defense were farner CAP cadet John · 
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Irion, Ferrie's long-time friend James Le\-Tallen, . 
154 

Ferrie's investigator GuyBanister and Ferrie himself. 

Layton Martens provided a sworn deposition .iri defense · 
~ 155. 

of Ferrie's character. Banister testified to Ferrie's 
~ ~ -..-. 

good character supposedly based on ·his o~ in~es~igation · . 
156 -r:- .. ; . . . 

of Ferrie. !IV hE L 2£, _t_n cross-examination Banister 

could not rationalize to the satisfaction of the hearing 

board the reasons for Ferrie's vituperative remarks in 
157 

1961 against President Kennedy,nor could he .adequately 

explain Ferrie's involvement \-lith a questionably legiti-
158 

mate church group. 

(:~a) On September 30, Ferrie received the final 
159 . . De 

decision from the Eastern 
. 160 

appeal board: · .unanimously 

upheld his · discharge .• 

( 4 '3'1) By the Fall of 1963, Ferrie h~d become actively 

involved in the defense investigation of Federal . ·. 

charges of a fraudulent birth certificate against Carlos 

Harcello, an allegec:I organized crime leader in New Or-
161 

leans. 

-.f.:Je)r)\ Ferrie's ties to the Marcello organized crime family \... . : 

apparently continued at least until July 1966. As of that 

time, Ferrie was involved with Jacob Nastasi, a known associate 

of the Marcello family who had been the subject of an FBI probe 

m~ racketeering in the New Otleans area, in a commercial 
112 

cargo airline venture; Space Airfreight Lines, Inc. Previously 

he had been involved in the United Ai:t Taxi Service with 

other suspected M~rcello associates. 
1,3 

-........ ~t!'(fG,~ ;;-.~:::'1-~~ ... ·~·- ..<....:~ -~~-- -· ·---... ~-- ·· ---·- ___ ... . 

(4-·t..fi} Ferri7' s involvement wit1&j~cello may have · 

begun as early as the Spring of 1961. _An unconfirmed 
.-4trn +ttL /rM~tit(ntf-;"c;·.~ CU!d }Jttfu·1r...1Littl:h'c:v\ _fe.{'(,.' l( . .;:..... 

. ·Border Patrol report of ~February 1962Yalleges that Ferrie 

was the pilot who flew Carlos Marcello back into the 

United States from Guatemala after he had been deported 

in April 1961 as part of the U. s. Attorney Ge~ral 
16~ 

Robert Kennedy's crackdown on organized crime. This 
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may have helped Ferrie establish an enduri-ng relation-

ship \-lith the r.tarcello organized crime family. 

l..f~) The return of M~rcello to the United States 
~-.....:--~--

chronologi"'cally .... coincided: withnrie' s activi.ties with 

the Cuban Revolutionary Counse~ According to· Carlos · 

Quiroga, a Cuban who had been 

Ferrie often provided Arcacha 

involved with t~C, · , _· 

Smith with fund~sftth~) 
~~ .. -- ~·~: ·-·- ~- .. : · ... ·~-~~ _.. "Ferrie lent him (Arcacha Smith) _ money 

when he needed it for his family .•• He {Ferrie) had 

hundred dollar bills around all the time," even after · 

he had lost his job with the airline~® · . - . 

(t14-~} An FBI report of . April, ·1961 indicates Nar­

cello offered Arcacha Smith a deal whereby Marcello 

would make a substantial donation to the movement in 

return fo~cessions in Cuba after Castro's over- · 
- -115~ . 

thro\'I.~One . explanation of Ferrie's ability to provide 

funds to Arcacha Smith may be that he acted as Marcello's 

financial conduit. · 
( - • I 

(
. 1._4. 4 4.) Another indication of an early Ferrie relation-

~hip with the Marcello organized crime family may be ~ 
.. ~1' . ~ 

the legal assistance pcgviri'iila , _r Marcello , .- la\vyer, Jack Wasserman; 

to Ferrie associates, Layton Martens, who id~b~ to . 4/lllf 
police~s cacha ·smith's second-in-command, an Andrew · 

. 'I 
Blackmon· t.'1 had been arrested shortly after Ferrie's 

NW 53080 Docid:32273595 Page 200 



·.- .. 

David Ferrie - 19 

arrest for indecent behavio~ · 
~<1 $)Ferrie's ties to the l1arcello organized crime 

family continued. through his association . .:.~: 

with G. Wr~y Gill,· Sr., who was also attorney of re-
·'""" 174 

cord for Carlos Marcello. 

(0 ~b) Ferrie told the FBI that he had begun work 

on Harcello's case after his last Eastern grievance 
175 

hearing. . ~ telling the Bureau about his 

k f 11 ~o~h fi · a 1 t · · t · · \vOr or Narce Oj\ ~~ .. rnentJ.one on y ac J.VJ.. J.es J.n 
176 

October and November. 

~~ 1) He said he went to Guatemala on business for 

Narcello from October 11th to · October 18th and from ·. 
177 

October 30th to November 1st. The day after Harcello's 
0 

trial $tarted, November 5th, Ferrie purchased a .38 
178 . . . . 

revolver. On the weekends of November 9th and 16th, 

Ferrie stayed at Churchill Downs, l1arcello' s countryside 
179 

estate. He said he had gone there . to map out strategy 
180 

for Marcello's trial. 

THE . DAY THE PRESIDENT ~-lAS SHOT 

New Orleans Police records for November 22, 1963 

indicat~ that Guy Banister pistol-whipped Jack Martin 

on the evening of the .assassinatfon in a heated 
181 

argument over •long-distance telephone calls." 

Although Hartin reported the assault to the police; 
. ~e,a.v,~....- 18 2 

he refused to press charges against b · f is sA. l·1ithin 

48 hours, ho~ever, Martin had the entire New Orleans 
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a 
police department out hunting for David Ferrie. He 

d h . h · -~t\.YJ~£1.~ . . • h tol t e pol~ce tat Ferr1.e~en . 1.nvolved ~n t e 
· I(?LJ liJft~Ct\\\>) ~t?v.speck~~...~ · _ -

Kennedy assassination.~n=wLaid~at Ferrie was in 

Texas on the day of the assassination; thathe was 

supposed to have been the getaway pilot in the assas­

sination; and that Ferrie had known Oswald from their 

· days together in the Civil Air Patrol, when Ferrie had 
185.-

given Oswald instructions in the use of a rifle. 

_ (L\-4-t\) In an · attempt to locate Ferrie for questioning, 

police arrested t"t.;o Ferrie associates, ·Layton Martens 
Alv-1~ 

and~Beauboeuf, at . Ferrie' s · re.sidence and charged 
. lStJft((.~ . . . . ·. . 

them with vagrancy. Beauboeuf was uncooperative during 
187 188 ~e. 

the questioning; Martens was more talkative~ • said 

Gill had come by to relay a message to Ferrie that his 
. . . 189 

.. -. ·~ 
: . - . 

. '. -

library card \.;as found among OS'tiald' s effects . J.Ji(.:.Nu~L. -[~~):}\_ ' "Ct.:: 
· . ' nc+ f',. ·~ . toJ •. ',~- . 

~S"o) Ferrie returned to Ne't<T Orleans 
190 

on the after-

noon of November 25th. He and attorney Gill appeared 
191 

at the DA's office around 4:30p.m. He was questioned 

by the New Orleans police, the U. s. Secret Service 
192 193 

and the FBI. He denied ever seeing Oswald before. 
~~~o .. 

Ferrie'r-said that he had been in Ne,., Orleans 

until. at least 9 p.m. on November 22nd-, celebrating 
. 194 

Marcello's trial victory at the Royal Orleans. He said 

he then left the city with two friends for a little rest 
. 195 

and relaxation. 
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Ferrie's account of his travels 

ber 22nd and November 25th contains some 

between Novem­
?1. 

contrdictions. 
A 

Ferrie said. he left New Orleans by automobile, bound 

for Housta.n an<.\.,accompanied by Melvin Coffey and Al .. 
196 

Beauboeuf. The group checked in at the Alamotel early 
197 

on November 23rd. ·That date on the motel registration 
198 

card \vas written over a November 22nd notation • ........ , 
. fe. motel employee said that was . because of the early 
· how~. 

· morning hour of the check-in;Yana that he is certain. of 
199 

the correct date as the 23rd. 

On the .afternoon of the 23rd, Ferrie .sai~ he, 

Beauboeuf and Coffey.went figure skating .at the Winter-
~00 ~ 

land Skating· Rink• ~~~t!lt!!l:ksillHl.-t •rrlll!l&l!:iliJL•••d';;;tll)yi!HilllliiW&fle·l§lRlii?.~!~aa.· !'!H!¥5-a. 
201 

The three then went to the Belair Skating Rink before · 

driving one hour to Galveston, .Texas, where they arrived · 

at 9 p.m. and, shortly after, checked into the Driftwood 
202 

Motel .. 

('u.!;'f-) Check-in .and ·check-out times for the Houston 

and Galveston hotels conflict. Alarnotel records in 

Houston indicate that Ferrie and his friends checked into 

the hotel early on the 23rd and. did not leave un.til 8 or 
. 203 . 

9 p.m. on the 24th. Yet the registration records and 

\vi tnesses at the Driftwood in Galveston shmv the three 

registering late on ·the 23rd and checking out at 10 a.m. 
204 

on the 24th. 

fi 5'5) Records from the motels indicate the group made 
205 

a number of phone calls. Two calls made from the Ala-
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motel went to radio stations WSHO and WDSH in Ne~., Or-
206 

leans. A collect call went to the Town . and Country 
~ · 

'Motel, Marcello' s Ne~o~ Orleans headquarters::t•••IIBI•I~ . 

Evidence indicates that Ferrie conducted his 

own investigationinto the Kennedy assassination. 

OS\'lald' s former landlady in New Orleans, Mrs. Jesse 

Garner, told the Committee tha~as ~he recalls, Ferrie 

visited her home on the night of the assassination and 
208 . 

asked about Oswald's library card. Mrs. Garner would 
209 

( c.,l s-0'} Ferr e also tal~ed with several former 

of the c · ·1 · tn an aeftJJv)( · · 1v1 A1r Patrola · · z HNlS to find out if any 

former cadets recalled Lee Harvey Os'tvald in Ferrie's 

squadron. Among tho·se contacted was former cadet Roy . 

HcCoy, who told the FBI that Ferrie had come by looking 

for photographs of the cadets to see if Os't'lald was 
2J.. •. 

pictured in any photos of Ferrie's squ·adron. 
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(Y00) On August 9, · 1963, Lee Harvey Oswald was . arrested 

on Canal Street in New Orleans and charged with disturbing 
1 

the peace. The arrest was the result of a confrontation 

with anti-Castro Cuban exile Carlos Bringuier and two 
2 

of his associates, Miguel Cruz and Celso Hernandez. 
3 

Oswald was handing out pro-Castro leaflets when Bringuier, . . 4 

Hernandez and .Cruz approached him. When Hernandez 

tried to take the leaflets from Oswald, a shouting match 
5 

began; ~e New Orleans police then intervened, arresting 
6 

all four individuals. 

(Lt6\) Samples of the literature were confiscated by the 
7 . 

police. One of· the pamphlets bore the hand-stamped 

imprint of an address for the ·Fair Play for Cuba 

Cornrni ttee-~f which Oswald ·was the president and only member 
8 

in New Orleans-- as" 544 Camp Street, Ne\v Orleans, La." 

(~G~j This pamphlet was among the rna ter ials turned over by 

the New Orleans polic~ department to the Secret Service 
9 

following the assassination. The Secret Service and the FBI 
10 

then set out to investigate the 544 Camp Street address. 

These agencies established several facts: 

(%3) The address had been stamped with a home printing 

kit in the same manner Oswald had stamped other literature 
11 

with his alias "A. J. Hidell" or "L. H. Oswald," indicating 

it was by Oswald's own hand that the 544 Camp Street address 

was printed on the pamphlet. 

( 4-b'-*) It was learned also that Oswald had written to the 

national president of the Fair Play for Cuba Committee, 
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Vincent T. Lee, on August 1, 1963, eight days before his 
12 

arrest. In the letter, Oswald mentioned he had rented 

an office for his local FPCC chapter, but was told to 

vacate after three days because the building was to be 
13 

remodeled . 

. (l.f0'J) The .. FBI and the Secret Service investigation 

apparently focused on whether or not Oswald actually 
14 

had rented an office at the 544 Camp Street address. 

(4w) In interviews with the FBI and the Secret Service, 

the building owner, Sam Newman, denied renting an office 
15 

to Oswald. Others renting office space at 544 Camp 

Street were questioned and none recalled seeing bswald 
16 

at the Newman building or elsewhere in New Orleans. · t·.Nt.N' v.-<.r:V, 

(~G 7) H§WQ7Je£', · ]}uring the course of that ~nvestigation)~the 
I I 

Secret Service received information that an office in the 

Newman Building had been rented .to the Cuban Revolutionary 
17 

Council from October 1961 through February 1962. Leaders 

of the CRC were contacted and asked if they had any associa- · 

tion with or knowledge of Oswald or the Fair Play for Cuba 
18 

Committee. The Cubans said they had none because they 

had vacated 

appearance in New Orleans. 

a possible connection between 
20 

Oswald and the 544 Camp Street address was closed. The 

Warren Commission finding§ concurred with the Secret 
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Service report that no additional evidence had been 

found to indicate Oswald ever maintained an office 
21 

at the 544 Camp Street address. 

(1169} The Committee investigated the possibility of 

a connection between Oswald and 544 Camp Street with 

~~ different results • ..__ 
.-- -\'/ -P.·,-<-' ;\o. 

~7V The Committee learned ~ its research that the 

Newman building occupied the corner lot faeing Lafayette 
22 

Square. On one side its address was 544 Camp Street. 
23 

Its other entrance was addressed 531 Lafayette Street. 

It was a three-story granite structure owned and operated 

by Sam Newman as a rental income property for commercial 
24 -

. offices. 
-··· 

fl7o)rhe Committee interviewed Sam Newman and other witnesses 

to ob_tain a complete list of the occupants of the building 

for the period from May, 1963 1 when Oswald arrived in New 

__ prleans, to September, 1963, when he departed. 

(~lJ)N~wm~ri- told -~he .COinm~~~ee he had great difficulty 
. < 25 

renting space in the buidling. Consequently, there were 

-t~:ev;'--
few tenantsv~n the summer of 1963; The Camp Street address 

was the main entrance to offices for two worker's associations-; 

the Hotel, Hotel and Restaurant Worker's Union and the 

Amalgamated Asssociation of Street Electric Railway and 
26 

Motor Coach Employees of America. It was also the entrance 

which led to the quarters of the the building's janitor 1 
27-

James Arthus. There was only one office at the Lafayette 
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• 

Street address, that of Guy Banister Associates, a private 
28 - -~ -- -- . 

investigative firm. The offices once rented by the 
29 

Cuban Revolutionary Council at 544 Camp still lay empty. 

"Mancuso'~", a small coffee shop, was located on the ground 

floor with its own entrance onto the corner of Camp and 
30 

Lafayette. streets. 

~70)The Committee located and interviewed individuals associated 

with these organizations. Whenever possible, the Committee 

obtained relevant records from the organizations to check 

for any link to Oswald or persons implicated in the 

assassination investigation. The cdmittee investigation 

produced no evidence of any connection between Oswald 

and any person or organizations occupying the Newman Building 

in 1963, except for that involving Guy Banister's private 

detective agency. 

(419} Before .l:!l z 1t · 22~ in to a discussion of the investigation 
~ · ~ se.Ls fa~ 

of the Banister office, 13ele~ :Eellet;:s a l!!!Fisf inwnaq tf the results 

of the investigation into the other occupants of 544 Camp 

Street. 

(47s} The Hotel, Motel and Restaurant Employees Union is 

known today as the Hotel and Restaurant Employees and Bartender's 
31 

Union (International). Although the Committee was unable 

to locate personnel who had worked in the office at 544 Camp 

Street and had been interviewed by the Secret Service 

following the assassination, the Committee did obtain a "master" 
32-

membership list from :the union. The lists contained names of mernl:'ers for th 

t.0l. '- '( t,., . 
years . 1962 through 1964 8E were studied for names of associates 
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of O~wald or others oE .interest in the investigation. 

Among the names appearing · on . the .:list .as a .member from .. 
33 

October .. 30., 1962, "through April 1963" was Kerry Thornley, 

who had been an acquaintance of Oswald's for«three or 
. IY~ 1~5~L 

'))F.--.-~·-··--· 
four months when both were stationed at the El Taro Marine 

34 
Co:::::-ps base in Santa Ari'a, California. - Later.; Thornley 

learned ~~-=-~~:~~~~of Oswald's defection 

to the Soviet Unio~5 
Thornley found the story so interesting 

36 
that he set out to write a novel based on Oswald's defection. 

(47b) Nevertheless, the Commi t ·tee' s investigation of Kerry 

Thornley uncovered nothing of significance in the appearance 

of Thornley's name on the list of members of the union. 

As reflected in the union's records, Thornley dropped his 
37 

membership after April 1963. Thornley had left New Orleans 

to travel to California and Mexico and did not return to 
38 

New Orleans until August 1963, leaving little overlap of 

time in which Oswald ~nd Thornley could have possibly come 

in1
: contact. 

f7~ f_n testi man~~re tfte-..,~tt~ Thornley has finnly denied 

contact with Oswald at 544 Camp Street in New Orleans or 
39 

at any time since his Marine Corps days. - His statements 
c.o {?_. (.i.O ~or<. t"T' e~·.,p 

have been f'••nd €6 Me es e · 1 1illi.e and' no evidence 

has been found to contradict him. 
---.-~ . 

{~?~committee i~'estigQtors located and interviewed George 

S. Gay, present- president of the Amalgamated Association of 
40 

Street Electric Railway and Motor Employees of America~ Gay 
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41 
has been president of the union since 1960 and confirmed 

for the Committee that the union's office was located in the 
42 

Newman Building in 1963. While Gay reiterated what he had 

told Secret Service agents, that he did not recall ever 
43 

seeing Oswald in the building, he told the Committee he 

was not in the office very much due to frequent business 
44 

trips. He said he did not mingle with the other tenants 
45 

in the building. Gay .believed the union' .s .searetary at 

the time, Mrs. Eugenia Donnelly, would have more information 
46 

about others in the Newman Building. Subsequent attempts 

to locate Donnelly proved futile and she is believed to be 
47 

deceased. Unfortunately, she was not questioned by investi-

gating officials following the assassination of President 

Kennedy. 

(~171} Jack Mancuso, owner of Mancuso's Coffee S.fuop located &n 

the ground floor of the Newman Building, was interviewed 
48 

by Committee investigators and questioned about his customers. 

Mancuso recalled that Guy Banister and his associates Jack 

Martin and David Ferrie were "steady" customers, but Mancuso 
pef"'.l>On"-11'( 49 

could not~recall ever having seen Oswald. Mancuso was not 

interviewed by FBI or Secret Service agents following the 
50 

assassination. 

(~3D) James Arthus was interviewed by , Secret Service agents 
51 

immediately following the assassination. He told the 

agents that an unknown man had attempted to rent an office 
52 

at 544 Camp Street, but that hehad discouraged him. Arthus 

could not describe the ~n and recommended the agents 
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speak with "Mrs. Downing", presumed to be Hrs. Donnelly, 

since she had also seen the man and could possibly provide 
53 

a description of him. As pointed out above, Mrs. Donnelly 

was not interviewed by either the Secret Service of -the FBI 

on this matter. Arthus could not be interviewed by the 
54 

Committee because he died in 1967. 

fwtO The FBI and the Secret Service apparently failed to 

question all the occupants of 544 Camp Street, including 

a witness who may have had information about a man who 

had attempted to rent space there. While the FBI did 

speak to Guy Banister, there is no indic~tion from the 

report of that interview that Banister was asked any 

questions about Oswald. Instead, he was asked about 
55 

Sergio Arcacha Smith and the Cuban Revolutionary Council. 

(fl) The overall investigation of the 54 4 Camp Street issue 

at the time of the assassination was not thorough. It is 

not surprising, then, that significant links were never 

discovered during the original investigation. The 

Committee concentrated on an investigation of the activities 

and individuals in and around the office of Guy Banister, 

since this was the area of the least investigation in 

the days following the assassination. Various.resources 
. C<Jw"S.~A-\~ 

were ~ped by the Committee for information regarding ~ 
__.,- ' .L . fi . {';' 
\~ \~~".~~.. ,. ,. 

Banister and his colleagues • 3\ 1 ; •• original 

documents from Banister's office collected during the 

1967-69 investigation into the Kennedy assassination by the 

New Orleans District Attorney; investigative reports~ 0~ 
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the District Attorney's office dating from that investigation; 

mater~ls amassed during the 1961-63 investigation 

of David Ferrie by Federal Aviation Administration officials 

including transcripts of Ferrie's grievance hearings; 

information obtained from Aaron Kohn of the Metropolitan 

Crime Commission of New Orleans; and information obtained 

from reviews of relevant files of the FBI, Secret 

Service, DOD and CIA. In addition, the Committee st~ir 
• • S..;.:':'. r./~~:_./'(:~. \ . . 
1nterv1ewed U&LJ surv1v1ng witnesse~ many of whom had 

worked for or with Guy Banister. 

&-f!;) According to one of Banister's own biographical sketches 

dated March 1964, he was born in a log cabin in rural 

Louisiana in 1901, the eldest of seven 
56 

children. . f\e ~ 
~\l(..C.·df' 

with thelfMonroe, started his car:eer in crim~~ justice 
-~--..._ .... ..,=,,~ 

Louisiana,.pQl.i8il ae~srtrwe;ct. In 1934 he became a Special 
~t 

Agent for the agency of the Department of_Justice wl:l.icl;~ 

58 
was soon to be named the Federal Bureau of Investigation. 

Banister served in the FBI for 20 years, 17 of those years 
59 

as Special Agent in Charge. He retired in 1954 to become 

an assistant superintendent for the New Orleans police 

department and was assigned the task of investigating 
60 

police corruption. After a falling out with the Mayor 

of New Orleans, allegedly over Banister's attempt to 

have the Mayor· indicted on charges of "malfeasance, etc.", 

Banister quit public service and formed his own private 

-, . 
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61 
detective agency, Guy Banister Associates, Inc . . 
/ -:: 
\.Lf.\(.,~i According to FBI files reviewed by Committee. staff, 

"~ .. 

Banister also became very active in anti-Communist 

activities after his seperation from the FBI and 

testified before various investigatin bodies about the 
62 

dangers of Communism. The CIA file on Guy Bani~ter 
l 

indicates the Agency iR 5 Aptewbor; 19&~~considered 

utilizing Guy Banister Associates(9.s a cover mechanism] 
'" Scp-~c=F'hb.v) t'1l.O. 63 

for collecting foreign intel1"igence"? The idea was 

dropped when "derogatory" ' data about Banister was 
\ 
1 1-. 

discovered during the Agency's security investigation >-"'"" ~· 

into Banister's background the files indicate there · l 
64 , 

was some concern over Banister's clash with the Mayor~( · 

Early in 1961, Banister helped draw up a charter for 

the Friends of Democratic Cuba, an organization set up 

as the fund-raising arm of Sergio Arcacha Smith's branch 
65 ' 

of the Cuban :Revolutionary Council. 1 ~cc f!l taf.P R:epol"''!"" . p~·~·'·- i''··'~•{!!y!C!~ij. 
~ Banister described his work for the Council; 

"Our work was primarily to gather food and 
clothing for the refugees. However because 
ef my being known in connection with that,. /-and7 
my background being known with Arcacha srriB~h -
and others, I have had high-ranking Cuban ·­
refugees in my office asking me how to go 
underground, and I gave them diagram~ for that. 
I have talked to military and political leaders 
from the various provinces of Cuba that have 

.slipped out and slipped back."66 
P./ r 

The FBI files also indicate Banister wa~ ~forming 

another service for the Cuban exile group. ae ran 

backround investigations o~those Cuban students on the\ 
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campus of Louisiana State University who wished to be 

members of Arcacha Sm~J.h's anti-Castro group, ferreting 
6 7 n ., - ,, ' .. "lr , /:,.:(,v(... t t .. ; ...ft ••• r tA ·11' :~: 

Olft any pro-Castro sympathi~ers who might be amongA them. +,:,_i}:.;~d ~,(u·~~­
)\Je\A/}Y1{C/i hiro !tt{.~i~v; 4•:-t ':: :- .-44£..(tJr.;i.~'~:fl'(c£:' f• <:W.~-'ic~:... -h; 4fu?~ C~A.bo ...- : Relr"':;(._ ,.f\Gz·~'~f:t .... :,.- . . 

./; t;l_(;f'J:t was pi!:iobabTy a result . of such anti-Castro activities Ccz.t~ti.>( 1""-f-_ -- ~-< .. . . . . . . 6J 
that Banister became acquainted with David Fer:r:.ie • .. Fe:t:rie, 

an Eastern Airlines pilot, was also very active with 
~q 

Sergio Arcacha Smith's anti~castro group. Ferrie shared 
J;f)'7cJ 

Banister's anti-Communist and anti-Castro fervor~ 

(D\?) Both Ferrie and Banister were implicated in a raid in late 

1961 against a munitions depot in Houma, Louisiana, in which 
~7) 

various weapons, grenades and ammunition were stolen. 

Banister's role may have been limited to storing the 

materi~l which was reportedly seen stacked in Banister's 
R 72---

back ro6m by several witnesses. Others who actually 

participated in the raid, include Andrew Blackmon, a Ferrie 

associate and former Civil Air Patrol cadet, and Sergio 
~~-j 

Arcacha Smtih. 
v 

I~.;February 1962, Ferrie c~1J'i:<~~;~k--Banister' s assistance 
~7i 

in fighting his recent dismissal from Eastern Airlines. 

Banister investigated the case for Ferrie's defense to 

charges brought by the airline and local Ne~ Orleans police 
75 -~ 

of crimes against nature and extortion. In exchange, 

Ferrie provided Banister !es~arch services1 such as analysis 
'9-5-7 (.. 

of autopsy reports. Banister worked with Ferrie's lawyer, 

-G. Wray Gill, on this matter until its culmination in Ferrie's 

hearing before the Airline Pilot 1 s grievance board in the 
~-n 

summer of 1963. Banister testified on Fe~rie 1 s . beh~lf 

NW 53080 Docld:32273595 Page 214 



544 Camp Street 
page 11 

'?<a 
n. -~ 

during those hearings. According toAstatements of ~itnesses' 

in the fall of 1963, Ferrie and Banister worked together 

again with G. Wray Gill for the defense of New Orleans ,, 
~ 

organized crime head Carlos Marcello on a deportation case. 

Little is known of Banister's exact contribution to that 

investigation which ended in acquittal on the very day 

and almost the very hour that President Kennedy was shot. 

~S1~ The long-st~nding relationship of Ferrie and Banister 

is significant since Ferrie became a suspect in the Kennedy 
~~ 

'assassination soon after it had occurred. The information 

to the District Attorney's office that had put the . spotlight8 ~ 

• ?z 
on Ferrie had emanated from Banister associate, Jack Martin. 

As detailed elsewhere in the report, although Ferrie was 

cleared of suspicion in the assassination during the 

original investigation, the Committee found persuasive \· 

evidence of an association between Ferrie and Oswald. 

~49~Although Banister was questioned by the FBI following 

the assassination in regard to th~ activities of the CRC 

at 544 Camp Street, tpe FBI and the Secret Service failed 

to discover the significance of Banister's connection · to 

544 Camp · Streeti by ' iJF-&ue of am \:!ialle!±IIQ El!EI e be!JIQ th~J 
. -

log-ation far hjs offiQiJW Banister'~ close association 

with a suspect in the assassination, David Ferrie; and 

Banister's close association with Ferrie's accuser, Jack Martin 

all of .. which begged th~ question of · what; if ·anything, 

was Banister's relationship to Lee Harvey Oswald. 

(~Vwitnesses interviewed by the committee indicate 
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Banister was aware of Oswald and his Fair Play for 

Cuba Committee before the assassination. Banister's 

brother, Ross Banister, who is employed by the Louisiana 

State Police, told the ~ommittee that his brother had 

mentioned seeing Oswald hand out Fair Play for Cuba 
~ 

literature on one occasion. · Ross Banister theorized 

Oswwald had used the 544 Camp Street address on his 

literature to embarass Gu~'~ Ross Banister did . confirm 

Guy's .:interest in the assassination and:· Oswald, but knew 

of no direct association between Oswald and Banister. 

(L;C/ 2..) Ivan E. "Bill" Nitschke, a friend and business associate 

and former FBI agenJ~corroborates that Banister was 
.. ~ , 

cognizant of Oswald's leafl~e distributing. Nitschke 
-- 86 

was deposed by the Committee in July 1978. He testified 

that he had known Banister when they were both in the 

FBI and for a short time worked for Banister in the 
:.··z 

office ih the Newman Building . . 

(~/Cf3) Nitschke said he never saw Lee Harvey Oswald at 

544 ca~~ ~.J~~~~~J~~~Z~ does not know if Banist~r ever met 

Oswald -~ · Meweoei, Nitschke recalls that Banister became 

"interested in Oswald" during the summ1[ of 1963 when 

Oswald had been distributing handbills. Nitschke recalls 

Banister .. had some of these handbills in his office or 
. 90 . 

made reference to them. From the context of the conversation, 

however, he was not pleased. ~~ 

( t(I~Delphine Roberts, Banister's long-time friend and 

secretary, stated to the Committee that Banister had gotten 
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very angry with James Arthus and Sam Newman over Oswald's 
q}. 

use of_the 544 Camp Street address on his handbills. 

(Y45) The Committee questioned Sam Newman regarding 

Roberts' allegation. Newman could not recall ever seeing qJ . . 
Oswald or renting space to him. He did recall, however, 

asking a young man who was in the office once used by the 
0f* 

Cuban Revolutionary Council to leave. Newman did not (·,g 
think this person was Oswald. Newman theorized that if 

Oswald was using the 544 Camp Street address and had any 

link to the building, it would have been through a connection 
<1 '=> 

to the Cuban Revolutionary Council or Banister's office. 

( t.jct{,)The Committee questioned other individuals once 

affiliated with Guy Banister I including:- Joseph Newbrough$ ve-vt.-10;-"l 
G·e vde.::; · :j'.?, 
~ investigato~who had worked with Banister in 1963; Mary 

Helen Brengel, one of two secretaries in Banister's office 
,~:;e 

from approximately June 1963 to December 1963; Louise 

Decker, a secretary in Banister's office for the period 
~;,, . ·-

from October 1961 to January 1962; Joseph Oster, one time 

partner of Banister's who set up his own private detective 
/00 

·;;. agency, Southern Research, in 195~ and Carlos Quiroga, 

the Cuban exile who visited Oswald at his home on 

approximately August 16, 1963, endeavoring to learn more 
:::.1 

about the FPCC. Quiroga told the Committee he frequently 

visited Banister's office and Mancuso's coffee shop in 

the company of Sergio Arcacha Smith artd David Ferrie when 
/OL 

all were heavily involved in Cuban exile activities. However, 
. . /~ 

this would have been in 1961 and 1962. None of these 
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individuals recalled seeing Oswald at 544 Camp Street. 

Several witnesses recommended the Committee speak with 

Jack Martin or Delphine Roberts since the;re were in most 

contact with BanisteJ~~ 
(~'/)Martin and Roberts have both been interviewed by 

' the Committee on several occasions. Roberts, who initially 

refused to speak with the Committee staff, told the 

Committee she was very active. in anti-Communist activities 
lt6 

in the early 1960's. She said she worked with Banister 

as a volunteer typing correspondence, making files and 

clipping newspapers because Banister wa~ working for what 

b b 1 . d /D' b 1 . . d . h d Ro erts e 1eve 1n. Ro erts c a1me Ban1ster a an 

extensive file on Communists and fellow travelers, including 

one on Lee Harvey Oswald, which was kept out of the 

original files because Banister "never got ~around to 
/07 

assigning a number to it~ Roberts does not remember what 

was in the file other than that it contained general 
;og 

information on Oswald such as newspaper clippings. Roberts 

also related the incident described previously in this section 

in which Banister became angry over Oswald's use of the 
··-- · . .. . /o- ·c · ··· . - - ,·(, ... ,_':_c:·.· . . ·.· .,_·ll ___ , .... ·,· .·.''·· "":--- ,~---·-· ·: 7 ::;· ~~~- '/ ?:, ": :.· . ~~:,._. ~ ol - ~ 

Camp Street address. RO:berts ~E~t:'ed her version of an 

incident that took place late in the evening on the day of 

the assassination. She said Jack Martin came into the 

office and approached the area of the office where the 
110 

files were kept, when Banister walked ih. · Banister accused 
Ill 

Martin of stealing several files and hiding them in his coat. · 

When Martin protested, Banister pulled out his gun and 
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ll '~ 
-H:-6-

struck Martin on the head, causing him to bleed. Both 

men then went into Banister's, private office and continued 
' ~\\"t,.1 

their discussion beyond Roberts' earshot. 

{t.fq~) During another interview, Roberts told the Committee 

''that Oswald came into the office seeking employment and 
~\\~ 

sometime later brought Marina in with him. Contrary to her 

statements in the inital interview, that she had never seen 

Oswald, she stated that she sa;w Oswald come in.J::o BansQ,_ter' s 
~,, ,,"'\ 

!: x -
office on several occasions: Because of such contradictions 

in Roberts statements to the Committee and lack of independent 

corroboration of many of her statements, the €e~itt8€ 
J '11.0 -.a I . . . - o~,....,JI1.1f/' C\ 

a.&:R:Re'S atte~t 'te late rel1ab1l1ty of her statementsCW\ 1-v;~ frR H 

(tfl1)A Ne;;;· · -'Oii~·a.-ns -Folic~ complaint filed by Jack Martin ~- ----_ 

~n November 22, 1963 corroborates Roberts' story insofar · 

as it established Banister's assault against Jack 
- ~H'-

Martin with the pistol. According to the report, Martin 

and Banister had been drinking at a bar ·neighboring the 

Newman Building, then visited the Banister's office and 

became involved in various discussions about "personal and 
~u7 

poli tica I subjects." _..They then began to argue about 

unauthorized long-distance telephone calls which Banister 
~11? 

accused Martin of making from the office. The discussion 

became more heated and Banister pulled out a .357 magnum revolver 

and hit Martin on the head four or five times with the 
-~''1 

butt of the gun. 
1 

When Martin began to bleed, Banister 

stopped hitting him and Martin went to the restroom to 
w~ I ::::-- ·~ clean up. Banister told Martin to watch himself and be 
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IZ.l 
~ 

careful. Martin then went to Charity Hospital for trea 
1:~ 

returned horne and called the police to file the report. 

Martin refused to press charges as Banister was "like a 
·4i~i •:-• I ~ .1 

f_ather" to him. 

(.:J;t:J) ''iartin was questioned by the Cornrni ttee regarding the 

incident and for information about Banister's office. 

Martin told the Committee he is a part-time inv~stigator 
~ 12-l.f 

and writer, as he was in the early 1960's. Martin was 

one of the rnernbers·of Banister's investigative "pool" .... 
~ t2> 

and was frequently in and out of Bani3ter's offce. Martin 

'1 told the ColllJTl.ittee th"lt on Novmeber 22, 19fi3r he was havino .__. 

t~o~ 
drinks with Banister at a local bar and they got into an argument. 

1hey went to Banister's office and, in the heat of the quarrel, 

Banister said something to which Martin replied, "What are 
~~~? 

you going to do -- kill me like you all did Kennedy?" . ~1U 
Banister drew his pistol and beat Martin in the head. Martin 

beleives Banister would have killed him but for the intervention 

of Banister's secretary, who pleaded with Banister not 
l~;l.J} 

to shoot Hartin. 

(~D It was the day after this incident that Martin related 

his suspicions about David Ferrie to the New Orleans 
~JO 

District Attorney's office. Martin had at one time been 
~iSl 

a close associate of Ferrie. Ferrie told the FBI he met 

Martin in the f~ll of 1961, probably not long after Ferrie 
~ ll~ 

had met Banister. Martin apparently shared Ferrie's 

interest in obtaining a position with an ecclesiastical 

order, although Ferrie insisted he became involved with 

NW 53080 Docld:32273595 Page 220 



544 Camp Street 
page 17 

D- -~ ,_~, D~ "'. ·~ r_. .. -; e.~-';_ f... 

these religious orders only to assist Martin in an . 'c·i Petdi, , 
tl.Y\d: V. t .::~ f f -( t.t:~' f:~ .. 

HEW investigation into the sale of phony certificates 
!nJ33 

of ordination and consecration. Ferrie said he and Martin 

had a falling out when he put Martin out of attorney 

G. Wray Gill's office in June, 1963 1 because Gill did 
-H-2-13"' 

not want Martin "hanging around the office." Gill said 

Ferrie and Martin had been "c'lose friends" until they 

got involved in an "ericlesiastical deal wherein Martin 

was supposed to represent a large territory of the Holy 
~13[ 

Apostolic Catholic Church of North America~' Martin held 

Ferrie responsible for riot gettin~ the 
:M-+\3-

job and has "slandered 

Ferrie at every opportunity." 

foJi Martin haJl':fold the Commi tee he 

with Ferrie in Guy Banister's office 

saw Lee Harvey Oswald 
, \ ~ 7 ~ 1/1. t r..J P.Arff.l... L(l ~ ~..J 

in 1963 • . jiif light of 
ri'\ } ~ .. r;<"'-=~\- i f.-t(O)i ·j... ·· 

Martin's previcH.is"-stitements to authorities shortly after 

the assassination in which ~rtin made no such allegation 
~\l ,+- VI,..~ .. / ~ #it\ r.;~?& +t.4 

about having seen Oswald, isl1g QQH!IDi t~a 81!UU'J:e t place ait}' 
~L~o..u.t& ~ (~ (Jf$-.t~& 

credenc~in Martin's statements to the Committee. 

(5-o?} The Committee sought to trace . Banister's office files 

that had been reportedly scattered to various individuals 

or agencies soon after Banister's death in June 1964. 

( 5 0'-lj Mary Bi)aister WilS<>f Guy BJ'i~ister' s widow, told the 

Committee she had not retained any of the files but had 
. • .. , :l-::1 , . ., .-

G v c~ c. ~ . k~: t-: c..__ J-;C' ~:'"! ~ ,......, ..s ? 
given many away to various st~t~~. Mrs. Wilson 

said she sold some of Banister's files ftll $~~ to the 

Louisiana State Police in a transaction involving Russell 
~1'(0 

Willie <Hu.'l lSi'seph Cambre of the State Police:-'""''". She said 
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another portion of the file was given to Aaron Kohn of the 
...-.... l'f/~ !/t.~~~ ,~. ·-.!·' {,-t~-~: f.k?~5.:.. ,. ~~~. ( L·1l .J!:~~~\ 

New OJL::'eans Metropolitan CrimE Commission. ~' Several books 

from Banister's collection went to Banister's associate, 
~ 1<11... 

Kent Courtney. The rest of Banister's "extensiVe" library 

of books wa~L~onated to the Louisiana :State University 
!"'H..J'"'f~ 

Library. 

~()5) Russell Willie and Joseph Cambre of the Louisiana 

State police confirmed for the Committee that they purchased 

from Mary Banister in late 1964 a five-drawer file 

cabinet contaAning file folders belonging to the late Guy 
~IL4Lf -

Banister. The "half-filled" file cabinet contained ~ c-
~4·..J 

large manila folders, each subject titled and numbered. 

One of the folders contained a group ~f 3" by 5" index 
l-44t'f!a 

cards. The index cards contained numbers and subject 

heading~ corresponding to the file folders in the cabinet. 

Not all the files listed in the index were among those files 

given to the Louisiana State Police; most of the files obtained 

by the State Police dealt with Communist groups and subversiv~ 
. ~~~a 

organizations, according to State Police Officer Cambre. 

Cambre recalled that although Lee Harvey Oswald's name 

was not inclded among the main subjects of the files, Oswald's 

name was ~ included among the main sub~ects of the file 
~"~ . ~lif; 

on the Fair Play for Cuba Committee. Cambre had read the 

FPCC file and found news clippings and a · transcript of a 
· ... I I I ·. , I . } , ····rl ..• • . . .• , ,.,1"' ,..-1 

radio prog·iJa~.:~a~d ;~~-;:;~ot~,~~·~mably a transcript of the 

August 21, 1963 debate between Oswald and Carlos Bringuier 
:t-4.a/SO 

on WDSU radio. Unfortunate1y
1
this file was routinely 
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destroyed in keeping with the requirements of the Privacy 
1~1)/ 

.8.ct. 

~v~) Aaron Kahn, Managing Director of the New Orleans 
\ (l.. 

~tropolitan Crime Commission, acknowledged that he 

received files from Mary Banister Wilson after Guy Banister's 
'lSQ...JS/-

death. The files received by Kahn dealt with an 

investigation of corruption within the New Orleans Police 

Department)which Banister had conducted while he was 

Assistant Auperintendent of Police in New Orleans in the 
:t'5i,.,. t s :; 

.. mid-1950's. ;· 

( :~C1) While the Committee was unable to trace or recover 
·,, 
all of Banister's files, a partial index of the files was 

made available by Jim Garrison, former District Attorney 
~IS" '-I 

of Orleans Parish, Louisiana. Garrison had sent investigators 

to the Louisiana State Police Intelligence Section in 1967 

during his investigation into the assassination o£ President 
~.sr 

Kennedy. The index did not include the name of Lee Harvey 
. ~54.;$'"' 

Oswald or the Pair Play for Cuba Committee. 

!~ C i\ Thus, the Conuni ttee could find no documentary 

proof that Banister had a file on Lee Harvey Oswald 

nor could the Committee find credible witnesses who 

ever saw Lee Harvey Oswald and Guy Banister together. 

There are indications, however, that Banister at least 

knew of Oswald's leafletting activities and probably 

h . As for Jack Martin's reasons for maintained a file on lm. 

calling att~ntion to Ferrie as a suspect in the assassination, 

they may not have been based on personal knowledge -- Martin 

never claimed such information -- but his action seems to 

have been based on sincere concerns and some legitimate 
~-So@~ vf' ~ '\- I y )' ·, l i !. ···-~t ~~~ i !/ R . · . . . 

suspicions. rr:w. committee HR a l!iRasle to r?efTnl.tl)l.U¥.-~ 
-...... ........ --------··· ·- --·- ·---... -·-· ___ ..... . - -· 

determineVt-h~·- .. ;-~-;s~;;;"'£~r Banister's assault on Martin 
-0-~.t: ~ l ~ 1; /}, 

the night of the assassination, "s~~C'·~-;:'-;;;'~~h,~ther it had 

anything to do with Martin's suspicions of Ferrie. 
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IMPLICATIONS 

(wq) The primary import of the 544 Camp Street address 
., ' 

' iust be analyzed within the context of·evidence of a Ferrie-

oi'ald link. Unfortuna·tely, the precise nature of 

~their relationship may never be. known. Ferrie 

could have become familiar with Oswald and his background, 

habits and motivating factors, and groomed Oswald for 

use in clandestine activity, perhaps in~tially along 
- !AI{~-~ 0) . 

the model of private investigator.l\ A.__.s can be seen by 

the Committee investigation into Ferrie's associations 

and activities thtoughout his life and especially during 

the summer of 1963, there are several factors which 

expla~why Ferrie and Oswald could have become closely 

associated, as improbable as this may seem~ 

(~ tl) ~) Both men spent considerable time in the same 

locale: Ferrie frequently visited the office of Guy Banister . * 
in the building at 544 Camp Stree~; Oswald worked only 

one block away and had used 544 Camp Street as the address 

of the Fair Play for Cuba Cornrnitt~e. Additionally, the 
Q \1\ \,) ~~ ~ 1.A) ~ - ,L .-~. ,. ~ ~; V'" i1""-

testimony of t+ll!!"o-Clinton Hi;tneeee~ placing Oswald and 
. , J...O, ,} rt~ to-'1 ~ 

Ferrie together in early September, 1963, ~credible. 

Evidence also exists to support the belief that Ferrie's 

closest colleague, Guy Banister, 

Oswald's pro-Castro leafletting. 

~ 
r 

was knowledgeable of , . 
./'1 ./ii~~ j.~=~~ ~ 

trl..g'edrl~odA3a££steV· --L? 

(51'v) ~) Both men had similar, fervent interest in political 

topics, especially the Cuban question. Although Ferrie 

stood firmly on the anti-Castro side of the issue and 
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(~if Strangely, although Ferrie seemed to be straightforward 
during his interviews with FBI agents in discussing his 
opposition to Kennedy, his conflict with Jack Martin, his 
involvement in the Marcello case, etc., Ferrie denied outright 
that he had ever known "of the Cuban Revolutionary Front 
maintaining an office at 544 Camp Street, nor does he have 

any knowledge of Sergio Arcacha Smith maintaining an office 
at that address during the time h~, ~~s head of the organization 
and later after he was replaced. ~~7This is clearly in c6ntra­
disction to the accounts of the : w1tnesses on this subject. 
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Oswald was involved in pro-Castro activities, this alone 

would not rule out the possibility of an Oswald-Ferrie 

as$ociation. Oswald, on at least one occasion, made a 

friendly overture to a known anti-Castro activitist, 

Carlos ·Bringuier, the New Orleans delegate to the Student 

Revolutionary Directorate (DRE) and even offered Bringuier · 

assistance in military training of Cuban exiles. The 

Oswald-Ferrie association may have begun in the same 

manner. 

Significant to the argument that Oswald and Ferrie 

were associated in 1963 is evidence of prior association 

in 1955 when Ferrie was Captain of a Civil Air Patrol 

squadron and oswald a young cadet. (~•etr£~,..~--· 
€'~~1:~~- This pupil-teacher relationship could 

have greatly facilitated their reacquaintance and Ferrie's 

noted ability to influence others c.ould have been 

utilized with Oswald. 

£15) d) Ferrie's experience with the underground activities 

of the Cuban exile movement and as a private investigator 

for Carlos Marcello and Guy Banister might have made him 

a good candidate to participate in a conspiracy plot. 

He may not have been knowledgeable of what was to be the 

outcome of his actions, but once the assassination had 

been successfully completed and his own name cleared, 

Ferrie would have had no reason to reveal his knowledge 

of the plot. Further, fear for his life may have prevented 

him from doing so. 

(~1~ While great gaps exist in discovering whether Ferrie 

NW 53080 Docid:32273595 Page 226 



had any contact with Oswald after Oswald left New Orleans 

on September 24, 1963 until the day of the assassination 

only two months later, the Oswald-Ferrie relationship· 

is the most siginificant of the Oswald associations in 

~rllllbe:MWII 
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· · ;:~ J11. && • @II . ~;z ZiJHj-=li!$4! /?SLdiMhl*is.--~~- ~· -· ·- -· .. 
--· . . tn r.w ... r ¥e£a~~~~ , -~~ ··- a• --

2. Ibid 

3. HSCA i009538, Item 4, p. 2, FBI ilOS-8790~-5, 1/30/6~) 

4;. Ibid 

5. CIA./ :~- - ·- ""::-~ ·-.. ,• .. .----.... ... :- .·.· · - - - · ~- - -

6. HSCA 1009538, Item 4, p.2, FBL ilOS-87.090-5, 1/30/61 

7. Ibid 

8. Give Us This Day by E. Howarg.Hunt, Popular Library 
Edition, pp. 43-44.• 

Do 
9. 

10. Ibid 

11. Ibid 

12. Ibid 

13. Ibid 

14. HSCA Security File #092, Senstudy Document, Volume 32, 
Item 1, 197-4110-72 

. 15. Ibid 

,-. .. . . 

.. . 
16. HSCA #009303, FBI #97-4623-149, Section V 

17. HSCA Security File #092, Senstudy Document, Volume 37, 
Item 4, 1105-95461-15, p. 4 
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; 

,q. ~. Ibid p. 2 

;JO · ~. Ibid 

:;z./ ~. HSCA #009303, p. 8, Item 4, FBI ilOS-183815 

~. ~ CIA/ 
. -g taa·rr- 6/21/62 

.;:2.3 ·~ c ~bl 

;J..f.~. HSCA i009303, p. 1, FBI i-9704623, Section 

;;z.J. 2:!r. 
.. 

Ibid . 

;;tb. --5-. Ibid p. 5 

~.~ . Ibid 

.:::uJ. ~- Ibid 

~. ~- HSCA i009303, p. 3, FBI *97-4623, Sections 
through VI 

so.~-

3/. :a:. 

Ibid p. 3, FBI *97-4623, Section IV 

Ibid p. 2, 197-4623-35 

Ibid p. 2, Item 1 (9), FBI i97-4623 -· 

1 

II 

33.~ 
y-e...~ 11=---

l '' a.-wmmnrapqr r rsrrrir-3536 CIAfll? f'q tH 
9/3/63 

..;>~. ~. Ibid 

3S~ HSCA #012981 
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f 
J 

_,. 
~ 

--~ 
I. 

~-

3G. ~- Bo.ok V, .Final Report, Select Committee to Study Govern-_ 
mental Operations with respect to Intelligence Activities,~~ 
United States Senate (SSCI). On page 12 of the SSCI-,- t-he- ; 
group of Cubans connected with the Guatemalan Lumber 
Company project are identified as the same group arrested 
when the FBI raided and seized dynamite on property in 
Lacornb~ldsshi~~fon:It should be noted that the· FBI 

; 
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raid occurred on July 31, 1963 at property owned by 
William J. McLaney, whereas the Guatemalan Lumber 
Company trainees were on property owned, according to 
Frank.de la Barre, by a friend of his. Although · 
de la Barre did not mention the name of the owner, 
the FBI Report from Miami, Bufile #2-1821 Section 33 
lists the names of the Cubans arrested on McLaney 
property and Victor Paneque was not among tha~. 

37 ~- HSCA #012981 

38.~. Ibid 

3q.~. Ibid 

4o.~ Ibid 

i.f/ . ..,A.&. . Ibid 

t!J... ~- HSCA Security 
#97-4110-123, 

Ibid 

File i092, Senstudy Volume 32, Item 2, 
p. 2 

HSCA i006716, p. 4, FBI, Richard Rudolph Davis, Volume 
Report from New Orleans; 

Ibid p. 2 

Ibid 

Ibid 

7/3/64 

qi. ~. HSCA #012981, Fonzi memo 9/6/78 

49. ~. Ibid 

Ibid 
"<' .e.yn" L- ~ 

CIA/~95B?C.i•r•n .. n•~&~Hi._ ... ,.I_.T._~.Siai}ad··ju•n•· .&·lttMSI .• LBa··~· 4531, 
1/29/64 
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.. ·- . 
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19. HSCA 005990, p. 4, FBI File #97-4546, Secti~on 1 ":' 
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22. Ibid. · 
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---------f--·11/9/67. 

3. Interview with Juan Manuel Salvat Roque, .bym'Nt"i'zf"/C~Jn!!a:'l:e·s, 
2/7/78, 1QFK Document i005259) . 

'-::>~~~(£?/}~ 
4. 

news article, "Red sm Rules 
University" by Hal Hendrix, Miami News. 

O~cri£te~&l~:W-""f.O:ClS·25~~~q> See • f (\ · 3 
~e .fV'.lf 

E!Jlei te. . ~ . IB a-·- ZSS!PfW'Idl--. 
'D 0 C'-..1 ""' € \<l.'t 

5. 

6. 

7. CIA Cable to Director from 
MASH, 9/13/60. 

a. 

9. 

~ Cable to Director from 

. 13. c 

14. 

15. 

16. 

17. 

18. 

FBI Report from San Francisco, 5/26/64, Warren Commission 
Document il085 d 1.) 

Ibid. 
~~~iiiti-....w:mf.~ca~'OE"'e.i§;.u~y 

~eiAs• · · II B.Sec -f,... 13 

Se~ +n· ILt . 
Ope:izt•:::ie ~ane-i-$.__go =-"' 

·-~••••••rlllllll•slil??•z•rrltll?lil'a·lj1t•• Cable •111111'* from CIA/417 T- !£ 1 IIIIBl • ..... 
JHWAVE, 5/9/61. 
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Ibid. 
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Ot!i~~#!OlQ$16:5 I p. 2 • 

Ibid. 

Ibid. 

~~~ Ibid. p. 3. 

3~ '3-3... Ibid. 
,-

3 ') ·--i-4.. Ibid. 

-~~~ Ibid. 

3'"1 ~ Ibid. 
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ORE Fo9tnotes - page 3 
1) c (' ._, ,.;t 

- ~~ C · lllllllllll-. Letter . 
•• 7 I 2/21/63. 

~3-a. ~IA ~r •• ~1e•"',t-IIJ~ -~~1239s ~ ·· 
... ,;'t)l[ • • -~~- ll/g/63:- .. 

t..t4 ~ FBI ilOS-85440-28, Correlation Summary, 8/ll/67 1 p-~ 
(JFK Document i012383,~p!~~. 

4S'"'-44... CIA/ , Cable , 6/13/64. 

C ,_-Memo-drl:lrfllill 
1/3/67. 

o~t~a~~tt'crsz,:&s;; P. 3. . 

"The Bayo-Pawley Affair" by Robert K. Brown and Miguel 
Acoca, Soldier of Fortune, 1975, pp. 18-19. 

~~~witl,cro'S'r'!&:P, p. 4 • 

JFK Document # 0\3be6", attachment p. 1. 

I~., attachment p. 9. 

Ibid. 

·, 
. . ) 
. ../ 

i 53'52. Ibid., pp. 9-10. \_. 

1 
l . 

sq.~-

5~""-5-4. 

6(:. '5-§.... 

57~­

Sg-s-+-.. 

·sq ss... 
GO '$g. 

(J ( ~-

Ibid., P· 10. 

Ibid. 
~ 

Ibig_. I pp. 10-11. 

Ibid. I p. 11. 

I_bid. 1 Cover m:emo. 

Ibid .. 

Ibid . 
--, ~$K.. ~tl'\"'<:~ 
CIA, l ''.llltiiill8_1_ Report 1977. --··-... ·--- ·-··· 
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. · .. ·. 

Ibid. p. 2. 

Ibid. 

Ibid. 

Deposition of Carlos Bringuier, May 12, 
#009084) 

Document 

/l Hn.J().-1 
~JJ.J~~ 

~ p. 13, 
1978,~K Document 

See Also, HSCA final section on Carlos Bringuier 

Deposition of Carlos Quiroga, May 23, 1978, l?P· 11, 12, rs·, 
JFK Document #009394. See Also, lvarren Comml.ssion Volume X, 
p. 41. c_~-
Oee.Mi.~~~m~.t.O;o-&76~. .x:.c -fn. Ot. I 

Ibid. p. 4. -
Ibid.' 

Ibid. p. 3. 
~ 

Ibid. p. 4. 

Interview with Jose Antonio Lanusa by Fonzi/Gonzales, 
4/22/78, p. l.,~JFK Doc~ent #007463) ~~ 

:> ~- Jel-cc--t ~~ :-tke. ~ 
Ibid. 
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Ibid. -
Ibid. 

Ibid. -
Ibid. p. 3. -
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19~ ~. Ibid. 

oq ""8-6. Ibid. Sec ~. ~I) 
qo n. ~~~~p~agrrn I p • . 2 3. 

C +. 0 ~~J/tvA/I~"rJJ 
~ \ .'Sa. Ibid. pp. 15-16. .(.I.Mw-, t--ee. " 

~·'l.-s.a_. Interview of Celso "Macario" Hernandes, ~ 1 2/14/7 8, IJ 
(JFK Document #007486~ ~ ~ ~· ~~~ 

Contact report, Carlos Bringuier, 12/2/78~~K Document 
#01:3420 ~ -

11\- ~. Ibid.., 

. . .' -

....... ~ . . 

Ibid. .,_--

See Also, Warren Report pp. 407-08, 728-29; Warren 
Comm~ss~oil Volume X, PP. 87-90,94; V.T. Lee Exhibits. 
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References, Index of Anti-Castro organizations 1 2/8/60; P· I, 
(..JClZ. t)o~ ~o. ooq 40l' · . 
Th~ . . -
Ibid. -
HS'e§lii~2!'Jb~~P,*~, FBI 197-4474, MIRR Section 1 1 
Cable to Director from Miami 1 11/2/60/ ..!'~ I, p· ~ (_3"t:K 

D~ ooq~.;17). 

~' p. l 

CIA; 11)11 ~.. . 11!1 I 'ii11PI 
Cable to Director f'rom MASH, 'll/2/60 

CIA1I --~·-·- Pt .. undated report; . 

HS6Hi«~~, l\1emo to G. Robert Blakey, 6/15/68, Intervie~·t 
wj.th Dr. Orlando Bosch Avila by Fonzi/Gonzales, p. l> 
l.:J~K D~ oocr 36Dt) . · · 

"Fiery Bosch Courts Terrorist Lable" by Gloria Marina 
and Arnold Markowitz, ~<tiami Herald, 11/8/7 6 ;' ;;;.., >- /-"~ _: 

10. Ibid. · 0 
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11. Of!Pm?is'ze;tr~Mai.Gi, p. 1 

12.. "Caracas to charge Bosch, trio in bombing of Cuban airliner 
Miami News, 8/2 3/7 8 , ... , .. ~- 'i 
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·13. Ibid -
14. HS,@:mrMt&Ai~D~iiS'\9~ FBI #97-44741 MIRR Section 1, 

: R~port from :r-tiami by George E. Davis, 1/18/_61; .I~ 5j p: 3~ 
l..s-~''" · Oo~ ooq '+ ~ 7) ·· ··- · 
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15. Ibid, Item 3, p. 15, FBI i97-4474, Section 6, Memo to 
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. ' ~; . 

. l ... 

.I 
I 

) 

I;· ·' 
J ... 

.· 
Footno1 
Page 2 

(This form is to be used for materiel extracted 
;)..0 "1:9-. llis;i. from CIA--controlled documents.) 

.. 
Ibid. 

~bid .. Sec +-h. 4-
~~H'SeAimt:00.~4r2t7, Item 3 1 p. 2, FBI ~ 97-4 4 7 4 
MIRR Section 1, Report from .Mia.m:i 1/23/61 

Ibid., Item 2 · 

~ M_. Ibid-, Item 14, p. 6 

Jl, ~~ Ibid7 Item 15 1 p. 6 

~7~ . Thid• 
V9 ~ (aT Ibid• )c:.c J.., . 8 
-:;;...'1 ~ opOi\&cit..e:;d!SCA;;..-t~a.oazri&.-2., p. 5 . s~c . ..f.-J. 4 . 
3D~ .• O.Qm..~J~ Item i. p. 12 

~ ) }9 . Ibid-, I tern 9 1 p. 5 

~~- Ibid~ Items 10 111,12, p. 5 

33 :H.. 

34~-
35~. 

3/o '34. 

3 7 -s.&. 

38~. 

.. 6q~ 

Lf-0 ').a. 

41'9S. 

~)I.Q. 

LJc; '4.J.. 

~~-
./ 

Ibid-, - Item 14 1 p. 6 

Ibid, Items 1,2,31 - p. 8 and Items 4,5, 

nus, Items 2,3, p. 11 and Item 1; p. 

Ibid, Item - 5, p. 14 

Ibid, Item 2 

Ibid·, Item 8. p. 9 
~ <!-~ .J;, . J> . . 

Q~temrHS.~la.o.a.ao.2, p •· 2 

Ibid. 

Ibid . 

Ibid. r 
- 5<::::c 'P1. 12. 
~- :ad#:am? .:s:.N-~'F& ·.·:--
. Sel. --h_, -~ . 
0"B.~L~Jiaa~ .. c~~lt.OJl;9.:.4r2'u.q I tern 16 , p. 6 

p. 

12 

'ib~. ~, · IefalSiffcatTon: ---------
r ) • 

9 

. ' 
' 

. 
/ . 

Clossified by derivation; ----

· ········-· ·· · · · · · · ·~ ~ ... .... .. .. ·~ m 
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1 
.' 

J 

.j 
- ~ 

J 

,· 

! 
) 

· · Footnc--·-~s - ·:<IIRR/Bosch ("' \ 

Page - - . Clossificction: ---------
... / 

-fS. +4. Ibid, J(&st f&;n Ps- t& be useci for material extracted 
- from CIA~ontrolled documents.} 

'-\7~. · ~4~.(5ec_tions 1,2,4, p. 53 FBI #9-42758, Orlando 

_ Bose~ ./ (_:J"P1L 0~ D«h~PO . l:J071) 
'i~ ~­
lf~ "-J. 
60~. 

. 51~. 

$~,0. 

33 5+. 
st.\ ~-
~~,3. 

$'"~ ~-
5(~. 

· J"~ ~-
6~ 'S:]. 

(oC '5$ · 

~\ ~­

~d....~. 

(o:, ~­

lo~ ~-
/ 

~~-

toto~-

:: . . 

Ibid •. - s~ +"-·Cf 
o~~~~i~Hercrl:d~lr~A&-;41~ 

·. o~~~~at&~~~e~~ · . s~c- p, , q --- . - . 
Op&~M.:ir.--iw~ 11/8/76 

5e{"" ..;:., . Lf ' 
OpiEC~~H·S~t.Qt'l~ Item 6, pp 15,16,17 

ap;-;;J;~t!i:i~~~z:iJJfk~, :r t~m 1, p. 2, FBI , 4 5-l o 8 4 a 

~e~~af&.fHa:9:4-'~"h, p. 18 

"I am going to declare war" by Blake Fleetwood, 
New Times, 5/13/.7?, p. 46 _ :. 

Ibid . 
- Sec -fn. 47 . 
0Pra~~HS.~Ld:Oii:Pl, Section 4, p. 3, FBI ~45-10848-

. J"c.c -ln. ss­
oa~~~~~~~-a--.k1:1, pp. · 46-47 

Ibid .. p. 47 -
Ibi~ 

. Ibid. p. 4 8 r__ t/ 
. Sec Jn· . 

· O~~~~AJEh~4t1t, Item 3, p. 2 
Sec -H, . J-/.7 

~~tfiH·S~O'i.fXJtJw.L, Item 1, pp. 1-2, FBI 145-10801 

Ibid. 

CJozsification: ----------
• I 

Clossified by derivation:-----
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e··· 

_.,. -,. ~ 

' .. ·~.. r'~~:: .. 1""!~~on· 
Footr. ·es -:-'M;.;n .. v Ebst..-H • ----------
Page 4 

(This form is to be used for materiel extracted 

7 from CIA--controlled documents.) 6 ~. !liSA IImmun·ized Session Test~mony of Marita Lorenz, .. 
May 31, ·1978.J r-tarita Lorenz, who had publicly cla.L'tled 

·_)' Lln .. A''"" ~ k:she was once Castro's mistress (Miami -News 6/15/76} , 
~--r ~.,·a~ told the Committee she was present at a September 1963 
~ ~ ~ meeting in Orlando Bosch • s Miami home during which ~--
4 ~ ~ ·Lee Harvey Oswald, Frank Sturgis, Pedro Diaz Lanz· and 
J~··_ .. ~ ··~n~ _ 1 Bosch made plans to go to Dallas. (pp. 31-34). She 
,~-- _ further testified that around November 15, 1963 , she, 

'" qs t!>-~ 1 Jerry Patrick. Hemming, the Novo brothers, Pedro Diaz 
. . Lanz, Sturgis Bosch and Oswald travelled in a two-car 

t ;l:!f-~~" 1 ~ caravan to Dallas and stayed in a motel where they were 
l , 

1
_ ,~ / lJA.- ·' contacted by Jack Ruby. There were several rifles and. 

-' (J)~o ~ scopes in the motel room. (pp. 43-54). Lorenz said 
().,~~ qov.f/1/" . J she returned to Miami around November 19 or 20. 

1 P,<.~O~ ~All possible individua.ls involved in this allegation 
J ~w;A 7 ~ 'were questioned by the Co~ttee with ~~e following 

· . /"' results. 

I . 
,-

i 
J 

Interviewed-on June 16, 1978, Orlando Bosch told the 
Committee he had met Lorenz once in 1962 at which time · 
he was planning an air raid over Cuba with Alexander 
Rorke. Lorenz later called him and said she wanted to 
get involved in anti-Castro activities, but Bosch 
turned her down and never saw her again. He further 
stated he had never travelled west of New Orleans in 
his life. (JFK Document #009363, p. 2) 

In a March 21, 1978 deposition in Miami, Florida, Jerry 
Patrick Hemming responded negatively to the questions: 
"Did you ever drive from ~1iami to Dallas with Marita 
Lorenz? Or Frank Sturgis? Or a man identifying hLmself 
as 'Ozzie'?~ (pp. 170-71) 

Immunized testimony was received in Washington, D.C. on 
April 28,· 1978 from Pedro Diaz Lanz, \>Tho denied Lorenz's­
allegation, (p. 64) and explained his \ihereabouts on 
November 2 2 , 19 6 3 · ( p • 6 5) • · 

In a March 20, 1978 deposition in Niami, Frank A. Sturg:i.s 
was asked if he did, " ••• in the company of Marita Lorenz, 

Leon Oswald and others ._drive from Miami to Dallas a day 
or t\>TO before the assassination?" Sturgis responded: 

"Sir, that is an absolute lie. I have never been 
with Marita Lorenz and Osie, as she calls him, or 
with Pedro Diaz Lanz, or Marcus Diaz Lanz, or Dr. 
Orlando Bosch, or Jerry Patrick, which she claimed 
all of us besides some other Cubans, were in two 
a~~:SiffiEQtioQ:left r-tiami, Florida t'>'iO days before 
the assassination of the President of the United 
States. She is a liar. I t.oo~asSfiJdCbl,~ exarnini­
nation to that effect that I have never been 

/1~~-- ..~!""¥_- ... _,/$# ...... - £-;;:;.V __ -~- ~. .L!J» Af:..411' A~~-:# 
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.j 
~ 

d 
] 

~­
) 

J . , 

.J 

] 
) 

J 

i 
j 

e· . 

/-·--.. 
{ ' Footri 1s -.l"t,.ipg ~~~h 

Page ~ ~r .... ~SJTT:C11J7Ion: ---------
\ 

·-.( 

(This form is to be used for moteriol extracted 
i~&i~ ~n~~~~u~cy to kil1 the President 
of the Unite~ States, nor was I with her at any 
time conspiring to ki11 the President of the 
United States, nor was I with her in any automobile 
~i th these people or any· other people going: to -- · · 
Dallas to plot to kil1 the President of the United 
States. She is an absolute liar.n (p. 157) 

Sturgis said that on November 22,· 1963, he· was in his 
home in l~ami, Florida. {p. 155) 

'l'h~ Committee 
allegation. 

~ 

found no evidence to support Lorenz's 

See~. 3 
Op,~z...c:i:-~J:FKtt--"""· ,o~. a..,..· c:·tmrettt':ktcta9'3'&2;; p. 1 

Classification: 
----------------------------··- ! . - . ~ • (.: .... 

/, 

t~ ;·, :_~:.~?If' 
~ •··.-.:"J'>I 

Classified by derivation: ----

-~ .;, .--:;;;QT 
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1. 

e· 

JUNTA DEL GOBIEfu~O DE CUBA 
EN EL EXILIO 

FOOTNOTES 

·e 

• I ... 

niWEE fJ l I I 
CRS Chrono1gy of U.S.-CUban Relation~, 
(_.:rFK. Do~ A1D. oro4.;l.b) 

2. Ibid.~ ~ Sc.\C-'-t- ~ .... ;~· (/loo1 p..,,ASSINrtmti"'J_, . 

3. ~~eaa:>iauwtiliwnsears'taff s~ary ~f FBI Jil~. for . 
P ino Sierra Martinez,)\~. 11 raetliJi1fB&?.f- 31ftON'fAiliP'MI!- · ·: · · 
All ~ i~~ --·· t~~m..f2 ~fRitiiiJJMitfMGJZ'II~~ 
ztll IIIP (~K Qo~~. 'OI"l..~'i7/ 

4. Ibid., at 2. (Ref .":FBI LHM, Re: Santiago. Alvarez Rodriguez, 
June 3, 1963 

5. Ibid., at 1. { . . ·:.~ ... ~-- ·: :.:·~ ,.:;,, __ .. ~-~-- ·.".,"{:!- .... ·.' .... ;.-.; :·:.··~.::/-:: .. ·. :,Jo·•"- ... ·-··~'11;,,: _·.: 

also 
HSCA Staff summary of CIA. file n F W'" FT 'IE181l&W\ _ 
p~ .__ 11 , (.c;.._~A Dispatch ~2627, . November 20 1 1963 ~ · '" · 

6. :W.~HRef.~CIA. ye o...-t. 11!!11~:. ""-!(c>· 
April 30, 1963, . . p.U Ref. CIA ~ 
!1ay 71 l963~t andfFBI 105-121010-3·, · r-1ay 5, 1963, Teletype 
to Director from SAC, Chicqgol Re: Pauli~o Sierra Martinez~f~ 
(.JFK. ~ • o''2.i87) ~ ~ro-v-t- · \ 

7. rug. 1 .,~ (Ref . CIA a •EJ J P; APril 30 1 . 1963 . 
fiB -· 2 n.J~ . · . . . 

~~~0~~ . . 

8. . Ibid., IJP:2. J ft~f!!f -~CIA I PI , May 7, 19 63, -
I f p. 3 lRef.~FBI #105-121010-3 

Memo to Attorney General from- Director)~ p • . 5 &Ref.~ #105-~- -
121010-35, Memo to Director f·rom SAC Cl}icago 1 May 3, 1977 

~ SdaJC~~~~, 
9. ~- Staff . summary of CIA file_, · . 

p. 1, (Ref .~Dispatch WI .12627, November 20, 1963 
and attachments) 

. ' ' .: ' . ,. . . . . .~ ' .. - ... . . . · .. ~. :"' ·. '9> : ~'.. . . ::- . 

11. 

10. 

12 . 

1'3. 

e&Pa Staff Summary of FBI file 
for Carlos Rodriguez Quesada, (Ref. FBI i94-l-1963~ Dec · 
August 28, 1963) ~ ..Wa/ ~,., /.J.J'S44S/AI·~:m,..,.,-s~ /_·~- <..v f:K. ,,._.,. 

1 . c:~A . •· O/~ 6S"S). . -= s~aff . sf.r4z?fsiJmm S;(Jil .a\&::::~~~ook,~a~(f,J-~-~ 
(JFK Security #0_20) . . . 

• - : •• • •• ,-- .... : J ~-, • ' • 

mS5 STaff Summary of CIA files, - S?'Mttb .• ]Jfli• . . -- - ~~ •• ,. rz p. 2, ~(Ref. Dispatch , .. 12627 I November 20, 1963) 
. ~A'ozut Je/t:d-~ {1411~, 

fl?id., at 1; · · . . c~ A ji.~~~cJ ~ · 
also ~ Staff Summary of .Ub&E • •- 181 * , ·~rntnermsra•-., ( JFK _sec';lrity ~ozo) 

~. 
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·,, 

JGCE, Footnotes, p. 2 

~:rA 
14. =· Staff Su.rnmary of .~7----~ Zllilllill!lhii!.'.IJU111&!1.W#I!II•• ~{indbook, 
.r.,. 3 11.1! Ill ' 1111, \.JFK Security ~020/j . .. 

~.. J <!also /.JE~«<fl, p.: 6, (Ref."fFBI Report February 25; . 1964, 
from Miami, Re: Paulino Sierra Mart1nez) 1 (~"- \)o~•-C-tLil.z) . 

. 15./,~· · . s.~~f-~ summ~ry of _ c:r It . Handbook,~~! _~ 
· ~-< et:tontl:?.'on~J:GCE~;.;~(~§ecret}j, ( JFK s ecur ~ ty * 0 2 0) c:z.a..c. ... ~1 

. C: C .ft\ . 3 1 . 

16. ~~~ p. 4, (Ref. FB! I-1emo from Chicago, June 
26, 1963, Re: Paulino :sierra Martinez) 

17. 

18. 

19. 

~ U.s. Secret Service Report, November 27, 19·61., 
to Chief from SAIS Martineau, Chicago, Re: Horner S. 
Echevarria, p. 2 & 3. ( j""~K. ~ •· £>07"ol) _ 
See also 
Secret Service Report 11266, File IC0-2-34,104, 12-19-61, _ 
From TUcker and Noonan, p. 4 & · .5. _ . . ~ _ 

~Staff Summary of CIA file1 f1?:t~ll~ ·. 1 

· (rough notes) (Ref. . filii ____ , November 7,. 19t 
Su.. ~- 3 J . t ~~, '(".e--\'t:.-k) 
~ p. 1, (Ref. FB! Report: 1105-121010-
of departure, January 8, 1963) 

, May 7, 1963, 
. ~.. ·.' \ ·_~,;. : · ..... :. -, 

·21. ~., at 3; (Ref. FBI Memo, June 3, 1963, Re: Santiago 
Alvarez Rodriguez) 

22. 

23. 

1 -24. 

25. 

26. 

·27. 

:z-,8. 

~-

Ibid., at 4 (Ref. FBI Memo, . June 26, 1963, Re: Paulino 
Sierra Martinez) 

Ibid. 

Ibid., at 8, (Ref. FBI Memo November 2, 1963 from Miami. 

· News article, Chicago Tribune; Harch 10, 
1963/ ~K bo~ $. 0\ ~ 397) · .- • .L 

C.:t:/i .. ~ ~ . 
dJfi"'A Staff Summary of . Handbook,~ O't · 

_,( JFK _Security Nurnber. *020)~~~ 
. ' ; ... ' ·:. ·: _; . '' . ~ .: . ·.... . . ·: .... ·· 

- •• ~' ·- - :·' • ' ~ •• .. <" '· ' ....... _.... • ' .. .l 

tbid. . . 

~2 
. . (Ref. FBI Report, February 25, 1964 from 

Miami; Re: Paulino Sierra Martinez, information from 
Gilberte Rodriguez Fernandez) 

.... 
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;;I 'D. 

. '• ' ;.,.-'' 

Ibid. 
- /li ~~~~"'~ 
·~, sca~y of CIA ~~= =· I i-~ .: 

ILJ .. .f'' • ··~ J • f ; \..) "~ ~Q.d '( ~, D <t • 

~-~~ ~ Staff summary of FBI file 
for Carlos Rodriguez Quesada, (Ref. FBI Report *105-
~210-31, January 28, 1964, from Chicago, Re: Paulino 
Sierra r-tartinez. ~ ~ ~ ~ ~ aa.,.,A.44.-t.A~.I1'·.3. 

Ibid. 
~(" f"'· 3 ~ 
~t~~~~~ p. 1, (Ref. News article, May 19, 1963, 
Miami News, Miami 

3¥~. IQi~, p. 2, (Ref. CIA , May 7, 1963, 

b~ <GZP. 

t;7 ~­.. a .. 
3 •. 

3q 0. 

: • ~ ••• - ~ ....... •• 1", ...... : • • .< ... ·:~·:·:;· -":! .,, • ,. ; • ··: ~ 

Ibid., p. 4, ·(Ref. FBI Memo from Chicago, June 26, 1963, 
Re: Paulino Sierra Martinez} 

Ibid .. 

IbicL. --
Jbid ., p. 2, (Ref. FBI report tflOS-121010-2, June 14, 1963} 

~, p. 2, (Ref. FBI Report ilOS-121010-3, May 25, 1963, 
Teleytpe to Director from SAC,.Chicago, Re: Paulino 
Sierra Martinez) 

·IbicL -
Ibid...s. ·-
Ibid..., p. 3, (Ref. FBI Memo, June 3, 1963, Re: Santiago 
Alvarez Rodriguez) 

Ibid., p. 4 (Ref. FBI Memo, June 29, 1963, Re: Paulino 
S~erra Martinez) 

Ibid. 

... -: 

'(epoy~ 
Ibid., p. 2, (Ref. CIA 11 -~ 1• r1ay 7, l963j.~c_ ~". 
ae•Pa:U~$n~s±~~~~Mcf.r.:t+i:1le;:z& 
also c....:t../\ 
~ Staff Su.7!t.tnary of ~~~~lf-·11 Handbook, 

-~~d~a.-r~. 

. ~7 Q. 
See ~3, . 
ge; .. , p. 7, (Ref. FBI Herne, September 23, 1963, Re: 
Paulino Sierra Martinez) 
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;•' .... 

JGCE, P . i~notes, p. 4 

' . / 

. . . v~~-( "'~r'vt"' . 
- .-: •• ~- • : • J"., ~ - .: .. '-: •• ~ - ~ • '~ •• • ... , ::; 'Tg 4. ·=·. ~ . staf. f Sur.,mary of CIJ\. po.::=:ii>:_):· . ;:· 

a ~~~~'!1~•-aii•J~.• 
4-Cj "ft.. Ibid~.----:------,-------

,5"0~. Ibid • . · 

51 "2!"': .. Ibid. 
c-:t:A 

· 5~"!:1'. ~· 1 P• 3 I ~ 

ftf:#J@tit!·Nfi ... pi#i·Ba~~,~iot·~i!lUif~!lb*t~~zaSif&~ 

53~=~ :t·bid. 

- ~~~ 

~E·~ 

. )ec h. 3 
~ZS:~ p. 7 (~ef. · FB"I Memo to DiJ;ector from SAC, 

"Miami, Decembe~ lO, l963t. re: }\,Ine~~.cani~;rn Educationa.l 
· League). · 

lbid. 

Ibid. *Note: )1 old was also listed as a member of 
"lf"Americans for Freedomll .at the same address as the 
American Educational League. There is no evidence· 
that this group was ever investigated by the FBI 
(See HSCA Staff Summa of CIA file ....... . 
p. 6 , ••••••• · u'A.d. ~d ~.1:..+ ~f~-t r 
x~ ~, 3 · · · "'<-.£0:., t 
J"~tf;~, p. 1 (Ref. CIA~ I ·1 April 30, 
+963, confidential) 

~id, p • . 11 (Ref. CIA ..... , July 5, 1 9 6 3, 
•:Secme;t:;~ . 
Also, p. 

' l ~ - •• : • "'. - 1' • '; •• ---4"- November 7, 
'(-'!.fD"<"C" 

9 (Ref. FBI Memo, November 2~ 1963 
JGCE, p. 41) 

.. ····-···-··-- - -----·---~····-·-··· .... , .. -
' - • ' o 0 0 M 

........ 
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••• 

_.· ·- ... 
{ ~_..~: ... _ 

JGCE r .. )tnotes, p. 5 

v c;z._ro "( t:­
fe6"" ··''fibid, p. 9 (Ref. CIA 1111:&rfl iJIII1IJI 

1963, .. a-·mmzzn> • November 14 , 

~b{ IbicL p. 7 (Ref. FBI Heme, November 14, 1963 from Miami 
Re: INTERPEN), p. 8 (FBI Memo, November 2, 1963, 
from Miami, Re: JGCE, pp. 29-30) 

· Also, 4EMI!Wttf!M\~ Gerry Patrick He..l11ming Chronology 
from FBI files.~-It- x"~ 1) ~~~ J'i!t~&Di p. 8 (Ref. FBI Memo, November 2, 1963, 
from Miami, Re: JGCE, pp. 29-30 
*Note: The use of soldiers-of-fortune types such as· 
Wilson and Garman may have been a result of prior 
contact with Hemmings' men by ~arlos Rodriguez, 
Quesada and the MILTN. See FBI notes - Quesada; 
Hemming Chronology) 

".-j.&z-.9,7 Ibid., p. 10 (Ref. CIA 
19 6 3 1 E!p~±de.~,;W~~ 

, October 16, 

G~Oi:J~id, *Note: Aquilar's group a,ffiliation is unknown. 
However, he was known to be acquainted with Loran Hall, 
Lawrence Howard, and tvil1iam Seymour, who spent much time 
at Aquilar's house. See Memo 6/5/6 8 of conversation _\.;i th 
Aquilar. See also ll/l/63 ~~~~Me~ Memo Re: Hemming 
complaint that Hall stole rifle. Notes that Hall'staying· 
with Aquilar at that time~ · 

Sc=.c- ~. 3 
{Jib::~'?. ,;m:~ p. 6 · (Ref. FBI Memo, November 1, 19 6 3 _ from 

Miami, Re: SNFE) '( ~.,o..,c 
'f/&Q!J. ·-·Ibid., p. 7 · (Ref. CIA i · I llllt, ~lovember 22, 

70
· 1963, -~sm~~~:-.·~ ~ ~ ~ t11~fJ 

Also, iiiimD. Staff Summary, -A~..f~~~~~~"p. 2 
(Ref • ....._4039, Novembet 14, 1963) ----z c 1:~~ . 

'1'~ I~., p. 9 (Ref. FBI Memo November 2,. 1963 _from Miami, 
. 7/. JGCE, p. 43) and p. 5 (Ref. CIA ----··-··--- .. _'(t_fcl-:r-~. 

May 17, 1963) /~ ~~,...,aw~ 
Also, Ffm!A Staff Summary of CIA file 1 "p. 1 
{Ref. Dispatch ..,. •• 12627, November ~f_O, 1963 with 
attachment Eiii'Z Or L ~-~~ /J .. ~ 

... 7~. 5 ~ 
'f:~. ;·;;t· -·_ . of CIA file; .... ,.;;,.., . .._ .. ~ pp. 1-2 (Ref. 

12627, November 20, 1963, with attachment 
---·--···· 

I~., pp. 1-2 and p. 5 (Ref. CIA Memo , 
~·'. .. . ,, " '- ., ~ April 18, 1963) 
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... 
JGCE, l ~)tnotes , p. 6 

'\ 
T·. 

/ -1 

~ •7i ~. , p. 2 .(Ref. Dispatch • 
7 

1~ 
1
November 20 1 196 3, 

· with attachment CIJIR*fOI 2, It_ 

. ~(, i*. 

SJ-¥!: 

83,~. 

81 M,. 

Ibid. 

Ibid. 

11IIIklf1 . 

' 
Ibid., p. 8 (Ref. FBI l-1erno I November. 2, 196 3 fr6rn 
Miami , Re : JGCE, pp . 2 9- 3 0) 

Ibid~.' p. ~CIA .'Ilk] tet\JL [ £ Octob.er 15, .. 
1963,'~; ~~/~~~ 
Also, ~Staff Summary of CIA file1 f p ·,- S', p. 2 
{Ref. r = October 15, 1963 Extract) · 

_.· t(eyo~ - j 1\ 
- L ...:..J · CJ:.i\ · \~C\~oe15s<. ~·~~A_ ~~--

·~ Su~ary, t [ I • 12 IT•• · · ~ '. sec -h, 3 ,_ .• · 
~b®aai, p. 9 (Ref. FBI Memo, November 2, 1963 
from Miami , Re : JGCE , . p . 3 7} 

\"'e...fl) "(~ . . 
Ibid., pp. 10-11 (Ref. CIA .trrl .. TX T'Q'% l, .. September 13, 
1963, Q.az P 3 211 : .. · ~· · · 

_. Staf: ~;:"e:;~r~~~~'lp. 2 (R~. <I4 ''i'" 

Also, JFK #012887, p. 9 (Ref. IA "-.e.r~,."ft.. 
November 14, i963, 

~Staff Summary/~IA-'""'~r.-'7 
1 November 

p. 2 (Ref. Cl::A ~e.t~ 
;:;,• 

----x~ ..J;., . .3, 
90. · ~ p. 8 (Ref. CIA 

1963, .. , m-t;,;x · · •J > . .. 
8 December 11, 
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JGCE, · ··otnotes, p. 7 
n 

91. 

92. 

93. 

94. 

\.. : .... _ ... 
U.:.,.AO ~ ~ • IJJid. nuw- ~ ~ 

' ) 

Also, tBSGA -Staff summ~~of CIA file, ••.. -·ziMt, p .. 2 
(Ref. Dispatch I ft.l2627 1 November 201 1963, with 
attachment ~AS-63-154)\ 
Sec{;,. 3./ . .: _ ;-.t 
~2'SiA1 p •. 8 (Ref. CIA - ~-' ~ . J:.. ~_.,''.. . ·. "'Il • • 1 .... ~ 1 Dec ember 11 , 
19631 · 
s~c -f?,. 3,/ 
~~, p. 11 {Ref. CIA 
September 13, 1963, 

"(~~I) ~ l:-
. I_ tM • ~- 8 , /" .. .... -flA"l .... - ~~-~ 

~a..~·"' . . 
~ Staff Summary of CIA f-ile, (ffs-g .. · • 1 p. 2 {Ref. . -

• ·.. • •• ~ • • • : : •••• '- •• • J 

Dispatch ..._.12627, November 20 1 1963, with 
attachment) arm s PlP . 

95. Ibid. 

96. Ibid . 

... --- ~ ·------ ··--------·· . . . 
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1. 

A -·-­w ·-

· DAVID FERRIE 

FOOTNOTES 

Memo from Sedgebeer to Giarmusso, New Orleans DA's. 
office, '5/22/64, e.(J~K i003840)n 

New· or!eans ·Police Report of Francis Martello, ll/25/63 

j 
2. FBI Report, tf62-:109060, · Interview of Jerry P. Stein, 

11/25/63, {p.300)J 

3. 

4. 

5. 

FBI report, #62-109060, Interview of Jack S. Martin; 
11/25/63, (p. 309~ 

Note: All FBI reports were obtained from File i62-109060 
unless otherwise specifically noted. . 

to Robert Robey of 

FBI report, Interview of Jack Hartin, 

FAA, -ll/25/63j . 

11/25/63, (p.309)~ 
. / 

New Orleans Police Report, Interviel-7 of Edward Voebel, 
11/27/63,~ 

FBI Report, Interview of David Ferrie, 11/26/63 r 

' , I!M'!In41Ud. 7"~-liWlO~t>:- ~~ ~~( ..tdUI ~~r.~ ~ 
~~JA!!enrof Carlos Marcello, l;t 1 '1-g_ J /l_ p ... b 1,. 

FBI Report, Interview of G. Wray Gill", ll/27/63 ~ 

~BI Memo, i62-109060-5255, Regis Kennedy, p.2, 
5/18/67 

I 

Note: There are discepancies as to whether Ferrie was · 
in the courthouse or in Gill's office on the day of the 
assassination~ Marcello artd Kennedy saklFerrie was in the 
courtroom. · (Both Statements taken some years after the · 
event) Gill said he knew Ferrie was in Gill's office at 
12:15 · p.m.· · on 11/22/63, because Gill had called his 
secretary at that time to tell her the Federal Grand Jury 
had returned a verdict in favor of Marcello. Gill's 
secretary told Gill Ferrie had ieft Gill's office at that 
time {12: 15p.m.) stating he \-.7ould return at l: 30 p.m. which 
he failed to do. Gill's secretary, Al~e Guidroz, \-las not 
questioned as to Ferrie's whereabouts. 

Ferrie told the FBI he \'las in Ne\>1 Orleans "all day" 
on November 11, 1963. The date, November 11, may have 
been a typographical error ·meant to have been ll/2a/63, 
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FERRIE, Footnotes, p.2. 

since there .is· no significance to 11/11/63. (See FBI report 
11/26/63 for interview with Ferrie) 

6. FBI report, intervie\'1 of David Ferrie, 11/26/6 3 

7. FBI Report, Interview of Melvin Coffey, 11/20/73• 
Coffey told of plan for trip since November 20, although 
he did~not know the destination. He said Ferrie and 
Bea~oeuf particularly interested in ice skating so they·­
went to Houston. 

8. FBI Report Interview of M. Coffey, 11/30/63, Said Plane · 
not airworthy for some time.· Last heard it used Feb. '63• 

) 

~B± ·ieport, Int~rview of James Lewallen, 

·9. ss Report ~co-2-34, 030, 12/13/63, p.S.J 

L 
rr r&±IL!!f :tit cnu a n _ · · mar llttJI "'' · , · • ~-. _, .:ft!J._... Qlg_a .DU:-'---- -- - ··- ··--·· -·· · · 

-----·-- ·· ·- -
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FERRIE, Footnotes, p.3 

15. 

~rr1e... 

~ll/19/62 . p.lO Meister intervie\-J: 
Said "wears a toupee, possibly self-made" 

·FBI Re . 9/22/61, p.S. Mrs. Nichols who knew 
..._.e~aid he wears a wig." 
FAA C, Robey Report, p.9, Interview of 

of 

· ~. ~.w. Christiansenjp.lO Interview Col Joseph G. 
M";r, EhrlJ.che.Y. . : . 

. ~d, ... FAA Voi-~J Ei«~ia~i"i'1rt"1 St-~ttfo'f em) .· 

16. FBI report~Intervie\'l of Mrs. D~and Mrs. Nichols· 
9/22/6]... N 8 , l ?p 11£1 d 7 t 
( M • . ... ) i l II I 2 .. 

~. · 

.-:- · 

. ............, · FAA- \lbl. L (1~1< Docuo;o.-·'f . ·):. · .· 
17. ~24, 11/19/62, p.lO, Interview of Al Meister7 ~,yCJO'f ; 

\. llbtl...,. ~- ~...-v-ie. . 
~ Vol • .,_, Exhibit xx. . · / 
~ file from St. Charl~ Seminary 12/1/61. Paine 

18. 

.
1
:;e

1
..:r1e. / described as "critical of authority", "careless about 

observing rules", ignored authority", .,indulg~ freely 
in criticism of his superiors"j 
FA.l\. Vol. 4 Robey Report, p.lO Interview of Col. J"oseph 
G. Ehrlicher -.''resided authority". . . 

19. 
/b! , PM Vol-'2- qr.; :Jfr1e · . 
~-1-N-224, 11/19/62 ~terv George Pi'azza who 
~- investigat._, " s the type of individual 

S'c. ~ti! .. 'i?/n (--;.- who. fancies himself an exper~in all matters and, hence, · · -

i·J~::f(uTh ~~~~:~~s h~!m;~~io!~~f!!i'~~~~o i~h~~ :~e~~ain w~~~. ·~ .:r-eJ,fs 
FAA Vol. III Exhibit XX Ferrie file from St. Ch.arles J · 
Seminary.i FAA Vol. 4, Report of Robey, p.7. 
·Rev. Francis B. Sullivan, professor of Theology at 
St. Charles Seminary - Feels Ferrie to be a "pre-
condi ti onea rw; Jg", impresses people by pretending . 
to be an expert .on everything, definitely has a talent 
for character assassination" p. 11 Douyear McGray 
called· Ferrie "Eccei'ltFic and dictatorial" p.: 12 -
Al Meister - · "Offici~ and dictatorial." 

20. ~File, Vol •. Exhibit III, Statement of Cadet AI( -1!. 
. l'\ '@ j t - · J l llja) . 12/1/61 Ferrie seemed to hold 

the caaets in the palm of his hand", p. 4. S.R. ll-N ..... 224, 
11/19/62, p.lO, Intervie of A 'ste:r; Ferrie, very 
influential. Interviel-1 of Pi Ferrie~ 
"seemed to ave a cer al.n talent and background in the 
use of psychology and ~vould use this as \V'ell as. his 
philosophical ideas to influence some of the youths in 
the CAP Squadron." ~ · ~ ~f ~~ ~ ~~~~; ,, ~ 

>.1t1
Ffinterv:e\v of Bob Boyleston, 10/17/78~(:rFf( ~,~(.)t.).?€>5) 

FBI Report 10/30/61, "David \villiam Ferrie'~ Intervie\'1. of 

·-. 
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·, 
FERRIE, . DAVID Footnotes, p.4 . 

. John Harris - "Ferrie has a group of young boys . whom he 
• .A~ ~ and controls completely:)_ (PI z 5 

1 

• ' ' • 

/ j'~-alt¥i0f/~:.r·AA Vol, 4, Robey Report, p.9. Interv~ew of · Col. 
l · . Harry A. Webb I had ability to ge.t ';'ff~o'? of the cadets 

· and that they would do almost anyth~ng h~m. " · · . . 

. 21-. ~O..fl-N-244,· 11/19/62, p.lO r.Ieister advised that he had 
heard through cadet sources .•. That sul;)ject is possibly 
a hom~sexu:_l. " · Also, Ferrie "hated women." J 

· FBI Intervie~-1 of ..,:,. Gifford, 11/25/63..) · ·. 

~~k vJl. 
4
4 Robey Report, p.ll, Joseph Howard -:- Ferrie told 

him girls and women were . no ~nd .in tel. 1ectua1ly 
inferior to men. John Johns errie thought women 
de_nse. ( :)fl <. ~~ 0\ ~c, "1) . · · . 

22. ~11-N-224, 1/25/63 p.l6, Mrs. Jean r,;#atzj 

FBI Report, - 9/22/61, #105-104-340-3, p.4, 

23. 

Iritervie\-1 of Joseph Lisman, and Interview of Mrs. 
Ruby Ni.cho1s p. 5. 

;Milf1't I ViS f · . 
YSR-=11-N-224, -12/19/62, p.l9J) 

~, = :· ''O!r t__..... .· . ·. . . ·~ 
Ferrie was treated for emotional problems . ~n 1944) (rf0~14:Qo'4) j_ . 

. _!'AA Vol 2_v 
~Le£~er of J.H. Ferrie to St. Charles Semina~ 

&R 11 U Rill; 5 ddl5i FEE: £ IJ. 

2 4 • J_l:? i P. , __ __ J?._~-~-?--1-~_::- . 
. 'FAA, Vol III, exhibit 

25. 

26. 

27. 

(~·?ol III, . exhibit . 
Transcript of grades from Bald"t.;in Wallace College, . 
Berea, Ohio, 6/9/41, Lists all courses 

'jlfw:li~~~()fg BA Heari~e t~~of Ronald 
. '-~" i(a~t.l«k j . .. 

Hubner, WW ~nvest~gator, 
_.... p.3· 

AA file - ALPA SBA, 
D.W. Ferrie, 15-63, 29-63, 48-63 
EAL EXH #6, Letter of 12/17/62 from 
u.s. Foreign Service to Mr. Risley,southern Research 

~~01'+4~- 1 . • . 1 ~ 
~ eating, Ferr~e Test~rnony, Synops~s; p.4. 

Ferrie claims he also wrote ~doctor's thesis for his 
degree · Cn an aspect of the psychology of vision -
the use of hyphotherapy in ~etinitis. 
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FERRIE, Footnotes, p.S 

28. 

29. 

30. 

31. 

~;;:~ "=::±£ ~ .. ·~): 0 :~rt -;;bey -Report, p.li, John JO~l;on, · - ~ 
Ferrie t2}.Ji~~ .. he had taken a p. re-medi.cal course} p.l21 
Al Laun~d him he was s~ng at Tulane University 
Robert Morrel (FAA Vol 4, Robey ~eport, p.ll) Ferrie ~ 
led people to-believe he was studying medicine at 
Tulane University. § . · . . . . .. , 

c;": 15 ·_ Ka~l Kost~ him he ~tudied medicine. &Ti·ea~ 
. ~ tJL 9>fY ef- ()... c.:J . • . . . . . . . . . 

<'P"ao degree ~n psychology on 1IBIIt L;,s ~( .· · . · .·. 

John 1Yi0t1; 

, Vol.. 4, Robey Report, p. 8 Edward W. Strube,_ advised 
•ss::; tried hypnosis on the students·) ··· 
~·e. .. 

• 10 Robert E. Morrell, . "he had seen David Ferrie 
use hypnosis'.- . 

. <1ri5!1!1£ ---miiii-7 aDii-

, obey Report, p. 8.) :R~-p~r+, . · 
4, £t I J I IQ ' 

0 

• b fi ,, i lQil dlj•) 
Jefferson Parish PD, Juvenile Divisio~ . . . 

- ~ ... -

~~h. Vol 4, RobeyReport, p. 10 Robert Morrell ;~~ie claim' 
he lost his hair in an experiment with Cancer p. 1~ 
Al Land~Ferrie told him loss .due to chemical explosion; 
Landry's father was told it was due to radiation/ 
p. 13 Larry C. ~ a Chemical experiment~ 

.Isado 

{ ' A, File ALP.1\. SBA, 
DH Ferrie, 15-63-29-63, 48-63..; 
EAL Exhibit 4a photocopy of · telephone boook with 
Ferrie listing. 
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FERRIE,.Footnotes, p.6 

33. 

34. 

35. 

36. 

37. 

38. 

39. 

~Vol. 2, Exhib~t III, Statement of Cadet (.21 l!di!f' 
p · 1222 51 ; ) "he was believed to be a medical doc.tor 

~~-a-""l~~~of philosphy:) 

testimony of Dr. Isadore Yager, Synopsis~ 

= * ·' 

Statement of Cadet ~f .. =aai&~._••· 
constantly preached to us on the 

• • • insisted we attend church • 

Although Ferrie denies applying for ordainment to any 
church, (SBA hearing, Ferrie test-imony) II E', he 
has shm.;n ~h a desire since 'is youth - SR-1~-N-224"""': 
12/19/6 2 I .:Jff<:t$·01 1.\-tl O'f . ~ ·. . . .. . . 

. . . J . . . 

See FBI Report i52-109060~4595, 3/2/67, p.l (~·of 
Carl John Stanley , "Archbishop of the Metropolitan 
Eastern Province; American O:=thodox Catholic Church, 

- . 

told the FBI he consecrated Ferrie as bishop in July 1961 
but deposed him in January 1962 when it was learned 
he had been discharged from hi~3~rlines position 
because of homosexual activi-t~'e=p!§.t.iiiiillii ttsu in FAA . 
Vol. 2 Exhibit III, p.4, Statement of Cadet ('%, aJ 'L] 

. ~:~~mf:g •: P!f!~t:;j:'1~;t;,;~~~e c;,::~:~ r:c::;~;~:~ed 
~-H~~'!1a: Testimo;- o~- ;;rr~e--~;:;is, ·~.4 .:~~ . 

FBI report of SA • s E. Wall and T. Via tel, Interview 
of Ferrie, 11/27/63 62-109060 (Supported Kennedy· 

•tu~&i~:gr~AA Vol. 3
1 

, V ' 
~r;l~-- --].-~~~~~-- t~- ~-~~~~--~~~-~--~;~; 10/30/61 
suggesting persecution of himself by Communists. 

40. FBI R~por , 9/22/61, interview ot Joseph Lisma 

41. Ibid· 

42. Ibid . 
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F£RRIE, Footnotes, p.7 

43. 

44. 

45. 

46. 

file, ALPA,SBA EAL EXH#7, D.W. Ferrie, · 15-63, . 
Title of talk - "Cuba" - April .1961 Present, Future 

-------.. ----------__, ______ ...;......... ............ ,.__----Y 
·Ibid. 

Ibid. 

4:1. FBI report 11/27/63 p. 199 Ferrie later admitted that after 
the Bay of P~~ invasion he severely criticized President John 
F. K~nnedy, ~th in public and in private • . ~He said he had 
also been critical of any President riding in an open car and 
had made the statement that anyone could hide in the bushes and . 
shoot a president. .. Hmvever, he denied eveli making a state­
ment that Kennedy should be killed with theintentention that 
this be done. tit · 

I~__CLI.!¥1ii> . 
4 7 '--==·tr'AA, Vol. 4, p.l7 Robey Report, Intervie\v of Charles ~V'illiams 

-~·. 
48. . Ibid. . 

49. ~f.&44t~~~~:: :f"~~~;l~l:chael Kramer_,p• 

50. 

5.1. 

52. 

53. 

54. 

55. 

55. 

~-tJ;OI!:/4DJD ·. . . · . , 
r·Fi'J\Vol 2, Exhibit GGG, 11-N-224, 1/25/63,. p.iOJ V. 

.._ i~tt Vol. 4, Attachment J. Ferrie application for employment 
for Eastern Airlines 4/16/51. 

M ~ \01·2-" . ~ 
~ . 11-N-224, 1/25/63, p.l5. 

~~d. ·; I ~ Vol 2 Exhibit FFF SR-ll~N~224, 12 19 62 p.20 

.\bid.~ 
-s;;p¥1 h !!4, H!/19/l!iil; i!til9 'Bsehilsib FPF 

lb.\* p.~\ 
~-.t 11 fl9t 1 1~/10/=2 A:Zhilsit FFi'; pciH 

Jh~ .. 
jjR ll N ??t - ~r;~.qli!;'621 .,.. 1"1~' DiJfiJ !! ..:111- ......... : ======·== , , .. ,. ____ , ~.·-' ' ... 

. ~· ... -~ ... 
·,, 
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57. 

58. 

59. 

60. 

61. 

e · 

FERRIE, Footnotes, p.8 

~'j!~ Vol 2., Exhibit GGG, SR 11-N-224, 1/25/63, p. 13-14 

. . .. ··- · ·- •·· ·· · . 

tlt:ti f"tt:A-. vo•- 3, . €X£..a,;.c- ~s . 
~~- C~v~l Serv~ce Comm~ss~on, report of Record search, 9/29/61 
for David Ferrie, gives military record (F?? u 1 ysrs iluRiliit. - . 

1~., . 
Vol. K, FAA file-ALPA SBA, D.W. Ferrie, #1563, 29-63, 4. 8-631 ~r~ . 
Brie.z:s,r ?aletr grievance of David vl. Ferrie, p. 9-10. 

~ ~1'1 J.i'r lAI1~ 

~:t'. R-EAL file, Ferrie, ~.v7. Personne1 · Records . 
6/15/51- Transferred to N~O. "due to domicile preference." 

lblti.. 
~)Vol 4, Attachment L, Memo from J.H. Halliburton to 
Capt. J.F • Gill, 5/23/5lj~ 

~ ·received derogatory info. from . Retail Credit Bureau. 
5/21/51 

.. 

62. Ibid. i 

.Hemo from J.F. Gill to Capt. G.E. Thomas, 6/26/51 Attachment M · 
. . . . . ) 

t-iemo from F.A. Stone to G.E. Thomas 7/5/51 Attachment o 

63. ~Vol. 4 Attachmentjll 

~mo 7/13/51 from G.E. Thomas to Capt.' F.A. Stone. "I have 
had him 'Ovi th a couple of Captains here and their reports are . 
nothing but the best." They say he has excellentpo$sibilities. 

64. "li~ent PV . 

65. 

66. 

~dw~note from "George" to Capt. John on Memo from 
J.H. Halliburton to Capt. G.E. Greiner, 7/61/59 

,~ Vol. 4, Attachment T. Memo. 3/19/59 A.T. Thornhill to 
Capt. E.V. Rickenbacher . 

.w,, 
FAA, Vol 4, Attachment H 
Letter E. v. Rickenbacker to D .l\T. Ferrie 3/23/5jJ 

r;ickenbacker .had noted to the file "This man's efforts 
bear watching and his qualifications justify his being 
used and helped whenever possible in line of duty ~ and 
even beyond." 

··- . . . .. ... ·.. . -- .. · --
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. ...... ·, 

·e 

FERR!El Footnotes p. 9 

67-. Among th~ complaints ~fb'rit,: 
W FAA exhibit HHH 9/7/60 letter to Ferrie from R.l-1. Tyler • 

..!!!!.1 Acting regional counsel for Eastern. Re: use of Ferrie's 
plane by'student pilot carrying a passenger. Plane not 
propertly certificated or registered~ 

6.8 • . 

69. 

70 . . 

70a. 

71. 

72. 

73. 

74. 

SR-11-N-224, 11/19/62, .JIIaf.(.4l.~: ·Allowing use of r.ider. ·. 
pass to George Piazza \'lho t'errie claimed was his "ward"·) .· 

Also FAA,; ~ol. 3; Exhibit EE j . 

FA..Z\, Vol.3, ex.hibit II, Merno=to apt. P.L. Foster, -12/19/59, _ 
REt:A If -~· sc, 11:1,'2 \'iQ ~ ~ ' /). ~ M4$6 bf' ~ ~'-

. cD · ) II J'M-j£1'1 · · · 

~f!1l.:..N-2.24, 12/19/62 Exhibit FFF, . p. 21 . . .·. 

~ ~ .... '*'"''"'10~ ... ~0,/ J ~-z~,~ ?· .4 
~~FotwaQ'i/) ·· · . ~ 
~-11-N-224, 1/25/63, p.l51 

~~ Vol. 3, Ex YY, Letter to Col. o:H. Hass, 10/21/58, 
from Robert E. Morrell 

FBI Report ~105-104-340-11 9/22/61, p.4. 

~- oJLkioP-
~vol. 3, Exhibit XX, letter 10/21/58, Robert Morrell to 

Col. D. Haas 

, EX YY, Letter 10/21/78 From Robert Morrell to 
D.A. Haas/ 

75. ~Vol. 4, Robey Report, p. 9 Attach XXj 

. jff<..ttoll.l4ctf h~rilt Team once went to Dallas, according · to Bob Boyleston ', 
HSCA Intervie\'1, 10/18/78. Ferrie made all the arrangements and 
appeared to have had contac~s there. {late Jflh. ~£A...frip "'l»t~OiwM 

. . · ·· · ·"""""~-~·' 
Oft"ll, .. , 0 I O'f . . . . . . I 

~!"!Mr"""1~~tr, · p .14-15 Robey Report - Interview of Ted Abernathy. Ill StbC 
instructions and flight time forbidden to CAP cadets. 

~ 
~--------~--------------------------
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FERRIE, Footno~t:e:s~,_;P~-~1~0:_-----------------

77. :f~~3T=o::;_!o~t of 
. .... :t .. ....,psl.s p. ·,} 1"'-----. ----------

S~IJ<f~ FAA, Vol. · 2, Exhibit III, Statement of Cadet f:i' ill 
1 

• 1 1 

rare kes ts ilLs&; l!y) p. 2 

~ .. !t•n••• . J..• 
78. ~, Vol 2, Exhibit III, Statement of Cadet·(-;. '*•••·, Llq 

r t a 1 i deq' i Lj) , p. 2 Ferrie's house "center of operations 
for his group.'' 

~ . ~ . .--
79. -?F~ Vol • . 4, Robey Report; p. 10, Interview of Robert Morrell. 

· ~ .... 

Ol~~~ .. cps;.s~ 
80 .A Yea£:'ing 8/8/63)Testimony of James R. Lewallen, 

3l!fl&, p. 8 ) . . 

81. 

~---' .. . . - ·v 
11/19/62 1 p. 211 Interview of Spontenelli:} 

F~ Vol. 2 1 Exhibit III, Statement of Cadet (' blj , 
p tg I hlil: . 

1 

L!) p. 6 Ferrie "encouraged the boys to 
~come priests if the felt inclined in that direction.;;.,:.. .· 

. FAA Vol. 4 1 Robey Report p. 11 1 Father lvard, Priest, 
Ferrie -called him up and started sending him tAP members 
expressed a desire to go into the priest-hood. · · 
p. 13, Al Meister - Ferrie \vas instrumental in persuading 
him to go into seminary. ~ i.JJ.L~I Cll-4~ IYl Ctv~u.-~1-r'_.,Jf':j -

, . tJ'=K oo~ ood'C.""ll 

82. · '' · ' CA\'t,f-AC;t ll.tpo<~ cf l_C•Ytv;-' !:,U;_~.!em:,.~EJ/tf>/1-(if yfFK31 
00 3 2-·f>b . a; .. C>l'l'!4""0)~ 4f ~A H~:·~=;~~' ,. ' '";7·*1~ 

83. -ar • · · 1 - ~11vt S'Spen4n1 
father o-f Cadet 

11/19/62 ex.. EEE, 

4, Robey Report, p.lO Intervie\.; of Col. J. Ehrli.cher 

N 
of John R. Espenan, '1 nspsk, p. 2-3; 

David Ferrie, synopsis, p. 6_; · 
11/19/62, Exhibit EEE, p.9 

85. ~ol' ·K. FAA file, ALBA SBA, D.W. Ferrie, 15-63, 29-63, 
48-63 Brief of EAL on grievance of Ferrie, p. 13 

. ~~ . 

86. ~AA Vol 2, Exhibit GGG SR - 11-N-224, 12/19/62, p.6 

of Ferrie, Testimony of John Ernest 

. . • ~ .. 

Robey Report p. 14 ~IbttpG Oil at££¢i&lzl eoltels:Js" • 
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FERRIE, Footnotes, · p. 11 

88. 

89, 

. . . 

~~ v. 4, Attachment I~ 
e'f{):30-6l, FBI Report; 

SR 11-N-224, 12/19/62, p. 7 "lt::tss z t&LG!lldh& of ntsatzza l!!hy 
While would-be members claimed ·approaches were made-to them 
to join the group, Ban-ister testified there never was such 
a group by t~at name, SBA Hearing,~ - testimony. 

Ibid.-.. 
in , 

Ue emphatieal.ly deniea RQ :AaEi ]!,een to Dalle:3 fer e:boaf! 'efte 
.-ias t 9 19 ~·ears. · 

13>-· : -_ Ibid._ 

~~~&.\ 
Letter to Capt. 

- ~ 
G.E. · Greicher, ·10/30/61 from Ferrie \1--
~~~~?'11.-:? .... ~ til('.~. · . .,..O~IiL~F'i:XY ................. ~ .... ..._~~~ 

'~fi~I:SIJ~~~~--1-/~SC*. [Ot-1-:J..d- il.:?.pr-:i;.. -l..t1y~;, ;\f1av~-tJ;1i} ::!Jl~5J~.~~ - ~--
. ........ - l . • . 

--

Att~chment I FBI Report 10-30..-61-~ 
P· 4 J ~-' .......... _ ,_., -- ·~., . - ---:-- ~- . 

11-

FA.l\. file, 
EAL EXHj 

D.W. Ferrie, 15-63, 29..-63, 48-63; -

Juvenile Bureau Report 8/18/61, Item fH8507-6l, pg.2 

~- FBI -8/22/61 Report -- , . 
Ntf-<. ', -- -
It '\'las also reoorted that Ferrie had applied for Visa to 
Vene2Uela on ll/15/61, which request was .denied.Ferrie had 
also applied for a passport. His purpose!!.unknm.11n . 

... ~f.~ __ ,~o~_ · 5, Attachment QQ 

. tb:d.-. 
ft:l-lef't11e submarines '\vere found in a 9/22/61 search of Ferrie's house. 

Also discovered among Ferrie's effects: a ~lorse code key, four 

. ·~ ' ... 
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~ERRIE, Footnotes, p. 13 

/""' --- . ,.-.. - ( 
~- 0 ! !....; :..--:-.::·. _::-::, -::;.~/ 'r;c'*.;s \S -9·'\-

110. '---1~ ~BA Hearing,· Testimony of Roland P. Fournier, Re: Ferrie 
~nvolVement in ~l=;nder Landry and Albert Cheramie caSes7 f -'fZ 

111. 

112. 

113. 

114. 

J~):ii'BA . Hearings Testlmony of Roland P. Fournier, Sergeant, New 
~~~~~s~-. Juvenile Bureau • - )) 

J'P'<~-=-i~ :~:; ! 4CI () _. . 

. ··val. K. FAA file, ALPA SBA D.W. Ferrie, ilS-63,. 29-63, 48-63, 
EAL Exhibi-t, Insert il, Juvenile Bureau Report, 8/18/61 Item 
H-8507-01 p.6 

I t;.,J;.J . 
. '-·. FAA Vol.D Vol. 4, . Attach ~ . 

Investigative results - · Jefferson Parish Pd 
Juvenile Division 8/29/6~ · 
Ferrie "suspected of harboring the juvenile and also 
encouraging him to run .away from home."• 

. ) 

Alpa i48-63 - Letter from ~'lilliam G. Bell to Capt. V .0. 
Rmvland, 5/2/63; 

Vol. K. FAA file ALPA 1 SBA...> 
D.W. Ferrie 15-63, 29-631 48-6~ 
EAL Exhibit 1 .Insert 41=):; . 
Juvenile Bureau Report 8/18/61 Item f H-8507-61 
:PtULCCL ldCHLltj 

tb/ J. 'J . · t-ow .sicuu:t · 
'-YsR-11-N-224, 11/19/62, tixl EEE, p.3 fro~te Police 

Criminal Record for David N. Ferrie 
.J 

Alpa *48-63, Letter from Bell to Rm-rland 5/2/63 

!_bid.. 
l-'1Alpa file i48-63, Letter from William Bell to Capt. 

V.G.Rowland 5/2/63) 

~-File - ALPA, SBAJ~ 
tJ?_.JV'. Ferrie, 15-63, 29-631 48-63)-=:> 
\EAL Exhibit, Insert #1, Juvenile Bureau Report, 

8/18/61, Item #H~8507-61, p.4 
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FERRIE, Footnotes, p. 12 

1903 model springfield rifles, two ~22 calibre rifles, one . 
. ----EaMlnith rifle, a flare gun, .38. calibre revolver, a sword 

6"1ct \, ::.-v-, . a quanity of ammunition 3 maps (of Havana Harbor, the coast 

l9fP. 

10~. 

102.,. 

of Cuba, \'Test Indies, Cuba and Nor.th·Foast) plus the two ~v,~mw~/11€$. 
FAA Vol. 4 - Attachments F thru I~...-· said he purchased the ·· o • . 

·guns at the Crescent Gun Shop., N.O. · 

cfq;:;;:!2.J2.1-~D f n*-:v' it.-w ~j- Td-tJr ·,ric;'".:~ tc/1.} L .... '· v ~K. t:J.- o 12.7. ,~1 i,_. u .. · ~ ·. 
~ . · •· •• ,! -r;, ·o . 1"/ C,I-:J.J.- . rro I "" ) r•<VJ- £?t;.-W 
~ 6. !- ..J v h n ..~-1'1 Yl; "' I r 'to -: ,::::::'J . . . . . . . . . . . . . 

· FBI Teletype 5/7/67, to Director from New Orleans, 62-109060-
523 • . 

J.¥tt... ,..Jt.. 0 J \.f 10lf fji.A VOl 1./, A ff~ Cl-ii'l'ltk.1 ~ . . 
" BI Report 10/30/61 New Orleans, Los Angeles, for David 
Wi lliarn Ferrie. · {.i":==~!E!IP~~:-+7"-ilf-t:-ee-eMM,...~~, 

o&i&aiA a 1~. .(iee JFK # 00834, Statrnent of Herbert R. Wagner 
of Herb Wagner , Fi~an~e Servic~, 12/6/67) i~u:Hrw. F~-vY.\ 2.. ~l.::"~i.S~ed 
k~o.d'CI. .SV\t\.-d1"i tV' C· b4C\..IV\ IV\~\ C\ I C:Ci. ·". . \ . . I . . . 

. ,fft.-:U- CI40Df . . 1D4 '-·/FAA \701."'5, Exh~b~t BB, 7/18/61 Letter from Arcacha Smith 
~o Capt. Eddie v. Rickenbacker ~ 

L I()L.f· . ,,..._-__________ _../' I 

~'?\ 'tfAi Vol. 5, Exhibit cc. Letter to Arcacha Smith from. 
· 

10 
J.P. Halliburton, 8/1/61 

SR-11-N-224, 11/19/63, p. 14) 
SBA Hearing ,f&crie Testimony) •t~&fl!l-. 

.~~~ · , ··· -~ 
\~R-ll~~~/19/63, P:141 V 109. 

.~ -....... 
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FERRIE, Fo6tnote~ 1 p. 14 

»:>id·) 
115. ..::y-SR ·11-N-224, · 11/19/62, Exhibit EEE; 

p. 3 from La. State Police records for David W. Fe~rie.; 

News article "Times Picayaune, Ne\-1 Orleans, La., 
8/22/61, Attach B; FAA, Vol. 4 j 

FAA Vol. 4 Attach C~ 
Jefferson Parish Police Department Investigative 
Report. 

(.bid.·) '"; -
116 . . '----v SR 11-N-224, 12/19/62 FFF I p.lO 

Lt. Martello, P. 9-lOj i . . . . . 
~ • • ~..._o-1- ~~slv fulvi4t..l.'Z-.JJ A.; {5err-d-5 ; ~ltl.d..)_Z•~ 
~erv~ce ~nterv1e\vyaf- ,-z.~~/bJ - .b i s s, '¢; s:: r ••e"' ~- · 

• • ~ I 

118. Exhibit HH, 8/26/61 
Airlines to FAA, informing them Ferrie 
from payrollJ 

Exhib:i,t JJ. · 8/29/61, Greiner to Ferrie. 

120~ ~- Vol. 4, · Exhibit A, Case of· "Good Moral Character" 
opened 9/8/61 by Richard E. Robey. Summary of Report:) 

1~ 

12, 
~, .· . . 

12~ 
1~-

11 

FAA, Vol. · 3, Exhibit KK :_ East~ned investigation=· 

Ibid_p. 855 

Ibid p. 855 
lhtd, . 
~EA!i @z ie s emees ei li a 
JiaJ a at 222, p. 840j 

ij£ ·..,a Staff Summary of FBI file for 
(JFK!? OI'J.{q~) . 
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F:::~~~~~:~ ~
5

y~k<Ml~.~n1So~ («Yt~, ~ .. · 
129. HSCA Staff Summary of FBI file for Guy Banister, JFKi.OJZ7q4 

Note: Banister explained before the Airline 
Pilo~~d about his work with '"Arc.~ci,J\, Smith and others". 
Ban~s ) ad high-ranking Cuban refugees in my '?ffice . . . 
ask~ng me how to go undergound and I gave them d~agrams .- · . 
for that .. ~I have talked to military and t 7 'l · · . 
political leaders from the various provinces of ll a:i.a _ Ci&b~{:· -_ 

~::::;~~~=:.:=~~~_:o~u~t~a!!:n!!:d:_:s~l.:!:i!:pp:::e::d~b~a~c:!k::;.. _ if 1· li -~ 
. . . .. '• 

130. 

131. 

e - Gr~evances of Dav~d W. Ferr~e, · · · · 
8/5/63, Vol. 3,Testimony· of Banister 7 p,&ff , _ _ 

• "
11

·" "10t;;.; '/f;,;,,i.e: ;1e:x:·v~~~~ 
•; S Staf Interview of Jack Nartin1 & 4 i . . - "+ St!lw. ~lul..,... 
12/5-6/77 JFK# 0(:)51...1'2-) - 1-{SCA- . · · .'-~:a· ·_ _ _ _ . -

~Staff Interview of Sam Newman-~ ~J-;../""lt,~~of.,~z-.) 
2 L14 '7 Q J"i'K* r= r _ _ 'II' 

132. ..!""?1': Staff Interview of Jack Martin, 11-rc lg-
1_ 2A~/11, ~ interviews _ _ 
lJFKn- oo G·kl'l-Jj - - _ _ mc~B-

staff interview 0~ Jack~"' r., 12-/:0/-:----! . 
.... Ill' /J FK#. 0052/'J) . . · 
5y~~ . . . 4 ~.30) - . 

13 Jtearing, Ferrie Testimony,?·?..(, J (Tt=='K .. Ot _ ._ 
1 

~.:....·A, _ , 
~ -.,~ot~oa.t,_~wt.l, ~~ '!.~"· 

. ~'iNner&;- fAll. Vol.~, _ _ _ . _ 
135. SR. 12/19/62, i1-N-224, p. 14. . . -

136. 

137. 

138. 

139. 

140. 

141. 

142. 

I til d. 
.. Bit 11 U 1!24, 12/19/62, p. 14. 

bi«L. sa 11 u 224. -
.~ a:a 11 u 2!4!' 

~?pa #48-63.· 
Letter from G. Wray Gill to Capt. George 
Greiner. 1/8/63. 

~' _Vol. 3, Exhibit KK letter from Capt. Greiner 
to Ferrie, 9/1/61. 

~M, .Vol. 3,. Exhibit LL, letter from Ferrie to Capt. 
Greiner, 9/5/61. 

~~ Vol 2, Exhibit AAA, letter of Eric Michael 
Crouchet to FAA, 10/22/62 

. 19-id I 
_:pck Mi F@:iaR tg Ji'M; 
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·. 
FERRIE, Footnotes, p. · 16 .. 

l~~~ong .those who intervened on )?errie's behalf were Congressman 
. . ~lorrison and Long, old friends of Ji · u ~Wr~y "'"* ·· · .· 

144. 

145. 

146. 

147. 

148. 

149. 

150. 

151. 

152. 

~Alpar.J._ 48-63, Letkjr from l'lilliam G .. . Bell to Mr •.. J .0. Jarvard, 
. 5/2/6~~~K.*Ot~06f . . . 

- ,~ . 

c...Wi~a 148-63 ,· Letter from E~ 4/~1/63 
Grievance i.l5-63.filed 1/21/63 

. J&:rd.~ 

to Ferrie .. 

~- K., Fk file, 
Minutes of meeting 

ALPA SBA D.W., Ferrie, 11563, 29-63r· 48-63 
2/18/63 , _ Miami 

I 
Ibid, 
~ . 

· Ibid 
Grievance #29-63 filed 2/18/63 
Grievance #48-63 filed 2/13/637 

Alpa #29-63, ·6/4/63 to J.B. Railsback, &4& ·. from 
Charles H. Ruby, · Airline Pilots Assoc.; 

1 

Letter from Ferrie to EAL _2/i5/63 
in ALPA 29-63 

~dL . · . 
... YSee A1pa f i1es for correspondence; · Alpa -e;s IIF •z.~-&~ 

Alpa file #48-63• · · . · . 
Letter to Capt . .f .. T~ Robertson from J .B. RailsbaCk) 
Alpa 45-62 · . · . . ·· . . 
Letter to D. ~"1. Ferrie from R. W. Rived:>ark · · . . · ((' . 

. ~~~ . 
. . ~~OV1 c;:e.rd~S , C.. o.i t'.._ .,~i~>•5J . . . (~JI "" . -~ t i .. · 

_ii@t!R Staff Interview ~ofVEOuis Decke:S :2-/•-;·· ;-:;~ r.(fr) f ~ SIIJ~fl' · 

. (JFKi CO 0?..df} .. . . . . _ .· ~I)) . ~~,>.-~ . . ._ . 

~Staff Interview of Carlos Quiroga 2/22/18)'{jF~*o061CJo)· 
. \ 

HSCA Staff Interview of ·Jack Martin, 12/15/77, (JFK# oo r:2-r'2..~)_ 

l1fdrtJI'It{Ocf) ~---~ 
qVol . S - Hiscellaneou!"v' ~ . _ 

cr;_tter to Capt. George w. Young~ari et al, from JtB. Ret:d~!?a~k 
.lil • &~, EAL Pilots System ·Board of Adjustment r 7/8/63 

~- T1 ~AL File, ~ivevances of David W. Ferrie, Miamir 
Trans~r~pt of Hearing 7/15, 16, 17, 63 Vol. I. 

· ·rOiL 
~ K. FAA file, ALPA SBA, D.W. Ferrie, ~15-63, 29-63," 48-63 

Brief of EAL on grievance of David W. Ferrie, p. 9-10 
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: 
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. -, 

FERRIE, Footnotes p. 16 
JDb Vol· tt':J. 

153. • EAL file - Grievances of David ~v. Ferrie, Miami Transcript 
of Hearing, Vol.II 

154. 
l~tL 
4v~l. V, EAL file, Grievances of David l'l. Ferrie, transcript 

of hearing, 8/5/63 Vol. 3 p. 461-743 
.-. 

. '~ . 
155. ~- K, FAA. file, ALPA SBA D.W. Ferrie, 15--63, 29-63, 48-63 

156. 

Brief of ~AL on grievances for David Ferrie, p. 10 (ALPA 
ex. 24) ·'"" 

~- v· EAL file Grievances of David W. Ferrie . 8/5/63, Vo~ • . 
3 Testimon~ p. 856-857. 

157. :E.!9, p. 842, ass 

158. Ibid~ p. 8 .... . 

ll?id 
159. ~Vol. 4, Robey Report p. 17 

7/30/63, Attachment DOD, 
letter from William G. Bell:) 

Vol M/EAL file, D. iv. Ferrie ALPA 
115-63 file~ 1/~1/63 . · 
Decision of the Boa~d, 9/25/63 

lEO. ~- ~ EAL file, D. W. Ferrie, ALPA 
#14-63, filed 1/21/63 becision of the board 9/25/63 

. \ ... · 
. . 

161. 

Note: Ferrie was awarded $1635.90 in full settlement of all 
claims. See memo frov,T.J. Kennedy _to Capt. C.F. Hamher, 
10/11/63, Ferrie, o.w. file 

163 . • 

. ~ ... 

PFK #014904}-FM- V~l. 1, At:·:~e~-~~-~-· -.. .,,,~-,.:\·- . 
~errie was/reportedly- fired f~om the \ 
job with Space Airfreight fo~~owing 1 
complaints by FAA officials that operations ) 
under Ferrie's d±rection were not being / 
carried out according to FAA regulations .:~ .. /' 

FBI Report 92-10976-2; 11/27/68, p. 1-4 
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' .;• 

164. 

165. 

166. 

(JFK 
.'FBI 

4 ~ ·- ...... ~ ·-~···' ---~---.,.. ..... _ .. ·- .................... ._. 

#01090~ FAA-·-·v;-i·.·-·4, Robey R~ort, At·tc~;~~·;;t-·i-·;~·-~--.; 

Report, 822/61, Interview of David Ferrie\:"':::, .... c-•<·-·---.. --·--··' 

167. FBI Report, Interview of C~rlos Quiroga.by New Orleans 
District ~ttorney's Office, 196~. 

168. Ibid. 

169-:-

170. 

171. 

172. 

-· 
~Staff Summary of FBI file for Sergio Arcacha 
smith, ~-~~~ri_,_ /~-~s·c.c / h'L/+ 
USSA: Outside Contact Report,/)/13/79: 014933. 

Ibid. 

Ibid. -
17 3. Ibid~ -
174. FBI Report, Interview of G. Wray Gill, Sr., p. 2 

175. FBI Report, Interview of Dav*d Ferrie, 11/26/63, p. 3 

17 6. Ibid. 

177. 

178. 

179. 

180. 

181. 

--
~_2-~d • . »'"""'e~~··~••«"""'""'~~·"'-'"'-"'"'-~~·==-··"--<~~v•'~""'"""-•:.-..""-::O.c,,,-._,~'->.;,,,\ 

@FK #012523 ~--re~';tpt of Purchase, Ewing mate~~~"~.,~.: .. ,,._., . ./ 
1 0 /16/7 8 . ~""""''"''""''"''~····•>-.• ~-,,.,. •... <--·····>">">.':••,, •.• ,., ... "''·"·>'•"'"''''''"'•''•'J••··~ ....... ,.,,,~."'" ...... ' . . . 

·- .. 

FBI Report, Interview of David Ferrie, 11/26/63, p. 3 

Note: There are conflicting reports as to 
why Banister attacked Martin. Martin has 
told the Committee that it was over a remark 
he (Martin) had made in jest ER about the 
Kennedy assassination. Banister's secretary, 
Delphine Roberts, who was also present, told 
the Committee the two men came to blows when 
Martin tried to xakH remove certain files from 
tl'l,~ __ 9_f_~_i~-~ .{6ee_ ... , .H!£A fllt18t'lil u4~C:P .. ·"' --- ···- .. 
"/'. ,. .. , ) ' ij ···.k' J:l 1- --··f-. - --t' ,.: v u... p- ....... ,., i -·~· •"~ • ..-<-
1,)\,('-.L, ""'·' .. ··• ·-' r 1

- ; J..r 1-~ , ·r~. ··~. -;:_, ~1 ·:.-· ii... l-'1" >.:.~-C<;· · .t~"- ./- Jw·:ri~ 

H c ( -~ $ •.·. .:·. -- - - :, ~ ...,.' ) ... -, • .··:= -- \ - "! i -. lr i-, .. t;,.:-·. . .... , .... 
.:. : r. >·>' ~: .. v·n8,1J o:t ]).elj!~L~vif.L \'0 Y-.. U':)f;---15,~ 7, if'''; ( / 

{,~~(~~ C i~:~~~~~·,.: ~~;: ,.:~r -~~::;!:~.J: C ~:~~~-~: t(: t;'~::;~;;~i}'~.~-~ ~~ ~;,~:i ;;;_~~ ~~;_ ~~.iA ~. ';. i <Y 
c,!J(; L,.. -.f· p-c :· ·:;"-'~"'t::. { C• t-'C ·r.:.cl. !·h·cc~\ ~tt_:~jet::f~:·.·· -~~v_C,..tfl1~~·-<--~r-t·C s:t-~a-r+::.~: v cJf: ·--rt--"!4.. _ -~-~---~:~.:.-: 
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' .. .. 

· · F.'"2RRIE, Footnotes, p. 18 

183. FBI interview of G. lvray Gill, 11/27/6~, 
p. 219tNO-. · SA :J. Smith j 

184. 

. 185. 

186. 

187. 

188. 

189~ 

190. 

191 .. 

FBI Teletype - 11/26/63 to SAC Dallas, and Director £rom 
.-.SAC, New Orleans p. 2-:3, 7, 15 • 

.. 
... . .. · 

T'h.;r~ p. 2-4. 7-8 · . . . ~- . -'?,.. ., ,.r· - · · t'r· ~ , . . ··- . . . .~ r r,- if-1 f'-Cl• •t . . . \ ~c ,.,. . "YK. -tt-c"; r u a Ol.f u He--t F. ,-~·}:1 Jttt It il-to.~ttTvv -h..;.; «.11J,{J.·'I:..__. · · · ',..(;, '.· )"It A ,j.{l\ ve:::.1itf~- · 2> 1 
<J -- • • · ~ • ·~· · t'fi'?/b3

1 
~A--1 VoL{..I. · ' · 

FBI report, 11/25/63 Interview of Layton Martens, St. 
Horerson, p. 2 (p. 302) 

. . 

p_p,o..u!JaeuJ . f:;y 
FBI Report; 11/25/63 Interview of Alvin · !SJo: 1 :SitaaPser&A-&, 
SA Scheffe~ {p. 307) 

FBI Report, · Interview of Layton Mart~ns, ·11/27/63, SA Hoverson 
p. 2 (p. 303} 

Ibid. - · 
FBI Teletype, 11/26/63, to Director from SAC, New Orleans 
p. 16. 

Ibid,.,. · - .-.. 
SS Report, 12/13/63, C0-2~34, 030, p.4 
in JFK i003840 

192. ,...FBI Teietype 11/26/63 to Director frorrt SAC New Orleans, 
p. 11-17 • . 

) . 

193. 

ss Report, 12/13/63, CO - 2-34-030; p.3 in JFK F-003840 

FBI Teletype, 11/26/63 to Director from SAC Ne"" Orleans, 
p. 12-13 

Statement by David N. Ferrie in FBI File, · p. 5801 Ho. -44-2064, · 
12/10/63 

194. FBI Teletype 11/26/63, to Director from SAC New Orleans, 
p. 13 j 

! 

FBI Interview of G. Wray Gill, 11/27/63 
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. ~ ..•.. -~· . -· -· . ··-- .:. .. " 

fERRIE, Footnotes, p. 19 . .. . 
195. 

196 . . 

197. 

FBI InterviJ.t~· ?fttDavid Ferrie, 11/26/63, No 89-69, p. 3-4 • -
Ferrie's ARil~ ~t for the period 11/22-25/63 are described 
in most detail in this report. 

FBI intervie\'T of -Melvin Coffey, 11/30/6'3 New Orleans -SA E. - Wall. 

FBI Report #62-109060•2143, 12/18/63 
•. 

'": 

F_BI Report ~62~109060-2143, 12/18/63, p.l Intervie\-J of Lee 
Fletcher. 

198. Ibid. 

200. FBI Report #62-109060-2143, 12/18/63, p.l 
Interview of Chuch Rolland-Ferrie called ahead on ll/22/63. 
Arrived 11/23/63 between 3:30 and 5:30. Did not discuss 
operating rink as Ferrie ha.i suggested ~c wo\.A-ta. · 

201. FBI Teletype, ._ 11/26/63 to Director ·from SAC, Ne\-1 Orleans, 
p. 14. 

202. FBI·Report 162-109060-2143; 12/18/63, p.2. 

203. FBI Report #62-109060....;2143, 12/18/63; p.l 

204. FBI Report #62..-109060-2143 12/18/63 p. 2 Hotel registration 
card 138063 Checked in llp.m. ll/23/63;checked out 11/24/63 _­
Nrs. Shirley Dial, Clerk Drifb·tood recalled 3 individuals 
checked out at around 10 a.m. on ~1/24/63. 

205. FBI Repo~ #62~109060-2143, 12/18/63 Five calls made from 
Alamo tel, Houston_ao~; 
---- -- --·-···· ·- ---- ·---· . ·-''"''-=·· - .. . . / Qne call made from Drift \vood, Motor Hotel, Glaveston. 

206. FBI Report #62-109060-2143, 12/18/63, ~~1· 

207. FBI Report #62-109060-2143, 12/18/63, p.l indicates Ferrie ~ \ 
called 94 7-6435 in Ne't-.r Orleans collect Jt £

11 
#;_1/tu ) 

1 '- - l ~ 1JA fO.Sf4.u 
I~ .LLCPJ 

208. ~Deposition of Hrs. Jesse Garner~p. 3'( 
J ' 

Note: While Mrs .. Garner believes it was the night of 
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; -• ·e . 

/ 

- .: · ~IE, Footnotes, p. 20 -- ... 

209. 
·} __ t :::: .. 

· of the assassination it would appear given that Ferrie 
left New Orleans that evening, that Ferrie may have 
come by her house on a Jater date. 

. --------------._, . ' ..;_..-----..-----:---·------------i:a. -~ . '·. 
. k._·:::£-. t~ c.:~? ,d (~ : , . 1-P ;~-i. -~. 'h1 ,i.,..-_·- • _TJ,c:;,~ ~l . l);_ -.r·. · :1 I .\ j' ,:~ t < · ~ / ' ' 1. , .. ;, ,.., .C: J.r> \?-) .. _ .. - . 1 r- - '" - _1 1 1 . b::. ,. ~ v - t .-v\.- v : -, . , ~ , 

....__-----:-.----·-· ·__. I · I 

FBI Report, 11/27/63, interview of Roy' P-:·212 McCoy 
105-82555~10, Si\ Ca11ende1 

.. . -· .. .... .. . 
. > .... . 
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544 Camp Street 

Footnotes 

1. Report of the President's Commission on the Assassination 
of President Kennedy (1964), p. 728 (Hereinafter cited 
as W~ren ·Report) K...._..A.....,.,._..... •. ~~~p-_........._~__,-~.__.__.,_......__~-~-...... <~ . \ ~ ·· *~ ti,.~d~Y\J{s c.~"" 1 H ,m <i'-' ~ A H A~ s '"" -'~ ''.o"~ o. ~ i\ 

2 • ~~ 9f(\tdJ-\- Kt'l'\r"lf-4
0

, tvM~''')\v.-., \J<..: ~;..s. 'jovC.Y"~-,.,c;....+ PI","+~ vrt-1 Ce / 1'~~l.f;J 
3 . .J"2:::kiob Vol. XXVI, CE 2966 A & B (_i.--.e-relo"G\~·~ 4b.V'f~N ~t,.'Mr.·11 Ss;~ 
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